
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. 'Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ε. Μαριά, Ρ. Δού-

ρου και Γ. Σταθάκη, σελ. 1430
2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1418, 1420, 1421, 1423,

1424, 1427, 1430, 1432, 1433, 1435, 1436, 1437, 1439, 1444,
1445, 1450, 1451, 1452, 1453, 1454, 1455

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 1453, 1454, 1455
4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το νόµο περί "Ποινικής Ευθύνης των Υπουργών",
όπως ισχύει, δικογραφία που αφορά στον Υφυπουργό Οικο-
νοµικών κ. Γεώργιο Μαυραγάνη, σελ. 1452

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1401-1403
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

1403-1415
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 5 Νοεµβρίου 2013, σελ. 1416
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχε-

τικά µε την εγκύκλιο του Υπουργείου Παιδείας σε σχέση µε
τα ιδιωτικά σχολεία, σελ. 1417

β) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, "σχετικά µε τις ποινικές ευθύνες προσώ-
πων, µέσω των οποίων δωροδοκήθηκαν η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ από τη SIEMENS, κατόπιν της οµολογίας Χρι-
στοφοράκου", σελ. 1418

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ολοκλήρωση
των διαδικασιών για την ένταξη των υπό διαθεσιµότητα εκ-
παιδευτικών του Τοµέα Υγείας και Πρόνοιας στο Υπουργείο
Υγείας, σελ. 1420

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς / Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τον αποκλεισµό από την υγειονοµική πε-
ρίθαλψη εκατοµµυρίων πολιτών, σελ. 1424-1455

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση πρότασης νόµου:                                                                                       
Ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειος Κα-

περνάρος κατέθεσε πρόταση νόµου: "Κατάργηση του  Άρ-
θρου 923 του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας περί αναγκα-
στικής εκτελέσεως κατά αλλοδαπού δηµοσίου", σελ. 1418

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ                                                                                     

ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 1401-1427
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1427-1455

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 1435, 1437
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 1421, 1436, 1444, 1445, 

1450
ΓΛΕΖΟΣ Ε. , σελ. 1427
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 1418, 1420, 1423, 1424, 

1427

ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 1421
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 1418
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1420, 1430, 1432, 1433, 

1435, 1436, 1437, 1439, 
1444,1445, 1450, 1451, 
1452, 1453, 1454, 1455

ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 1433, 1435, 1436, 1437, 
1452

ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 1432
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ Κ. , σελ. 1439

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 1454, 1455
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 1455
ΜΕΛΑΣ Π. , σελ. 1453

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 1419, 1420
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 1421, 1422, 1423
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 1419, 1423
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 1417, 1418
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. (ΠΑΣΟΚ) , 

σελ. 1417, 1418
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1420, 1421, 1422

Δ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ Ε. , σελ. 1428, 1432, 1447
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 1437
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 1430, 1431, 1432, 1433, 

1435, 1436, 1437, 1444, 
1445, 1448, 1449, 1450, 
1451, 1452, 1454, 1455

ΓΛΕΖΟΣ Ε. , σελ. 1430, 1445
ΖΑΧΑΡΙΑΣ Κ. , σελ. 1426, 1446, 1449
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 1442
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β. , σελ. 1435
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 1451
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 1433, 1435, 1436, 1450, 

1452, 1454
ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ Β. , σελ. 1428, 1448, 1449
ΜΕΛΑΣ Π. , σελ. 1440, 1455
ΜΠΕΖΑΣ Α. , σελ. 1440, 1441
ΜΠΟΛΑΡΗ  Μ. , σελ. 1429, 1448
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 1424, 1425, 1432, 1443, 

1444, 1445, 1449, 1450, 
1451, 1452

ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 1441, 1442
ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 1425, 1433, 1445, 1446, 

1451
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ Κ. , σελ. 1438, 1439
ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ Δ. , σελ. 1427, 1447

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 4 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
οι κάτοικοι των Λειψών διαµαρτύρονται για τις ελλείψεις σε ια-
τρικό και παραϊατρικό προσωπικό, σε ιατροφαρµακευτικό υλικό
και εξοπλισµό, µε αποτέλεσµα η υγεία των κατοίκων της νήσου
να τίθεται σε κίνδυνο.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Οπω-
ρολαχανεµπόρων αιτείται την ένταξη των επιχειρήσεων των
λαχαναγορών σε επιδοτούµενα προγράµµατα, την υπαγωγή
τους σε ρυθµίσεις για την καταβολή των οφειλών στο δηµόσιο
και τον συµψηφισµό των χρεών µεταξύ εµπόρων και δηµοσίου. 

3) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο αντιπεριφερειάρχης Σάµου αιτείται, τη λήψη
απαραίτητων νοµοθετικών ρυθµίσεων, προκειµένου οι µαθητές
να µεταφέρονται µε ασφάλεια στα σχολεία της επαρχίας και ιδι-
αίτερα των νήσων.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Ηρακλείου
αιτείται την ιατροφαρµακευτική κάλυψη για όλους τους ασφαλι-
σµένους, ανεξαρτήτως οφειλών, το διαχωρισµό του κλάδου
υγείας και σύνταξης και την υιοθέτηση µιας σειράς ακόµη προ-
τάσεων για τον ΟΑΕΕ. 

5) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο εκπρόσωπος των σχολικών
φυλάκων του Δήµου Βόλου διαµαρτύρεται για τη φηµολογού-
µενη πρόσληψη τριών χιλιάδων οκτακοσίων επιστατών σε σχο-
λεία µέσω ΕΣΠΑ, όταν δύο χιλιάδες σχολικοί φύλακες βρίσκονται
σε διαθεσιµότητα.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Ηρα-
κλείου αιτείται την ιατροφαρµακευτική κάλυψη για όλους τους
ασφαλισµένους, το διαχωρισµό του κλάδου υγείας και σύνταξης
και την υιοθέτηση µιας σειράς ακόµη προτάσεων για τον ΟΑΕΕ. 

7) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι δηµοτικοί αστυνοµικοί του
γραπτού διαγωνισµού του ΑΣΕΠ 1998 και προ ΑΣΕΠ διορισθέν-
των αιτούνται τη µετάταξή τους στους δήµους που υπηρετού-
σαν, σε διοικητικές θέσεις υπηρεσιών του ευρύτερου δηµοσίου
τοµέα και σε ελεγκτικές υπηρεσίες.

8) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Οικονόµου Νίκη διαµαρτύρε-
ται για την επί δεκαετίας επιβάρυνση του κρατικού προϋπολο-
γισµού από το ενοίκιο για το Γραφείο Πολιτιστικής Κληρονοµιάς
του Υπουργείου Αιγαίου Επαρχίας Θήρας, το οποίο δεν διαθέτει
κανέναν υπάλληλο.

9) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων Εργατικών
Στελεχών του Νοµού Καρδίτσας εκφράζει τη δυσαρέσκειά του
για την υποστελέχωση των πολυϊατρίων του ΙΚΑ στην Καρδίτσα.

10) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων Παι-
διών ΑΜΕΑ του Νοµού Καρδίτσας αιτείται την ιδρυση ειδικού
επαγγελµατικού λυκείου στο Νοµό Καρδίτσας.

11) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κατασχέσεις
επιδοµάτων ανεργίας από τραπεζικούς λογαριασµούς λόγω
οφειλών.

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι επιτυχόντες δόκιµοι πυροσβέστες
του Νοµού Πέλλας αιτούνται τον άµεσο διορισµό τους µετά από
τη δηµοσίευση των ονοµάτων τους στο ΦΕΚ 1379/Γ/31-12-2012.

13) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο δήµαρχος του Δήµου Σοφάδων αιτείται
την άµεση πρόσληψη προσωπικού καθαριότητας, ώστε να καλυ-
φθούν οι αναγκαίες συνθήκες υγιεινής και ασφάλειας του δήµου.

14) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία η διευθύντρια του 3ου Γυµνασίου
Έδεσσας του Νοµού Πέλλας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για
την αποµάκρυνση των σχολικών φυλάκων από τα καθήκοντά
τους, µε αποτέλεσµα να έχει διαταραχθεί σοβαρά η οµαλή λει-
τουργία του σχολείου.

15) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο δήµαρχος Σκύδρας εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για το νέο οργανόγραµµα της Περιφέρειας της
Κεντρικής Μακεδονίας, το οποίο προβλέπει την κατάργηση των
τµηµάτων ποιοτικού και υγειονοµικού ελέγχου, καθώς επίσης και
του αγροτικού κτηνιατρείου.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Τριτέκνων Επαρχίας
Εδέσσης παραθέτει τις προτάσεις του για το νέο νοµοσχέδιο που
αφορά τη δηµόσια διοίκηση.

17) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι φύλακες των σχολικών κτηρίων του
Δήµου Καρδίτσας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη διαθε-
σιµότητα στην οποία έχουν περιέλθει και αιτούνται την έκδοση
κοινής υπουργικής απόφασης για την επιστροφή τους ως επι-
στάτες στα σχολεία.

18) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Επιµελη-
τηρίου Ηµαθίας εκφράζει την αντίθεσή του στην κατάργηση του
ισχύοντος νοµοθετικού πλαισίου, που αφορά το καθεστώς της
επαγγελµατικής στέγης και των εµπορικών µισθώσεων, διότι δυ-
σχεραίνεται η λειτουργία των επιχειρήσεων.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις αν-
τιδράσεις της Ένωσης Ιδιωτικών Υπαλλήλων Ηρακλείου για την
κατάργηση της κυριακάτικης αργίας στα εµπορικά καταστήµατα.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Χανδρά
Σητείας αιτείται τη δωρεάν διάθεση οχήµατος, προκειµένου να
εξασφαλιστεί η οµαλή λειτουργία της εθελοντικής οµάδας πυ-
ρόσβεσης του συλλόγου. 

21) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη δυνατότητα µετάθεσης
των υπηρετούντων στο Πυροσβεστικό Σώµα στον πραγµατικό
τόπο συµφερόντων τους. 

22) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βορείων Τζουµέρκων του
Νοµού Ιωαννίνων αιτείται τη µείωση του έκτακτου ειδικού τέλους
ακινήτων στα αποµακρυσµένα χωριά του δήµου.

23) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο δήµαρχος Καρύστου του
Νοµού Ευβοίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη σχεδιαζό-
µενη µείωση των ακτοπλοϊκών δροµολογίων από την εταιρεία
«Κοινοπραξία Πλοίων Ραφήνας-Μαρµάρι».

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών και Εµπόρων του Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την
αναθεώρηση της βαριάς φορολογίας που έχει επιβληθεί στα ακί-
νητα, προκειµένου να αναθερµανθεί η οικοδοµική δραστηριό-
τητα.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Λειτουργών Τε-
χνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης Ηρακλείου Κρήτης αιτείται
τη λήψη µέτρων για την οµαλή λειτουργία των σχολείων τεχνικής
επαγγελµατικής εκπαίδευσης.

26) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Πύλου-Νέστορος του
Νοµού Μεσσηνίας αιτείται την επαναλειτουργία του ταχυδροµι-
κού γραφείου της Δηµοτικής Κοινότητας Χώρας.

27) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η επιτροπή Αγώνος Διωκόµενων Ελλήνων Ορθοδόξων
Χριστιανών που αντιστέκονται κατά του ΑΜΚΑ διαµαρτύρεται για
την απάνθρωπη αδικία µε την οποία αντιµετωπίζονται όσοι οικειο-
θελώς δεν έχουν λάβει τον ΑΜΚΑ, αφού δεν τους χορηγείται σύν-
ταξη, υγειονοµική περίθαλψη και στερούνται το δικαίωµα στην
εργασία.

28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φίλων του Σιδηρό-
δροµου Μεσσηνίας διαµαρτύρεται για την εγκατάλειψη του σι-
δηροδροµικού δικτύου της Μεσσηνίας και αιτείται την
επαναλειτουργία του µε τη δροµολόγηση τακτικών επιβατικών
τρένων.

29) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Οροπεδίου του Νοµού Λα-
σιθίου αιτείται να δοθεί στον αρχαιολογικό χώρο του Δικταίου
Άνδρου, η αξία και η σηµασία που του αρµόζει.

30) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποία αναφέρεται σε παρα-
βάσεις της κείµενης νοµοθεσίας περί απορρήτου των
επικοινωνιών από την εταιρεία µε την επωνυµία «Vodafon-ΠΑΝΑ-
ΦΟΝ Ανώνυµη Ελληνική Εταιρία Τηλεπικοινωνιών».

31) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Μεταποιηµένων
Οπωροκηπευτικών του Νοµού Ηλείας αιτείται την επιστροφή
ΦΠΑ του 2012 στους παραγωγούς της περιοχής.

32) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Μεταποιητών
Τυποποιητών και Εξαγωγέων Επιτραπέζιων Ελιών διαµαρτύρεται
για τη δυσµενή φορολόγηση της ελαιοκαλλιέργειας.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην Αθλητική Εταιρεία (Ανάπτυξη Αθλητισµού Ηρακλείου-
Α.Ε.ΟΤΑ) του Δήµου Ηρακλείου Κρήτης που κάνει προσλήψεις
χωρίς να ανακοινώνει τις θέσεις εργασίας. 

34) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος της Αρχαίας Ολυµ-
πίας «Ερµής» αιτείται την µετατροπή του Διεθνούς Πανεπιστη-
µίου Ελληνικών Σπουδών στην Αρχαία Ολυµπία από ΝΠΙΔ σε
ΝΠΔΔ, προκειµένου να λειτουργήσει.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Λειτουργών
Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται την εξαίρεση
από τη διαθεσιµότητα των εκπαιδευτικών που πληρούν τις ορι-
ζόµενες προϋποθέσεις και κριτήρια.

36) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ.κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ και ΕΙ-
ΡΗΝΗ (ΡΕΝΑ) ΔΟΥΡΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Κί-
νηση Πολιτών της περιοχής Λιούµη του Δήµου Αιγάλεω αιτούνται
την άµεση και οριστική σφράγιση των παράνοµων οίκων ανοχής
που λειτουργούν στην περιοχή, σε µικρή απόσταση από το νη-
πιαγωγείο και το δηµοτικό σχολείο.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αγώνα Αγίου
Νικολάου-Οροπεδίου Λασιθίου για το Υποκατάστηµα του ΙΚΑ
Αγίου Νικολάου διαµαρτύρεται για την άδικη απόφαση του διοι-
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κητικού συµβουλίου του ΙΚΑ να κλείσει το Υποκατάστηµα ΙΚΑ του
Δήµου Αγίου Νικολάου, το οποίο είναι το µεγαλύτερο στο νοµό
Λασιθίου.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο «Οι Φίλοι Του Τάµα-
τος Του Έθνους» και το Ίδρυµα Προασπίσεως Ηθικών και
Πνευµατικών Αξιών αιτούνται την παραχώρηση χώρου στο Αττικό
Άλσος, προκειµένου να ανεγερθεί µνηµείο και ιερός ναός (το
ΤΑΜΑ/ΧΡΕΟΣ του Έθνους), ώστε να εκπληρωθεί η υπόσχεση
των ηρώων της Εθνικής Παλιγγενεσίας.

39) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο δήµαρχος Σκύδρας του Νοµού
Πέλλης επισηµαίνει ότι επισκεπτόµενος πανευρωπαϊκό διαδι-
κτυακό ιστότοπο διαπίστωσε ότι η γειτονική χώρα FYROM ονο-
µατίζεται ως MACEDONIA.

40) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Έδεσσας αιτείται να του
διατεθεί το ποσό των 150.000 ευρώ, προκειµένου να καλύψει τις
ανάγκες θέρµανσης των εξήντα πέντε συνολικά διδακτηρίων της
περιοχής.

41) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων της Περι-
φέρειας της Κεντρικής Μακεδονίας-Τοπικό Τµήµα Πέλλας
εκφράζει τη δυσαρέσκειά του στο προτεινόµενο σχέδιο της Πε-
ριφέρειας της Κεντρικής Μακεδονίας που καταργεί και υποβαθ-
µίζει υπηρεσίες στις περιοχές της Αριδαίας, Σκύδρας και των
Γιαννιτσών.

42) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Γιαννάκαινας αιτείται να ενη-
µερωθεί σχετικά µε το ασφαλιστικό καθεστώς των αγροτών που
ασχολούνται και µε την µεταποίηση προϊόντων.

43) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ και Λα-
ρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο πρόεδρος της Δηµοτικής Κοινότητας Σιάτιστας του
Νοµού Κοζάνης αιτείται την επισκευή του κτηρίου του Κέντρου
Υγείας Σιάτιστας, καθώς επίσης και την αναβάθµιση των υπηρε-
σιών του.

44) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
του λυκείου Νέου Σκοπού Σερρών αιτείται την άµεση κάλυψη της
θέσης του Μαθηµατικού για το Γενικό Λύκειο Νέου Σκοπού Σερ-
ρών, που παραµένει κενή εδώ και δύο µήνες, ώστε να υπάρχουν

ίσες ευκαιρίες στην εκπαίδευση για όλους τους µαθητές της
χώρας. 

45) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ίδρυµα Στήριξης Πολυδύναµου
Περιφερειακού Ιατρείου Σερίφου αιτείται την κάλυψη παιδιατρι-
κών υπηρεσιών υγείας στη νήσο Σέριφο.

46) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία αιτείται τη λήψη επιτακτικών µέτρων προστασίας των
ατόµων µε αναπηρία από την οικονοµική και κοινωνική εξα-
θλίωση. 

47) Ο Βουλευτής Β’Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση λήψη µέτρων οικονο-
µικής στήριξης των Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες.

48) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία ΣΑΣΔΕΠ ΔΕΗ και ΣΕ-
ΣΟΕΠ ΟΤΕ εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τη µείωση των
συντάξεων των γονιών µε ανάπηρα παιδιά. 

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία τα επιµελητήρια της Κρήτης
διαµαρτύρονται για την αφαίρεση πόρων από την Κρήτη και αι-
τούνται την απόσυρση της αναθεώρησης του ΕΠΕΠ 2007-2013
και την κατεύθυνση επιπλέον πόρων σε δράσεις επιχειρηµατικό-
τητας. 

50) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Τριποταµιτών
Μεγαλοπόλεως «Ο Άγιος Δηµήτριος» αιτείται τη λήψη µέτρων
για την ασφάλεια του οικισµού Τριποτάµου στην Αρκαδία, από
τις κατολισθήσεις που συµβαίνουν στα ορυχεία της ΔΕΗ στη Με-
γαλόπολη.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία διαµαρτύρεται για την οικονοµική και κοι-
νωνική εξαθλίωση των ατόµων µε αναπηρία και αιτείται τη λήψη
µέτρων προστασίας αυτών και των οικογενειών τους.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 453/01-08-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Ζεϊµπέκ Χουσεΐν, Μπάρκα Κωνσταντίνου, και Στρατούλη Δη-
µητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/24101/810/20-09-2013
έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 623/14-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μιχαλάκη Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1944 β/20-09-2013

έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 951/27-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιώταρου Ηλία δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-464/20-09-2013

έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 995/27-08-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Βουδούρη Οδυσσέα-Νίκου και Μουτσινά Παρίση (Πάρι) δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. /Β.2185/20-09-2013 έγγραφο από τον
Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1072/29-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/25929/

894/20-09-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 1139/30-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/

16877/20-09-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 1173/02-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ουζουνίδη Μαρίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ /Φ.2/25613/20-

09-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 5 Νο-
εµβρίου 2013, το οποίο έχει ως εξής:

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1940/23-9-2013 ερώτηση του Βουλευτή Α’ Αθη-
νών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Ψυχάρη προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα κυβερνητικά αερο-
σκάφη. 

2. Η µε αριθµό 1874/23-9-2013 ερώτηση του Βουλευτή Ευ-
βοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού

Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
άµεση κινητοποίηση του ΕΛΓΑ για την αποζηµίωση των παραγω-
γών τοµάτας στην Εύβοια.

3. Η µε αριθµό 713/21-8-2013 ερώτηση της Βουλευτού Α’ Θεσ-
σαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Χρυσούλας – Μαρίας
Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το κατο-
χικό δάνειο.

4. Η µε αριθµό 1725/17-9-2013 ερώτηση του Βουλευτή Νοµού
Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου
Λαµπρούλη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλή-
µατα του Νοσοκοµείου Ιεράπετρας. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πέµπτη µε αριθµό 180/29-10-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς
τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την εγκύ-
κλιο του Υπουργείου Παιδείας σε σχέση µε τα ιδιωτικά σχολεία. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Όπως γνωρίζετε, οι εκπαιδευτικοί και στα ιδιωτικά σχολεία,

όπως άλλωστε και το σύνολο των εργαζόµενων της χώρας, δέ-
χονται µια ολοµέτωπη επίθεση από µεριάς της Κυβέρνησης, της
Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά και της εργοδοσίας. Πρόκειται για
µία επίθεση που σφαγιάζει µισθούς και εργασιακά δικαιώµατα
και φορτώνει τα βάρη της κρίσης στις πλάτες των εργαζοµένων,
προκειµένου να διασωθούν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι και να θω-
ρακίσουν τα κέρδη τους. Μεταξύ αυτών των οµίλων είναι και τα
ιδιωτικά σχολαρχεία. 

Η Κυβέρνηση, µε το αντεργατικό νοµικό πλαίσιο το οποίο έχει
διαµορφώσει, έχει δώσει τη δυνατότητα στους σχολάρχες-εργο-
δότες να επιβάλουν µειώσεις µισθών ως και 30%, να καταργή-
σουν τις συλλογικές συµβάσεις, να τελειώνουν µε οτιδήποτε έχει
αποµείνει όρθιο από τα εργατικά, ασφαλιστικά και συνδικαλι-
στικά τους δικαιώµατα. 

Σε αυτόν ακριβώς το σκοπό κορωνίδα είναι και η συγκεκριµένη
εγκύκλιος. Με την εγκύκλιο αυτή εντάσσονται τα εργασιακά θέ-
µατα των ιδιωτικών εκπαιδευτικών στην αρµοδιότητα του Υπουρ-
γείου Εργασίας και η λειτουργία των ιδιωτικών σχολείων στην
αρµοδιότητα του Υπουργείου Εµπορίου από το Υπουργείο Παι-
δείας που ήταν µέχρι τώρα. Αυτό έχει ως αποτέλεσµα το κράτος
να µην φέρει καµµία ευθύνη για την εκπαιδευτική διαδικασία που
θα ακολουθείται στα ιδιωτικά σχολεία. Δηλαδή, το τι θα διδάσκε-
ται ο κάθε µαθητής και πώς θα διδάσκεται θα εξαρτάται από τον
κάθε επιχειρηµατία. Μετατρέπετε δηλαδή τα ιδιωτικά σχολαρ-
χεία σε σχολεία «σουπερµαρκετ». 

Η εφαρµογή αυτής της εγκυκλίου καταργεί ουσιαστικά το ν.
682/1977 για τους ιδιωτικούς εκπαιδευτικούς, ο οποίος θα έχει
και σαν αποτέλεσµα ένα νέο συντριπτικό χτύπηµα στους µι-
σθούς, την κατάργηση της αποζηµίωσης και παράλληλα θα ανά-
ψει το πράσινο φως για ακόµη µεγαλύτερη τροµοκρατία στους
χώρους δουλειάς, µε την περαιτέρω απελευθέρωση των απολύ-
σεων και την αδυναµία του όποιου ελέγχου υπήρχε από τις διευ-
θύνσεις εκπαίδευσης και τα υπηρεσιακά συµβούλια, τα οποία
µπορούσαν να εξετάσουν την καταχρηστικότητα ή όχι των κα-
ταγγελιών σύµβασης εκ µέρους των σχολαρχών. 

Παρ’ ό,τι υπάρχει η προσωρινή απόφαση του Συµβουλίου της
Επικρατείας, αυτή δεν εφαρµόζεται και συνεπώς δεν είναι τυχαίο
ότι σε πολλά ιδιωτικά σχολεία οι εργοδότες προβαίνουν ήδη σε
απολύσεις, και υλοποιείται µε αυτόν τον τρόπο η βάρβαρη πολι-
τική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που έχει σαν στόχο τη βελτίωση
της ανταγωνιστικότητας των µεγαλοεπιχειρηµατιών, τη βίαιη προ-
σαρµογή της εκπαίδευσης στις ανάγκες της καπιταλιστικής οικο-
νοµίας, µε εργαζόµενους και εκπαιδευτικούς φθηνούς, χωρίς
δικαιώµατα, µε µαθητές ηµιθανείς και µε σκυµµένο το κεφάλι. 

Σχετικά µε αυτό το ζήτηµα, το µόνο που χρειάζεται και στο
οποίο πρέπει να απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, είναι τα µέτρα τα
οποία θα πάρετε για να αποσύρετε -όχι για να αναστείλετε- τη
συγκεκριµένη κατάπτυστη Εγκύκλιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-

σκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχουµε ξανακάνει αυτήν τη συζήτηση στην Αίθουσα µε άλλο

συνάδελφό σας. Πραγµατικά αυτή η ερώτηση αποτελεί µία
κόπια, αν θέλετε, του δελτίου Τύπου που είχε βγάλει η ΟΙΕΛΕ.
Το λέω αυτό, γιατί καταλαβαίνω ότι και εµείς είµαστε στο Κοινο-

βούλιο για να µεταφέρουµε τις αντιδράσεις των διαφόρων σωµα-
τείων, οργανώσεων, συντεχνιών κ.λπ., αλλά είµαστε κοινο- βου-
λευτικοί άνδρες και δεν είναι ανάγκη ακριβώς όπως µας λέει
κάποιος φορέας κάτι, να ερχόµαστε να το µεταφέρουµε και να το
επαναλαµβάνουµε κάθε φορά. Το λέω επειδή είναι η δεύτερη
φορά που απαντάµε την ερώτηση αυτή. Ενδεχοµένως, να µην
έχουµε από τους Ανεξάρτητους Έλληνες ή από άλλο κόµµα στο
µέλλον την ίδια ακριβώς ερώτηση. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Εξαρτάται από τις απαντήσεις
που δίνετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Καπερνάρο, πα-
ρακαλώ να σταµατήσετε. 

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων): Είπα απλά «από άλλο κόµµα της Αντιπολίτευσης». 

Έρχοµαι τώρα στην ουσία. Ξεκινώντας από το τι έχει προηγη-
θεί µέχρι την εγκύκλιο -γιατί σκόπιµα παραλείπουµε, όπως
βλέπω, τα βήµατα αυτά- µην ξεχνάµε ότι η εγκύκλιος αυτή δεν
ήταν παρά το επόµενο βήµα που χρειαζόταν να γίνει, προκειµέ-
νου να ερµηνευθούν οι διατάξεις ενός νόµου που έχει ψηφιστεί
από τη Βουλή και µιας πράξης που έχει υπογραφεί από το
Υπουργικό Συµβούλιο. Άρα, βγήκε ο νόµος του µεσοπρόθεσµου
προγράµµατος, µετά βγήκε µια ΠΥΣ και η εγκύκλιος ήρθε ακρι-
βώς σαν συνέχεια αυτών. 

Όπως γνωρίζετε, η ισχύς της εγκυκλίου έχει ανασταλεί µε από-
φαση του Συµβουλίου της Επικρατείας. Το δικαστήριο, λαµβά-
νοντας υπ’όψιν τα επιχειρήµατα και των δύο πλευρών, έκρινε ότι
ως προς τους εκπαιδευτικούς ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων η εγκύ-
κλιος δεν θα πρέπει να εφαρµοστεί µέχρι την οριστική κρίση της
υπόθεσης. Όπως ξέρετε -χωρίς να είµαι νοµικός- συνήθως όταν
έχουµε τέτοιου είδους διενέξεις το δικαστήριο κοιτάει ποιος βλά-
πτεται πιο πολύ από µια τέτοια διένεξη. Στη συγκεκριµένη περί-
πτωση ήταν το Υπουργείο, ήταν και οι ιδιωτικοί εκπαιδευτικοί.
Είναι λογικό να πλήττονται περισσότερο ή να κινδυνεύουν, αν θέ-
λετε, οι ιδιωτικοί εκπαιδευτικοί. Άρα, είπε ότι «αναστέλλω την
απόφαση µέχρι να εκδικαστεί η υπόθεση». 

Πολλοί έσπευσαν να ερµηνεύσουν αυτήν την εξέλιξη ως
θρίαµβο της ΟΙΕΛΕ. Θα µου επιτρέψετε να είµαι πιο ψύχραιµος
και απλώς να υπενθυµίσω ότι η απόφαση επί της αιτήσεως ανα-
στολής σε καµµία περίπτωση δεν προεξοφλεί την τελική κρίση
του δικαστηρίου για τη νοµιµότητα της εν λόγω εγκυκλίου. 

Δεδοµένου ότι το ζήτηµα κρίνεται αυτήν τη στιγµή από τη δι-
καιοσύνη, µην περιµένετε από εµένα να σχολιάσω και πολύ πε-
ρισσότερο να προδικάσω αποφάσεις ανωτάτου δικαστηρίου της
χώρας. Ας κάνουµε λίγη υποµονή ακόµη έως την έκδοση της
απόφασης. Δεν µπορώ, ωστόσο, παρά να αναρωτηθώ σε τι εξυ-
πηρετεί η επαναφορά του θέµατος της εγκυκλίου, αυτήν την
φορά από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, ενώ αναµένεται η
απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας. 

Προσωπικά θα περιοριστώ να υπενθυµίσω ότι η έκδοση της
εγκυκλίου έγινε κατ’ εφαρµογή του ν. 4046/2012 και της υπ’ αριθ-
µόν 628/2-2012 πράξης του Υπουργικού Συµβουλίου. Σε κάθε πε-
ρίπτωση ας αφήσουµε το δικαστήριο να κρίνει ανεπηρέαστο.

Για τα υπόλοιπα θα µιλήσω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα έλεγα ότι η Κυβέρ-

νηση θα πρέπει να σταµατήσει να κρύβεται πίσω από τις αποφά-
σεις των δικαστηρίων και να πάρει τώρα την πολιτική απόφαση,
γιατί η κατάσταση που έχει διαµορφωθεί στα ιδιωτικά σχολαρ-
χεία είναι τραγική για τους εργαζόµενους. Δουλεύουν κάτω από
καθεστώς γαλέρας, κάτω από συνθήκες σύγχρονου µεσαίωνα,
χωρίς εργασιακά, χωρίς ασφαλιστικά και συνδικαλιστικά δικαιώ-
µατα. Οι σχολάρχες µπορούν να τους κάνουν ό,τι θέλουν. Μάλι-
στα οι σχολάρχες, µια που κόπτεσθε κύριε Υπουργέ, για τις
αποφάσεις των δικαστηρίων, γράφουν στα παλαιότερα των υπο-
δηµάτων τους αυτές τις αποφάσεις. 

Μπορείτε να µας απαντήσετε, για παράδειγµα, για το καθε-
στώς που ισχύει για τα δύο σχολαρχεία της Πάτρας, την «Ανα-
γέννηση» και του «Σωτηρχόπουλου»; Βρήκαν τώρα νέα
φόρµουλα και παραχωρούν τις άδειες σε νέο ιδιοκτήτη µε απο-
τέλεσµα να λύονται οι συµβάσεις, ενώ τις µεταβιβάζουν σε συγ-
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γενικά τους πρόσωπα. Και ενώ υπάρχει απόφαση του Μονοµε-
λούς Πρωτοδικείου Πάτρας που υποχρεώνει τους σχολάρχες
αυτούς να επαναπροσλάβουν τους εργαζόµενους, δεν γίνεται
καµµία υλοποίηση. 

Τι µέτρα παίρνει σ’ αυτήν την κατεύθυνση η Κυβέρνηση; Πώς
χαρακτηρίζει την κατάπτυστη συµφωνία που υπέγραψε το εργο-
δοτικό σωµατείο στα φροντιστήρια µε τους φροντιστηριούχους
για 352 ευρώ µικτά τον µήνα; Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό για πλήρες
εκπαιδευτικό ωράριο δεκαοκτώ ωρών την εβδοµάδα; Θα αµεί-
βονται 253 ευρώ το µήνα κάποιοι οι οποίοι δουλεύουν µε πλήρες
ωράριο σε φροντιστήριο. Κι αν τα παίρνουν και αυτά. Αυτό έχει
να κάνει µε την προάσπιση της ανθρώπινης αξιοπρέπειας, των
δικαιωµάτων των εργαζοµένων ή µε τα δικαιώµατα των σχολαρ-
χών, τα οποία εσείς κάνετε κάθε τι για να υπηρετείτε, ώστε να
µπορούν να υποβαθµίζουν τα εργασιακά δικαιώµατα, το επίπεδο
των ίδιων των εκπαιδευτών και της παρεχόµενης εκπαίδευσης,
µετατρέποντάς την ουσιαστικά σε σουπερµάρκετ και βγάζοντας
ηµιµαθείς µαθητές εύκολους και χειραγωγήσιµους για τις ανάγ-
κες του κεφαλαίου και της πλουτοκρατίας, φθηνό εργατικό δυ-
ναµικό, µετατρέποντας σε γκέτο τα σχολαρχεία;

Άρα, λοιπόν, σταµατήστε, κύριε Υπουργέ, να κρύβεστε πίσω
από το δάκτυλό σας. Πάρτε απόφαση. Εδώ έχετε δώσει γη και
ύδωρ. Γιατί ξέρουµε πολύ καλά τι περιγράφει ο νόµος για το µε-
σοπρόθεσµο. Τι λέει αυτός ο νόµος; Δίνετε γη και ύδωρ στα µε-
γάλα σχολεία, για να συγκεντρωθεί ακόµη περισσότερο η
κατάσταση αυτή. Όποιοι περιορισµοί και προϋποθέσεις κι αν
υπήρχαν, τις έχετε αναιρέσει. Ο καθένας µπορεί να δηµιουργή-
σει ένα τέτοιο σχολείο, έχει δεν έχει τις προϋποθέσεις. Μετατρέ-
πετε τα ίδια τα σχολεία ακόµη και σε φροντιστήρια ταυτόχρονα. 

Αυτήν την πολιτική εφαρµόζετε µε πιστότητα. Την υλοποιείτε,
εξυπηρετώντας τα συµφέροντα των ιδιωτικών σχολαρχείων, το
πώς ακριβώς οι επιχειρήσεις τους θα µεγαλουργήσουν σε βάρος
της δηµόσιας εκπαίδευσης, σε βάρος του δικαιώµατος της νέας
γενιάς να µπορεί να έχει µία µόρφωση αντάξια των σηµερινών
αναγκών και του επιπέδου ζωής το οποίο πρέπει να έχει. Γι’
αυτόν ακριβώς το λόγο έχετε διαµορφώσει αυτό το καθεστώς
στα ιδιωτικά σχολαρχεία.

Από αυτήν την άποψη εµείς σας το λέµε καθαρά. Σταµατήστε
να κρύβεστε πίσω από τις αποφάσεις των δικαστηρίων. Πάρτε
τώρα την πολιτική πρωτοβουλία. Αποσύρετε τη συγκεκριµένη εγ-
κύκλιο. Ξαναφέρτε πάλι το παλιό καθεστώς το οποίο ίσχυε, ότι
τα ιδιωτικά σχολαρχεία πρέπει να εποπτεύονται από το Υπουρ-
γείο Παιδείας και όχι ως επιχείρηση από το Υπουργείο Εµπορίου
και ως εργαζόµενοι από το Υπουργείο Εργασίας. Αυτό είναι το
ζήτηµα το οποίο σας θέτουµε ως ΚΚΕ και θα επανερχόµαστε
όσον καιρό υπάρχουν τα συγκεκριµένα γεγονότα, κύριε
Υπουργέ, ανεξάρτητα από τις απαντήσεις τις οποίες εσείς δίνετε,
γιατί είναι απαντήσεις που βρίσκονται µακριά από τις ανάγκες
των εργαζοµένων, των εκπαιδευτικών και των µαθητών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο. 

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων): Θέλω να ξεκινήσω µε κάτι που το ακούµε συχνά.
Αυτή η µοµφή, αυτή η κατηγορία, αν θέλετε, ότι το Υπουργείο
Παιδείας στη συγκεκριµένη περίπτωση –ενδεχοµένως για άλλες
περιπτώσεις τα άλλα Υπουργεία- είναι στρατευµένο για να υπη-
ρετεί κάποια συµφέροντα, σχολαρχών, του άλφα, του βήτα, του
γάµα, νοµίζω πως πρέπει να σταµατήσει. Αυτό για µία Κυβέρ-
νηση του τόπου είναι -το λιγότερο που έχω να πω- υποτιµητικό.
Εµείς είµαστε εδώ ακριβώς για να υπηρετήσουµε πάνω απ’ όλα
τον Έλληνα µαθητή. 

Είπατε κάποια πράγµατα σε σχέση µε τις εργασιακές σχέσεις
των ιδιωτικών υπαλλήλων που περνούν στο Υπουργείο Εργασίας.
Πράγµατι, ουσιαστικά, αίρουµε τη διάκριση προστασίας και
εναρµονίζουµε µε τα δεδοµένα των άλλων ιδιωτικών υπαλλήλων,
που, όπως ξέρετε, ήταν και αυτοί στο Υπουργείο Εργασίας.

Είπατε, όµως, στην ερώτησή σας κάποια πράγµατα τα οποία
είναι ανακρίβειες και τα οποία θα επιχειρήσω να τα αντικρούσω.
Πρώτη ανακρίβεια είναι ότι αναφέρατε πως το κράτος δεν έχει
καµµία ευθύνη και δικαιοδοσία για την εκπαιδευτική διαδικασία
που ακολουθείται στα ιδιωτικά σχολεία, επειδή η λειτουργία των

ιδιωτικών σχολείων εντάσσεται στο Υπουργείο Εµπορίου. 
Αυτό είναι απόλυτη ανακρίβεια καθώς ποιος ελέγχει τους διο-

ρισµούς των εκπαιδευτικών στην ιδιωτική εκπαίδευση; Το Υπουρ-
γείο Παιδείας. Ποιος ελέγχει το πρόγραµµα σπουδών των
σχολείων; Το Υπουργείο Παιδείας. Ποιος ελέγχει τα εκπαιδευτικά
θέµατα του σχολείου; Το Υπουργείο Παιδείας. Ποιος ελέγχει την
ορθή λειτουργία των ιδιωτικών σχολείων; Το Υπουργείο Παι-
δείας. Ποιος επικυρώνει τους τίτλους σπουδών; Το Υπουργείο
Παιδείας.

Αυτά δεν είναι σηµαντικά για εσάς; Σας απασχολεί µόνο το ερ-
γασιακό καθεστώς, αλλά δεν φαίνεται να σας ενδιαφέρει η ποι-
ότητα της παρεχόµενης εκπαίδευσης, η οποία παραµένει
ακριβώς υπό την εποπτεία του Υπουργείου Παιδείας; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Με εργαζόµενους των
200 ευρώ θα έχουµε ποιότητα εκπαίδευσης; 

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων): Δεύτερη ανακρίβεια. Λέτε ακόµα ότι επιτρέψαµε
σε σχολάρχες - εργοδότες να καταργήσουν τις συλλογικές συµ-
βάσεις εργασίας. Για ποιες συλλογικές συµβάσεις εργασίας µι-
λάτε; Έχετε κάποια να µας φέρετε να τη δούµε και εµείς ή
µήπως ήταν ο ν. 682/1977 που όριζε τα εργασιακά των εκπαιδευ-
τικών και αντικαθιστά την συλλογική σύµβαση εργασίας, όπως
θα έπρεπε να γνωρίζετε; Θα πρέπει κάποια στιγµή να έχουµε και
επίγνωση και ευθύνη των όσων λέµε εδώ µέσα.

Τρίτη ανακρίβεια: Είπατε για µειώσεις µισθών έως 30%. Οι µι-
σθοί των εκπαιδευτικών ακολουθούν πιστά τους µισθούς των εκ-
παιδευτικών στα δηµόσια σχολεία. Στους εκπαιδευτικούς των
δηµόσιων σχολείων δεν έγιναν περικοπές τέτοιες, άρα ούτε και
στους ιδιωτικούς. Όλοι έχουµε δικαίωµα να λέµε ό,τι θέλουµε,
αλλά τουλάχιστον από αυτήν τη θέση να έχουµε µία ευθύνη των
όσων εκστοµίζουµε, γιατί τα ακούνε και προς τα έξω. 

Όσο για τις νεφελώδεις καταγγελίες ότι οι εργοδότες προβαί-
νουν ήδη σε απολύσεις εκπαιδευτικών κατά παράβαση της
ισχύουσας νοµοθεσίας, επιφυλάσσοµαι να απαντήσω, όταν
αυτές λάβουν συγκεκριµένη µορφή. Φέρτε µας συγκεκριµένα πα-
ραδείγµατα που να µας λέτε ότι στο τάδε σχολείο οι τάδε απο-
λύθηκαν. Σας καλώ, λοιπόν, να µου προσκοµίσετε συγκεκριµένα
στοιχεία που έχουν περιέλθει σε γνώση σας για παράνοµες απο-
λύσεις ιδιωτικών εκπαιδευτικών. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Σας αναφέραµε δύο
συγκεκριµένα σχολεία, αυτά της «Αναγέννησης» και «Σωτηρχό-
πουλου» στην Πάτρα. 

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων): Να είστε σίγουροι ότι, αν οι νεφελώδεις καταγγε-
λίες λάβουν συγκεκριµένη µορφή, κανείς δεν πρόκειται να
εξαιρεθεί του νόµου. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι δυνατόν; Σας ανα-

φέραµε δύο συγκεκριµένα παραδείγµατα! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Καραθανασό-

πουλε, σας παρακαλώ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μα δεν µπορεί να λέει

ό,τι θέλει! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Με συγχωρείτε, να

σας επιτρέψω να σηκωθείτε και να φωνάζετε; 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω προς

το Σώµα ότι ο Βουλευτής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασί-
λειος Καπερνάρος κατέθεσε πρόταση νόµου: «Κατάργηση Άρ-
θρου 923 του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας περί αναγκαστικής
εκτελέσεως κατά αλλοδαπού δηµοσίου». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 175/29-10-2013 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων κ. Βασίλειου Καπερνάρου προς τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε
τις «ποινικές ευθύνες προσώπων, µέσω των οποίων δωροδοκή-
θηκαν η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ από την «SIEMENS», κα-
τόπιν της οµολογίας Χριστοφοράκου».

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
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ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Έχω να κάνω µία παρατήρηση για
τον Κανονισµό, για να µην λέτε ότι αδίκως τον χαρακτηρίζω γε-
λοίο. Θα έπρεπε επί των οκτώ επικαίρων ερωτήσεων, όταν είναι
µόνο τρεις να λάβουν χώρα, αυτές οι τρεις να µην είναι δύο και
τρία λεπτά, να είναι πέντε και επτά λεπτά, για να µπορούµε να
εκθέσουµε σαν άνθρωποι τα επιχειρήµατά µας. Καταλάβατε γιατί
τον λέω γελοίο τον Κανονισµό;

Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε ότι ο «µέγας άνδρας» Χριστοφορά-
κος -ο οποίος εξευτέλισε ένα διάστηµα το πολιτικό σύστηµα της
χώρας και τον οποίο οδηγήσαµε στο αεροδρόµιο, έτσι ώστε να
µην δικαστεί µε τα ελληνικά δεδοµένα, αλλά µε τα γερµανικά και
ο οποίος είναι ελεύθερος, διότι η καταδίκη του ήταν µε ανα-
στολή- εξέθεσε και εξευτέλισε –επαναλαµβάνω- το πολιτικό σύ-
στηµα µε αυτά τα οποία έκανε σε αυτήν την χώρα, η οποία
λέγεται πατρίδα µας Ελλάς. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά -και πιστεύω θα µου απαντήσετε
αν γνωρίζετε ή όχι- ότι η απόφαση αυτή η οποία τον καταδίκασε
στο γερµανικό κράτος δέχθηκε ότι ο σκοπός τους Χριστοφορά-
κου στην Ελλάδα ήταν να προωθήσει τις πωλήσεις της γερµανι-
κής εταιρείας «SIEMENS Α.Ε.», δωροδοκώντας –επαναλαµβάνω,
δωροδοκώντας- τα δύο δεσπόζοντα ελληνικά πολιτικά κόµµατα,
δηλαδή τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ. Κυρίως το ΠΑΣΟΚ.
Το ΠΑΣΟΚ πήρε περισσότερα, σαφώς. 

Έτσι, λοιπόν, το ύψος των «δωρεών», που λέει η γερµανική
απόφαση, σε αυτά τα δύο κόµµατα προσδιορίστηκε να είναι 2%
του τζίρου κάποιας σύµβασης της «SIEMENS Α.Ε.» µε τον ελλη-
νικό ΟΤΕ. Στη συνέχεια πραγµατοποιούνταν συνεχώς τέτοιους
είδους συµβάσεις, µε αποκορύφωµα τις συµβάσεις για τα έργα
των Ολυµπιακών Αγώνων του 2004, από τις οποίες το κέρδος
που αποκόµισε η «SIEMENS Α.Ε.» ανήλθε στα 183 εκατοµµύρια
ευρώ µε δυνατότητα επεκτάσεων.

Η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ είχαν διορίσει ως ταµίες των
«δωρεών» -η λέξη «δωρεές» είναι εντός εισαγωγικών στην από-
φαση- έµπιστα πρόσωπα τα οποία προέρχονταν από τον κοµµα-
τικό πυρήνα. Τα πρόσωπα αυτά ήταν, για τη Νέα Δηµοκρατία ο
εκλιπών Βαρθολοµαίος και για το ΠΑΣΟΚ ο Κωνσταντίνος Γείτο-
νας. Τα δύο αυτά πρόσωπα, εκτός από το καθήκον τους να εκτα-
µιεύουν τις «δωρεές», είχαν και την υποχρέωση να ασκούν
πιέσεις όπου έδει, ώστε σε όλες τις περιπτώσεις να λαµβάνονται
αποφάσεις συνεργασίας του ελληνικού κράτους µε τη
«SIEMENS Α.Ε.» 

Κύριε Υπουργέ, ερωτάσθε, πρώτον, εάν έχετε λάβει γνώση -
όπως οφείλατε άλλωστε- της ανωτέρω απόφασης του Ειρηνοδι-
κείου του Μονάχου και, αν ναι, για ποιο λόγο δεν έχει επιληφθεί
του θέµατος η ελληνική δικαιοσύνη, προκειµένου να τιµωρηθούν
όσοι µετά των συνεργών τους κριθούν ένοχοι. 

Δεύτερον, ερωτάσθε εάν έχει διεξαχθεί έρευνα µε σκοπό να
διαπιστωθεί µε πόσα ακριβώς χρήµατα δωροδοκήθηκαν τα δύο
αυτά ελληνικά κόµµατα, δηλαδή κυριότατα το ΠΑΣΟΚ, και η Νέα
Δηµοκρατία από το σχέδιο του 2%. Εάν όχι, που οφείλεται αυτή
η ασύγγνωστη αδράνεια;

Περιττό να σας πω ότι την απόφαση αυτή για παν ενδεχόµενο,
για οποιονδήποτε συνάδελφο, θα την καταθέσω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Καπερνάρος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης κ. Χαράλαµπος Αθανασίου.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως ξέρετε, η απόφαση του Ειρηνοδικείου
του Μονάχου που επικαλείστε, έχει τεθεί υπ’ όψιν της δικαιοσύ-
νης και των δικαστών που χειρίζονται τις υποθέσεις που σχετί-
ζονται µε τη «SIEMENS Α.Ε.». Εποµένως, τα αναφερόµενα στην
απόφαση τα γνωρίζουν καλά οι δικαστές και τα αξιολογούν πλή-
ρως, ειδικά τώρα οι εφέτες ανακριτές.

Θυµίζω, στο πλαίσιο του δεύτερου ερωτήµατος, ότι διενεργεί-
ται η κύρια ανάκριση καθώς έχουν απαγγελθεί κατηγορίες κατά
του Θεόδωρου Τσουκάτου από τον Δ’ ειδικό ανακριτή για τα αδι-

κήµατα της άµεσης συνέργειας σε παθητική δωροδοκία κατ’ εξα-
κολούθηση και για νοµιµοποίηση εσόδων από εγκληµατική δρα-
στηριότητα. 

Εποµένως όπου έχουν προκύψει στοιχεία που να στοιχειοθε-
τούν το αδίκηµα της δωροδοκίας, έγιναν οι απαραίτητες ενέρ-
γειες από τη δικαιοσύνη. Εάν βεβαίως από τις έρευνες
προκύψουν και άλλα αδικήµατα και για άλλους εµπλεκόµενους,
φυσικά η δικαιοσύνη θα κάνει το καθήκον της και θα έχουµε και
in rem και in personam δίωξη. 

Ήδη πληροφορούµαι ότι σύντοµα περαιώνεται η ανάκριση του
φακέλου 80002/1197 –είναι το C4I- και εποµένως θα µπορούµε
να γνωρίζουµε περισσότερα στοιχεία από τα σχετικά πορίσµατα.
Εν όψει αυτών και λόγω του ότι πρέπει να σεβόµαστε την αρχή
της διάκρισης των εξουσιών, δεν δικαιούµαι αυτή τη στιγµή να
προβώ σε οποιονδήποτε σχολιασµό πριν την περαίωση της ανα-
κρίσεως. 

Εποµένως επί του θέµατος αυτού δεν έχω να σχολιάσω κάτι
παραπάνω. Ας αφήσουµε τη δικαιοσύνη να κάνει τη δουλειά της
χωρίς παρεµβολές και θα είµαστε εδώ µετά το πέρας των διαδι-
κασιών να συζητήσουµε τα περαιτέρω µε σεβασµό στο Σύν-
ταγµα, το έργο και τις αποφάσεις της δικαιοσύνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο κ. Κα-
περνάρος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, έχω την εντύ-
πωση ότι διαφορετικά ηχεί το όνοµα «Τσουκάτος» και διαφορε-
τικά το «Γείτονας». Δεν είναι τα ίδια θέµατα.

Ο Τσουκάτος είναι άλλο αδίκηµα. Ο Τσουκάτος οµολόγησε
το αδίκηµα και είπε «ναι, πήρα 1 εκατοµµύριο µάρκα από τη
«SIEMENS» και τα έδωσα στο ΠΑΣΟΚ». Αυτό ερευνάται. Πού τα
έδωσε στο ΠΑΣΟΚ; Σε παράθυρο; Σε γραφείο; Σε καρέκλα; Ψά-
χνουµε να βρούµε. Οι Έλληνες περιµένουν ακόµα να δουν ποιοι
πήραν στο ΠΑΣΟΚ το 1 εκατοµµύριο που οµολόγησε ο Τσουκά-
τος ως ταµίας ότι τα πήρε από τη «SIEMENS» και τα έδωσε στο
ΠΑΣΟΚ. Άλλο το ένα, άλλο το άλλο.

Εδώ έχουµε τη συγκεκριµένη υπόθεση, η οποία έληξε και δεν
υπάρχει αντίθετη άποψη ότι δεν κατέστη αµετάκλητη η απόφαση
του Ειρηνοδικείου του Μονάχου.

Έχουµε, λοιπόν, το όνοµα του ταµία του ΠΑΣΟΚ, άλλο αδί-
κηµα, άλλα λεφτά, άλλες µίζες, άλλες λαµογιές, άλλες αρπαχτές,
2% για κάθε σύµβαση µε τη «SIEMENS» εν όψει των Ολυµπιακών
Αγώνων µε αφορµή το C4I. Το λέει µέσα η απόφαση, αν την έχετε
µελετήσει. 

Εγώ σας ερωτώ τι έχει γίνει µε το θέµα του Γείτονα, διότι το
γερµανικό δικαστήριο δεν αναφέρεται στον Τσουκάτο, αναφέρε-
ται στον Γείτονα. Επ’ αυτού δεν απαντήσατε. Εδώ δεν ξέραµε τι
έχει γίνει.

Όσον αφορά τον Τσουκάτο, εκεί έχουµε και τα εξής, στα οποία
εφιστώ την προσοχή σας: Ο Τσουκάτος, κύριε Υπουργέ, είπε
«εγώ τα πήρα» το 1999 και µπαίνουµε στο 2014. Κύριε Υπουργέ,
είναι το δέκατο πέµπτο έτος που σηµαίνει ότι αν δεν σταλούν
κλήσεις εντός δεκαπέντε ετών τα εγκλήµατα του Τσουκάτου και
των συναυτουργών του ή των αυτουργών από το σαράντα πέντε
µέχρι το σαράντα εννέα παραγράφονται.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, θα σας υπενθυµίσω το
εξής, για µια δικονοµική υποχρέωση που έχετε: Άρθρο 30, πα-
ράγραφος 1 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας: «Ο Υπουργός Δι-
καιοσύνης έχει το δικαίωµα να παραγγέλνει στον Εισαγγελέα
Πληµµελειοδικών τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης για
κάθε αξιόποινη πράξη». Παράγραφος 3: «Σε υποθέσεις εξαιρε-
τικής φύσης ο Υπουργός Δικαιοσύνης µπορεί να ζητήσει από τον
Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου να παραγγείλει τη διενέργεια της
ανάκρισης και την εισαγωγή της υπόθεσης στο ακροατήριο κατ’
απόλυτη προτεραιότητα», κύριε Υπουργέ. 

Βέβαια εδώ λέει «µπορεί να ζητήσει». Ρωτώ το συγκεκριµένο
Υπουργό Δικαιοσύνης, για τον οποίο έχω καταθέσεις τις εκτιµή-
σεις µου για το πρόσωπό του, το «µπορεί» θα το κάνετε «είναι
υποχρεωµένος»; Διότι είστε εσείς Υπουργός Δικαιοσύνης.

Η ταπεινότητά µου από εσάς δεν περιµένει να µου πείτε τι γί-
νεται µε την υπόθεση Τσουκάτου, η οποία κινδυνεύει να παρα-
γραφεί αν δεν σταλούν οι κλήσεις εντός δεκαπενταετίας. Εγώ
απαιτώ από εσάς να µου πείτε εάν έχει γίνει ενέργεια, όταν οµο-
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λογείται στο σκεπτικό της δικαστικής απόφασης του Ειρηνοδι-
κείου του Μονάχου ότι εισπράκτορας για λογαριασµό του
ΠΑΣΟΚ ήταν ο Κώστας Γείτονας. 

Να σας πω και κάτι άλλο; Εµείς εδώ µέσα, κύριε Υπουργέ, δεν
ήρθαµε για να κάνουµε τον τυπικό Βουλευτή. Δεν είµαστε επαγ-
γελµατίες της πολιτικής ούτε υπερασπιζόµαστε ότι υπάρχει σπι-
τικό δίκαιο για να έρθουµε να πούµε ότι «ξέρετε, αυτόν τον
τιµώρησε ο λαός και τον έστειλε σπίτι του». 

Εµείς ήρθαµε εδώ, κύριε Υπουργέ, για να κάνουµε αυτό που
πρέπει. Σπιτικό δίκαιο δεν υπάρχει. Ποινικό Δίκαιο υπάρχει. Αυτοί
που έκαναν αυτά και που ονοµατίζονται φαρδιά πλατιά σε δικα-
στικές αποφάσεις ξένων δικαστηρίων, υπάρχουν και κυκλοφο-
ρούν και µέχρι σήµερα η ελληνική δικαιοσύνη δεν έχει
καταπιαστεί ουδόλως. Διότι δεν είναι µόνον ότι εξευτέλισε το πο-
λιτικό σύστηµα ο κ. Χριστοφοράκος εξέθεσε και τη δικαστική
εξουσία, κύριε Υπουργέ. Τα γνωρίζετε πάρα πολύ καλά αυτά. Τα
οποία βεβαίως θα τα ανασύρουµε από το παρελθόν και από το
σεντούκι της δικαστικής εξουσία όπου βρίσκονται.

Εδώ, λοιπόν, έχουµε το εξής: Τι γίνεται µε το συγκεκριµένο
σκεπτικό του γερµανικού δικαστηρίου που λέει ότι ο κ. Γείτονας
εισέπραττε το 2% για κάθε υπόθεση από την «SIEMENS»; Τι έγινε
µε τη Νέα Δηµοκρατία που και αυτή εισέπραττε, έπαιρνε τις µίζες
της του 2% για κάθε σύµβαση; Εκεί βεβαίως έχουµε το µακαρίτη
Βαρθολοµαίο. Δεν µπορεί τώρα να δώσει λόγο, θα δίνει λόγο
κάπου αλλού. Όµως, ποιος πήρε τα χρήµατα από τον οικονοµικό
διευθυντή της Νέας Δηµοκρατίας που λέει στο σκεπτικό το γερ-
µανικό δικαστήριο; Ποιος από τη Νέα Δηµοκρατία πήρε το 2%,
τις µίζες;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστώ και εγώ.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Βεβαίως, κύριε Καπερ-
νάρε, κάθε Βουλευτής έχει δικαίωµα να κάνει επίκαιρες
ερωτήσεις, αλλά όπως το λέει και ο Κανονισµός της Βουλής,
πρέπει να έχουν σχέση µε την επικαιρότητα. Αναρωτιέµαι, όµως,
ποια είναι η επικαιρότητα σήµερα, όταν όλα αυτά τα αδικήµατα
έγιναν από το 2009. Ωστόσο, δεν µένω σε αυτό, διότι εν πάση
περιπτώσει είναι θεµιτές η απορίες και οι ερωτήσεις.

Όλα αυτά τα γνωρίζει η Βουλή, όπως ξέρετε. Έχουν τεθεί στη
Βουλή. Θυµίζω ότι συστάθηκε εξεταστική επιτροπή, στην οποία
κλήθηκαν και οι ταµίες του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας,
οι κύριοι Γείτονας και Σηµαιοφορίδης. Μετά το θάνατο του Βαρ-
θολοµαίου ήταν ο Σηµαιοφορίδης. Τα πορίσµατα της Βουλής
είναι στη διάθεση όλων. 

Το γνωρίζει καλά, όπως γνωρίζετε, και ο αρχηγός των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων. Ήταν, ως Βουλευτής τότε της Νέας Δηµοκρα-
τίας, στην επιτροπή και µάλιστα σε µερικά σηµεία είχε διαφο-
ροποιηθεί, όσον αφορά το πόρισµα της προανακριτικής επιτρο-
πής.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Το γνώριζα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Εγώ, βέβαια, κατανοώ
την ανάγκη σας για ενηµέρωση, αλλά ήρθα εδώ για να απαντήσω
θεσµικά και να ξεκαθαρίσω τι ακριβώς ισχύει, σεβόµενος πλήρως
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής.

Ας µην προκαταλάβουµε, λοιπόν, το έργο της δικαιοσύνης.
Όπως ξέρετε, η δικογραφία είναι τεράστια. Όλα αυτά εξετάζον-
ται, είναι στη δικογραφία. Οι δύο εφέτες ανακριτές κάνουν καλά
τη δουλειά τους και βεβαίως σας πληροφόρησα όσα δικαιούµαι
να πω. Το µόνο που ζητώ είναι να περιµένουµε τα πορίσµατα της
δικαιοσύνης, το πόρισµα και τις περαιτέρω ενέργειες των δύο
εφετών ανακριτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 174/29-10-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτού Σερρών του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κυρίας …

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συγγνώµη, στην περί-
ληψη της ερώτησης σας άλλαξαν κόµµα!

Θα συζητηθεί, λοιπόν, η τρίτη µε αριθµό 174/29-10-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτού Σερρών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίας
Κόλλια-Τσαρουχά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ολο-
κλήρωση των διαδικασιών για την ένταξη των υπό διαθεσιµότητα
εκπαιδευτικών του Τοµέα Υγείας και Πρόνοιας στο Υπουργείο
Υγείας.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Μη µου πείτε ότι λανθάνουσα
γλώσσα λέει την αλήθεια, γιατί δεν υπάρχει καµµία περίπτωση
να πάω ποτέ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ήταν γραµµένο, δεν
ήταν λανθάνουσα γλώσσα. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κατάλαβα. Γίνονται και λάθη, τα οποία όµως λάθη δεν λένε τί-
ποτα πέρα από το λάθος.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
σύµφωνα µε όσα διαρρέονται από διάφορες πλευρές και δύ-
σκολα θα διαψευστούν, οι απαιτήσεις των δανειστών είναι να κα-
τευθύνονται στη λήψη πρόσθετων µέτρων για την κάλυψη του
δηµοσιονοµικού κενού του 2014, αλλά και µε την ολοκλήρωση
του προγράµµατος κινητικότητας δωδεκάµισι χιλιάδων δηµοσίων
υπαλλήλων και τον προσδιορισµό των τεσσάρων χιλιάδων υπαλ-
λήλων µέχρι το τέλος του τρέχοντος έτους, που είναι µνηµονια-
κός στόχος. 

Η προηγούµενη φάση της κινητικότητας, που αποτελούσε
προαπαιτούµενο για τη δόση του Ιουλίου του 2013, έχει να κάνει
µε δωδεκάµισι χιλιάδες εργαζόµενους. Δεν θα σχολιάσω αυτά
που λέγονται, ότι υπάρχει πρόθεση να σχεδιαστεί ένα µόνιµο σύ-
στηµα κινητικότητας που να έχει επιστηµονικά καθορισµένους
στόχους, συνδεδεµένους µε την ποιότητα των παρεχόµενων
υπηρεσιών, γιατί ακολουθεί µία άλλη φάση, αυτή των δωδεκάµισι
χιλιάδων εργαζοµένων που πρέπει να τεθούν σε διαθεσιµότητα
το επόµενο δίµηνο. Εκεί θα φανεί, εάν θα επαναληφθεί για µία
ακόµη φορά, ο ξαφνικός θάνατος δηµοσίων υπηρεσιών ή οργα-
νισµών και πιθανόν ακόµη και ολόκληρων κλάδων, όπως έγινε µε
τους εκπαιδευτικούς τους οποίους αφορά η συγκεκριµένη επί-
καιρη ερώτησή µου.

Σας µεταφέρω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, την αγωνία όλων των
εκπαιδευτικών που έχουν τεθεί σε διαθεσιµότητα. Είναι παρακα-
θήµενος ο Υφυπουργός Παιδείας και πιστεύω ότι είναι και δική
του αρµοδιότητα. Ήδη, όµως, φαίνεται από τις ανακοινώσεις σας
ότι υπάρχουν δεσµεύσεις από µέρους σας ότι άµεσα θα πρέπει
να αξιολογηθούν και να ενταχθούν στο χώρο της υγείας -δική
σας η δήλωση- και πράγµατι υπάρχουν κενά στο χώρο της
υγείας. 

Αναφέροµαι, κύριε Γεωργιάδη, στους πτυχιούχους διαφόρων
ειδικοτήτων που έχουν σχέση µε το δικό σας Υπουργείο, για-
τρούς δηλαδή, οδοντογιατρούς, φαρµακοποιούς, νοσηλευτές,
τεχνικούς ιατρικών οργάνων, ιατρικών εργαστηρίων, ραδιολό-
γους, ακτινολόγους, θεραπευτές, πτυχιούχους µαιευτικής, ιατρι-
κούς επισκέπτες υγείας, οι οποίοι βρίσκονται εδώ και τέσσερις
µήνες σε καθεστώς διαθεσιµότητας και για τους οποίους ο δια-
θέσιµος χρόνος των πρωτοβουλιών που πρέπει να ληφθούν συρ-
ρικνώνεται σηµαντικά, µιας και µε τη λήξη του οκταµήνου
ακολουθεί η απόλυσή τους σε περίπτωση που δεν ολοκληρω-
θούν οι σχετικές διαδικασίες που προβλέπονται.

Θα ήθελα να σας θυµίσω, λοιπόν, ότι σχετικά µε την απορρό-
φηση αυτών των εκπαιδευτικών υπήρξαν δηλώσεις-αναφορές
για στενή συνεργασία, για εθνικό στρατηγικό σχεδιασµό που
υλοποιείται. Συγκεκριµένα, χαρακτηρίσατε τη συγκεκριµένη δια-
δικασία «ευλογία», δεδοµένου ότι τα κενά στο χώρο της υγείας
σε ανθρώπινο δυναµικό δηµιουργούν ήδη σηµαντικά προβλή-
µατα. 

Πρέπει να σας θυµίσω κάτι που πιστεύω ότι το γνωρίζετε, ότι
η διαδικασία αφορά οικογένειες µονογονεϊκές, τρίτεκνες και οι-
κογένειες που δεν έχουν κανέναν εργαζόµενο στο σπίτι και αντι-
µετωπίζουν δισεπίλυτα προβλήµατα καθηµερινής επιβίωσης.
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Σε ποια φάση, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, βρισκόµαστε για την
ολοκλήρωση των διαδικασιών; Αυτό έχει να κάνει και µε τον
προσδιορισµό των κενών θέσεων από τα νοσηλευτικά ιδρύµατα,
προκειµένου να απορροφήσουν αυτούς τους εκπαιδευτικούς, οι
οποίοι από τη µια στιγµή στην άλλη βρέθηκαν εκτός του χώρου
και της εργασίας τους. 

Θα ήθελα, µε την ευκαιρία, αν µπορείτε, αξιοποιώντας την πα-
ρουσία σας σήµερα στο Κοινοβούλιο, να µας ενηµερώσετε για
τις σχετικές εξελίξεις, σε ό,τι αφορά την πρωτοβάθµια περί-
θαλψη, για τις δοµές υγείας που θα µεταφερθούν στις υγειονο-
µικές περιφέρειες και φυσικά την τύχη των εκεί εργαζοµένων. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Σχολιάζοντας το λάθος στην αρχή της εκφωνήσεως, θα ήθελα

να πω στην κυρία συνάδελφο ότι αλλάζουν τα πράγµατα στη
Βουλή. Όταν εγώ µπήκα ήµουν στον Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό, εσείς στη Νέα Δηµοκρατία, οι δρόµοι µας µπορεί να ξα-
νασυναντηθούν στο µέλλον, ποτέ δεν ξέρετε. Έτσι γίνεται η
πολιτική, αλλάζουν τα πράγµατα. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Θα έρθετε στους Ανεξάρτητους
Έλληνες;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτό
όπως καταλαβαίνετε είναι παντελώς αδιανόητο για πολλούς και
διαφόρους λόγους που καλύτερα να µην αναλύσω αυτήν τη
στιγµή, αλλά υπάρχει κι η άλλη εκδοχή.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κάποτε άλλα λέγατε, αλλά εντά-
ξει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ο κύριος Υπουργός
λέει ότι επειδή η κ. Κόλλια είναι νεοτάτη συνάδελφος, ε, µετά
από είκοσι χρόνια µπορεί να συναντηθούν στον ίδιο ιδεολογικό
χώρο, σε άλλο κόµµα πιθανόν. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Στη
Νέα Δηµοκρατία, κύριε Πρόεδρε.

Έρχοµαι, λοιπόν, τώρα στην απάντηση. Ακούστε, κυρία συνά-
δελφε, δέχοµαι ότι είναι αγαθά τα κίνητρά σας, αλλά θα µιλήσω
στην πρωτολογία µου επί της αρχής και στη δευτερολογία µου
θα γίνω πιο συγκεκριµένος. 

Απολύσεις γίνονται. Κάθε µέρα χάνουν τη δουλειά τους κατά
µέσο όρο χίλιοι άνθρωποι στον ιδιωτικό τοµέα. Αν αυτό που µε
ρωτάτε είναι, επί της αρχής, εάν και εφόσον υπάρχει ανάγκη να
γίνονται απολύσεις εάν πρέπει να γίνονται, σας απαντώ ότι αναµ-
φίβολα εάν υπάρχει ανάγκη πρέπει να γίνονται. 

Και αν µε ρωτάτε, εάν έχω την επιλογή µεταξύ του να κόβουµε
τις συντάξεις των ανθρώπων ή του να τους αυξάνουµε τους φό-
ρους για να κρατάµε δηµοσίους υπαλλήλους που δεν χρειαζό-
µαστε, αν αυτή είναι η επιλογή, η δική µου επιλογή είναι πολύ
ξεκάθαρη: Όχι, δεν πρέπει να κόβουµε τις συντάξεις των ανθρώ-
πων και να αυξάνουµε τους φόρους τους για να κρατάµε ανθρώ-
πους που δεν χρειαζόµαστε. Πρέπει να κρατήσουµε στο δηµόσιο
και να εξακολουθήσουµε να πληρώνουµε αυτούς ακριβώς που
χρειαζόµαστε ούτε έναν περισσότερο. 

Ο λόγος για τον οποίον συµβαίνει αυτό είναι γιατί οι πόροι που
έχει πια το κράτος µας είναι πολύ περιορισµένοι και άρα όποιος
υποστηρίζει την οποιαδήποτε σπατάλη σε οποιονδήποτε τοµέα
του δηµοσίου θα πρέπει ευκρινώς να εξηγεί στους Έλληνες πο-
λίτες που τον ακούν ότι αυτό που λέει, δηλαδή -ας πούµε- µηδέν
απολύσεις στο δηµόσιο, σηµαίνει περαιτέρω µείωση των συντά-
ξεων, διότι δεν έχουµε λεφτά. Αν αυτό µου λέτε και αν αυτό υπο-
στηρίζετε, πολύ ευχαρίστως να το ακούσω στη δευτερολογία
σας. 

Άρα, επί της αρχής, εάν και εφόσον αξιολογηθούν υπάλληλοι
µέσω της διαδικασίας του ΑΣΕΠ, που αφορά τη διαθεσιµότητα
και την κινητικότητα, ότι αυτοί οι υπάλληλοι δεν χρειάζονται στο
ελληνικό δηµόσιο –δεν µιλάω για τους συγκεκριµένους, µιλάω
επί της αρχής τώρα- δεν µπορώ να καταλάβω µε ποια λογική θα
υποστηρίξουµε στα σοβαρά ότι όχι, ακόµα και αν δεν τους χρει-
αζόµαστε, πρέπει να τους κρατήσουµε οπωσδήποτε. Διότι, σε
αυτή την περίπτωση, θα µου επιτρέψετε να πω ότι εδώ γεννάται

µία αδικία. Το ίδιο Έλληνες πολίτες είναι αυτοί που είναι δηµόσιοι
υπάλληλοι και τώρα βγαίνουν, ας πούµε, στη διαθεσιµότητα, το
ίδιο όµως Έλληνες πολίτες είναι και αυτοί που µένουν άνεργοι
στον ιδιωτικό τοµέα. 

Άρα, να επεκτείνω τη σκέψη και να ρωτήσω: Να προσλάβουµε
στο δηµόσιο και όσους απολύονται απ’ τον ιδιωτικό τοµέα για να
µηδενίσουµε την ανεργία και να πούµε: «όποιος απολύεται θα
προσλαµβάνεται στο δηµόσιο και θα τον πληρώνουµε, ασχέτως
αν τον χρειαζόµαστε ή όχι, µόνο και µόνο γιατί είµαστε κατά της
ανεργίας»; Αν αυτή είναι η πρότασή σας, πολύ ευχαρίστως να
την ακούσω και να µου πείτε και από πού θα χρηµατοδοτηθεί
αυτό. 

Εάν δεν θέλετε όµως καµµία περικοπή στις δαπάνες, επειδή
αν δεν το έχετε καταλάβει –εσείς θα το έχετε καταλάβει σίγουρα-
πλέον ζούµε µόνο µε τα δικά µας τα λεφτά, εµείς που είµαστε
στην Αίθουσα αυτή δεν θα απολαύσουµε ποτέ ξανά στη ζωή µας
εποχή που θα δανειζόµαστε για να τα τρώµε. Αν βγούµε ποτέ
στις αγορές και όταν βγούµε, θα είναι µόνο για να διατηρούµε
το αξιόχρεο της χώρας, για κανέναν άλλο λόγο. Εµείς θα ζούµε
µόνο µε τα λεφτά µας. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι όποιος υποστηρίζει
οποιοδήποτε αίτηµα που προκαλεί δαπάνες στο κράτος, θα πρέ-
πει να τεκµηριώνει, πρώτον, γιατί αυτή η δαπάνη είναι απαραί-
τητη και, δεύτερον, από πού θα χρηµατοδοτηθεί. 

Εάν αυτό το κάνουµε, µπορούµε να έχουµε µία πολύ καλή συ-
νεννόηση και µετά για τον αριθµό των δηµοσίων υπαλλήλων που
θέλουµε, και για το πόσους θα κρατήσουµε, και για το πόσους
θα απολύσουµε, και για το πώς πρέπει να είναι η διαδικασία για
να κρατήσουµε, και για το πώς πρέπει να είναι η διαδικασία για
να απολύσουµε κ.ο.κ.. 

Άρα, επί της αρχής, σάς λέω στην πρωτολογία µου ότι προ-
σωπικά θεωρώ πως είναι ηθικά δίκαιο και οικονοµικά σωστό να
µην κρατήσουµε στο δηµόσιο κανέναν δηµόσιο υπάλληλο που
δεν τον χρειαζόµαστε. 

Γιατί αυτό θα σήµαινε ότι θα πληρώναµε κάποιον µόνο για να
κάθεται και άρα, τα λεφτά τα οποία του δίνουµε, τα αφαιρούµε
από άλλους συµπολίτες µας που πιθανόν τα έχουν περισσότερο
ανάγκη. 

Στη δευτερολογία µου θα σας απαντήσω για τους συγκεκρι-
µένους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η κυρία συνάδελφος

έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, ήµουν πάρα πολύ προσεκτική σε αυτά που είπα
στην πρωτολογία µου, γι’ αυτό και τα έγραψα. Και αν είχα περισ-
σότερο χρόνο, θα µπορούσα κι εγώ να αναπτύξω πάρα πολλά
πράγµατα και επί της αρχής και γι’ αυτά που πραγµατικά πιστεύω
και ως πρώην Νέα Δηµοκρατία και ως νυν Ανεξάρτητη Ελληνίδα
και ως µέλος του Κοινοβουλίου δεκατέσσερα χρόνια, αλλά και
ως µία Βουλευτίνα η οποία εκλέγεται σε ένα νοµό που έχει υπερ-
βολικά µεγάλα ποσοστά ανεργίας. 

Επειδή, όµως, δεν µπορούµε να µιλάµε µόνο επί της αρχής και
σε θεωρητικό επίπεδο, ήµουν πάρα πολύ προσεχτική και σας
είπα για δικές σας δηλώσεις -και σε δηλώσεις των δύο Υπουρ-
γείων αναφέρθηκα- για να σας πω αυτά που σας είπα ιδιαίτερα
για τους συγκεκριµένους εκπαιδευτικούς, θεωρώντας ότι ειδικά
ο τοµέας της υγείας, της παιδείας και της εθνικής ασφάλειας,
είναι τοµείς τους οποίους δεν έπρεπε να αγγίξουµε. Και θα
έπρεπε όλα τα άλλα, όπως λέτε, να τα είχαµε δει ως µια ευνο-
µούµενη πολιτεία και χειµαζόµενη κοινωνία, αλλά δεν γίνεται
αυτό. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι µε πρόσχηµα την κρίση και την καταπο-
λέµηση όλων των παραµέτρων αυτής στην ελληνική κοινωνία,
επικεντρωνόµαστε σε τέτοιους τοµείς, όπως αυτόν της υγείας.
Και προσπαθούµε και από εκεί, εν πάση περιπτώσει, να συµµα-
ζέψουµε τα πράγµατα, που εγώ σας λέω ότι πρέπει να συµµα-
ζευτούν. Δεν µπορούµε, όµως, να απαξιώσουµε την προσπάθεια
ή τουλάχιστον τον στόχο να υπάρχουν νοσηλευτές, να υπάρχουν
γιατροί. Και το βιώνετε. Είµαι στην Έδρα, σας παρακολουθώ, πα-
ρακολουθώ αγωνιώδεις ερωτήσεις και της Συµπολίτευσης, γιατί
και πολλοί συµπολιτευόµενοί σας συνάδελφοι σας λένε πράγ-
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µατα για τις περιφέρειές τους και για τα θέµατα που αφορούν
την υγεία και όντως υπάρχει πρόβληµα.

Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτό που λέτε και έχετε επικαλεστεί, ότι
έχουµε κατάσταση πολέµου, εγώ το δέχοµαι. Όµως γι’ αυτήν την
κατάσταση πολέµου δεν κάνει κάποια προσπάθεια η Κυβέρνηση,
ώστε να δηµιουργήσει εκείνες τις προϋποθέσεις που απαιτούν-
ται, να δώσει ένα όραµα στους Έλληνες, για να µπορέσουν να
αντέξουν. Γιατί όταν συµβαίνει ο πόλεµος, συµβαίνει για να αφή-
σουµε την πατρίδα µας ελεύθερη στους κληρονόµους µας,
χωρίς να συµβαίνουν αυτά τα οποία συµβαίνουν στην ελληνική
κοινωνία αυτήν την εποχή.

Σήµερα αυτό συµβαίνει: ο φόβος να είναι ο εχθρός της κοινω-
νίας, να προσπαθούν αυτοί που στηρίζουν ενσυνείδητα το φόβο
στην κοινωνία –στην οποία κοινωνία ο φόβος διαρρέεται µε ποι-
κίλους τρόπους και άλλους τόσους που εφευρίσκουν αυτοί οι
οποίοι στηρίζουν αυτό το σύστηµα που υπάρχει και καλλιεργεί-
ται- να δηµιουργούν τέτοιες καταστάσεις στην ελληνική κοινω-
νία.

Έτσι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, παρά την απογείωση του Σεπτεµ-
βρίου και το «η ανάπτυξη είναι προ των πυλών», παρά το «περί
καταστάσεως πολέµου» και όλα αυτά µε τα οποία σας βλέπω,
όντας δεινός οµιλητής να προσπαθείτε να πείσετε το ακροατήριό
σας, οι πολίτες δεν πείθονται. Ευτυχώς πια δεν πείθονται.

Δεν κάνω τακτικά επίκαιρες ερωτήσεις. Θα µπορούσα να κάνω
κάθε εβδοµάδα, γιατί µπορούµε ως κίνηµα να κάνουµε πάρα
πολλές ερωτήσεις και να «σηκώσουµε» πολλά θέµατα, αλλά δεν
το κάνω για να µην ξεσηκώνω ακόµα περισσότερο τους συµπο-
λίτες µου. Αυτοί οι άνθρωποι, όµως, πίστεψαν σε αυτά που τους
έχετε πει εσείς, σε αυτά που εξαγγέλλετε κατά διαστήµατα για
τη διαθεσιµότητα και για την κινητικότητα.

Παίρνουµε τηλέφωνα και ρωτάµε τις διάφορες υπηρεσίες του
Νοµού Σερρών και της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, εάν
έχουν δηλώσει τα πραγµατικά τους κενά, γιατί αυτά πιστεύει ο
κόσµος. Αυτά ακούει από εσάς. Θέλει να πιστέψει, αλλά δεν µπο-
ρείτε πλέον να είστε αξιόπιστοι, όταν δεν ακολουθείτε αυτά τα
οποία εξαγγέλλετε εσείς οι ίδιοι -και δεν εννοώ προσωπικά εσείς,
εννοώ γενικά η Κυβέρνηση, αλλά στην περίπτωση αυτή και ο αρ-
µόδιος Υπουργός στα θέµατα της υγείας που εν προκειµένω
είστε εσείς.

Η Κυβέρνηση µπορεί να επαίρεται για ανάκαµψη, µπορεί να
ζητάει αισιοδοξία από τους εργαζόµενους, αλλά δεν δηµιουργεί
όραµα, όπως είπα προηγουµένως, και είναι ιδιαίτερα δύσκολο
να περιγράψεις τα αισθήµατα θλίψης και απόγνωσης που διακα-
τέχουν τους πολίτες. Και µη µου πείτε ότι δεν το καταλαβαίνετε
αυτό εσείς, διότι σας θεωρώ έξυπνο άνθρωπο και οξύνου. Μη
µου πείτε ότι δεν το καταλαβαίνετε. Δεν µπορεί να το καταλαβαί-
νατε πριν ενάµιση χρόνο και τώρα να µην καταλαβαίνετε τι συµ-
βαίνει στην ελληνική κοινωνία. Δεν θέλω να το δεχτώ εγώ αυτό
για τον Άδωνι Γεωργιάδη και για κάθε συνάδελφο, γιατί αυτό που
εκπροσωπούµε εδώ είναι τουλάχιστον τον µέσο Έλληνα ή έτσι
πρέπει να είναι και είναι κάτι που δεν καταφέρνουν να το κάνουν
όλοι.

Σας µεταφέρω το φόβο των εργαζοµένων -και αυτών, αυτής
της δεύτερης φάσης της κινητικότητας- και τις απειλές των δα-
νειστών. Από σήµερα θα έχουµε εδώ την τρόικα και ξέρω τι θα
περάσετε πάλι. Όµως, αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν πρέπει να δια-
πραγµατευτείτε ή ότι δεν πρέπει να βάλετε αυτές τις περιβόητες
κόκκινες γραµµές που επανειληµµένα έχει πει και ο κύριος Πρω-
θυπουργός και κατά περίπτωση ο κάθε συνάδελφός σας.

Το δηµοσιονοµικό κενό που έχει δηµιουργηθεί είναι πασιφανές
ότι δεν µπορεί να καλυφθεί ούτε µε το ασφαλιστικό ούτε µε το
ενιαίο µισθολόγιο. Αντιµέτωποι µε το εισιτήριο εξόδου από το
δηµόσιο αναµένεται να βρεθούν στο επόµενο διάστηµα χιλιάδες
εργαζόµενοι σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου
αλλά και σε ανώνυµες εταιρείες που ελέγχονται από το κράτος.

Άραγε θα συµβεί το ίδιο που συνέβη στην ΕΡΤ µε τον ξαφνικό
θάνατο; Μη σας διαφεύγει ότι ο κόσµος έχει πάθει ανοσία, κύριε
Υπουργέ. Έχει πάθει ανοσία από τις απειλές. Μπορεί κάθε τρί-
µηνο να πανηγυρίζετε ότι δεν υπάρχουν νέα µέτρα ή ότι δεν θα
υπάρξουν, όµως αµέσως µετά από κάθε αξιολόγηση των δανει-
στών ακολουθούν τριάντα και πλέον νοµοθετικές πράξεις και

κάθε φορά µας «σώζετε». Μπορεί να γελάς όταν δανείζεσαι,
αλλά θα κλαίµε όταν θα ξεπληρώνουµε. Ήδη ο ελληνικός λαός
κλαίει!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σας
ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Ο ελληνικός λαός πολύ αργά κατάλαβε ότι δανειζόµαστε,
κυρία συνάδελφε. Είστε δεκατέσσερα χρόνια Βουλευτής, όπως
σωστά είπατε. Τα δέκα τουλάχιστον που ήσασταν Βουλευτής δα-
νειζόµασταν από σαράντα έως εξήντα δισεκατοµµύρια το χρόνο.
Δανειζόµασταν µε µέσο επιτόκιο περίπου 4% µε 5% και τώρα
είναι η ώρα που τα πληρώνουµε. Δεν τα πήρα εγώ τα δάνεια.
Εσείς τα πήρατε. Άρα, εσείς να έρθετε να πείτε γιατί τα πήρατε
γιατί τα πήρατε και µε τόσο υψηλά επιτόκια. Εσείς και ακόµα πε-
ρισσότερο ο Αρχηγός σας, που κυβέρνησε κιόλας. Εµείς ερχό-
µαστε να αντιµετωπίσουµε τις συνέπειες των δικών σας
αποφάσεων. 

ΜΑΡΙΑ-ΚΟΛΛΙΑ ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εσείς δεν τα ξέρατε όταν ήσασταν στη Νέα Δηµοκρατία;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Παίρ-
νω και τη δική µου προσωπική ευθύνη. Όµως αφού αναφερθή-
κατε µε καλά λόγια σε µένα, να σας πω ότι σε αυτήν τη Βουλή
ήµουν, όταν έλεγα –επί Κυβερνήσεως Καραµανλή- ότι πρέπει να
προσέξουµε τις δαπάνες.

Πράγµατι, ο Καραµανλής έκανε προσπάθεια, αλλά δεν βρήκε
κανέναν συµπαραστάτη. Ξέρετε τι βρήκε; Βρήκε τότε µία Αντι-
πολίτευση σαν την αντιπολίτευση που κάνετε εσείς, που όταν
έλεγε ο Καραµανλής «πρέπει να µαζευτούµε, αλλιώς θα χρεοκο-
πήσουµε» φώναζε και έλεγε ότι «λεφτά υπάρχουν», κυρία συνά-
δελφε. Επειδή εσείς –όχι εσείς, γιατί εσείς τότε ήσασταν από την
από εδώ µεριά- ακούγατε από την από εδώ µεριά τους άλλους
να φωνάζουν από εκεί «λεφτά υπάρχουν» -και το «λεφτά υπάρ-
χουν» καταλάβαµε όλοι πού οδήγησε- ακούστε τι κάνατε εσείς
προσωπικά, που σας σέβοµαι και σας εκτιµώ. 

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Δεν µας απαντήσατε για τους εκπαιδευτικούς.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα
απαντήσω. Μιλήσατε για πεντέµισι λεπτά. Έχω και εγώ πεντέµισι
λεπτά για να απαντήσω. 

Ακούστε, λοιπόν, κυρία συνάδελφε, τι κάνατε εσείς. Εσείς που
ήσασταν από εδώ και βλέπατε εκείνους τότε τους πράσινους να
φωνάζουν «λεφτά υπάρχουν» στον Καραµανλή, τώρα πήγατε σε
ένα κόµµα που ξέρετε τι λέει; «Άπειρα λεφτά υπάρχουν».

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Όχι, δεν λέει αυτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όταν
θα έρθετε και θα µου πείτε «κύριε συνάδελφε, δεν θέλω να υπάρ-
ξει καµµία απόλυση στο δηµόσιο, αλλά για να καλύψουµε τα
λεφτά της µισθοδοσίας αυτών των δηµοσίων υπαλλήλων σας
φέρνω αυτά τα λεφτά από αυτές τις περικοπές», όταν έτσι θα
είναι διατυπωµένη η ερώτηση, να το συζητήσουµε. 

Κυρία συνάδελφε, ακούστε τώρα και άλλη µία λεπτοµέρεια:
Δεν έχει σηµασία ποια θα είναι η Κυβέρνηση από εδώ και µπρος
στην Ελλάδα ως προς αυτό που σας λέω τώρα. Από εδώ και
µπρος θα ζούµε µε τα δικά µας τα λεφτά. Αν δεν το καταλάβει
καλά αυτό ο ελληνικός λαός, χαθήκαµε. Αυτό σηµαίνει ότι όποιος
πολιτικός σηκώνεται και υποστηρίζει ένα αίτηµα θα πρέπει να
έχει από πίσω και την πρόταση όσον αφορά το από πού θα πλη-
ρώνεται αυτό το αίτηµά του.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Τα δικά σας λόγια, δικές σας δηλώσεις ανέφερα στην ερώ-
τηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αν
δεν έχετε τέτοια πρόταση, µην κάνετε καθόλου αιτήµατα. 

Έρχοµαι τώρα στο συγκεκριµένο θέµα, για να µη φανεί ότι
υπεκφεύγω. 

Είπατε ότι ακούτε τις δηλώσεις µου. Αν είχατε ακούσει όλες
τις δηλώσεις µου -δεν σας κατηγορώ σε αυτό, προς θεού- θα ξέ-
ρατε όσον αφορά τους συγκεκριµένους ανθρώπους που ήρθατε
να εκπροσωπήσετε και καλώς κάνετε -κι οι οποίοι είµαι βέβαιος
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ότι παρακολουθούν γιατί τους ενδιαφέρει και όχι για κανέναν
άλλο λόγο- ότι έχω πει από την αρχή πως έως τις 29 Νοεµβρίου
θα έχει γίνει αξιολόγηση των φορέων της υγείας. Αυτή η αξιολό-
γηση που καταληκτική ηµεροµηνία έχει την 29η Νοεµβρίου, θα
µας δώσει τα κενά στις θέσεις σε κάθε υγειονοµική περιφέρεια.
Όταν βγάλουµε αυτές τις θέσεις ως προκήρυξη πια από το µε-
γάλο καλάθι της διαθεσιµότητας, θα ξέρουµε αν το µεγάλο κα-
λάθι της διαθεσιµότητας έχει ανθρώπους που να πληρούν αυτά
τα κριτήρια για να τους πάρουµε σε αυτές τις θέσεις –προσέξτε-
όχι για να τους κάνουµε εξυπηρέτηση ούτε για να κάνουµε ρου-
σφέτια όπως στο παρελθόν, αλλά γιατί τους χρειαζόµαστε.

Όταν θα βγει, λοιπόν, η αξιολόγηση από τη µία µε τις συγκε-
κριµένες ανάγκες και αυτή ταιριάξει µε το καλάθι της διαθεσιµό-
τητας από την άλλη, τότε θα το δούµε. Πράγµατι, η εκτίµηση που
έχουν οι υπηρεσίες αυτήν τη στιγµή είναι ότι το µεγαλύτερο
µέρος θα απορροφηθεί γιατί τα κενά που έχουµε είναι πολλά. 

Οφείλω να πω –γιατί θέλω να τα λέω πάντα όλα- ότι υπάρχει
ένα ζητούµενο που θέτουν οι υπηρεσίες -και αυτό µου έκανε εν-
τύπωση γιατί το έχουν θέσει και συνδικαλιστικοί παράγοντες- για
τους γιατρούς. Είναι άξιοι οι γιατροί αυτοί που ήταν σε µία τάξη
να µπουν σε ένα νοσοκοµείο; Εµείς θα ζητήσουµε την αξιολό-
γηση. Εάν η αξιολόγηση των επιστηµόνων πει «ναι, αυτοί που
είναι γιατροί και που ήταν δέκα-δεκαπέντε χρόνια σε ένα σχολείο
µπορούν να µπουν στο νοσοκοµείο και να χειρουργήσουν την
κυρία Κόλλια και να ζήσει και να πάει καλά» θα τους πάρουµε.
Αν µας πουν ότι δεν κάνουν γι’ αυτή τη δουλειά γιατί την ξέχα-
σαν, αυτό είναι άλλης τάξης µεγέθους. 

Επαναλαµβάνω ότι εµείς θα βγάλουµε τα κενά, που είναι
πολλά, και θα τα ταιριάξουµε µε τις διαθεσιµότητες. Με αυτόν
τον τρόπο πιστεύουµε ότι θα τηρηθεί αυτή η δέσµευση, γιατί
πράγµατι λεφτά µπορεί να µην υπάρχουν, κενά όµως στον τοµέα
της υγείας υπάρχουν και αυτά τα κενά πρέπει να τα καλύψουµε. 

Επαναλαµβάνω, όµως, κυρία συνάδελφε –και το λέω επειδή
εσάς προσωπικά σας θεωρώ πολύ σοβαρή- µην πέφτετε στην
παγίδα της εποχής. Ο ελληνικός λαός για να αποκτήσει όραµα
δεν φτάνει να του το δώσει µόνο η Κυβέρνηση, αλλά πρέπει να
του το δώσει το σύνολο του πολιτικού συστήµατος. Και το σύ-
νολο του πολιτικού συστήµατος θα του το δώσει όταν θα του πει
αλήθειες. 

Εγώ µε χαρά άκουσα τη δήλωση του κ. Γλέζου πριν από µία
βδοµάδα που είπε «δεν λέµε σε κανέναν πού θα βρούµε τα
λεφτά», για το ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό είναι πολύ σωστό. 

Πείτε µας πού θα βρείτε τα λεφτά, να συζητήσουµε όλα τα
υπόλοιπα. Όσο δεν µας λέτε πού θα βρούµε τα λεφτά –προ-
σέξτε- όλα τα υπόλοιπα είναι ευσεβείς πόθοι, είναι άλλα λόγια
να αγαπιόµαστε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Μέχρι πότε θα µας ξεφτιλίζει η
Μέρκελ; Μέχρι πότε θα την παρακαλάµε γονυπετείς;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Γιατί
στο τέλος της ηµέρας, αγαπητέ κύριε Καπερνάρο,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Καπερνάρο,
δεν µε παρακαλέσατε να σας δώσω τον λόγο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξεχά-

στε τη Μέρκελ. Φεύγει η τρόικα αύριο από εδώ και δεν έχουµε
κανένα δάνειο από το εξωτερικό. Θα ζούµε µε τα δικά µας τα
λεφτά. Το καταλάβατε αυτό, κύριε συνάδελφε; 

Είστε δικηγόρος χρόνια. Έχετε νοηµοσύνη πολύ υψηλή. Αφού
κανένας δεν µας δανείζει πια από το εξωτερικό, άρα εµείς θα
ζούµε µε αυτά που έχουµε. Είναι τόσο απλό. Λυπάµαι που εσείς,
σοβαρός άνθρωπος, δεν έχετε το πολιτικό θάρρος να βγείτε και
να το πείτε στο λαό αυτό και του υπόσχεστε εσείς προσωπικά
ως µέλος αυτού του κινήµατος φύκια για µεταξωτές κορδέλες. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Εµείς θα τα κάνουµε και θα σας

ξεφτιλίσουµε! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με

τον κ. Καµµένο αρχηγό; Δεν τα κάνατε τόσα χρόνια, τώρα θα τα
κάνετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η πρώτη µε αριθµό 169/29-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
υποβολή του Σχεδίου Διαχείρισης Λεκανών Απορροής του Υδα-
τικού Διαµερίσµατος Κρήτης, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 177/29-10-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Δράµας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς –Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την ανάγκη χορήγησης του επιδόµατος επικίνδυνης και ανθυ-
γιεινής εργασίας στο πυροσβεστικό προσωπικό, δεν θα συζητη-
θεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 173/29-10-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την κατάργηση της Επιτροπής Επίλυσης Φο-
ρολογικών Διαφορών του άρθρου 70 Α’ δεν θα συζητηθεί µετά
από συνεννόηση του Βουλευτού µε τον αρµόδιο Υπουργό και
διαγράφεται. 

Τέλος, η πρώτη µε αριθµό 170/29-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την αναθεώρηση του θεσµικού πλαισίου
που προβλέπει την είσπραξη πνευµατικών και συγγενικών δικαιω-
µάτων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται. 

Τέλος, η δεύτερη µε αριθµό 178/29-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αρκαδίας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς–Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Κων-
σταντίνου Ζαχαριά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
το Γηροκοµείο Αθηνών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εισερχόµαστε στην
ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 8/8 από 23-10-2013 επίκαιρη επε-
ρώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΕΚΜ κ. Αλέξη Τσίπρα και πενήντα πέντε Βουλευτών του
Κόµµατός του, των κ.κ. Δηµητρίου Στρατούλη, Ανδρέα Ξανθού,
Χρήστου Καραγιαννίδη, Ευγενίας Ουζουνίδου, Ιωάννη Σταθά,
Αϊχάν Καρά Γιουσούφ, Ιωάννη Μιχελογιαννάκη, Βασιλείου Χατζη-
λάµπρου, Γεωργίου Πάντζα, Κωνσταντίνου Μπάρκα Χρήστου
Μαντά, Αναστασίου (Τάσου) Κουράκη, Γεωργίου Βαρεµένου, Πα-
ναγιώτας Δριτσέλη, Στεφάνου Σαµοΐλη, Ευσταθίας(Έφης) Γεωρ-
γοπούλου - Σαλτάρη, Χαράς Καφαντάρη, Αθανασίου Πετράκου,
Ευγενίας (Τζένης) Βαµβακά, Νικολάου Μιχελάκη, Θεόδωρου Δρί-
τσα, Κωνσταντίνου Ζαχαριά, Βασιλείου Κυριακάκη, Μιχαήλ Κρι-
τσωτάκη, Ειρήνης Αγαθοπούλου, Μαρίας Διακάκη, Όλγας
Γεροβασίλη, Νάντιας Βαλαβάνη, Ευκλείδη Τσακαλώτου, Δηµη-
τρίου Κοδελά, Εµµανουήλ Γλέζου, Νικολάου Βούτση, Μαρίας
Κανελλοπούλου, Κωνσταντίνου Δερµιτζάκη, Μαρίας Τριανταφύλ-
λου, Δηµητρίου Γελαλή, Ευσταθίου Παναγούλη, Ιωάννας Γαϊ-
τάνη, Ευάγγελου Διαµαντόπουλου, Ηρώς Διώτη, Βασιλικής
Κατριβάνου, Δηµητρίου Γάκη, Δηµητρίου Τσουκαλά, Μαρίας
Μπόλαρη, Ιωάννη Ζερδελή, Ειρήνης (Ρένας) Δούρου, Παναγιώτη
Κουρουµπλή, Αγνής Καλογέρη, Δέσποινας Χαραλαµπίδου, Πέ-
τρου- Γεωργίου Τατσόπουλου, Αφροδίτης Σταµπούλη, Γεωργίου
Σταθάκη, Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου, Σοφίας Σακοράφα και Νι-
κόλαου Συρµαλένιου προς τους Υπουργούς Υγείας, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Οικονοµικών, σχετικά
µε τον αποκλεισµό από την υγειονοµική περίθαλψη εκατοµµυ-
ρίων πολιτών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι µε απόφαση του Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΠΑΣΟΚ, κ. Παναγιώτη Ρήγα, κατά τη συζήτηση της
σηµερινής επερώτησης ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος του ΠΑΣΟΚ ο κ. Κωνσταντίνος Τριαντάφυλλος. 

Επίσης, για τη συζήτηση της σηµερινής επερώτησης ορίζεται
ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
ο κ. Παναγιώτης Μελάς.

Τον λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, ο συνάδελφος
κ. Ανδρέας Ξανθός για δέκα λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, καταθέσαµε αυτήν την επίκαιρη επερώτηση,

θέλοντας να αναδείξουµε ένα από τα κορυφαία προβλήµατα που
έχει αυτήν την περίοδο το σύστηµα υγείας στη χώρα µας.

Το σύστηµα υγείας βεβαίως είναι διάτρητο και έχει πολλαπλά
ελλείµµατα. Θεωρούµε, όµως, ότι αυτό που αποτελεί πραγµατικά
µία µεγάλη µαύρη τρύπα για το σύστηµα υγείας και µία µεγάλη
προσβολή για τον πολιτισµό και τη λειτουργία του κοινωνικού
κράτους και της δηµοκρατίας στη χώρα µας είναι ότι υπάρχει µία
συνεχώς διευρυνόµενη ζώνη υγειονοµικής φτώχειας, η οποία όχι
µόνο δεν αντιµετωπίζεται κατά προτεραιότητα, αλλά µε όλα τα
µέτρα τα οποία λαµβάνονται επιτείνεται και αυξάνεται ο
αποκλεισµός των ανασφάλιστων ανθρώπων από τις δηµόσιες
υπηρεσίες υγείας. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά ότι η κρίση δεν παράγει µόνο ανεργία
και φτώχεια, αλλά παράγει και αρρώστια. Το έχουµε πει πάρα
πολλές φορές. Παράγει από-ασφάλιση, διότι υπάρχει πια µεγάλο
κοµµάτι της κοινωνίας -σύµφωνα µε εκτιµήσεις υπερβαίνει το 30%-
που χάνει κάθε µέρα το δικαίωµά του να έχει πρόσβαση στις
δηµόσιες υπηρεσίες υγείας. 

Αυτή η εικόνα, κατά την άποψή µας, απαιτεί επείγουσα και
έκτακτη αντιµετώπιση. Και εκτός από το να υπάρξει θεσµική
κατοχύρωση της ελεύθερης πρόσβασης όλων των ανθρώπων
ανεξάρτητα από εργασία, από ασφάλιση, από εισοδηµατική
κατάσταση ή από νοµιµοποιητικά έγγραφα, σε δηµόσιες
υπηρεσίες υγείας την ώρα της ανάγκης, ταυτόχρονα απαιτείται
και µία σηµαντική αναβάθµιση των δηµόσιων υπηρεσιών υγείας.

Επιβάλλεται σήµερα να διασφαλιστεί µε νύχια και µε δόντια η
επιβίωση του συστήµατος υγείας, το οποίο είναι σε τροχιά

λειτουργικής κατάρρευσης και λόγω της τραγικής υποχρηµατο-
δότησης και των περικοπών που έχει υποστεί τα τελευταία χρόνια
και κυρίως λόγω της δραµατικής υποστελέ-χωσής του, µε
αποτέλεσµα το ανθρώπινο δυναµικό του συστή-µατος, οι γιατροί,
οι υπόλοιποι εργαζόµενοι, το παραϊατρικό και το νοσηλευτικό
προσωπικό, πραγµατικά να υπερβάλλουν εαυτόν καθηµερινά για
να κρατούν ακόµη σε αξιοπρεπές επίπεδο της υπηρεσίες υγείας,
όντας εργασιακά εξοντωµένοι και µισθολογικά εξαθλιωµένοι. 

Βλέπουµε καθηµερινά -το είδαµε και προχθές, µετά απ’ αυτήν
την αποτρόπαιη δολοφονία και τον βαρύτατο τραυµατισµό µπρο-
στά από τα γραφεία της Χρυσής Αυγής- πόση σηµασία έχει να
υπάρχει ένα δηµόσιο σύστηµα υγείας σε ετοιµότητα, το οποίο να
µπορεί να προσφέρει αποτελεσµατικές υπηρεσίες στις πιο επεί-
γουσες και πιο ζωτικές για την επιβίωση των ανθρώπων στιγµές.

Αυτό το µεγάλο κενό της υγειονοµικής κάλυψης των ανασφά-
λιστων αµβλύνεται σε ένα σηµαντικό βαθµό χάρη στο φιλότιµο,
την ευαισθησία και την, πολλές φορές, πέραν των οδηγιών και
των κατευθύνσεων συµπεριφορά του ανθρώπινου δυναµικού και
στις υγειονοµικές µονάδες του ΕΟΠΥΥ και στα δηµόσια νοσοκο-
µεία και στα κέντρα υγείας. 

Καλύπτεται, επίσης, σε σηµαντικό βαθµό, χάρη στην αξιοζή-
λευτη παρέµβαση των πρωτοβουλιών κοινωνικής αλληλεγγύης,
των κοινωνικών ιατρείων και φαρµακείων, τα οποία είναι σήµερα
ένα φαινόµενο πρωτοφανές και πρωτόγνωρο για όλη την Ευρώπη
και αποτελούν αντικείµενο ενασχόλησης, προβληµατισµού, ενί-
σχυσης µέσω πρωτοβουλιών αλληλεγγύης σε άλλες ευρωπαϊκές
χώρες και ανταλλαγής εµπειρίας. Είναι µία εξαιρετική στιγµή της
ελληνικής κοινωνίας, όπου, µπροστά στη βαρβαρότητα που
απλώνει το µνηµονιακό πρόγραµµα σε όλη τη χώρα, υπάρχουν
χιλιάδες εθελοντές που µε ανιδιοτέλεια, µε επάρκεια, µε ευαισθη-
σία απέναντι στον άρρωστο, µε συνεργατικότητα, προσφέρουν
εξαιρετικές υπηρεσίες και δίνουν κι ένα εναλλακτικό παράδειγµα
για το πώς µπορεί να ασκηθεί η ιατρική χωρίς όρους αγοράς, όχι
ως εµπόρευµα, µε ευαισθησία, µε επαγγελµατική επάρκεια και µε
πραγµατική προσήλωση στο ιατρικό λειτούργηµα.

Δυστυχώς, όµως, βλέπουµε ότι ακόµα και αυτές οι πρωτοβου-
λίες κοινωνικής αλληλεγγύης και αυτή η τροµερή συνεισφορά
σε ένα σύστηµα υγείας το οποίο είναι διάτρητο σήµερα, αντιµε-
τωπίζεται από την Κυβέρνηση µε καχυποψία. 

Οι δηλώσεις, οι δικές σας, κύριε Υπουργέ, είναι ότι υπό την
ανοχή σας λειτουργούν αυτά τα κοινωνικά ιατρεία. 

Επίσης, γίνονται προσπάθειες διαβολής και στοχοποίησής
τους. Θυµίζω τις εφόδους της προηγούµενης εβδοµάδας στο
Μητροπολιτικό Ιατρείο του Ελληνικού και στο ιατρείο των Ιατρών
του Κόσµου.

Όµως, παρά το ότι και οι άνθρωποι του συστήµατος και αυτές
οι δοµές κοινωνικής αλληλεγγύης προσπαθούν να αµβλύνουν το
πρόβληµα, δυστυχώς, η έκτασή του και η καθηµερινή επίτασή του
το καθιστά µη διαχειρίσιµο. Γι’ αυτόν το λόγο εµείς αναδεικνύουµε
-και το αναδεικνύουν και τα ιατρεία κοινωνικής αλληλεγγύης- το
πολιτικό αίτηµα να καλυφθούν αυτές οι ανάγκες καθολικά, χωρίς
εξαιρέσεις από το δηµόσιο, από ένα αναβαθµισµένο δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας. Είναι πραγµατικά η µόνη επιλογή σήµερα, η µόνη
πολιτική προτεραιότητα που θα έπρεπε να έχει το Υπουργείο
Υγείας αυτήν την περίοδο, διότι, δυστυχώς, αυτή η υγειονοµική
φτώχεια επιδεινώνει τους υγειονοµικούς δείκτες. Υπάρχουν ήδη
βιβλιογραφικά δεδοµένα που µιλούν για κατάρρευση των δεικτών
των υγειονοµικών και της παιδικής και βρεφικής θνησιµότητας και
του προσδόκιµου ζωής και της έξαρσης ξεχασµένων λοιµωδών
νοσηµάτων. Είναι πολλαπλά τα µηνύµατα. Υπάρχουν άρθρα σε
επιστηµονικά περιοδικά που µιλούν για ελληνική τραγωδία στην
υγεία. Ο Παγκόσµιος Οργανισµός Υγείας λέει ότι η ανεργία είναι
«ωρολογιακή βόµβα» για τη δηµόσια υγεία. 

Υπάρχει, λοιπόν, τεκµηριωµένη ανάγκη. Από την Κυβέρνηση,
όµως, το µόνο που βλέπουµε είναι µία λογική εµµονής στις περι-
κοπές των δηµόσιων δαπανών υγείας, ανοίγµατος της αγοράς
ιδιαίτερα στην πρωτοβάθµια φροντίδα, διευκόλυνσης των παρεµ-
βάσεων µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Βλέπουµε µια συστη-
µατική προσπάθεια να απαξιωθεί το δηµόσιο σύστηµα υγείας ως
σπάταλο, αντιπαραγωγικό και αντιαποδοτικό και πως εξαίρεται
συνεχώς η µεγάλη –ας πούµε- συµβολή του ιδιωτικού τοµέα.
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Νοµίζουµε ότι µε αυτόν τον τρόπο υποτιµάτε τραγικά -δείχνετε
µια τραγική άγνοια κινδύνου- αυτές τις επιπτώσεις. 

Θεωρούµε ότι είναι ντροπή να µην έχει ακόµα αντιµετωπιστεί
το θέµα της καθολικής κάλυψης των ανεµβολίαστων παιδιών σε
ανασφάλιστες οικογένειες. 

Θεωρούµε ότι είναι ντροπή να µη διασφαλίζεται η σωστή πα-
ρακολούθηση των ανασφάλιστων εγκύων γυναικών και ο τοκετός
τους σε δηµόσια νοσοκοµεία. 

Θεωρούµε ότι είναι ντροπή το health voucher, το οποίο απευ-
θύνεται στο 10% -και λιγότερο- των ανασφάλιστων για ελάχιστες
εξετάσεις και ιατρικές επισκέψεις και εξαιρουµένης της φαρµα-
κευτικής αγωγής και της νοσηλείας, κυρίως, που είναι το πιο δύ-
σκολο. 

Θεωρούµε ότι είναι πραγµατικά ντροπή να έχετε µετατρέψει
τα δηµόσια νοσοκοµεία σε έναν εισπρακτικό µηχανισµό, να προ-
σπαθείτε σε κάθε λειτουργία τους να βάζετε επιπλέον χαράτσια.
Πέντε ευρώ για τα εξωτερικά ιατρεία, 25 ευρώ για την εισαγωγή,
1 ευρώ για τη συνταγή και επιπλέον πληρωµές λόγω της πολλα-
πλής αύξησης του νοσηλίου από τα ΚΕΝ. 

Νοµίζουµε ότι αυτό το πράγµα είναι απαράδεκτο. Αντί τα νο-
σοκοµεία να είναι χώρος υποδοχής ανθρώπων που έχουν
ανάγκη, ανθρώπων που είναι σε ένδεια και οικονοµική και υγει-
ονοµική, ανθρώπων που στερούνται υπηρεσίες, εσείς εντείνετε
τον αποκλεισµό. Θεωρούµε ότι αυτή η στάση είναι υγειονοµικά
επικίνδυνη, πολιτικά ανεύθυνη και κοινωνικά εγκληµατική. 

Σας λέµε ευθέως το εξής: Η υπουργία σας κινδυνεύει να ταυ-
τιστεί µε τη διάλυση του συστήµατος υγείας και µε τον αποκλει-
σµό των ανασφάλιστων ανθρώπων από βασικές υπηρεσίες.

Εµείς νοµίζουµε ότι πρέπει να αλλάξει τελείως η προσέγγιση.
Πρέπει να αλλάξει το ερώτηµα. Το ερώτηµα δεν είναι πως θα
συγκρατήσουµε το κόστος και πως θα πιάσουµε τους δηµοσιο-
νοµικούς στόχους που έχει βάλει το µνηµόνιο και στο χώρο της
υγείας. Το ερώτηµα είναι πώς θα καλύψουµε ισότιµα και αποτε-
λεσµατικά τις ανάγκες των ανθρώπων σε περίοδο ανθρωπιστικής
κρίσης. Και νοµίζουµε ότι αυτό χρειάζεται αλλαγή πολιτικής, αλ-
λαγή πλαισίου, αµφισβήτηση του σηµερινού δρόµου. 

Εµείς, αυτό που µπορούµε πραγµατικά να εγγυηθούµε είναι
ότι µια κυβέρνηση της Αριστεράς θα αντιµετωπίσει, ως απόλυτη
προτεραιότητα, αυτήν την ανάγκη. Διότι έχουµε και την πολιτική
βούληση και την προγραµµατική επάρκεια αλλά και το ηθικό πλε-
ονέκτηµα, να εµπνεύσουµε και στους εργαζόµενους στο σύ-
στηµα υγείας αξιοπιστία, εµπιστοσύνη, ένα άλλο εργασιακό και
κοινωνικό ήθος, που µε σεβασµό στον πολίτη, µε σεβασµό στις
ανάγκες των αρρώστων θα στηρίξουν το δηµόσιο σύστηµα
υγείας.

Για µας η υγεία είναι κοινωνική επένδυση. Είναι όρος λειτουρ-
γίας του κράτους δικαίου, του κοινωνικού κράτους, της δηµο-
κρατίας. Όταν η δηµοκρατία που έχουµε στη χώρα µας -το
έχουµε πει πάρα πολλές φορές- δεν µπορεί να εξασφαλίσει
στους πολίτες της τα στοιχειώδη κοινωνικά αγαθά -την εργασία,
την υγεία, την περίθαλψη, τη µόρφωση των παιδιών, την αξιο-
πρεπή σύνταξη, την ασφάλεια- τότε ενισχύονται οι αρνητές της
δηµοκρατίας. Και εµείς, πραγµατικά, αυτήν την καταστροφή που
υπάρχει σήµερα στο σύστηµα υγείας και αυτήν τη ζώνη της υγει-
ονοµικής φτώχειας θα την αντιµετωπίσουµε δραστικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ολοκληρώνω. 
Δεσµευόµαστε ότι αυτή θα είναι, πραγµατικά, η πρώτη µεγάλη

µεταρρυθµιστική τοµή µιας κυβέρνησης της Αριστεράς που θα
βάλει άλλες προτεραιότητες, θα βάλει µπροστά τις ανάγκες των
ανθρώπων, τις κοινωνικές ανάγκες, την αξιοπρέπεια των πολιτών
αυτής της χώρας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ το συνά-
δελφο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, κ. Στρατούλη να πάρει τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρόεδρε, οι µνηµονιακές πολιτικές, οι οποίες εφαρµό-
ζονται, της πολύ σκληρής και ανθρωποκτόνας κατ’ εµάς λιτότη-
τας, έχουν τις δραµατικές τους συνέπειες και στη δυνατότητα
πρόσβασης ευρύτερων λαϊκών στρωµάτων στο δηµόσιο κοινω-
νικό αγαθό της υγείας. Ο αριθµός των ανασφάλιστων και στην
υγεία –αυτών που δεν έχουν πρόσβαση σε αυτή- έχει ξεπεράσει
κάθε όριο στη χώρα µας. 

Κύριε Πρόεδρε, ήδη έχουµε ένα εκατοµµύριο τετρακόσιους
οκτώ χιλιάδες επίσηµα καταγεγραµµένους ανέργους από την Ελ-
ληνική Στατιστική Αρχή. Από αυτούς το 65% είναι µακροχρόνια
άνεργοι, έξι έως επτά στους δέκα κάθε φορά -ανάλογα µε το
µήνα- είναι νέοι. Και όσο πιο µακροχρόνια άνεργος είσαι, όσο νε-
ότερος στην ηλικία άνεργος είσαι, τόσο πιο δύσκολη είναι η πρό-
σβασή σου στην υγειονοµική κάλυψη, ιδιαίτερα όταν έχεις
περάσει τις ηλικίες µέχρι τις οποίες µπορεί να σε προστατεύσει
ένα εργαζόµενο µέλος -ο πατέρας ή η µητέρα- στην οικογένειά
σου. 

Δεύτερη κατηγορία ανασφάλιστων, είναι η «µαύρη» λεγόµενη
και ανασφάλιστη εργασία. Σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία του
Ελεγκτικού Κέντρου του ΙΚΑ, της Διεύθυνσης Ελέγχου του ΙΚΑ,
σε κρίσιµες περιοχές της χώρας µε τουριστική ανάπτυξη, στις
περιοχές που έχουν ισχυρό τοµέα επισιτισµού και τουρισµού, η
ανασφάλιστη εργασία φθάνει στο 38%, τριάντα οκτώ στους
εκατό εργαζόµενους. Κατά µέσο όρο, αν λάβουµε υπ’ όψιν και
τις υπόλοιπες περιοχές της χώρας, ξεπερνά το 33%. 

Αν λάβουµε υπ’ όψιν ότι σήµερα έφθασαν να εργάζονται µόλις
τρία εκατοµµύρια εξακόσιες χιλιάδες σε διάφορους κλάδους της
οικονοµίας µας, καθώς και το ποσοστό της ανασφάλιστης εργα-
σίας, βλέπουµε ότι το ποσοστό ανεργίας προσεγγίζει πλέον το
ενάµισι εκατοµµύριο, σύµφωνα µε εκτιµήσεις του Ινστιτούτου
Εργασίας της ΓΣΕΕ. 

Από αυτούς, οι περισσότεροι είναι µε αδήλωτη εργασία, πολ-
λοί είναι µε δελτίο παροχής υπηρεσιών, ψευδοαπασχολούµενοι,
ψευδοεργαζόµενοι και δεν ασφαλίζονται, πολλοί είναι µερικά
απασχολούµενοι και εκατοντάδες χιλιάδες που ενώ εργάζονται
µε πλήρη απασχόληση, τους δηλώνουν µε µερική απασχόληση
και έχουν µισοασφάλιση. Και υπάρχει και µια κατηγορία εργαζο-
µένων οι οποίοι σήµερα βρίσκονται ανασφάλιστοι λόγω ανεπάρ-
κειας των ελεγκτικών µηχανισµών, των Επιθεωρήσεων Εργασίας,
λόγω του ότι από τα δεκατρία ελεγκτικά κέντρα του ΙΚΑ λειτουρ-
γούν µόνο τέσσερα, όπου σε αυτά τα τέσσερα είναι µόλις είκοσι
πέντε υπάλληλοι σε όλη την Ελλάδα και το ΙΚΑ δεν τους καλύπτει
ούτε καν τα έξοδα µετακίνησης για να πάνε να κάνουν ελέγχους. 

Το πρόβληµα δεν λύνεται µε το πρόστιµο των 10.550 ευρώ στο
οποίο υπόκεινται από τις αρχές του περασµένου Σεπτέµβρη όσοι
εργοδότες έχουν αδήλωτη και ανασφάλιστη εργασία, γιατί δεν
υπάρχουν καν οι ελεγκτικοί µηχανισµοί για να τη διαπιστώσουν. 

Μία τρίτη κατηγορία, είναι οι επαγγελµατίες και έµποροι. 
Τα στοιχεία, κύριε Πρόεδρε, λένε ότι από τις οκτακόσιες χιλιά-

δες ασφαλισµένους στον Οργανισµό Ασφάλισης των Αυτοαπα-
σχολουµένων οι τετρακόσιες χιλιάδες τώρα, τη στιγµή που
µιλάµε, δεν δίνουν την εισφορά τους στο ταµείο τους. Και δεν τη
δίνουν -η συντριπτική πλειοψηφία από αυτούς- όχι επειδή είναι
µπαταχτσήδες, αλλά επειδή πραγµατικά δεν έχουν τη δυνατό-
τητα να τη δώσουν είτε γιατί έκλεισαν τα µαγαζιά τους και οι δου-
λειές τους είτε γιατί έχει περιοριστεί πάρα πολύ ο τζίρος τους
λόγω των εφαρµοζόµενων πολιτικών λιτότητας. 

Εδώ πρέπει να παρθούν δραστικά µέτρα και για να θεωρείται
το βιβλιάριό υγείας τους -αν πληρώνουν τουλάχιστον τους δύο
µήνες ανά εξάµηνο, τη µία δηλαδή ασφαλιστική εισφορά όπως
θεωρείται η δίµηνη- παρ’ ότι η δική µας θέση είναι ότι πρέπει να
έχουν όλοι ελεύθερη πρόσβαση στην δηµόσια υγεία. 

Τέταρτη κατηγορία είναι τα άτοµα µε αναπηρία. 
Κύριε Πρόεδρε, οι εξήντα χιλιάδες -ή οι περίπου τριάντα επτά

χιλιάδες όπως ισχυρίζεται η Κυβέρνηση- που περιµένουν να
βγουν οι αποφάσεις για το ποσοστό αναπηρίας τους από τα κέν-
τρα πιστοποίησης αναπηρίας. Γι’ αυτό το διάστηµα αναµονής τα
ΑΜΕΑ εκτός του ότι δεν παίρνουν την σύνταξη και τα προνοιακά
τους επιδόµατα, δεν έχουν και υγειονοµική περίθαλψη. Ποιοι; Οι
συµπολίτες µας, οι ευπαθείς οµάδες που έχουν ανάγκη περισ-
σότερο από τον καθένα. 
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Βεβαίως, είναι και οι εκατοντάδες χιλιάδες µετανάστες, οι
οποίοι δεν έχουν χαρτιά. Ακόµη και εκείνοι που είχαν νοµιµοποι-
ηθεί, δεν έχουν πρόσβαση στην υγεία, γιατί λόγω της κρίσης και
της ανεργίας δεν έχουν τα απαραίτητα ένσηµα.

Αυτή η κατάσταση, όπως είπε ο συνάδελφός µου Βουλευτής,
ο Ανδρέας Ξανθός, δηµιουργεί, πραγµατικά, µία υγειονοµική
βόµβα. Αυτή είναι η υγειονοµική βόµβα που προκαλεί η Κυβέρ-
νηση. Αυξάνονται στη χώρα µας οι δείκτες νοσηρότητας, µειώνε-
ται το προσδόκιµο όριο ηλικίας, συντελείται µία ανθρωπιστική
καταστροφή. Αυτοί οι ανασφάλιστοι,εάν αρρωστήσουν, ή θα
πάνε σε ιδιώτες ή επειδή δεν έχουν δουλειά ή όλα τα άλλα που
προανέφερα, δεν θα πάνε πουθενά για την υγεία τους µε κίνδυνο
για την ίδια την ζωή τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου µισό λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω. 
Τα µέτρα που υπάρχουν για τους ανασφάλιστους και αυτά τα

προγράµµατα που, όπως είπε ο Ανδρέας Ξανθός, εξήγγειλε η
Κυβέρνηση ή είναι από παλιά, δεν επαρκούν για να καλύψουν
αυτό το µεγάλο αριθµό των ανασφάλιστων. Είτε είναι αποσπα-
σµατικά για ορισµένες κατηγορίες ανασφάλιστων είτε δεν χρη-
µατοδοτούνται επαρκώς είτε τους καλύπτουν µερικώς και δεν
τους καλύπτουν µε φάρµακα και νοσοκοµειακή περίθαλψη. Σί-
γουρα, πάντως, δεν αντιστοιχούν στις ανάγκες τους. 

Όσο, δε, για τα 5 ευρώ στα εξωτερικά ιατρεία -που ισχύουν-
τα 25 ευρώ για να µπεις στο νοσοκοµείο, το 1 ευρώ για τη συν-
ταγή –αυτά θα ισχύσουν από 1-1-2014- µαζί µε τη δραστική µεί-
ωση των δαπανών για την υγεία και µαζί µε τις συγχωνεύσεις και
καταργήσεις νοσοκοµείων, θα κάνουν ακόµα χειρότερη την κα-
τάσταση. 

Και βεβαίως τα κοινωνικά ιατρεία είναι µία κατάκτηση του λαού
και αποτελούν έµπρακτη κοινωνική αλληλεγγύη, αλλά δεν φτά-
νουν να καλύψουν την ανάγκη να εφαρµόζονται, επιτέλους, από
το κράτος κοινωνικές πολιτικές. Δεν µπορούν να τις υποκαταστή-
σουν.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να µας απαντήσετε επιτέλους –και τε-
λειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε-, µε βάση τις δυνατότητες που
έχει η Κυβέρνησή σας –δεν λέω µόνο το Υπουργείο σας-, πόσοι
είναι οι ανασφάλιστοι οι οποίοι δεν έχουν πρόσβαση στις υπηρε-
σίες υγείας; Είναι τρία εκατοµµύρια; Είναι τέσσερα εκατοµµύρια;
Είναι πέντε εκατοµµύρια; Είναι έξι εκατοµµύρια; Και εν πάση πε-
ριπτώσει όσοι και αν είναι, τι µέτρα θα πάρει η Κυβέρνησή σας
για καλύψει αυτούς τους ανασφάλιστους, για να τους δώσει τη
δυνατότητα να έχουν υγειονοµική περίθαλψη, για να τους δώσει
τη δυνατότητα να έχουν φάρµακα, για να µην τους οδηγήσετε
όχι µόνο στην απώλεια της υγείας τους αλλά και στην απώλεια
της ίδιας της ζωής τους; 

Ασκούµε δριµύτατη κριτική που δεν έχετε αυτά τα στοιχεία και
που δεν έχετε πολιτικές να καλύψετε τα εκατοµµύρια των ανα-
σφάλιστων συµπολιτών µας. Δεν µπορεί να έχει η Κυβέρνησή
σας τέτοιες κοινωνικές πολιτικές κάλυψης κοινωνικών πολιτικών,
γιατί προτεραιότητά της είναι οι ανάγκες των δανειστών και όχι
οι ανάγκες του λαού και της χώρας. 

Είναι σίγουρο ότι και εµείς µε τη σκληρή µας αντιπολίτευση
και ο λαός µε τους αγώνες του, θα διώξει αυτήν την Κυβέρνηση,
θα διώξει την τρόικα και τα µνηµόνιά της και θα ανοίξει το δρόµο
για µία άλλη κυβέρνηση που προτεραιότητα θα δίνει στις λαϊκές
και κοινωνικές ανάγκες και όχι στην εξυπηρέτηση των τοκογλύ-
φων πιστωτών της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε και
εµείς. 

Παρακαλώ το συνάδελφο Βουλευτή Αρκαδίας κ. Κωνσταντίνο
Ζαχαριά να πάρει τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκατοµµύρια συµπολίτες µας

βιώνουν σήµερα καταστάσεις ανεργίας, φτώχειας και από -
ασφάλισης. Είναι προϊόντα των νεοφιλελεύθερων πολιτικών, στά-
σεων και αντιλήψεων των διαδοχικών κυβερνήσεων Νέας Δηµο-
κρατίας και ΠΑΣΟΚ, οι οποίες ευθύνονται για καταστροφική

«σωτηρία» στις ζωές µας. 
Είναι αποτέλεσµα εφαρµογής πολιτικών που επιβάλατε, κύριε

Υπουργέ, µε καταιγισµό διατάξεων και µέτρων που αντλούν νο-
µιµότητα από τη θέσπιση µνηµονιακών επιταγών. 

Είναι εύκολο µέσω της επικίνδυνης απλοϊκότητας και της
απλούστευσης που χαρακτηρίζει το λόγο σας να παραγνωρίζετε
εκείνους τους παράγοντες που συµβάλλουν στην ανάπτυξη της
ανεργίας, της φτώχειας και της από - ασφάλισης στο όνοµα µίας
γενικής και αόριστης επίκλησης της κρίσης. 

Είναι σίγουρο ότι για εσάς η λεγόµενη κρίση αποτελεί ένα τέ-
λειο και εύχρηστο εργαλείο για να µεταθέτετε τις ευθύνες σας
και να νοµιµοποιείτε κάθε αποκλεισµό και ανισότητα. 

Όµως πίσω από κάθε επιχείρηση -µικρή ή µεγάλη- που κλείνει,
πίσω από κάθε απόλυση εργαζόµενου, πίσω από κάθε αδυναµία
κατάθεσης ασφαλιστικών εισφορών, υπάρχουν οι συγκεκριµένες
πολιτικές επιλογές σας και αποφάσεις που δηµιουργούν ολοένα
και περισσότερο κρίσιµες συνθήκες φτώχειας, ανεργίας και ανι-
σότητας. 

Με το 31% του πληθυσµού κάτω από το όριο της φτώχειας,
µε την ανεργία στο 28% και το 13% των νοικοκυριών χωρίς έστω
κι έναν εργαζόµενο, µε το 1/3 έως το µισό του πληθυσµού απο-
κλεισµένο από την υγειονοµική περίθαλψη -σύµφωνα µε επίση-
µες παραδοχές σας-, ιδού η σύγχρονη ελληνική εκδοχή της
κοινωνίας των 2/3!

Επιπλέον, τα καθεστώτα ανεργίας, φτώχειας και από - ασφά-
λισης δεν συγκροτούνται απαραίτητα από τους ίδιους πληθυ-
σµούς. Οι φτωχοί δεν ταυτίζονται οπωσδήποτε µε τους
ανασφάλιστους ή µε τους ανέργους. Έχει ήδη δηµιουργηθεί τρί-
πτυχο κοινωνικού αποκλεισµού που οδηγεί µεγάλο µέρος του
πληθυσµού σε καταστάσεις ανθρωπιστικής κρίσης.

Τα στοιχεία είναι συντριπτικά. Στην Ελλάδα σήµερα υπάρχει
υγειονοµική φτώχεια που πρέπει άµεσα να αντιµετωπιστεί.

Εσείς, ως παραγωγοί της κρίσης, προσπαθείτε καταστροφικά
να διαχειριστείτε τα ζητήµατα υγείας και ασφάλισης µέσα στο
πλαίσιο των δηµοσιονοµικών περικοπών. Κορυφαίο παράδειγµα,
είναι η συγχώνευση κλινικών και τµηµάτων και νοσοκοµείων,
χωρίς ούτε καν να έχουµε ολοκληρωµένη αποτύπωση του
«χάρτη υγείας», η επιχειρούµενη διάλυση του ΕΟΠΥΥ και η συρ-
ρίκνωση των παροχών στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. 

Μία τέτοια, όµως, λύση, υποτυπώδης, διαφαίνεται στις από-
ψεις σας στο πλαίσιο µίας φιλανθρωπικής χορηγίας. Είναι η προ-
ώθηση του health voucher, του «εισιτηρίου ελεύθερης
πρόσβασης» στις υπηρεσίες πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας
που εφαρµόζεται από τις αρχές του Σεπτέµβρη, προκειµένου,
όπως εσείς είπατε, να µην αφήσετε κανέναν συµπολίτη µας που
έχει ανάγκη υπηρεσιών υγείας χωρίς κάλυψη. 

Η αλήθεια, βέβαια, είναι πολύ διαφορετική. Κάθε φορά που
χρησιµοποιείτε καταχρηστικά τον όρο «ελεύθερη πρόσβαση»,
µας καλείτε να αναρωτηθούµε πόσους περιορισµούς και απο-
κλεισµούς έχουν οι βαθµοί ελευθερίας που προσφέρετε. Στην
περίπτωση αυτή, πίσω από τον υποκριτικό όρο «ελεύθερη πρό-
σβαση» αποκαλύπτεται η καθηµερινότητα χιλιάδων ανασφάλι-
στων, τα όρια και οι προϋποθέσεις για να έχουν οι συνάνθρωποί
µας πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

Το πρόγραµµα καλύπτει µόνο δύο χρόνια, το 2013 και το 2014,
διακόσιες τριάντα χιλιάδες ανασφάλιστους αθροιστικά, παρά το
γεγονός ότι -µε την επίσηµη παραδοχή του Προέδρου του
ΕΟΠΥΥ- φθάνουν από τρία έως έξι εκατοµµύρια, δηλαδή το µισό
του πληθυσµού. Η διάρκεια χρήσης είναι τέσσερις µήνες. Περι-
λαµβάνει µόνο τρεις επισκέψεις. Δικαιούχοι είναι µόνο οι πρώην
ασφαλισµένοι που έχασαν το δικαίωµά τους και έχουν ετήσιο
ατοµικό εισόδηµα 12.000 ευρώ.

Επίσης, το εισιτήριο πέραν των επισκέψεων δεν καλύπτει φαρ-
µακευτική αγωγή ούτε τη νοσηλεία στο νοσοκοµείο. Τα ερωτή-
µατα που προκύπτουν και καλείστε να απαντήσετε είναι τα εξής: 

Αναγνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, το δικαιωµατικό πυρήνα στο αί-
τηµα για καθολική πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας; Πώς καλύ-
πτονται τα εκατοµµύρια των ανασφάλιστων, αφού το πρόγραµµα
αφορά διακόσιες χιλιάδες ανασφάλιστους αθροιστικά για δυο
χρόνια; Τι γίνεται µε τους υπόλοιπους; 

Πώς καλύπτονται οι χρόνια πάσχοντες, οι ογκολογικοί ασθε-
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νείς, όταν το εισιτήριο έχει διάρκεια τέσσερις µήνες και αφορά
τρεις επισκέψεις; Τι γίνεται µε τα παιδιά ανασφάλιστων οικογε-
νειών που είναι βαριά άρρωστα, µε τους τοκετούς; Είναι απί-
στευτο στη δηµογραφική φτώχεια που περνάµε να µην µπορεί
ένα παιδί να γεννηθεί ασφαλισµένο. 

Πώς καλύπτονται οι ανασφάλιστοι των οποίων τα ασφαλιστικά
ταµεία δεν εντάχθηκαν στον ΕΟΠΥΥ; Πώς καλύπτεται το εισιτή-
ριο και η έκδοση βιβλιαρίου ασθενείας που είναι πολύ χρονο-
βόρα µε πολλές γραφειοκρατικές διαδικασίες; Πρέπει να πούµε
ότι µόνο γι’ αυτό το εισιτήριο, το voucher, µέσα σε µια µέρα στις
αρχές του Σεπτέµβρη είχαν κατατεθεί δεκατρείς χιλιάδες πεντα-
κόσιες αιτήσεις πανελλαδικά και µόνο οι πέντε χιλιάδες αιτήσεις
έγιναν αποδεκτές. Οι υπόλοιποι τι γίνονται; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι κεφαλαιώδες και σοβαρό αλλά αφανές ζήτηµα προς το

παρόν, να πει κανείς για τα µερικότερα εµπόδια που τίθενται
στην ασφάλιση των συµπολιτών µας, δηλαδή την αύξηση της
συµµετοχής των ασφαλισµένων στη φαρµακευτική δαπάνη από
11% το 2011 σε 25% σήµερα, την αύξηση των µη συνταγογρα-
φούµενων φαρµάκων χωρίς διακρίσεις, ακόµη και για τους χρό-
νιους ασθενείς, τα µνηµονιακά 5ευρα, το 1 ευρώ, τα 25 ευρώ για
την εισαγωγή στα νοσοκοµεία. 

Όλα αυτά είναι λόγοι αποκλεισµού για χιλιάδες συµπολίτες και
αποτελεί ανάλγητη συµπεριφορά το να διαδίδεται στα ΜΜΕ ότι
για τα 25 ευρώ θα µπουν εισοδηµατικά κριτήρια και θα εξαιρούν-
ται οι χρονίως πάσχοντες και ότι τα χρήµατα που θα συγκεντρω-
θούν από το εισιτήριο των 25 ευρώ, θα δοθούν κατά
προτεραιότητα σε δράσεις υπέρ οµάδων που αδυνατούν να
έχουν πρόσβαση στις υπηρεσίες δηµόσιας υγείας. Η αλήθεια
είναι ότι ο ν. 4093 δεν προβλέπει καµµία εξαίρεση και αναφέρει
ρητά ότι τα ποσά καταβάλλονται υπέρ του ΕΟΠΥΥ. 

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει να δώσετε απαντήσεις σε
αυτά. Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Γλέζο, ο κ.
Στρατούλης µου µετέφερε την επιθυµία σας να µιλήσετε. Όπως
ξέρετε, βάσει του Κανονισµού, αυτό δεν είναι συµβατό, είναι
όµως συµβατό µε την ιστορία σας. 

Θέλετε να µιλήσετε αµέσως µετά τους επτά επερωτώντες ή
θέλετε να ακούσετε και τον Υπουργό και να µιλήσετε µετά; 

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, θα ήθελα να µιλήσω
πριν από τον Υπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ωραία, κύριε Γλέζο. 
Τον λόγο έχει η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του ΣΥΡΙΖΑ κ. Χα-

ραλαµπίδου.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µόλις πριν από

τέσσερις µέρες ο Υπουργός Εργασίας έκανε µια δήλωση, λέγον-
τας ότι είναι καιρός το κράτος να µειώσει τις δοµές υγείας και
όχι να τις αυξήσει. Μάλιστα ήταν και ειλικρινής, όταν είπε ότι το
ελληνικός κράτος δεν θα εξασφαλίζει πλέον της πρόσβαση όλων
των πολιτών στην υγεία, πράγµα άλλωστε που συµβαίνει ήδη για
µεγάλη µερίδα των πιο ευάλωτων στρωµάτων της ελληνικής κοι-
νωνίας.

Αυτή η κατάσταση που βιώνει η ελληνική κοινωνία στον τοµέα
της υγείας επιβεβαιώνει, κατά την άποψή µας, την κριτική που
κάνουµε τόσο καιρό ως ΣΥΡΙΖΑ, λέγοντας ότι η εξαθλίωση που
βιώνει ο ελληνικός λαός είναι συνειδητή στρατηγική των κυβερ-
νώντων, της τρόικας και των πιστωτών της χώρας.

Επίσης, από αυτήν την εξαθλίωση ωφελείται το κεφάλαιο, ντό-
πιο και ξένο. Αυτοί ωφελούνται από την έλλειψη υγειονοµικής κά-
λυψης εκατοντάδων χιλιάδων που εξαιρούνται από τη δηµόσια
υγεία, γιατί δραστηριοποιούνται σε αυτόν τον τοµέα.

Την ίδια µέρα µε όσα είπε ο Υπουργός Εργασίας, είχαµε και
µια άλλη ανακοίνωση από την Ευρωπαϊκή Στατιστική Υπηρεσία
για τα ποσοστά ανεργίας. Η ανεργία στην Ευρωζώνη βρίσκεται
σε επίπεδα ρεκόρ και µέσα σε αυτά η Ελλάδα κατέχει πρωτιά σε
όλους τους τοµείς: Η επίσηµη ανεργία είναι 27,9%, αν και είναι
κοινό µυστικό ότι η πραγµατική ανεργία ξεπερνά το 30%. Η ανερ-

γία των νέων έως 25 ετών είναι 57,3% και 31% η επίσηµα κατα-
γεγραµµένη ανεργία των γυναικών. 

Έξι, λοιπόν, από τους δέκα νέους ανθρώπους είναι άνεργοι.
Έξι από τους δέκα νέους ανθρώπους, αγόρια και κορίτσια, που
µπαίνουν για πρώτη φορά για αναζήτηση στην αγορά εργασίας,
δεν βρίσκουν δουλειά και φυσικά δεν έχουν καµµιά δυνατότητα
να συµπληρώσουν τις ηµέρες εργασίας που απαιτούνται για την
έκδοση του βιβλιαρίου υγείας. Η µόνη πιθανότητα ασφαλιστικής
κάλυψης, είναι ως προστατευόµενα µέλη στο οικογενειακό βι-
βλιάριο.

Όταν όµως το 13% του πληθυσµού ζει σε νοικοκυριά χωρίς
κανέναν εργαζόµενο, καταλαβαίνουµε όλοι και όλες πολύ καλά
ότι αυτοί οι νέοι και οι νέες αποκλείονται. Ακόµη όµως κι αν οι
γονείς έχουν ασφαλιστική ικανότητα, αυτή η ικανότητα µπορεί
να χορηγείται στα παιδιά µόνο µέχρι το εικοστό τέταρτο έτος της
ηλικίας τους. Τι γίνεται µε τους νέους που έχουν ξεπεράσει τα
είκοσι τέσσερα έτη;

Πάντα σύµφωνα µε την ΕΛΣΤΑΤ, η ανεργία ακόµη και στις ηλι-
κίες από είκοσι πέντε έως είκοσι εννέα ετών ήταν 45% το δεύ-
τερο τρίµηνο του 2013. Και αναρωτιόµαστε: Η πολιτική της
Κυβέρνησης για τη νεολαία της χώρας µας, κύριε Υπουργέ, είναι
να µεταναστεύσουν όλοι οι νέοι εργαζόµενοι, οι νέοι επιστήµο-
νες, έτσι ώστε να µην επιβαρύνουν τις δαπάνες υγείας του κρα-
τικού προϋπολογισµού; 

Επίσης, όπως ανέφερα, πάνω από το 1/3 των γυναικών αυτής
της χώρας είναι άνεργες. Μάλιστα, στις νέες γυναίκες, το ποσο-
στό αυτό φτάνει το 65,1%. Έχουµε πολλές φορές καταγγείλει
ως ΣΥΡΙΖΑ ότι η ισότητα των φύλων είναι προβληµατική ως προς
την πρόσβαση στην εργασία για τις γυναίκες. Σήµερα έχουµε κα-
ταλήξει στο γεγονός ότι η ανισότητα των φύλων στην πρόσβαση
στην εργασία µεταφράζεται αυτόµατα και σε άνιση πρόσβαση
στην υγειονοµική περίθαλψη. 

Όπως ανέφερα ήδη, η χώρα µας παρουσιάζει ποσοστά ρεκόρ
σε όλες τις κατηγορίες ανεργίας. Η µακροχρόνια ανεργία φτάνει
τα ακραία νούµερα του 65% των ανέργων, πολύ παραπάνω και
από τις υπόλοιπες χώρες όλου του ευρωπαϊκού Νότου.

Εποµένως, η συντριπτική πλειοψηφία των ανέργων είναι εκτός
από την εργασία για πάνω από ένα χρόνο και δεν έχουν καµµιά
δυνατότητα πρόσβασης στην περίθαλψη. Καλύπτονται οι άνερ-
γοι από είκοσι εννέα έως πενήντα πέντε ετών για δύο χρόνια από
τον προηγούµενο ασφαλιστικό φορέα, µόνο όµως µε την προ-
ϋπόθεση ότι έχουν συµπληρώσει εξακόσιες µέρες ασφάλισης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Για όσους δεν έχουν τον απαιτούµενο ασφαλιστικό χρόνο, τι
προτείνει το Υπουργείο να κάνουν στην περίπτωση που έχουν
ανάγκη από νοσοκοµείο, από φάρµακο και από πρόσβαση στην
υγεία συνολικά; 

Γι’ αυτούς που παραµένουν άνεργοι αρκετά χρόνια, που είναι
και οι πιο ευάλωτοι και η µεγάλη πλειοψηφία από αυτούς έχει και
ψυχικές ασθένειες λόγω της ανεργίας, τι προτείνετε να γίνει;

Κύρια Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε ένα λεπτό, σας παρακαλώ.
Αλλά και όσοι εργάζονται σήµερα δεν έχουν εξασφαλισµένη

πρόσβαση στην περίθαλψη. Για παράδειγµα, γι’ αυτούς τους άν-
τρες και τις γυναίκες που δουλεύουν µε το απαράδεκτο καθε-
στώς της εκ περιτροπής εργασίας, η οποία έχει φτάσει να
αποτελεί το 10% των ετήσιων προσλήψεων, τι γίνεται; 

Υπάρχουν εργαζόµενοι, όπως στα ναυπηγεία, που δούλευαν
µία µέρα την εβδοµάδα. Υπάρχουν επίσης εργαζόµενοι που δου-
λεύουν µία µέρα το µήνα ή κάνουν δύο µεροκάµατα το µήνα. Τι
γίνεται µε αυτούς;

Φυσικά αυτές οι κατηγορίες των εργαζοµένων δεν συµπληρώ-
νουν τον απαιτούµενο αριθµό κι έτσι δεν µπορούν να θεωρήσουν
το βιβλιάριο ασθενείας.

Και, βέβαια, υπάρχει και η µάστιγα της ανασφάλιστης εργα-
σίας σε ποσοστά που σύµφωνα µε τις ίδιες τις υπηρεσίες του
Υπουργείου Εργασίας, του ΣΕΠΕ, ξεπερνά το 35% και τείνει να
γίνει καθεστώς. 

Για όλα αυτά, εµείς ως ΣΥΡΙΖΑ λέµε ότι την ευθύνη την έχετε
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εσείς, η Κυβέρνησή σας, που έχει διαλύσει κυριολεκτικά όλους
τους ελεγκτικούς µηχανισµούς και του Υπουργείου Εργασίας και
των ασφαλιστικών ταµείων και έχει µετατρέψει σε ένα πεδίο πλή-
ρους ασυδοσίας όλη την αγορά εργασίας.

Κύριε Υπουργέ, οι πολιτικές επιλογές των µνηµονιακών κυβερ-
νήσεων έχουν δηµιουργήσει ένα επικίνδυνο καθεστώς αποκλει-
σµού µεγάλης µερίδας της εργατικής τάξης της χώρας µας από
τη θεραπεία, από την πρόσβαση στο νοσοκοµείο, από την πρό-
σβαση στο φάρµακο. Ουσιαστικά, µε την πολιτική σας οδηγού-
µαστε αιώνες πίσω.

Όλα αυτά που ανέφερα, είναι τα πραγµατικά αποτελέσµατα
των µνηµονιακών νόµων στην κοινωνία. Η Κυβέρνηση και τα µνη-
µόνια είναι επικίνδυνα ακόµα και για τη σωµατική και φυσική επι-
βίωση των εργαζοµένων της χώρας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Χαραλαµπίδου.
Τον λόγο έχει η κ. Ειρήνη Αγαθοπούλου.
ΕΙΡΗΝΗ – ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία

Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το θέµα της σηµερινής επί-

καιρης επερώτησης του ΣΥΡΙΖΑ, είναι ένα από τα βασικότερα ζη-
τήµατα που απασχολούν ολόκληρη την ελληνική κοινωνία και
εκτός από εδώ µέσα σήµερα, συζητείται και σε κάθε σπίτι. Γι’
αυτό χρήζει και της απαραίτητης σοβαρότητας και προσοχής.

Οι αριθµοί –αλλά και τα καθηµερινά περιστατικά που έρχονται
στο φως της δηµοσιότητας- µιλούν από µόνοι τους και αποδει-
κνύουν την τραγικότητα της κατάστασης που επικρατεί στην
υγεία. Τρία εκατοµµύρια συµπολίτες µας είναι ανασφάλιστοι και
το 1/3 του πληθυσµού της χώρας, δεν µπορεί να καλύψει όλες
τις βασικές του ανάγκες, µία εκ των οποίων είναι και η υγεία.

Αυτήν την κατάσταση το Υπουργείο Υγείας αλλά και η Κυβέρ-
νηση συνολικά, την αγνοεί επιδεικτικά. Πετσοκόβετε προϋπολογι-
σµούς για την υγεία. Τα νοσοκοµεία έχουν µείνει χωρίς γιατρούς.
Στις κλινικές των νοσοκοµείων θα υπάρχουν πλέον µόνο διευθυν-
τές. Τα φαρµακεία έχουν παραµείνει χωρίς βασικά φάρµακα. Μά-
λιστα, έχετε ακόµα το θράσος να λέτε ότι ασκείτε κοινωνική
πολιτική. Περηφανεύεστε για ηµίµετρα τύπου «voucher» και για
χρηµατοδοτήσεις µέσω ΕΣΠΑ των κοινωνικών δοµών-διαφηµί-
σεων της Κυβέρνησης που υποστηρίζετε.

Από την άλλη πλευρά, οι ασφαλισµένοι ασθενείς είδαν µέσα
σε ένα χρόνο τη µέση συµµετοχή στα φάρµακά τους να αυξάνε-
ται από το 12% που ήταν το 2012, περίπου στο 24% που είναι σή-
µερα. Επίσης, είδαν την απειλή οποιουδήποτε γενόσηµου να
µπαίνει στη ζωή τους. 

Και για να µην παρεξηγηθούµε, είµαστε και εµείς υπέρ των γε-
νόσηµων φαρµάκων αλλά των ποιοτικών γενόσηµων φαρµάκων,
τα οποία θα έχουν περάσει από τον απαραίτητο έλεγχο ενός κα-
τάλληλα στελεχωµένου ΕΟΦ –που δεν υπάρχει σήµερα- που θα
εγγυάται την ασφάλεια του ασθενή.

Τις προάλλες, σας ακούσαµε να λέτε ότι τα νοσοκοµεία σήµερα
έφθασαν στο σηµείο να χρησιµοποιούν κατά 60%-70% γενόσηµα
και να υπερηφανεύεστε γι’ αυτό, καθώς κάτι τέτοιο σηµαίνει µεί-
ωση της φαρµακευτικής δαπάνης. Αποκρύπτετε, όµως, ότι οι πα-
ρενέργειες που παρατηρούνται σήµερα στα νοσοκοµεία από
φάρµακα είναι πάρα πολλές και οι µαρτυρίες γιατρών και ασθενών
επίσης. Φυσικά στο τέλος, αυτές οι επιπλοκές των ασθενών στοι-
χίζουν το διπλάσιο στο κράτος, όπως και τα φθηνά υλικά που προ-
µηθεύονται σήµερα τα νοσοκοµεία. Αυτά, όµως, τα γεγονότα για
εσάς και την Κυβέρνηση είναι ψιλά γράµµατα.

Επίσης, υπάρχουν εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι που δυσκο-
λεύονται σήµερα να ακολουθήσουν σωστή φαρµακευτική αγωγή,
γιατί δεν έχουν την οικονοµική δυνατότητα να το κάνουν ή γιατί
είναι ανασφάλιστοι. 

Τα κοινωνικά ιατρεία-φαρµακεία, κύριε Υπουργέ, δεν ξεπήδη-
σαν έτσι, γιατί κάποιοι δεν είχαν τι να κάνουν και είπαν να τα ιδρύ-
σουν. Ξεπήδησαν από την υπαρκτή ανάγκη για ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη αυτής της µεγάλης µερίδας του πληθυσµού
της χώρας, που το κράτος δεν µπορεί ή αρνείται να καλύψει ή δεν
έχει την ικανότητα να το κάνει. Χαρακτηριστικά αναφέρω ότι στα
έξι κοινωνικά ιατρεία-φαρµακεία της Αττικής εξυπηρετούνται πε-

ρίπου έξι χιλιάδες ασθενείς που εξετάζονται και παίρνουν τα
φάρµακά τους και κάποιοι απ’ αυτούς σε µηνιαία βάση. Είναι άν-
θρωποι χωρίς ασφαλιστική ικανότητα που εσείς οι ίδιοι έχετε πε-
τάξει εκτός του συστήµατος υγείας.

Επίσης, είναι εκατοντάδες οι αποστολές φαρµάκων που εκτε-
λούν τα κοινωνικά ιατρεία-φαρµακεία σε δυσπρόσιτες περιοχές.
Ενδεικτικά µόνο, θα αναφέρω ότι το κοινωνικό φαρµακείο του
Κιλκίς µόνο το 2012 πραγµατοποίησε είκοσι δύο αποστολές φαρ-
µάκων σε Αη-Στράτη, Σίκινο, Αµοργό αλλά και σε κέντρα κράτη-
σης µεταναστών στην Ηγουµενίτσα, στην Πάτρα, στα Χανιά κ.λπ.. 

Η δική σας απάντηση σε αυτές τις δοµές ποια ήταν; Ήταν να
στείλετε την Αστυνοµία και µαζί µε υπαλλήλους του ΕΟΦ να κά-
νουν προβοκατόρικο έλεγχο για ναρκωτικά στο Κοινωνικό Φαρ-
µακείο του Ελληνικού, στους Γιατρούς του Κόσµου και στο
Φαρµακείο της Λάρισας.

Προσπαθείτε να ρίξετε λάσπη ακόµη και σε αυτές τις δοµές
πραγµατικής αλληλεγγύης που στηρίζουν χιλιάδες άνθρωποι,
γιατί αυτό θεωρούν, πως είναι το καθήκον τους σε περίοδο αν-
θρωπιστικής κρίσης, σε αντίθεση µε την Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ.

Μήπως να µιλήσουµε για το περιβόητο voucher; Είπαν και οι
συνάδελφοι ότι προβλέπει να καλύψει διακόσιες τριάντα χιλιάδες
ανασφάλιστους σε ένα βάθος χρόνου δύο ετών. Καλύπτει, όµως,
µόνο διαγνωστικές εξετάσεις. Αν σε αυτές τις εξετάσεις διαγνω-
στεί ασθένεια;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Θα αναφέρω ένα άλλο παράδειγµα για µια –ας πούµε- ανα-

σφάλιστη γυναίκα σε εγκυµοσύνη στη Χίο, στην Αλεξανδρού-
πολη, στην Κοµοτηνή. Πολύ θετικό είναι ότι έχει τη δυνατότητα
να κάνει τις εξετάσεις της καθ’ όλην τη διάρκεια της κύησης. Την
υποχρεωτική φαρµακευτική αγωγή που πρέπει να ακολουθήσει,
ποιος θα της την χορηγήσει; Θα της την χορηγήσει το Κοινωνικό
Ιατρείο του Συλλόγου Αθηνών ή η Μητρόπολη; Γιατί αυτό υπο-
νοείτε µε το σύµφωνο συνεργασίας που υπογράψατε πριν ενά-
µιση µήνα µεταξύ του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών, του
Συνδέσµου Φαρµακευτικών Εταιρειών Ελλάδος, του ΕΟΦ και της
Αρχιεπισκοπής Αθηνών για δωρεάν παροχή φαρµάκων σε ανα-
σφάλιστους που έχουν όµως το voucher.

Αφού έχετε τη δυνατότητα να συνεργαστείτε µε θεσµικούς φο-
ρείς και να δώσετε φάρµακα σε ανασφάλιστους, γιατί δεν το κά-
νετε µέσα από τις θεσµικές δοµές του κράτους, τα φαρµακεία
του ΕΟΠΥΥ, ώστε να φτάνουν σε κάθε άκρη της Ελλάδας και όχι
µόνο στην Αθήνα, και τα κάνετε µέσα από τέτοιες δοµές;

Το κράτος της φιλανθρωπίας που είστε υµνητής του και έν-
θερµος υποστηρικτής ανήκει, κύριε Υπουργέ, σε πολύ παλιές σε-
λίδες της ευρωπαϊκής ιστορίας. Ο εικοστός αιώνας, κατέκτησε
µέσα από αγώνες της εργατικής τάξης το κοινωνικό κράτος,
αυτό που εσείς σήµερα καταλύετε µε τον πιο αδίστακτο τρόπο
και µας γυρνάτε πολλά χρόνια πίσω. 

Αποδεικνύετε ότι ανήκετε στο παρελθόν και ότι δεν µπορείτε
να προσφέρετε τίποτε στο σηµερινό παρόν. Γι’ αυτό, επειδή ξέ-
ρουµε όµως ότι δεν µπορείτε να πάρετε στα σοβαρά την κυβερ-
νητική σας υποχρέωση και επειδή δεν µπορείτε να αφήσετε στην
άκρη τα νούµερα και να ασχοληθείτε µε την ανθρωπιστική κρίση
που δηµιουργήσατε και επίσης, επειδή δεν µπορείτε να σταθείτε
αντάξιοι των περιστάσεων, αφήστε το να το κάνουν κάποιοι
άλλοι, οι οποίοι έχουν και τη δύναµη και τη θέληση και δεν δε-
σµεύονται από συµφέροντα που εσείς δεσµεύεστε για να το κά-
νουν. Αυτό εµείς θα το κάνουµε, να είστε σίγουροι.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Κυριακάκης.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, εγώ θα ξεκινήσω λίγο διαφορετικά, µιας και

µιλάµε για τους ανασφάλιστους. Ας υποθέσουµε ότι είχατε κάθε
θέληση -διότι το πρόβληµα όπως θα δείξω δεν είναι ότι δεν µπο-
ρείτε, είναι ότι δεν θέλετε- όλους τους ανασφάλιστους και όλους
τους πολίτες στη χώρα να τους εξασφαλίσετε πρόσβαση στο δη-
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µόσιο σύστηµα υγείας. Υποχρέωση του κράτους, είναι να εξα-
σφαλίζει το δηµόσιο σύστηµα υγείας και από εκεί και πέρα
όποιος έχει και όποιος θέλει ας πάει στο ιδιωτικό. Όµως, είναι
έγκληµα να µην µπορείτε ή να µη θέλετε να οργανώσετε ένα
επαρκές δηµόσιο σύστηµα υγείας. Θα µιλήσω ειδικότερα για τα
νοσοκοµεία. 

Ας υποθέσουµε, λοιπόν, ότι εξασφαλίζετε την ελεύθερη πρό-
σβαση σε όλους. Αλήθεια, σε τι κατάσταση είναι τα νοσοκοµεία
της χώρας -και µιλάω για τη δευτεροβάθµια περίθαλψη αλλά και
την τριτοβάθµια όπως θα πω- ώστε να µπορούν µε επάρκεια να
εγγυηθούν όσα η επιστήµη ορίζει ότι ένας άνθρωπος τη στιγµή
που θα χρειαστεί το νοσοκοµείο θα έχει το βέλτιστο αποτέλεσµα; 

Έχετε οδηγήσει τα νοσοκοµεία -και έχετε µεγάλο µερίδιο ευ-
θύνης ως Κυβέρνηση αλλά και αποκλειστικά εσείς ως Υπουργός
Υγείας που είστε τους τελευταίους µήνες, που έχετε επιταχύνει
τη διάλυση του δηµόσιου συστήµατος υγείας και του δηµόσιου
νοσοκοµείου- σε πλήρη αδυναµία να παρέχουν αυτά για τα οποία
έχουν οριστεί.

Και αυτό, διότι έχετε φτάσει να κλείσετε νοσοκοµεία τη στιγµή
που οι ανάγκες, σύµφωνα µε επίσηµα, δικά σας δεδοµένα –δε-
δοµένα του Υπουργείου σας- έχουν αυξηθεί κατά 30%. 

Συνεχίζετε, κύριε Υπουργέ, τη δραµατική υποστελέχωση. Και
ξέρετε πού φαίνεται ότι δεν θέλετε να κάνετε κάτι άλλο; Φαίνεται
από το γεγονός ότι ενώ σε όλα ζορίζεστε να εφαρµόσετε αυτά
που λέει το µνηµόνιο και η τρόικα, µόνο ένα δεν έχετε ζοριστεί
να κάνετε, το 1 προς 10 και το 1 προς 5 που είναι σήµερα. 

Πέρυσι, το 2012 η αναλογία των προσλήψεων προς τις συντα-
ξιοδοτήσεις ήταν 1 προς 28. Έρχοµαι, λοιπόν, εγώ και ρωτάω το
εξής: Αν θέλετε να εφαρµόσετε το µνηµόνιο, θέλω σήµερα εδώ
να µας πείτε γιατί πέρυσι, το 2012, δεν διορίσατε αναλογικά µε
όσους συνταξιοδοτήθηκαν τους 1 προς 10, δηλαδή τετρακόσι-
ους εβδοµήντα έξι γιατρούς και διορίσατε µόνο εκατόν εβδο-
µήντα. Οφείλετε να δώσετε µία απάντηση όχι µόνο σε εµάς, αλλά
και στην τρόικα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, ολοκληρώνω σε ένα λεπτό. 
Συνεχίζετε, κύριε Υπουργέ, τον οικονοµικό στραγγαλισµό και

µάλιστα τη στιγµή που οι ασθενείς για να νοσηλευτούν πρέπει
να φέρουν σεντόνια από το σπίτι τους και να αγοράσουν τα ράµ-
µατα και τις γάζες για να πάνε στα επείγοντα ακόµα και για ένα
µικρό τραύµα, γιατί εκεί δεν υπάρχουν. 

Εσείς λοιπόν, κύριε Υπουργέ, κόβετε άλλα 400 εκατοµµύρια
από τις λειτουργικές δαπάνες των νοσοκοµείων από τον καινούρ-
γιο προϋπολογισµό. Μειώνετε, δηλαδή, τις δαπάνες ακόµα πε-
ρισσότερο. Μ’ αυτόν τον τρόπο, θα φτάσουµε στο σηµείο να µην
έχουν οι ασθενείς όχι σεντόνια αλλά ούτε κρεβάτια και ράντζα,
τα οποία µάλιστα εσείς αρνείστε ότι υπάρχουν και ότι έχουν αυ-
ξηθεί κατά τη διάρκεια της Κυβέρνησής σας. 

Συνεχίζετε το υγειονοµικό απαρτχάιντ φυσικά για τους µη
έχοντες ασφάλιση. Εξοντώνετε το προσωπικό το οποίο δεν έχετε
πληρώσει και θέλετε να το αξιολογήσετε και να το ελέγξετε. Και
όταν αναφερόµαστε στο προσωπικό, εννοούµε ένα γιατρό και
µια νοσοκόµα για πενήντα αρρώστους στη βάρδια. Φτάσατε τη
στελέχωση του νοσοκοµείου στα επίπεδα του ’93. Και ενώ υπάρ-
χουν τεράστιες κενές θέσεις, αυτήν την τριετία έχουν φύγει στο
εξωτερικό επτά χιλιάδες γιατροί και έχουν πάει σε απίθανες
χώρες. Μήπως πήγαν εκεί για να περάσουν καλά; Γιατί; Μήπως
είναι καλύτερα τα συστήµατα υγείας εκεί; 

Κύριε Υπουργέ, θέλουµε να µας απαντήσετε συγκεκριµένα σε
όλα αυτά τα ερωτήµατα. 

Τέλος, συνεχίζετε να ιδιωτικοποιείτε λειτουργίες του δηµόσιου
συστήµατος υγείας, από τις κλασικές υπηρεσίες µέχρι και τα ερ-
γαστήρια. Προσπαθείτε να αρπάξετε τα εργαστήρια και να τα
δώσετε στον ιδιωτικό τοµέα. Άραγε αυτά είναι κοστοβόρα; Κο-
στίζουν πολλά στο δηµόσιο;

Και επειδή προχθές κατέθεσα –και θα τις καταθέσω πάλι- µε-
λέτες που έχουν γίνει για τα εργαστήρια του ΕΟΠΥΥ, θα ήθελα
απάντηση σ’ αυτό το θέµα. Διότι γι’ αυτό καταθέτουµε στα Πρα-
κτικά τις µελέτες, για να µας απαντήσετε. Είναι, λοιπόν, ψευδή
τα στοιχεία των µελετών που δείχνουν πολλαπλάσια κόστη αν γί-

νονταν οι εξετάσεις σε ιδιώτες απ’ ό,τι αν γίνονται στο δηµόσιο
σύστηµα; Θέλουµε συγκεκριµένη απάντηση και όχι αερολογίες. 

Έτσι, λοιπόν, δηλώσατε –και κλείνω µ’ αυτό- προχθές ότι δεν
µπορεί η Κυβέρνησή σας να παρέχει υπηρεσίες υγείας σε όλους
τους πολίτες της χώρας. Αν κάνω λάθος, διορθώστε µε, παρα-
καλώ διορθώστε µε. Άραγε, αυτή ήταν µια ειλικρινής και ταπεινή
δήλωση αδυναµίας; Αν είναι έτσι, οφείλετε να παραδώσετε την
Κυβέρνησή σας. Από την άλλη, αν πρόκειται για µια κυνική, ανή-
θικη δήλωση µη θέλησης να πασχίσετε γι’ αυτό, τότε, κύριε
Υπουργέ, θα πρέπει να λογοδοτήσετε στον ελληνικό λαό. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
η κ. Μαρία Μπόλαρη. 

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, οι συνάδελφοι προηγουµένως έθεσαν πολλές

ερωτήσεις και κατέθεσαν συγκλονιστικά νούµερα. Εγώ, ειλικρινά,
θέλω να ρωτήσω το εξής: Αν αυτά τα νούµερα ισχύουν και αν
ισχύει και το νούµερο που έδωσε ο κ. Κοντός για τα τρία εκατοµ-
µύρια εξήντα οκτώ ανασφάλιστους πολίτες, µε ποια λογική, κύριε
Υπουργέ, η Κυβέρνηση µειώνει στο προσχέδιο προϋπολογισµού
που έχει καταθέσει κατά 2,8 δισεκατοµµύρια τις δηµόσιες δαπά-
νες για την υγεία και την κοινωνική ασφάλιση; 

Όταν υπάρχουν αυτές οι ανάγκες που αναφέρθηκαν προηγού-
µενα είναι δυνατόν να κλείνετε νοσοκοµεία, να συγχωνεύετε µο-
νάδες και να οδηγείτε στην κινητικότητα εργαζόµενους του
τοµέα υγείας; 

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι η έκθεση του ΟΟΣΑ λέει ότι η Ελ-
λάδα κατέχει µία επίτιµη θέση, την πέµπτη θέση, ανάµεσα στις
χώρες όπου ο πολίτης ψάχνει και δεν µπορεί να βρει γιατρό; Την
πέµπτη θέση! Είναι δυνατόν να θεωρείτε, όταν έχετε οδηγήσει
σε καταστροφή τους εργαζόµενους, τα λαϊκά στρώµατα ως µε-
γάλη επιτυχία τις διακόσιες τριάντα χιλιάδες που καλύπτει το
health voucher; Δεν θέλω να σταθώ σε αυτό, γιατί ειπώθηκαν
πολλά από προηγούµενους συναδέλφους.

Κύριε Υπουργέ, ο Υφυπουργός Υγείας, πριν από καιρό είπε ότι
πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν γίνεται αυτοί που δεν καταβάλ-
λουν εισφορές να έχουν τις ίδιες υπηρεσίες υγείας. Αλήθεια;
Φταίνε αυτοί; Φταίνε αυτοί που είναι άνεργοι; Φταίνε αυτοί που
απολύονται και µένουν µακροχρόνια άνεργοι; Φταίνε αυτοί που
αναγκάζονται να δουλέψουν σε συνθήκες «µαύρης» και αδήλω-
της εργασίας ή φταίνε οι αυτοαπασχολούµενοι, που ενώ πλήρω-
ναν πριν από χρόνια τις εισφορές τους, αδυνατούν τα τελευταία
χρόνια και έχουµε τραγικά περιστατικά που την ύστατη στιγµή
αναγκάζεστε και εσείς να παρεµβαίνετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελευταίο σηµείο. Όντως θα έπρεπε να ήταν εδώ και ο Υπουρ-
γός Εργασίας και ο Υπουργός Οικονοµικών, διότι πρέπει να
απαντηθεί και ένα άλλο ερώτηµα. Πού έχουν πάει τα αποθεµα-
τικά των ασφαλιστικών ταµείων; Πλήρωναν οι προηγούµενες γε-
νιές εκατοµµύρια, δισεκατοµµύρια σε εισφορές; Κουρεύτηκαν.
Γιατί δεν ανακεφαλαιοποιήθηκαν, όπως έγινε µε τις τράπεζες;
Αυτό είναι ένα πολύ «καυτό» ερώτηµα και κάποιος θα πρέπει να
το απαντήσει. 

Με ποιο δικαίωµα έρχεστε και καταργείτε αυτό που ήταν πάν-
τοτε η κοινωνική ασφάλιση, η αλληλεγγύη των γενεών; Για να
µας πείτε ότι αισθανόµαστε καλά µε το προνόµιο των παλαιών
και αδιαφορούµε για τους νέους, αφού έχετε υποσκάψει όλο το
σύστηµα της κοινωνικής ασφάλισης;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνοντας, στη δική µας αντίληψη οι εργαζόµενοι δεν απο-
τελούν κόστος. Για εσάς είναι κόστος, όπου πρέπει να φτάσει
στο µηδέν και δεν αφορά µόνο στους µισθούς και στις συντάξεις
τους αλλά αφορά σε ό,τι σήµαινε κοινωνικό κράτος, που το θε-
ωρείτε πια πολυτέλεια για τους εργαζόµενους. 

Έ, λοιπόν, εµείς το θεωρούµε δικαίωµά τους και θα επιχειρή-
σουµε µαζί τους να το ξαναβάλουµε σε αυτήν τη θέση του δι-
καιώµατος που τους ανήκει, γιατί έχουν δουλέψει πολύ σκληρά
για να το έχουν.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

ο κ. Μανώλης Γλέζος.
Ορίστε, κύριε Γλέζο, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Το θέµα της υγείας είναι το ύψιστο και

πρώτιστο αγαθό. Απόδειξη γι’ αυτό είναι ότι παγκοσµίως ανα-
γνωρίστηκε «ο όρκος του Ιπποκράτη» ως όρκος όλων των για-
τρών που θέλουν να σέβονται την επιστήµη τους και την ευθύνη
τους απέναντι στους συνανθρώπους τους. 

Σε εµάς στην Ελλάδα από την αρχαιότητα έως σήµερα παρέ-
µεινε η ευχή «υγείαν χαίρε», γεια χαρά! Ό,τι και να πούµε αυτό
πιστοποιεί ότι από την αρχαιότητα έως σήµερα ο ελληνικός λαός
θεωρεί ότι η υγεία αποτελεί το πρώτιστο και ύψιστο αγαθό. 

Στην πράξη όµως πώς συµπεριφέρεται –γινόταν βέβαια και
από παλιά- η σηµερινή Κυβέρνηση; Είναι ότι φτάσαµε στο σηµείο
να πεθαίνουν οι άρρωστοι, οι ατυχήσαντες, πριν φτάσουν στο
νοσοκοµείο. Έχουµε πάρα πολλές τέτοιες περιπτώσεις.

Συµφωνώ σε όλα µε αυτά που είπαν οι συνάδελφοί µου και επι-
προσθέτως ότι τα νοσοκοµεία, τα κέντρα υγείας δεν έχουν
γάζες. Και το πρόβληµα είναι ότι ο αγαπητός Υπουργός προσπα-
θεί να λύσει το πρόβληµα εκ των ενόντων µε συµπτύξεις νοσο-
κοµείων και κέντρων υγείας.

Δεν θα αρνηθώ ότι η αναδιάρθρωση των νοσοκοµείων είναι µία
λύση. Δεν έχω αντίρρηση σ’ αυτό. Το πρόβληµα είναι το εξής:
Μπορεί να λυθεί το θέµα µε τα µέσα που έχει ο Υπουργός; Εδώ
είναι το πρόβληµα. Όχι, δεν πρόκειται σε καµµία απολύτως πε-
ρίπτωση. Αν δεν γίνει η επανάσταση, στον τρόπο αντιµετώπισης
του θέµατος. Πρώτο και κύριο είναι η υγεία και συνεπώς απαι-
τούνται χρήµατα. Άρα χρειάζεται στα δηµόσια οικονοµικά ένας
εξορθολογισµός. Χρειάζεται, δηλαδή, να καταργηθούν παρα-
δείγµατος χάριν ορισµένα άχρηστα Υπουργεία. Τι χρειάζεται το
Υπουργείο Βορείου Ελλάδος; Θα πουν µερικοί «διότι κ.λπ.». Ας
τα αφήσουµε αυτά. Είναι όλα αστειότητες.

Για να πω ένα άλλο, τι χρειάζεται το Υπουργείο Δικαιοσύνης,
που καταργεί µάλιστα και την έννοια της δικαιοσύνης και καταρ-
γεί το Σύνταγµα, που το Σύνταγµα µιλάει για διάκριση εξουσιών;
Τι χρειάζονται αυτά τα Υπουργεία; Ένα σωρό Υπουργεία αν είχαν
καταργηθεί, θα είχαν βρεθεί τα λεφτά.

Όµως και πέραν αυτών και µε αυτήν την κακή διαχείριση των
δηµόσιων οικονοµικών, υπάρχει ένα πρόβληµα που πρέπει οπωσ-
δήποτε να δούµε. Δηλαδή, τι εννοώ; Πέρυσι, τον Ιούνιο, µας έλε-
γαν ότι, αν δεν δώσει λεφτά η τρόικα τον Ιούλιο, δεν θα πληρωθεί
κανένας. Τελικά, πώς βρέθηκαν και πληρώθηκαν οι πάντες και
πήραµε τη δόση το Δεκέµβρη; Λέω µόνο αυτό σχετικά µε την
κακή διαχείριση που έγινε.

Ορθολογιστική, λοιπόν, διαχείριση, κατάργηση των άχρηστων
Υπουργείων, επιστροφή των όσων δόθηκαν στις τράπεζες, για
να σωθεί το χρηµατοπιστωτικό κεφάλαιο. Σε βάρος του λαού τα
πήραν από το λαό. Και µόνο αυτά, αρκούν για να αναπτυχθεί η
υγεία και να προοδεύσει. Οι οφειλές της Γερµανίας, η εξοµοίωση
των εξοπλισµών και ο εσωτερικός δανεισµός γνωρίζουµε πάρα
πολύ καλά ότι, παρ’ όλη τη διαστρέβλωση των λόγων µου που
έγινε, µπορούν να λύσουν τα προβλήµατα.

Δεν θα σταθώ σε αντιδικία µε τον Υπουργό. Θα πω το ανά-
ποδο. Θέλει να λύσει τα προβλήµατα αλλά δεν µπορεί, διότι υπό-
κειται στις εντολές µιας Κυβέρνησης που ακούει ό,τι της λέει η
τρόικα -αυτό είναι το ένα θέµα- και το µόνο που µου κάνει εντύ-
πωση, ειλικρινά για λόγους αντίληψης των θεµάτων, είναι το
εξής: Ο φιλίστωρ Άδωνις Γεωργιάδης και ειδικά στα θέµατα της
ελληνικής γραµµατολογίας πώς είναι δυνατόν να ξεχάσει αυτό
που έλεγαν οι αρχαίοι Έλληνες. Ποιο; Η Βουλή δεν αποφάσιζε.
Η Βουλή έστελνε στο δήµο τα βουλεύµατα και έλεγε το περί-
φηµο: «Ό,τι αν τω δήµω δοκεί άριστον είναι». Τι να πω τώρα;

Άµα αγνοείς το δήµο, το λαό δηλαδή, αυτήν την πολιτική θα
ακολουθείς, αγαπητέ Άδωνι Γεωργιάδη, χωρίς κανένα αίσθηµα
αντιδικίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πριν σας δώσω

το λόγο, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι ο
Βουλευτής κ. Επαµεινώνδας Μαριάς ζητά άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Επίσης, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι η Βουλευτής του

ΣΥΡΙΖΑ κ. Ρένα Δούρου ζητά άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο
εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Τέλος, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι ο επίσης Βουλευ-

τής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Γεώργιος Σταθάκης ζητά άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Ο Υπουργός Υγείας κ. Άδωνις Γεωργιάδης έχει τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Οφείλω να πω ότι αισθάνοµαι µεγάλη τιµή που παίρνω τον

λόγο µετά τον κ. Γλέζο, για να µπορέσω να απαντήσω κατευθείαν
σ’ αυτά τα δόκιµα τα οποία µου έθεσε προς συζήτηση, τα οποία
θα θέσω και εγώ προς συζήτηση στην Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ στη δευτερολογία, γιατί έχουν πολύ ενδιαφέρον. Η
συζήτηση ξαφνικά απέκτησε µεγάλο ενδιαφέρον.

Σεβαστέ κύριε Γλέζο, πρέπει να σας πω ότι η ελληνική παιδεία
και η ελληνική γραµµατολογία έχει πολλά. Εγώ θα διαλέξω δύο
άλλα πριν απαντήσω σε αυτό που είπατε.

Το πρώτο –και προσέξτε τη φράση- είναι «ανάγκα και θεοί πεί-
θονται». Εάν στην τάξη του σύµπαντος πείθονται οι θεοί, οι
Υπουργοί –που στην τάξη του σύµπαντος είναι το απειροελάχι-
στο µπροστά στους θεούς- δεν θα πείθονται, σεβαστέ κύριε
Γλέζο; Άρα, προφανώς, οι αρχαίοι Έλληνες δείχνουν το δρόµο. 

Θα πω και το δεύτερο το οποίο θα σας αρέσει. Το είπε σε
αυτήν την πόλη, πριν από περίπου δύο χιλιάδες τετρακόσια χρό-
νια, ένας πολύ σπουδαίος ρήτωρ. Ένας ρήτωρ, που σίγουρα
είναι παντελώς άγνωστος στο ΣΥΡΙΖΑ, όχι σε εσάς. Εσείς και µ’
αυτά που είπατε προηγουµένως, αποδεικνύετε ότι τον ξέρετε.
Αναφέροµαι στον Δηµοσθένη. «Δει δη χρηµάτων, ω άνδρες Αθη-
ναίοι και άνευ τούτων ουδέν έστι γενέσθαι των δεόντων». Προ-
σέξτε, «ουδέν έστιν γενέσθαι των δεόντων». 

Εσείς όλοι, επτά άνθρωποι που µιλήσατε, µας είπατε για τα
δέοντα. «Χαίρω πολύ, Χαιρόπουλος» και αυτό είναι νεοελληνικό.
Δεν κατάλαβα. Εµείς από εδώ, δεν ξέρουµε ότι υπάρχουν άνερ-
γοι; Εµείς από εδώ, δεν ξέρουµε ότι υπάρχουν ανασφάλιστοι;
Εµείς από εδώ, δεν θέλουµε να τους παρέχουµε κάλυψη και
φροντίδα υγείας και περιµένουµε να µας το πείτε εσείς; Εσείς,
δηλαδή, νοµίζετε ότι είστε οι κοινωνικά ευαίσθητοι και εµείς εί-
µαστε οι ανάλγητοι; 

Επτά άνθρωποι µιλήσατε και χρειάστηκε να µιλήσει ο κ. Γλέ-
ζος, για να πει και µερικές προτάσεις για το πού µπορούµε να
βρούµε λεφτά. Παραδείγµατος χάριν, εγώ ανακεφαλαιώνω αυτά
που είπατε, αγαπητέ, γιατί πιστεύω ότι θα έχουν πολύ ενδιαφέ-
ρον από εδώ και µπρος. Μιλήσατε για κατάργηση Υπουργείων.
Μάλιστα, προτείνατε και δύο συγκεκριµένα, το Υπουργείο Μακε-
δονίας-Θράκης και το Υπουργείο Δικαιοσύνης, να τα κλείσουµε
και να εξοικονοµήσουµε τους πόρους τους. Δηλαδή να τα κλεί-
σουµε, να απολύσουµε τους υπαλλήλους τους και να πάρουµε
τους πόρους τους.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Δεν είπα αυτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αφού

λέµε «να εξοικονοµήσουµε τους πόρους τους», πρέπει να τους
απολύσουµε, γιατί, αν απλώς βγάλουµε την «πινακίδα» και τους
κρατήσουµε, τότε σε αυτήν την περίπτωση δεν εξοικονοµούµε
λεφτά! Εγώ προχωρώ στη λογική σας. Η πρόταση Γλέζου είναι:
«Κλείνουµε το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Με µετάταξη.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πρέ-

πει να εξοικονοµήσουµε πόρους. Με την µετάταξη δεν εξοικονο-
µείς πόρους. Για να εξοικονοµήσεις πόρους, πρέπει να τους
απολύσεις. 

Άρα, σύµφωνα µε τον Μανώλη Γλέζο το Υπουργείο Μακεδο-
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νίας-Θράκης και το Υπουργείο Δικαιοσύνης φεύγουν από το σύ-
στηµα και ό,τι πληρώνουµε σε αυτούς. 

Προσέξτε τώρα και κάτι ακόµα πιο ενδιαφέρον, διότι είπατε
και κάτι πολύ ωραίο. Είπατε πως καταλαβαίνετε και το ότι οι συγ-
χωνεύσεις είναι ένα όπλο αυτήν την εποχή. Το δέχοµαι κι εγώ
αυτό και το καταλαβαίνω. Δυστυχώς, διαφωνούν όσοι είναι γύρω
σας. Εγώ συµφωνώ µαζί σας, οι συγχωνεύσεις είναι ένα εργαλείο
που έχουµε αυτήν την εποχή. 

Προηγουµένως, η συνάδελφος κ. Μπόλαρη είπε: «Εσείς κά-
νετε συγχωνεύσεις! Δεν ντρέπεστε»; Αφού ο κ. Γλέζος είπε «ναι,
καταλαβαίνω ότι είναι ένα εργαλείο, για να µειώσουµε την
κρίση». Εγώ συµφωνώ. Πείτε το όµως και στην κ. Μπόλαρη. Του-
λάχιστον, συνεννοηθείτε πριν έρθετε εδώ. 

Επίσης, θα πρέπει να σας πω και το εξής, σεβαστέ κύριε
Γλέζο, γιατί εγώ πραγµατικά σας τιµώ και το λέω µε µεγάλη ειλι-
κρίνεια. Επιµένετε στο θέµα του εσωτερικού δανεισµού. Εδώ έχει
πολύ, εξαιρετικό ενδιαφέρον. Είναι ένα εργαλείο, το οποίο έχει
τεθεί στο παρελθόν και σε εποχές κρίσης. Σε εποχές κρίσης,
επειδή ξέρετε –και µιλήσαµε πριν- ιστορία, υπήρχε η εποχή Πρω-
τοπαπαδάκη που έκοψαν και τα λεφτά στη µέση. Αυτό σίγουρα
το θυµάστε. 

Άρα, λοιπόν, φυσικά υπάρχει και η περίπτωση εθνικής ανάγκης
να κάνουµε εσωτερικό δανεισµό. Εγώ περιµένω, αργότερα, να
πάρετε ξανά το λόγο και να µου πείτε την πρόταση σας, για το
πώς ακριβώς βλέπετε αυτόν τον εσωτερικό δανεισµό. Πρέπει να
ξέρει και ο κόσµος πριν σας ψηφίσει, ότι θα σας ψηφίσει γι’
αυτόν τον εσωτερικό δανεισµό. Θα είναι, ας πούµε, µερική δή-
µευση καταθέσεων; Να το ξέρουν οι καταθέτες ότι θα έρθετε να
πάρετε το 20% των καταθέσεων. Θα είναι µερική δήµευση µι-
σθών και συντάξεων; Τι θα πει «εσωτερικός δανεισµός»; Να µας
πείτε ποιο είναι και τι ποσοστό περιµένετε ότι πρέπει να είναι και
από πού. Πρέπει να ξέρει ο πολίτης, πριν φθάσει στην κάλπη,
αυτό που του προτείνετε τι πράγµα είναι ακριβώς. 

Υπό την έννοια αυτή, θα πρέπει να σας επαινέσω για έναν επι-
πλέον λόγο, γιατί ίσως αυτό να αποδεικνύει –όχι ίσως, κατ’ εξο-
χήν– για άλλη µια φορά το πραγµατικά µεγάλο µέγεθος που
έχετε. Σε µία Κοινοβουλευτική Οµάδα που όλοι µοιράζουν λεφτά,
εσείς βγήκατε και είπατε ότι πρέπει να εξηγήσουµε στον κόσµο
πού θα τα βρούµε. Εγώ σας καλώ µε ειλικρίνεια. Πείτε µου, από
τους επτά που µίλησαν προηγουµένως, ποιος µας είπε πού θα
βρούµε 1 ευρώ. Ούτε ένα! Μας είπαν τροµερές προτάσεις για
το πώς θα ξοδέψουµε δισεκατοµµύρια ευρώ.

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Έχουµε και δευτερολογίες.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα το

δούµε στη δευτερολογία. Εγώ περιµένω. Αν µου πείτε κι εσείς
για τον εσωτερικό δανεισµό, για τις συγχωνεύσεις, για τις απο-
λύσεις από τα Υπουργεία, θα τα συζητήσουµε. Όλα τα συζητάµε.
Εάν η κουβέντα γίνει επ’ αυτής της βάσεως, δηλαδή «θέλω στην
υγεία να πάω τόσα λεφτά και θα τα εξοικονοµήσω από εκεί», εκεί
πραγµατικά, αγαπητέ κύριε Γλέζο, έχουµε µία λογική συζήτηση
λογικών ανθρώπων και εκεί µπορούµε να διαφωνήσουµε. Να
πείτε εσείς: «Δεν θέλω τη συγχώνευση της «Αγίας Βαρβάρας»,
αλλά θέλω τη συγχώνευση του «Αττικού»». Να πει κάποιος
άλλος. «Δεν θέλω την συγχώνευση του «Αττικού» ή την απόλυση
από το Υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης αλλά προτιµώ να γίνει
από το Υπουργείο ΠΕΧΩΔΕ». 

Πάντως, εκεί µπορεί να γίνει µια κουβέντα επί λογικής βάσεως,
την οποία λογική -στην Αίθουσα από το ΣΥΡΙΖΑ- εκπροσωπήσατε
σήµερα ολοµόναχος, κύριε Γλέζο, γιατί όλοι οι υπόλοιποι, οι επτά
προλαλήσαντες, όπως τα υπολογίζαµε µε τον κ. Μπέζα που έχει
θητεύσει στο Υπουργείο Οικονοµικών προηγουµένως, µοίραζαν
καµµιά τριανταπενταριά δισεκατοµµύρια. Τόσα υπολόγισα ότι
χρειάζονται γι’ αυτά που είπαν.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
Μην εκνευρίζεστε, κύριοι συνάδελφοι. Ο κ. Γλέζος τα είπε σε

σωστή βάση. Εγώ λέω αυτά που είπε ο κ. Γλέζος. Ας τα λέγατε
εσείς. Εγώ πίστευα ότι θα τα πει αυτά ο κ. Γλέζος, γιατί καταλα-
βαίνω το πολιτικό ανάστηµα του ανδρός.

Ας απαντήσουµε τώρα στη συνέχεια αυτών, για να καταλάβετε
πού βρισκόµαστε. Έρχοµαι σε ερωτήµατα που ετέθησαν εδώ
από τους συναδέλφους.

Εγώ στην πρώτη µου διαπραγµάτευση µε την τρόικα στις
αρχές Ιουλίου, έθεσα το ζήτηµα ότι οι στόχοι για την επόµενη
χρονιά είναι εξαιρετικά µειωµένοι και ενδεχοµένως να θέτουν το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας στα όρια της λειτουργίας του. Η απάν-
τηση του κ. Τόµσεν ήταν αφοπλιστική: «Έχετε απόλυτο δίκιο.
Εµείς ως τρόικα και εγώ προσωπικά σαν Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο δεν θέλω καθόλου να χρεωθούµε µια ανθρωπιστική κρίση
στη χώρα σας, γι’ αυτό και δεσµευόµαστε ότι αν µας φέρετε µία
πρόταση από πού θα «κόψετε» για να τα πάτε στην υγεία σε µία
αναµόρφωση του προϋπολογισµού σας, εµείς θα πούµε «ναι».
Θέλετε πεντακόσια εκατοµµύρια; «Κόψτε» από τις συντάξεις,
«κόψτε» από τα σχολεία, «κόψτε» από τους µισθούς, απ’ όπου
θέλετε «κόψτε» τα. Αν εσείς αποφασίσετε από πού θα τα «κό-
ψετε», εµείς δεχόµαστε απ’ όπου θέλετε να «κόψετε» και να τα
πάτε στην υγεία».

Εάν αυτό που τους ρωτάµε, αγαπητέ και σεβαστέ κύριε Γλέζο,
είναι «δώστε µας δικά σας πεντακόσια εκατοµµύρια, άλλα απ’
αυτά που έχουµε εµείς», εκεί σου λένε: «Όχι. Δικά µας δεν σας
δίνουµε άλλα». 

Εδώ βρισκόµαστε τώρα. Τώρα βρισκόµαστε στην αδήριτη
πραγµατικότητα. Τώρα πρέπει να µάθουµε να ζούµε µε τα δικά
µας τα λεφτά. Όποιος σηκώνεται στο Βήµα της Βουλής των Ελ-
λήνων και υπόσχεται πράγµατα χωρίς να εξηγεί από πού θα βρει
τα λεφτά, πρώτον, είναι ψεύτης, δεύτερον, είναι πολιτικός απα-
τεώνας και τρίτον, είναι υπεύθυνος για το ότι τρελαίνει την κοι-
νωνία µας που νοµίζει ότι υπάρχουν εύκολες λύσεις. Ο κ. Γλέζος
ήλθε εδώ και εξήγησε –και τον ευχαριστώ γι’ αυτό- ότι δεν υπάρ-
χουν εύκολες λύσεις.

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, σας καλωσορίζουµε µέσω του
κ. Γλέζου στην πραγµατικότητα.

Πάµε τώρα στην πραγµατικότητα βάσει αυτών που είπατε,
µήπως µπορέσουµε και συνεννοηθούµε. Ξεκινάω µε το ερώτηµα
της κ. Μπόλαρη για τα αποθεµατικά των ταµείων. 

Κυρία συνάδελφε, δείτε πόσο ωραία κάποιος που δεν ξέρει
καλά ένα θέµα, µπορεί να θέσει στο δηµόσιο διάλογο µία συζή-
τηση που είναι ωραία για τα social media και το twitter αλλά αυτό
είναι εξαιρετικά δηλωτικό για το γιατί βρισκόµαστε εδώ. Από το
2000 µέχρι το 2012, από τον κρατικό προϋπολογισµό οι φορολο-
γούµενοι, δηλαδή το σύνολο των ανθρώπων, ασφαλισµένοι και
µη ασφαλισµένοι, δώσαµε 148 δισεκατοµµύρια στα ασφαλιστικά
ταµεία στο πλαίσιο της τριµερούς χρηµατοδοτήσεως των τα-
µείων. Το PSI που έγινε το Φεβρουάριο του 2012, «κούρεψε»
πράγµατι τα αποθεµατικά των ταµείων και τους «έκοψε» 9 δισε-
κατοµµύρια, δηλαδή το PSI που έγινε για να συνεχίσει η χώρα
µας να είναι αξιόχρεη και να υπάρχει στο διεθνές χρηµατοπιστω-
τικό σύστηµα –γιατί αν δεν είχε γίνει αυτό, τώρα θα είχαµε χρε-
οκοπήσει και δεν θα µιλάγαµε για τίποτε άλλο- «κούρεψε» 9
δισεκατοµµύρια, δηλαδή είναι σαν να δώσαµε όχι 148 αλλά 139,
δηλαδή τα ασφαλιστικά ταµεία, χρωστάνε στον Έλληνα φορο-
λογούµενο µόνο την τελευταία δωδεκαετία 139 δισεκατοµµύρια.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Ξέρετε γιατί συµβαίνει αυτό; Το λέω γιατί δεν ξέρετε καλά το
θέµα. Συµβαίνει διότι τα ασφαλιστικά µας ταµεία, ο πίνακας των
παροχών τους και τα εφάπαξ που δίνανε κ.λπ. είχαν σχεδιαστεί -
µε ευθύνη του πολιτικού συστήµατος φυσικά και αυτών που κυ-
βέρνησαν αναµφίβολα- υπολογίζοντας τέσσερις εργαζόµενους
για ένα συνταξιούχο. Εδώ και είκοσι χρόνια όµως, η αναλογία
είναι κάτω από δύο εργαζόµενους για έναν συνταξιούχο, άρα εί-
χαµε φτιάξει ασφαλιστικά ταµεία που ο σχεδιασµός τους ήταν για
να εισπράττουν πολύ περισσότερα χρήµατα απ’ όσα ξόδευαν. 

Θα πείτε τώρα: «Και οι ξένοι γιατί µας δάνειζαν; Δε µας τα έλε-
γαν;». Μα µας τα έλεγαν. Στις αρχές του 2000, η επιτροπή
Σπράου είχε βγάλει επί Γιαννίτση ότι σε δέκα χρόνια θα έχουν
φαλιρίσει τα ασφαλιστικά µας ταµεία και τότε ένα εκατοµµύριο
λαού βγήκε στους δρόµους και είπε «θέλουµε να τα φάµε όλα
τώρα». Και πράγµατι τότε η Κυβέρνηση έκανε πίσω και δεν πήρε
µέτρα. Και πράγµατι το 2010, τα ασφαλιστικά ταµεία χρεοκόπη-
σαν. Ποιος σας είπε ότι δεν µας το είπαν οι ξένοι; Μας το είπαν. 

Θέλετε να διαβάσετε τις εκθέσεις του IMF που τόσο µισείτε,
του 2003, του 2004, του 2005, του 2006, που κάθε χρόνο µας
έλεγαν «σε λίγα χρόνια θα έχουν χρεοκοπήσει τα ασφαλιστικά
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σας ταµεία»; Μα ήταν απλή αριθµητική. Όλοι το ήξεραν. 
Κύριε Γλέζο, ακούστε ποιο ήταν το καθεστώς που υπήρχε στη

χώρα, που πρέπει να αντιµετωπίσουµε τώρα. Τώρα είναι η ώρα
της ωριµάνσεώς µας, του πολιτικού συστήµατος, του λαού, της
Βουλής και των πάντων. Είχαµε το πολίτευµα του υπαρκτού λαϊ-
κισµού. Κατά τον υπαρκτό σοσιαλισµό που οδήγησε την ΕΣΣΔ
στην καταστροφή, εδώ είχαµε χειρότερο παράδειγµα. Τον υπαρ-
κτό λαϊκισµό. Όποιος ζητούσε, ό,τι και να ζητούσε είχε πάντα
δίκιο. Γι’ αυτό φτάσαµε εδώ. Εσείς ευτυχώς δεν είστε αυτής της
κατηγορίας. 

Ο κ. Κουρουµπλής, υπηρέτησε τον υπαρκτό λαϊκισµό µετά πά-
θους. Μετά από µια κόντρα που είχαµε µε τον κ. Κουρουµπλή,
πήγα στα Πρακτικά της Βουλής, να δω αν για µια φορά σε όλη του
την κοινοβουλευτική διαδροµή είπε για ένα αίτηµα ότι δεν είναι
σωστό. Ούτε µια δεν µπόρεσα να βρω. Είναι το κατ’ εξοχήν παρά-
δειγµα του υπαρκτού λαϊκισµού. Όποιος ζητάει, έχει δίκιο. Δυστυ-
χώς δεν είναι έτσι. Δεν έχει πάντα δίκιο όποιος ζητάει. Και σε κάθε
περίπτωση, δεν µπορεί ένα κράτος να πληρώνει τα πάντα. Πρέπει
να κάνει ιεράρχηση. Επειδή δεν κάναµε αυτήν την ιεράρχηση συσ-
σωρεύσαµε χρέη και τα χρέη µας έφεραν στο µνηµόνιο. Άρα, στο
θέµα των ταµείων είστε εκτός πραγµατικότητος. 

Θα περάσω τώρα σε πιο ειδικά θέµατα. 
Ακούστε τώρα τι άκουσα από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ.

Εγώ θα ζητούσα, κυρία Πρόεδρε, οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες
τουλάχιστον να συνεννοούνται µεταξύ τους. Ο κ. Ξάνθος…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ξανθός.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξαν-

θός; Συγγνώµη. Νόµιζα ότι ήταν Ξάνθος το επώνυµο. 
Είπε, λοιπόν, ο κ. Ξανθός ότι εγώ είµαι εναντίον των κοινωνικών

ιατρείων. Και µάλιστα έφερε ως παράδειγµα την επέµβαση της
Αστυνοµίας. 

Η κυρία… 
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Αγαθοπούλου.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Η κ.

Αγαθοπούλου… 
Εντάξει, δε θυµάµαι τα ονόµατα. Σιγά-σιγά θα τα µάθω. 
Η κ. Αγαθοπούλου, λοιπόν, η τέταρτη που µίλησε στη σειρά,

είπε ότι είµαι υµνητής και υποστηρικτής των κοινωνικών ιατρείων. 
Τι από τα δυο συµβαίνει; Είµαι υµνητής και υποστηρικτής των

κοινωνικών ιατρείων ή είµαι αυτός που κατατρύχει τα κοινωνικά
ιατρεία; Για να το πάµε λίγο πάλι απ’ την αρχή για να το καταλά-
βουµε. 

ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Δεν την ακούσατε προσεκτικά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Την

άκουσα πάρα πολύ καλά. 
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: (Δεν ακούστηκε)…διαφή-

µισης του Υπουργείου. Ήταν ξεκάθαρο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ -ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βρεί-

τε τα µεταξύ σας. Μην τα λέτε σε µένα. Να τα πείτε στο κυλικείο.
Εµένα θα κατηγορήσετε; Μεταξύ σας διαφωνήσατε. 

Πάµε τώρα στην ουσία. 
Εγώ πράγµατι έχω υποστηρίξει και υποστηρίζω, κύριε Ξανθέ,

τις προσπάθειες των κοινωνικών ιατρείων. Έχω πάει και στο κοι-
νωνικό ιατρείο του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών και της Αποστο-
λής, έχω πάει και στου Ροταριανού Οµίλου Θεσσαλονίκης.
Γενικώς, υποστηρίζω τα κοινωνικά ιατρεία. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Γενικώς υποστηρίζετε τα ιατρεία που δεν
ασκούν κριτική στην Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό. Αυτό κά-
νετε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ –ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εν-
τάξει. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: …(Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

µου επιτρέψετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ. 
Μην απαντάτε, κύριε Υπουργέ, µην κάνετε διάλογο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ

δεν διέκοψα κανέναν. Θα έχετε και δευτερολογία. Συγκρατη-
θείτε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Ξανθέ,
δεν καταγράφεται τίποτα απ’ αυτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Συγ-
κρατηθείτε. Έχω να σας κάνω σοβαρό ερώτηµα ούτως ή άλλως
για τη δευτερολογία σας. 

Ο έλεγχος της Αστυνοµίας στα κοινωνικά ιατρεία δεν έγινε από
το Υπουργείο Υγείας. Εγώ τον πληροφορήθηκα από τα µέσα. Ο
έλεγχος έγινε διότι υπήρξε επώνυµη καταγγελία στο Τµήµα Ναρ-
κωτικών της Αστυνοµίας ότι εκεί υπήρχαν ναρκωτικά. 

Ερώτηση: Να µην πήγαινε η Αστυνοµία να ελέγξει την καταγ-
γελία; 

Δεν βρήκαν βεβαίως. Η καταγγελία ήταν ψευδής. Το ότι η κα-
ταγγελία ήταν ψευδής σηµαίνει ότι η Αστυνοµία αφού εδέχθη µια
καταγγελία δεν έπρεπε να ερευνήσει; Αυτή είναι η απάντηση του
ΣΥΡΙΖΑ; Και σε κάθε περίπτωση ουδεµία εµπλοκή του Υπουρ-
γείου Υγείας και εµού προσωπικά υπήρξε. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Είπατε ότι δείχνουµε ανοχή. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη

σειρά θα τα πούµε. 
Ακούστε τώρα δυο-τρεις ακόµα ωραίες αντιφάσεις. 
Άκουσα από προλαλήσαντα ότι ευνοούµε την ιδιωτική υγεία,

ότι ό,τι κάνουµε είναι για την ιδιωτική υγεία και ότι βοηθάµε την
ιδιωτική υγεία. Αυτό δεν είπατε; Μπορείτε να µου πείτε έναν ισο-
λογισµό µιας µεγάλης εταιρείας που εκπροσωπεί οµίλους ιδιω-
τικής υγείας που να πηγαίνει καλά αυτήν την περίοδο και δη επί
υπουργίας µου; 

Μήπως θέλετε να σας υπενθυµίσω ότι µε το clawback, για το
οποίο έκαναν επίσχεση οι ιδιωτικές κλινικές την περασµένη εβδο-
µάδα, σήµερα έχουν επίσχεση τα ιδιωτικά διαγνωστικά κέντρα,
πριν είχαν επίσχεση οι φυσιοθεραπευτές, τους έχουµε πάρει 500
εκατοµµύρια ευρώ πίσω; Μήπως θέλετε να ακούσετε τις ανακοι-
νώσεις των µεγάλων οµίλων ότι είναι έτοιµοι να µπουν στο άρθρο
99; 

Δηλαδή, εµείς ταυτοχρόνως εξυφαίνουµε ένα σχέδιο απαξιώ-
σεως του Εθνικού Συστήµατος Υγείας υπέρ των ιδιωτικών µονο-
πωλίων –να χρησιµοποιήσω την αγαπηµένη σας φρασεολογία- την
ίδια στιγµή που παίρνουµε clawback 500 εκατοµµύρια από αυ-
τούς, αυτοί πάνε για κλείσιµο και κάνουν επίσχεση εργασίας. Και
ακούω, ταυτόχρονα, σήµερα ανακοινώσεις των ιδιωτών ότι η Κυ-
βέρνηση µε αυθαίρετο τρόπο λειτουργεί υπέρ του δηµοσίου και
τους οδηγεί στο κλείσιµο και ανακοινώσεις του ΣΥΡΙΖΑ ότι η Κυ-
βέρνηση έχει ένα τροµερό σχέδιο συνοµωσίας υπέρ των ιδιωτών!

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Αυτοί κάνουν λόµπινγκ...
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Απάν-

τηση: Ούτε το ένα συµβαίνει ούτε το άλλο. Η Κυβέρνηση θέλει
να ενισχύσει όσο µπορεί περισσότερο το δηµόσιο σύστηµα, να
το φτιάξει για να δουλεύει όσο καλύτερα γίνεται υπό τις υπάρ-
χουσες συνθήκες, χωρίς να καταστρέψει την αγορά και να µπο-
ρέσουν, παράλληλα, να λειτουργούν και οι ιδιώτες. Προσέξτε
όµως το εξής: Εποχή που δεν θα χάσει κανένας δεν γίνεται. Όλοι
τώρα θα χάσουµε από κάτι, γιατί πρέπει να περάσουµε απέναντι.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Θα ήθελα όµως να πάµε και σε πιο ειδικά θέµατα. Είπατε ότι ο
κ. Κοντός ανέφερε πως οι ανασφάλιστοι είναι 6 εκατοµµύρια. Ο
κ. Κοντός δεν είπε αυτό, αλλά είπε ότι άλλες µελέτες λένε 3 εκα-
τοµµύρια, άλλες λένε 6 εκατοµµύρια, άλλες 2 εκατοµµύρια ότι
είναι οι ανασφάλιστοι. 

Δηλαδή, ο κ. Κοντός είπε αυτό που λέµε κι εµείς -και πρέπει
να σας πω ότι αποτελεί και µνηµονιακή µας υποχρέωση, για να
µιλάµε σιγά-σιγά µε τον πραγµατικό κόσµο- ότι το κράτος µας,
τη στιγµή που µιλάµε, κύριε Στρατούλη, δεν ξέρει πόσοι είναι οι
ανασφάλιστοι. Γιατί; Επειδή µέχρι πριν από ένα χρόνο δεν
υπήρχε η παραµικρή καταγραφή και τώρα που έχει γίνει η απο-
γραφή των συνταξιούχων, των ασφαλισµένων, χρειάζεται δια-
σταύρωση των στοιχείων για να δούµε και τους έµµεσα
ασφαλισµένους, αυτούς δηλαδή που εξαρτούν την ασφαλιστική
τους κάλυψη από τον κυρίως ασφαλισµένο. 

Αυτή, λοιπόν, η διαδικασία είναι µνηµονιακή µας υποχρέωση
και πρέπει να έχει τελειώσει µέσα σε αυτόν τον χρόνο. Με την
πρωτοβουλία του Υπουργού Εργασίας µε τον «Άτλαντα» θα
έχουµε το τελικό νούµερο –πιστεύω- µέχρι το τέλος αυτού του
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χρόνου, µε την ηλεκτρονική διασταύρωση των στοιχείων των τα-
µείων και της Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµά-
των. Αυτός είναι ο τρόπος για να ξέρουµε στ’ αλήθεια πόσοι είναι
οι ανασφάλιστοι. Σήµερα δεν το ξέρουµε και αυτό είπε ο κ. Κον-
τός, αλλά δυστυχώς παρεξηγήθηκε αυτό το οποίο είπε. 

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ την ανοχή σας για δύο-τρία λεπτά
µόνο. Θα ήθελα τώρα, κύριοι συνάδελφοι, να µπούµε στην ουσία
της µεγάλης συζητήσεως που ανοίξατε, η οποία είναι δόκιµη. «Τι
θα κάνουµε µε τους ανασφάλιστους»; Αυτό είναι ένα πολύ ωραίο
ερώτηµα: Τι θα κάνουµε µε τους ανασφάλιστους στον πραγµα-
τικό κόσµο, αγαπητέ κύριε Γλέζο. Γιατί αν η απάντηση που
άκουσα, φερ’ ειπείν, είναι: «Εµείς θα έχουµε µία άλλη φιλοσοφία
και προτεραιότητες» -νοµίζω ότι αυτό το είπε ο κ. Ξανθός- θα σας
πω το εξής: Πηγαίνετε εσείς στις πολυεθνικές φαρµακευτικές
εταιρείες να αγοράσετε φάρµακα λέγοντας «εγώ έχω µία άλλη
φιλοσοφία και προτεραιότητες» και άµα σας δώσουν φάρµακα
για τα νοσοκοµεία, γράψτε µου. Δυστυχώς, δεν πληρώνουν οι
φιλοσοφίες και οι προτεραιότητες. Εκεί είναι το πρόβληµα. Πλη-
ρώνουν τα λεφτά. Και να ξέρετε ότι το πιο µεγάλο πρόβληµα, το
πιο µεγάλο ψεύδος και ο µεγαλύτερος λαϊκισµός απ’ όλα είναι η
φράση «Εµείς δεν µιλάµε για αριθµούς, µιλάµε για ανθρώπους».
Αυτό το είπε ο κ. Στρατούλης, τον οποίο σε προσωπικό επίπεδο
τον τιµώ, γιατί είναι καλός χαρακτήρας, αλλά σε πολιτικό επίπεδο
είναι λαϊκιστής επιπέδου Κλέωνος, µιας και µιλάµε για την Αρχαία
Ελλάδα.

Αγαπητέ κύριε Στρατούλη, ακούστε πόσο απλά είναι τα πράγ-
µατα: Οι άνθρωποι έχουν ανάγκες. Αυτό είναι το πρόβληµα. Οι
ανάγκες για να καλυφθούν χρειάζονται λεφτά και τα λεφτά είναι
αριθµοί. Όταν µιλάς για τα λεφτά, δεν µιλάς για κάτι διάφορο για
τους ανθρώπους, µιλάς για το ίδιο πράγµα, απλώς µιλάς για το
πώς θα τους λύσεις στ’ αλήθεια το πρόβληµα, χωρίς να τους κο-
ροϊδέψεις. Εσείς επιµένετε να τους κοροϊδεύετε. 

Ο κ. Ξανθός λέει ότι θα πληρώσει τις εταιρείες «µε άλλη φιλο-
σοφία και προτεραιότητα» κι εσείς επειδή δεν µιλάτε για αριθ-
µούς. Άµα αγοράσετε φάρµακα, ιατρικές υπηρεσίες και διάφορα
άλλα αναλώσιµα των νοσοκοµείων δηλώνοντας σε έναν προµη-
θευτή «εγώ δεν µιλάω για αριθµούς», εγώ θα ψηφίζω Στρατούλη
στην υπόλοιπη ζωή µου! Δεσµεύοµαι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Μη δεσµεύεστε γιατί θα την πα-
τήσετε. Όταν θα είστε Αντιπολίτευση κι εµείς θα είµαστε Κυβέρ-
νηση, θα την πατήσετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δε-
σµεύοµαι. Εγώ θα σας πω δε, ότι όση ώρα σας άκουγα, έλεγα
από µέσα µου: «Τους αξίζει να κυβερνήσουν για λίγο». Θα την
πληρώσει ο ελληνικός λαός, φυσικά, και θα κλαίει µε µαύρο
δάκρυ για δεκαετίες, αλλά τους αξίζει για λίγο να κυβερνήσουν,
για να δουν τη διαφορά, κύριε Κουρουµπλή, που ήσασταν σε
κόµµα που κυβέρνησε και την «κάνατε» µε ελαφρά πηδηµατάκια
για την άλλη µεριά, για να µην πάρετε ευθύνη. Γιατί αυτό κάνατε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα τα πούµε τώρα, σε λίγο.
Θα τα ακούσετε, θα το πιείτε το πικρόν ποτήριον. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,
αυτό κάνατε και εσείς και ο κ. Μελάς από εκεί. Μόλις πλησίαζε η
ευθύνη, την «κάνατε» για την άλλη µεριά. Γιατί; Γιατί είναι πολύ
ωραία να λες στον κόσµο ανοησίες. Είναι πολύ δύσκολο όµως
να λύνεις προβλήµατα. Τα προβλήµατα δεν λύνονται µε «άλλη
φιλοσοφία και προτεραιότητες». Τα προβλήµατα λύνονται µε
λεφτά. 

Θα έρθω, για να κλείσω -θα έχω και τη δευτερολογία µου για
να πω για το σχέδιο της Κυβέρνησης, µην χάσω χρόνο- σε µία
συγκεκριµένη ερώτηση, για να κάνουµε και τη συζήτηση πιο εν-
διαφέρουσα, διότι αυτά που ακούσαµε στην πρωτολογία ήταν
«άλλα λόγια να αγαπιόµαστε». 

Ο κ. Ξανθός στη Βουλή στη σχετική συζήτηση για την πρωτο-
βάθµια φροντίδα υγείας υποστήριξε την ανάγκη ενός ενιαίου, κα-
θολικού συστήµατος, δηµοσίου χαρακτήρα, πρωτοβάθµιας
φροντίδας υγείας υπό τις ΥΠΕ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Μην µας πείτε ότι...
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

κάνω συγκεκριµένο ερώτηµα. 
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

Αφήστε να κάνω το ερώτηµα. Εγώ θα είµαι πρακτικός, αλλά
θα δείτε, θα τα βρούµε. 

Η ερώτησή µου είναι πολύ συγκεκριµένη -θέλω να έχω πολι-
τική καταγραφή πριν το σχολιάσω- και είναι η εξής. Γι’ αυτό το
σύστηµα που παρουσίασε ο κ. Τσίπρας στις 24 Οκτωβρίου, όπου
είπε για ένα σύστηµα πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας δηµοσίου
χαρακτήρα, χρειάζεται να µου απαντήσετε σε δύο ερωτήµατα,
για να καταλάβω τι λέµε, µήπως συνεννοηθούµε.

Το πρώτο ερώτηµα είναι το εξής: Σ’ αυτό το σύστηµα που θα
είναι ένα, ο ΕΟΠΥΥ θα παραµένει και αγοραστής και πάροχος ή
θα είναι µόνο αγοραστής; Δηλαδή, ποιος θα είναι ο ρόλος του
ΕΟΠΥΥ στο νέο σύστηµα; Διότι αυτό δεν έχει απαντηθεί επαρκώς
από το ΣΥΡΙΖΑ. 

Δεύτερον, θέλω ξεκάθαρη απάντηση, για να αρχίσουµε να συ-
νεννοούµαστε, στο εξής: Οι γιατροί, που θα µπουν σ’ αυτό το ενι-
αίο, δηµοσίου χαρακτήρα καθολικό σύστηµα, τι εργασιακές
σχέσεις θα έχουν; Θα είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχο-
λήσεως, όπως δηλαδή οι γιατροί του ΕΣΥ κι όπως είναι το βασικό
αίτηµα του κ. Βαρνάβα του ΣΥΡΙΖΑ για όλο το ΕΣΥ ή θα είναι πλή-
ρους αλλά όχι αποκλειστικής; Προσέξτε, αυτό είναι πολύ κρίσιµο
να απαντηθεί. Πρέπει να πάρουµε αποφάσεις. Θέλω να ξέρω
ποια είναι η ακριβής θέση της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως.
Αναφέροµαι στη δήλωση του κ. Τσίπρα στις 24 Οκτωβρίου, από
το σχετικό δελτίο Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ. Θέλω να ξέρω εάν αυτοί οι
γιατροί που θα µπουν σ’ αυτό το ενιαίο, δηµοσίου χαρακτήρα κα-
θολικό σύστηµα παροχής πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας -
όπως το εξήγγειλε ο κ. Τσίπρας- υπό τις ΥΠΕ, υπό τις
υγειονοµικές περιφέρειες και όχι υπό τον ΕΟΠΥΥ, σ’ αυτό το ένα
και µοναδικό καθολικού χαρακτήρα σύστηµα, θα είναι πλήρους
και αποκλειστικής απασχόλησης ή µόνο πλήρους. Θα έχουν και
ιδιωτικά ιατρεία, θα έχουν και ιδιωτικές σχέσεις, θα είναι και συµ-
βασιούχοι; Είναι πολύ ενδιαφέρον να ξέρω τη θέση του ΣΥΡΙΖΑ
σ’ αυτό, για να το εισφέρουµε στο διάλογο. Τα υπόλοιπα θα τα
πω στη δευτερολογία µου. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Παναγιώτης Κουρουµπλής. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα µου δώ-

σετε το χρόνο που δώσατε και στον κύριο Υπουργό. Να είµαστε
συνεννοηµένοι από τώρα. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν γίνεται αυτό. Πώς θα γίνει αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, έχετε δώδεκα λεπτά και τρία-τέσσερα λεπτά παραπάνω,
όπως πήρε και ο κύριος Υπουργός, σύνολο έχετε δεκαπέντε-δε-
καέξι λεπτά, κύριε Κουρουµπλή. Έχετε και εσείς δευτερολογία
και τριτολογία.

Έχετε τον λόγο, κύριε Κουρουµπλή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εντάξει, κυρία Πρόεδρε. Θα

έρθει εκείνη η ώρα και θα τα πούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να δηλώσω και εγώ από

τη µεριά µου τη βαθιά µου θλίψη –και πιστεύω ότι εκφράζω όλες
τις πτέρυγες της Βουλής- γι’ αυτό το δολοφονικό, απεχθέστατο
έγκληµα της Παρασκευής. Να δηλώσουµε όλοι µαζί τη συµπα-
ράστασή µας σε αυτές τις µάνες που πραγµατικά ζουν µαρτυρι-
κές στιγµές.

Κυρία Πρόεδρε, συζητούµε ένα κρίσιµο και ύψιστης σηµασίας
ζήτηµα -όπως πολύ σωστά είπε ο κ. Γλέζος- που έχει να κάνει µε
την υγεία του λαού. 

Το ζήτηµα της υγείας του λαού δεν είναι θέµα προθέσεων ούτε
ευαισθησιών, όπως είπε ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης. Μπορεί να είναι
πολύ πιο ευαίσθητος και από εµένα και από πολλούς άλλους του
ΣΥΡΙΖΑ, αλλά ο κ. Γεωργιάδης έχει µία συγκεκριµένη ιδεολογία
που θεωρεί την επένδυση στην υγεία κόστος. Άρα, το κόστος
αυτό θα πρέπει να το σηκώσει στην πλάτη του ο κάθε ασθενής
και η κάθε οικογένεια.

Εµείς έχουµε µια άλλη ιδεολογία, πιστεύουµε ότι είναι κοινω-
νική επένδυση που διασφαλίζει την υγεία του λαού. Και ένας
λαός υγιής είναι πιο παραγωγικός και πιο δηµιουργικός. 

Κύριε Άδωνη Γεωργιάδη, οι αρχαίοι έλεγαν, «Όλβιος εστίν

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 4 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1433



όστις Ιστορίης έσχε µάθησιν». Ξέρετε γιατί ο αείµνηστος Δοξιά-
δης, όταν επιχείρησε να θεµελιώσει το σύστηµα, δεν το προχώ-
ρησε; Διότι η παράταξη στην οποία ανήκετε σήµερα και ευρέως
και εν στενή έννοια, ουσιαστικά τον κατήργησε. Διότι ακριβώς
κυριάρχησε η ιδεολογία, «Δεν µπορούµε να δίνουµε λεφτά στην
υγεία». Και τότε ήρθε µια άλλη αντίληψη σοσιαλιστική. 

Κι αν διαβάσετε, κύριε Γεωργιάδη, την οµιλία του εισηγητή της
Νέας Δηµοκρατίας όταν ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο για το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, είναι σαν να ήσασταν συνεννοηµένοι ως προς
το τι είπε τότε ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας για το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας και το τι λέτε εσείς σήµερα! 

Και επειδή δεν απευθύνεστε στο ΣΥΡΙΖΑ αυτήν τη στιγµή, δεν
µπορείτε µε ιαχές, µε κραυγές και µε γιουρούσια να συντηρή-
σετε µια ψεύτικη εικόνα. Οφείλετε να απαντήσετε τι θα κάνετε
για αυτά τα τρία εκατοµµύρια ανασφάλιστων Ελλήνων, που οι
συγκεκριµένες πολιτικές οδήγησαν. 

Επίσης, κύριε Γεωργιάδη, οφείλετε να απαντήσετε σε ανθρώ-
πους που δούλεψαν είκοσι και εικοσιπέντε χρόνια και η κρίση
τους έβγαλε στην ανεργία! Πρόκειται για τριακόσιες εβδοµήντα
οκτώ χιλιάδες οικογένειες µικροεπαγγελµατιών, που µαζί µε τα
παιδιά τους φτάνουν το ένα εκατοµµύριο, που πλήρωσαν από το
αίµα της ψυχής τους, από τη δουλειά τους και σήµερα τους λέτε,
«Δεν µπορούµε να σας καλύψουµε τις ανάγκες». 

Εγώ θέλω να είµαι ειλικρινής απέναντι στην κοινωνία που µε
βλέπει αυτήν τη στιγµή, καθώς µιλώ σε ανθρώπους πονεµένους,
σε ανθρώπους που ζουν το µαρτύριο της απόγνωσης του ανα-
σφάλιστου ανθρώπου. Διότι έπρεπε εδώ, εξαντλώντας όλες τις
δυνατότητές µας όλοι, να εξασφαλίσουµε σε όλους τους Έλλη-
νες την ίδια πρόσβαση µπροστά στη ζωή και στο θάνατο στο ζή-
τηµα της υγείας και της περίθαλψης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι να πω το εξής: Αυτήν
τη στιγµή υπάρχουν αυτοί οι ανασφάλιστοι άνθρωποι, αυτήν τη
στιγµή υπάρχουν µελέτες παγκόσµιων Οργανισµών που λένε ότι
όπου πήγε το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο υπήρξε αύξηση των
ασθενειών, µείωση του προσδόκιµου ζωής, αύξηση της θνησιµό-
τητας των παιδιών. Και τι έχουµε από το άγχος και το στρες; Αύ-
ξηση ασθενειών! 

Κύριε Άδωνη Γεωργιάδη, που είστε πολύ διαβασµένος και επί
παντός επιστητού, γνώστης των πάντων, ξέρετε πού δεν έγινε
αυτό; Σε µια χώρα. Στην Ισλανδία, στην οποία υπήρξε µια πα-
τριωτική κυβέρνηση που είπε, Προτεραιότητα έχει ο λαός και όχι
οι δανειστές και οι τοκογλύφοι». 

Και επειδή εδώ φέρατε ορισµένα παραδείγµατα και µας είπατε
για τα ασφαλιστικά ταµεία, φαίνεται πως δεν γνωρίζετε καλά και
δεν είστε καλά διαβασµένος για το ότι από το 1951 τα αποθεµα-
τικά των ασφαλιστικών ταµείων τα εκµεταλλεύεται το ελληνικό
κράτος, το οποίο σε εκείνες τις περιόδους έδινε στους δικούς
σας ανθρώπους τα περίφηµα «θαλασσοδάνεια». 

Κύριε Γεωργιάδη, η χώρα δεν έφτασε εδώ από αντικειµενικές
δυσκολίες. Δεν σας ακούω να µιλάτε για τα περίφηµα «πάρτι»
που έγιναν στην περίοδο της Νέας Δηµοκρατίας. Και δεν σας
ακούω, κύριε Γεωργιάδη, λαλίστατε, να µας λέτε ποιος θα πλη-
ρώσει, όταν επειδή δέκα χρόνια υπήρχε διαφορετική τιµή στο
ασφαλιστικό φάρµακο, όπου είναι τα πολλά λεφτά, και στο νο-
σοκοµειακό φάρµακο. 

Υπάρχει στα πρακτικά της Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων
δήλωση του κ. Βουδούρη του τότε Προέδρου του ΕΟΠΥΥ, σύµ-
φωνα µε την οποία το κράτος έχανε κάθε φορά από αυτήν την
διαφορά τιµής 450 εκατοµµύρια. 

Και επειδή µας είπατε και για τις δηµεύσεις, δηµεύσεις εσείς
προωθείτε. Κάποτε η Δεξιά έλεγε στον ελληνικό λαό, «Κινδυ-
νεύετε από τους αριστερούς, θα σας πάρουν τα σπίτια και τις
κατσίκες». Τώρα τους παίρνετε τα σπίτια. Τους παίρνετε το αίµα
της ψυχής τους. Αλλά δεν τους παίρνετε µόνο τα σπίτια. Δεν σας
είδα να είστε τόσο ευαίσθητος, κύριε Γεωργιάδη. Υπάρχουν άν-
θρωποι που δεν έχουν σύνταξη και ενδεχοµένως έχουν ένα ει-
σόδηµα 1.000 -1.500 ευρώ. Γιατί δεν στηρίξατε την πρόταση του
ΣΥΡΙΖΑ να επεκταθεί αυτό το «µέχρι 1.000 ευρώ» και σ’ αυτούς
τους ανθρώπους; Αυτό δεν είναι δήµευση περιουσίας και κατα-
θέσεων, κύριε Γεωργιάδη; Πώς λέγεται; Επειδή δεν ξέρω τόσο
καλά ελληνικά όσο ξέρετε εσείς, εγώ έτσι το κατανοώ.

Πάµε τώρα στο επιχείρηµά σας, γιατί νοµίζετε ότι εδώ έρχεστε
και απευθύνεστε σε χαχόλους. Αυτήν την αντίληψη έχετε. Αυτή
η αυταρέσκεια που έχετε, είναι επικίνδυνη και για εσάς. Αφού θέ-
λετε, λοιπόν, να σας πω πού θα βρεθούν τα λεφτά, θα σας πω
εγώ πού θα βρεθούν τα λεφτά.

Άµα τη αφίξει σας, κύριε Γεωργιάδη, στο Υπουργείο αυξήσατε
διακόσια εξήντα πέντε φάρµακα, 100 µε 150 εκατοµµύρια ευρώ.
Ποιος κέρδισε, κύριε Γεωργιάδη;

Για πείτε µου, κύριε Γεωργιάδη. Το φάρµακο Crestor, το οποίο
παραλάβατε τότε µε 4,95 ευρώ, ξέρετε πόσο πουλιέται σήµερα;
Πουλιέται 10 ευρώ. Ποιος κέρδισε, κύριε Γεωργιάδη, από αυτά;

Και δεν κέρδισαν µόνο τα 100 εκατοµµύρια. Θα σας πω και τι
κάνατε όσον αφορά αυτά τα 100 εκατοµµύρια, 150 εκατοµµύρια:
Το 25% θα το πλήρωνε ο ασφαλισµένος και τα υπόλοιπα ο
ΕΟΠΥΥ. Και αν τα πλήρωνε µεν ο ΕΟΠΥΥ, θα αυξανόταν το
χρέος του ΕΟΠΥΥ. Ωστόσο, θα επιστρεφόταν από αυτά τα λεφτά
το claw back από τις εταιρείες. Για να µην πληρώσουν οι φιλικές
σας εταιρείες, οι πολυεθνικές τα λεφτά αυτά, τα φορτώσατε
στους ασφαλισµένους αυξάνοντας τη συµµετοχή τους. Αν ήταν
αυτό το δώρο, θα έλεγα ότι είναι ένα δώρο. Ξέρετε τι δώρο είναι
αυτό; Γιατί αυξήσατε αυτά τα διακόσια πενήντα φάρµακα; Και
ξέρετε πολύ καλά ότι η Ελλάδα είναι χώρα αναφοράς και οι επι-
πτώσεις στις τιµές των πολυεθνικών είναι απανταχού της γης.

Και δεν περιοριστήκατε µόνο σ’ αυτό. Άµα πάλι τη αφίξει σας
εκεί δώσατε τιµή σε εκατόν πενήντα καινούργια πρωτότυπα φάρ-
µακα, τα οποία ως είθισται –και αυτό έκαναν οι προκάτοχοί σας-
έπρεπε πρώτα να περάσουν από έλεγχο αξιολόγησης της καινο-
τοµίας και σταδιακά να µπουν µέσα. Και θα µου πείτε: «Τα έβαλα
στη λίστα;». Όχι. Από αυτά, όµως, πάνε στα νοσοκοµεία. Και ξέ-
ρετε πολύ καλά τι λέω.

Και να σας πω και κάτι ακόµα. Δώσατε άλλο ένα µεγάλο δώρο
στις εταιρείες όχι για τα 100 περίπου εκατοµµύρια. Και πάλι,
όµως, µε βάση αυτά τα φάρµακα, επειδή η χώρα είναι χώρα ανα-
φοράς στο φάρµακο, βολεύτηκαν όλοι αυτοί οι κύριοι, οι φίλοι
σας των πολυεθνικών, οι οποίοι όταν ζορίστηκαν για το περίφηµο
παράλληλο φάρµακο –και θέλω και γι’ αυτό να απαντήσετε, σ’
αυτά θα απαντάτε όταν σας ρωτώ- δηµιούργησαν την τεχνητή
έλλειψη µε κίνδυνο ζωής. Και αναγκάστηκα τότε ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ να κάνω µηνυτήρια αναφορά
στον Άρειο Πάγο. Το ίδιο έκανε και ένας άνθρωπος από το συγ-
κεκριµένο χώρο, ο Θανάσης ο Γιαννόπουλος. Γιατί εγώ έµαθα
στη ζωή µου, κύριε Γεωργιάδη, να είµαι γενναίος στην αναγνώ-
ριση εκεί που πρέπει να αναγνωρίσω.

Πάµε παρακάτω τώρα, για να δείτε πού θα βρείτε τα λεφτά.
Κύριε Γεωργιάδη, ο ΟΟΣΑ, αν δεν το έχετε διαβάσει, µας θε-

ωρεί ότι είµαστε η πρώτη χώρα σε αξονικούς τοµογράφους και
σε µαγνητικές µονάδες: Τριακόσιες ογδόντα οκτώ. Εκατόν είκοσι
οκτώ στο δηµόσιο σύστηµα και εκατόν εξήντα στους ιδιώτες. Σας
εγκαλεί, λοιπόν, ο προκάτοχός σας κ. Σαλµάς µε επίκαιρη ερώ-
τηση, στην οποία λακίσατε όπως λένε στο χωριό µου, και δεν ήρ-
θατε να απαντήσετε.

Και σας ρωτάει: «Με ποιο κριτήριο απελευθερώσατε, κύριε Γε-
ωργιάδη –λαλίστατε!- το πληθυσµιακό κριτήριο; Ποιους θέλατε
να ευνοήσετε και να βοηθήσετε;». Το κάνατε για την πατρίδα και
τον ελληνικό λαό; Θα το κρίνει η κοινωνία. 

Μας φέρατε, κύριε Γεωργιάδη, άλλη µία τροπολογία προχθές
-την οποία πήρατε πίσω και είπατε ότι θα την ξαναφέρετε- και ξε-
θάψατε από τον τάφο ιδιωτικές κλινικές τις οποίες έκλεισε ο Πα-
ρασκευάς Αυγερινός τη δεκαετία του ογδόντα, για να
εξυπηρετήσετε ποιον; Μπορείτε να µας πείτε; Πώς ξαφνικά το
θυµηθήκατε αυτό; Αυτό ήταν η συγκυρία τώρα; Αυτό ήταν το ζή-
τηµα που προηγείτο από αυτά τα προβλήµατα που βιώνει η ελ-
ληνική κοινωνία; 

Είπατε, λοιπόν -επειδή τα λέτε και νοµίζετε ότι τα ξεχνάνε οι
υπόλοιποι- ότι για τα 25 ευρώ για την εισαγωγή θα βάλετε κριτή-
ρια και θα εξαιρέσετε πραγµατικά εκείνους που έχουν ανάγκη.
Γιατί δεν το φέρατε µέχρι τώρα; Σε ποιον τα λέτε; Διότι ξέρετε
ότι οι προϊστάµενοί σας, η τρόικα, δεν σας το επιτρέπει. 

Πάµε λίγο παρακάτω; Μήπως ετοιµάζετε, κύριε Γεωργιάδη,
και κάτι άλλο για µια ιδιωτική κλινική στη Θεσσαλονίκη; Διότι πλη-
ροφορούµαι ότι κάποιες οδηγίες έχουν δοθεί στις τεχνικές σας
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υπηρεσίες. Θα το παρακολουθήσουµε και αυτό. 
Πάµε, λοιπόν, τώρα στα ράντζα: Επειδή µας κατηγορείτε εµάς

τους σοσιαλιστές, τους Αριστερούς, θα σας πω ότι από τον Λένιν
έµαθα µόνο ένα πράγµα, το οποίο και τηρώ: Ο Λένιν έλεγε: «Δια-
βάστε, διαβάστε, διαβάστε». Και επειδή προσπαθώ να διαβάσω,
κύριε Γεωργιάδη, πείτε µου πού είδατε στο µνηµόνιο, σε ποια
συγκεκριµένη διάταξη, αυτό που επιχειρείτε στα νοσοκοµεία.
Επειδή προσπαθείτε να το ονοµάσετε «εξορθολογισµό»; Αυτό
είναι παραµύθι, κύριε Γεωργιάδη. Ξέρετε γιατί; Διότι αν θέλετε να
κάνετε αυτόν τον εξορθολογισµό, φέρτε µας πρώτα µία µελέτη,
φέρτε µας τον υγειονοµικό χάρτη, για τον οποίο πλήρωσε 5,5 εκα-
τοµµύρια ευρώ ο ελληνικός λαός σε δικούς σας ανθρώπους. Και
µη µε προκαλέσετε µετά που θα µιλήσετε, γιατί θα πω και το
όνοµα, πού έχετε δώσει τη δουλειά! Να είµαστε συνεννοηµένοι. 

Δώσατε, λοιπόν, αυτήν την υπόθεση -όποιοι τη δώσατε και
όποιοι τη συντηρήσατε- και µας φέρατε έναν υγειονοµικό χάρτη
να κλαίµε όλοι µαζί. Περί αυτού πρόκειται. Τι κάνατε, λοιπόν,
κύριε Γεωργιάδη; Κλείσατε το Νοσοκοµείο «Αγία Βαρβάρα» που
θα µπορούσατε να το κάνετε ένα νοσοκοµείο εφηµερίας και µε-
τατρέψατε το Τριτοβάθµιο Νοσοκοµείο «Αττικόν» σε Περιφερει-
ακό, σε Πρωτοβάθµιο Νοσοκοµείο επί της ουσίας. 

Και επειδή µας είπατε ότι εσείς κάνατε αναδιαρθρώσεις, ξέ-
ρετε τι κάνατε στο νοσοκοµείο αυτό; Κλείσατε τη γναθοχειρουρ-
γική, την ουρολογική και τη νευρολογική. Αυτό ήταν το επίτευγµά
σας. Για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Αυτή είναι η
αλήθεια. 

Δεν θα φύγετε από το Υπουργείο µόνο ως ο «Υπουργός των
δώρων» στις πολυεθνικές, αλλά και ως ο «Υπουργός των ράν-
τζων». Γιατί τι κάνετε τώρα; Λέτε: «Πάρτε τα ράντζα από τους
διαδρόµους και χώστε τα µέσα στους θαλάµους». Κι έρχεστε
µετά πάλι και λέτε: «Εµείς κάναµε εξορθολογισµό. Θα δηµιουρ-
γήσουµε στα νοσοκοµεία ιδιωτικές κλινικές, απογευµατινές». Το
ερώτηµα είναι: Αφού το πρωί είναι κλεισµένες οι µισές χειρουρ-
γικές κλινικές επειδή δεν υπάρχει προσωπικό, αφού το πρωί δεν
λειτουργούν όλα τα χειρουργεία γιατί δεν υπάρχουν αναλώσιµα,
πού θα βρεθούν τα αναλώσιµα και το προσωπικό το βράδυ για
να γίνουν τα χειρουργεία; Είναι ένα ερώτηµα.

Ενίσταστε και ξενίζετε γιατί λέµε για την ιδιωτικοποίηση.
Προχθές ο κ. Κρεµαστινός, που είναι εταίρος στην Κυβέρνηση,
σας εγκάλεσε για την περίπτωση της Αντιµάχειας, όπου θα δώ-
σετε µια κρατική υποδοµή να τη λειτουργούν ιδιώτες. Και δεν πε-
ριορίζεστε µόνο εκεί. Έχουν σειρά εβδοµήντα περίπου τέτοια
κέντρα υγείας. Με αυτόν τον τρόπο, δηλαδή, θα επιχειρήσετε τη
µεγάλη µεταρρύθµιση στο χώρο της υγείας.

Κύριε Γεωργιάδη, θα σας πω και κάτι ακόµα που µπορεί να
σας φανεί χρήσιµο: Εγώ δεν αµφισβητώ τις καλές σας προθέ-
σεις. Αλλά, µε προθέσεις στον παράδεισο δεν πάει κανείς. Στις
πολιτικές κάνω κριτική. Και δεν σας κάνω ούτε προσωπική επί-
θεση.

Θα σας πω, λοιπόν, τι θα βάλουµε εµείς ως προτεραιότητα,
κύριε Γεωργιάδη: Ρωτάτε πού θα βρούµε τα χρήµατα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ: Ποιες καλές προθέσεις; Είπατε ότι τα
παίρνει από τις πολυεθνικές, αύξησε τις δαπάνες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρα-
καλώ! Ήδη έχει ξεπεράσει το χρόνο. Μην κάνουµε διάλογο. 

Κύριε Κουρουµπλή, απαντήστε και ολοκληρώστε σας παρα-
καλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Άµα είναι ψέµα, κύριέ µου,
αυτό που είπα, άµα µου πείτε ότι διακόσια εξήντα πέντε φάρµακα
δεν αυξήθηκαν µε την άφιξη του κ. Γεωργιάδη, τότε λέει ψέµατα
ο κ. Σαλµάς. Ή ο κ. Σαλµάς λέει αλήθεια ή ο κ. Γεωργιάδης λέει
ψέµατα. Θα τα βρούµε, όµως, αυτά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, σας παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Άµα είναι λάθος, θα το
δεχτώ, αρκεί να µου το αποδείξετε.

Πάµε να δούµε τις δικές µας προτάσεις.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, αλλά πρέ-

πει να κλείσετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θεωρούµε ότι το πρώτιστο

ζήτηµα για κάθε ελληνική κυβέρνηση είναι η υγεία του ελληνικού

λαού, η προστασία του ελληνικού λαού από την ανθρωπιστική
κρίση. Και µας είπατε: «Πού να βρούµε τα λεφτά; Θα τα πάρουµε
από την τρόικα;» 

Θα σας πω, λοιπόν, τι µπορούµε να κάνουµε για να µην µου
πείτε ότι λέω εύκολες κουβέντες. Διαβάστε το φύλλο της Παρα-
σκευής στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», που δεν είναι εφηµερίδα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κυρία Βούλτεψη, την πρώτη σελίδα όπου λέει για τις
offshore. Δεν το λέω εγώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πρέπει να ολο-
κληρώσετε, κύριε Κουρουµπλή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα µπορούσαν να έχουν φο-
ρολογηθεί από ένα σύστηµα που είχε το πολιτικό κουράγιο να
συγκρουστεί µε όλη αυτήν τη διαπλοκή των offshore εταιρειών,
των πενήντα χιλιάδων εµβασµάτων που έφυγαν στο εξωτερικό,
της λίστας Λαγκάρντ, των ονοµάτων που περιέχονται στις λίστες
που πήραν οι γερµανικές αρχές, των ακινήτων στο Λονδίνο, των
χρηµάτων, κύριε Γεωργιάδη, που είναι στο Λουξεµβούργο. Και
ρωτώ συνεχώς τον κ. Στουρνάρα εάν απάντησε στον κ. Γιούνγ-
κερ που είπε: «Εγώ έχω διάθεση να συνδράµω εάν υπάρξει αί-
τηµα για να δώσω πληροφόρηση» και γι’ αυτά που µας είπατε
κατά καιρούς όλοι, ότι θα λυθεί το ζήτηµα της Ελβετίας.

Κυρία Βούλτεψη, να σας πω και κάτι ακόµα; Διαβάστε στο πρό-
γραµµα της Νέας Δηµοκρατίας…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι, δεν θέλω να µας πείτε. Θέλω να κρα-
τάτε το χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
κυρία Βούλτεψη, να ολοκληρώσει, να τελειώνουµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύρια Βούλτεψη, τουλάχι-
στον ως προς αυτό θα έπρεπε να έχετε µία ευγένεια, διότι είστε
Βουλευτής.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι, δεν έχω. Να το πείτε από την αρχή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εγώ θα σας ακούσω. Δεν θα

σας διακόψω ποτέ για το χρόνο. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν γίνεται αυτό!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Βούλ-

τεψη, σας παρακαλώ! 
Ολοκληρώστε, κύριε Κουρουµπλή!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Σας λέω, λοιπόν, κυρία Βούλ-

τεψη, το εξής: Το πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας λέει -για
να δείτε ότι διαβάζουµε και τα προγράµµατά σας- ότι θα µπει σύ-
στηµα x-ray στις µεγάλες πύλες της χώρας, για να κλείσει η
πόρτα στο λαθρεµπόριο του λιανεµπορίου που υποστηρίζετε ότι
το κράτος χάνει 4 δισεκατοµµύρια από τα λαθραία τσιγάρα και
το λιανεµπόριο. 

Ορίστε, λοιπόν, κύριοι, πεδίο λαµπρό να σας στηρίξουµε και
εµείς, για να δείτε ότι όλοι µαζί µπορούµε, τουλάχιστον τώρα,
αυτήν τη στιγµή. Αφήστε τι έγινε στο παρελθόν. Να βάλουµε µία
τάξη σε αυτά τα ζητήµατα και να επιδώσουµε στην ελληνική κοι-
νωνία ένα αίσθηµα κοινωνικής δικαιοσύνης, ότι τώρα θα πληρώ-
σουν όλοι µε βάση τις υποχρεώσεις που έχουν σε αυτήν τη χώρα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κουρουµπλή. Πάντως κάνατε τον χρόνο που έκανε ο
Υπουργός.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Γεωργιάδης, για πέντε
λεπτά για να απαντήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Μου κάνει εντύπωση που ο αγαπητός κύριος συνάδελφος είπε
ότι δεν µου έκανε προσωπική επίθεση, ενώ περίπου µε κατηγό-
ρησε ότι τα παίρνω από τις πολυεθνικές. Η φράση ήταν, «από
παντού». 

Θα αντιπαρέλθω αυτού του είδους τους χαρακτηρισµούς. Θα
δώσω απάντηση στα συγκεκριµένα, γιατί εµένα µου αρέσουν,
κύριε συνάδελφε, τα συγκεκριµένα. Και εδώ θα αντιστρέψω το
ερώτηµα. Είπατε ότι ανεβάσαµε διακόσια φάρµακα. Πρώτα απ’
όλα, δεν είπατε µε ποια διαδικασία ανέβηκαν και δεν είπατε πόσα
µειώθηκαν.
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Σας ενηµερώνω, λοιπόν, ότι στον Κώδικα και στη νοµοθεσία
της χώρας υπάρχει µια διαδικασία, µια επιτροπή τιµών η οποία
εξετάζει τις ενστάσεις των εταιρειών και αν η προηγούµενη τι-
µολόγηση ήταν ορθή ή όχι. Τις αποφάσεις για τις τιµές δεν τις
παίρνει ο Υπουργός, τις παίρνει η επιτροπή.

Μ’ αρέσει, όµως, η συζήτηση και θα αναλάβω την ευθύνη και
θα πω ότι είπατε ότι από το Crestor που ανέβηκε χάσαµε 150 εκα-
τοµµύρια. Από αυτά τα 150 εκατοµµύρια, κύριε Κουρουµπλή, εί-
πατε ότι θα τα πάρετε να τα πάτε στα νοσοκοµεία. 

Εξηγήστε µας, παρακαλώ, κύριε συνάδελφε: Αφού χάσαµε
λεφτά από το Crestor και από τα άλλα φάρµακα, γιατί η φαρµα-
κευτική δαπάνη τον αµέσως επόµενο µήνα έπεσε 35 εκατοµµύρια; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα µπορούσε να είχε πέσει
150 εκατοµµύρια.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη
σειρά τα θέµατα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Απαντήστε µου, αυξήσατε
διακόσια εξήντα πέντε φάρµακα, ναι ή όχι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη
σειρά τα θέµατα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αυτό θα απαντήσετε στον
λαό. Αυξήσατε το Crestor στα 10 ευρώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, ο κύριος Υπουργός σας άκουσε χωρίς να σας διακό-
πτει. Σας παρακαλώ! Δεν γράφεται τίποτα από αυτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη
σειρά, κύριε Κουρουµπλή. Μαζί σας µιλάω, αλλά είστε και αδιά-
βαστος και ανάγωγος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει. Κύριε

Κουρουµπλή, καθίστε κάτω.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, παρακαλώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, σας παρακαλώ πάρα πολύ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μει-

ώσαµε σε επτακόσια φάρµακα τις τιµές, αγαπητέ κύριε Κου-
ρουµπλή. Αυτό σας απαντώ. Γι’ αυτό και έπεσε η δαπάνη. 

Είστε κοινός συκοφάντης.
Το ένα φάρµακο που αναφέρατε ήρθε η εταιρεία µε τους νο-

µικούς συµβούλους στην επιτροπή, απέδειξε ότι είχε γίνει λάθος
στην τιµή και για την αύξηση στην τιµή που έγινε, πήγε στον
ΕΟΠΥΥ και έδωσε price volume agreement έκπτωση. Αλλά εσείς
ως ανεύθυνος που είστε έρχεστε στη Βουλή και κάνετε λασπο-
λογία.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πα-

ρακαλώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Παρακαλώ,

κύριε Κουρουµπλή. Κανένας δεν µπορεί να καταλάβει αυτά που
λέτε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άρα,
δεν επιβαρύνθηκε ο Έλληνας φορολογούµενος. Κερδίσαµε και
λεφτά. Η απόδειξη γι’ αυτό...

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μην

µε διακόπτετε. Δεν µπορώ να αντιδικώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή καθίστε κάτω παρακαλώ. Δεν έχετε τον λόγο.
Κύριε Υπουργέ, κατεβάστε τον τόνο και εσείς και πείτε αυτά

που θέλετε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Η

απόδειξη ότι ο Έλληνας φορολογούµενος γλίτωσε λεφτά είναι
στη µηνιαία δαπάνη του ΕΟΠΥΥ όπου τον αµέσως επόµενο µήνα
πέσαµε 34 εκατοµµύρια. Πώς γίνεται να ανεβάζουµε τις τιµές και
να πέφτουµε 34 εκατοµµύρια; 

Είστε κοινός συκοφάντης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, δεν καταλαβαίνετε; Δεν καταγράφεται τίποτα από αυτά
που λέτε. Να το ξέρετε. Σας παρακαλώ, µην διακόπτετε να τε-
λειώσει αυτός ο διάλογος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μην
το ξαναπείτε τρίτη φορά, διότι δεν το έχω κάνει ποτέ µέχρι σή-
µερα, αλλά θα πρέπει να πάω σε άλλες αίθουσες.

Πάω στα εκατόν πενήντα, εκατό για την ακρίβεια, φάρµακα
που πήραν τιµή.

Υπήρχαν δεκάδες αιτήµατα, κύριε Κουρουµπλή, και από Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ: Γιατί δεν βάζουµε νέα φάρµακα στη λίστα;
Αυτά τα φάρµακα τα καινούργια που εκκρεµούσαν δύο χρόνια
είναι φάρµακα τα οποία χρειάζονται ασθενείς µας.

Εγώ, ρωτάω τον κ. Στρατούλη: Να µην βάλουµε καινούργια
φάρµακα µέσα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, είναι αυτός τρόπος να συνδιαλεγόµαστε; Είναι τρόπος
αυτός να συζητάµε;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν
έχετε το ηθικό ανάστηµα να µου κάνετε ερώτηση µε αυτό το
ύφος. Σας είπα, µειώνουµε επτακόσια φάρµακα. Σας απήντησα.
Και για το ένα που είπατε σας εξήγησα και το τι έχει γίνει από
την επιτροπή. Τα πρακτικά της επιτροπής είναι στη διάθεσή σας.
Η πολιτική ηγεσία δεν είχε ουδεµία ανάµειξη. Αντίθετα η πολιτική
ηγεσία είχε ανάµειξη στο να πάει για να µειωθεί η τιµή στον
ΕΟΠΥΥ.

Πάω λίγο τώρα στα πληθυσµιακά κριτήρια, τα οποία, κύριε
Κουρουµπλή, µου αναφέρατε.

Πρώτα απ’ όλα πράγµατι ήταν µνηµονιακή µας υποχρέωση να
καταργηθούν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Στο

µνηµόνιο, στη σελίδα 364.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σας

το είπα, στη σελίδα 364.
Κυρία Πρόεδρε, δεν µπορώ έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κουρουµ-

πλή, πρώτα απ’ όλα, δεν έχετε το λόγο. Δεν µπορείτε να σηκώνε-
στε, να πετιέστε έτσι και να αντιπαρατίθεστε στον Υπουργό. Θα
περιµένετε τη σειρά σας να πείτε και εσείς δυο κουβέντες, αν σας
δώσω τον λόγο. Δεν µπορείτε να διακόπτετε τον Υπουργό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,

κύριε Κουρουµπλή. Αυτά έχει να πει ο Υπουργός, αυτά θα πει. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, δεν µπορώ έτσι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αυτήν τη στιγµή

εσείς φωνάζετε. Φωνάζετε εσείς, φωνάζω εγώ, φωνάζουµε όλοι.
Δεν γίνεται έτσι. Είναι σωστό αυτό; Δεν είναι σωστό αυτό. Ο
Υπουργός θα απαντήσει αυτά που θέλει να απαντήσει. Σας παρα-
καλώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Στο
Υπουργείο Ανάπτυξης, από το Φεβρουάριο του 2012, στο µνη-
µόνιο που υπεγράφη στη Βουλή των Ελλήνων το Φεβρουάριο
του 2012, υπάρχει δέσµευση για κατάργηση όλων των πληθυ-
σµιακών κριτηρίων, στη σελίδα 364 mp. 364.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ:…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):

Έλεος πια! Σας είπα, στο µνηµόνιο, στην mp. 364. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προχωρήστε,

κύριε Γεωργιάδη.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

σας παρακαλώ, απαντήστε σε αυτά που είναι…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, δεν µπορώ!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μην απαντάτε

στον κ. Κουρουµπλή τότε.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ρω-

τήστε τον κ. Σαλµά. Γιατί δεν ρωτάτε τον ίδιο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πάρτε το λόγο

µετά και µην απαντήσετε στον κ. Κουρουµπλή, απαντήστε γενικά
αυτά που θέλετε να πείτε, σας παρακαλώ. Μην αναφέρεστε στον
κ. Κουρουµπλή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Τα
πληθυσµιακά κριτήρια, λοιπόν, ήταν υποχρέωσή µας να αρθούν
και καταληκτική ηµεροµηνία είχαν την 30η Σεπτεµβρίου 2013.
Εµείς τα ήραµε -για την ακρίβεια- τέσσερις µέρες µετά, στις 4
Οκτωβρίου. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εν

πάση περιπτώσει, δεν κατάλαβα γιατί σας ενοχλεί εσάς η κατάρ-
γηση των πληθυσµιακών κριτηρίων. Δεν µου λέτε, οι µεγάλοι
ιδιωτικοί όµιλοι λέτε να θέλουν την κατάργηση των πληθυσµια-
κών κριτηρίων; Μήπως είστε ο εκπρόσωπος των µεγάλων οµίλων
στην Αίθουσα, κύριε Κουρουµπλή, οι οποίοι αντέδρασαν µε τα
πληθυσµιακά κριτήρια; Μήπως εσείς τα παίρνετε τελικά τα λε-
φτάκια και ήρθατε εδώ να κάνετε όλο αυτό το σόου;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Γιατί

οι µεγάλοι όµιλοι, σας πληροφορώ, δεν ήθελαν καθόλου να απε-
λευθερωθεί η αγορά. Ήθελαν να µείνει η αγορά ως έχει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ντρο-

πή σε εσάς! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, απ’ αυτά που λέτε, λυπάµαι, αλλά δεν γράφεται τίποτα.
Θα πάρετε το λόγο και θα πείτε αυτά που θέλετε. Δεν ακούγεστε
και δεν καταγράφονται αυτά που λέτε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Να
υποστηρίξετε τον κ. Σαλµά στην περιφέρειά σας, κύριε Κουρουµ-
πλή. Είναι η δεκάτη πέµπτη φορά που τον αναφέρετε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι,

αφού τον αγαπάτε τόσο, να πάτε να τον ψηφίσετε κιόλας!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-

δελφε, σας παρακαλώ πολύ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, σας παρακαλώ να καθίσετε κάτω.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε

τώρα στο τελευταίο που είπε ο κ. Κουρουµπλής. Αφού έκανε
λάθος ως προς τη φαρµακευτική δαπάνη, η οποία δεν ανέβηκε,
αλλά έπεσε και µάλιστα πάρα πολύ, αφού απαξίωσε την ανάγκη
των ασθενών να πάρουν νέα φάρµακα και θεώρησε τους Έλλη-
νες ασθενείς δευτέρας κατηγορίας, να µην παίρνουν δηλαδή
αυτοί τα καινούργια φάρµακα, να τα παίρνουν µόνο οι άλλοι,
αφού υπερασπίστηκε τους µεγάλους ιδιωτικούς οµίλους που δεν
ήθελαν την απελευθέρωση της αγοράς, µας είπε για το χάρτη
υγείας και µάλιστα µας είπε ότι είναι οι δικοί µας άνθρωποι. Να
πείτε τα ονόµατα, κύριε Κουρουµπλή. Ποιοι είναι οι δικοί µας άν-
θρωποι; Ο χάρτης υγείας φτιάχτηκε από την Εθνική Σχολή Δη-
µόσιας Υγείας και από το ΚΕΕΛΠΝΟ, από δύο δηµοσίους φορείς.
Ποιοι είναι οι δικοί µας άνθρωποι, για τους οποίους αναφερθή-
κατε και είπατε «θα πω και το όνοµα»; Να πείτε και το όνοµα και
αν έχετε και κάποια στοιχεία, να πάτε και στον εισαγγελέα.

Όµως, δεν µας είπατε για το µείζον, κύριε Κουρουµπλή.
Ωραία, η κακιά Δεξιά µπλόκαρε τη µεταρρύθµιση του Δοξιάδη.
Μετά ήρθατε εσείς στα πράγµατα και εσείς προσωπικά, γιατί εγώ
δεν ξεχνώ ότι εδώ σας είδα ως ΠΑΣΟΚ. Ως ΠΑΣΟΚ σας γνώρισα
και επί χρόνια ΠΑΣΟΚ ήσασταν και δηµόσια αξιώµατα από το
ΠΑΣΟΚ παίρνατε, άλλο αν τώρα το ξεχάσατε…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

µου είπατε, λοιπόν, λαλίστατε…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-
ρουµπλή, θα µε φέρετε στη δύσκολη θέση να σας εγκαλέσω
στην τάξη. Σας παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Κουρουµπλή, λαλίστατε, δεν µας είπατε εσείς προσωπικά, ως κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας τι
κάνατε; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Απάν-

τηση: Απολύτως τίποτα δεν κάνατε. Όχι µόνο δεν κάνατε, αλλά
έχετε και το εξής παροιµιώδες θράσος.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Επει-

δή νοµίζετε ότι εγώ θα σας φοβηθώ επειδή φωνάζετε, το κάνετε
και σε µένα, όπως και σε άλλους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-
γιάδη…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ
θυµάµαι, κύριε Κουρουµπλή, ότι το πρώτο µνηµόνιο µαζί το ψη-
φίσαµε, και εγώ και εσείς.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Και

δεν θυµάµαι, κύριε Κουρουµπλή, να λέτε εκείνη την ηµέρα για
τα δάνεια του ΠΑΣΟΚ. Δεν το θυµάµαι. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Επί-

σης, κύριε Κουρουµπλή, δεν θυµάµαι καθόλου να µας είπατε
γιατί στις εκλογές του 2009 µας λέγατε ότι θα φορολογήσετε τις
offshore. Γιατί έτσι πήραν τις εκλογές από τον Καραµανλή. Το
«λεφτά υπάρχουν», επειδή έχω καλή µνήµη, ήταν «θα φορολο-
γήσουµε τις offshore». Πείτε µου, κύριε Κουρουµπλή, από τη φο-
ρολόγηση των offshore µετά, εσείς ως κυβερνητικός Βουλευτής,
πόσα φέρατε στον ελληνικό λαό; Φράγκο δεν φέρατε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Απλώς, θέλετε να έρχεστε εδώ, να υψώνετε τον τόνο της

φωνής σας, να πουλάτε συνωµοσιολογία, να εκπροσωπείτε τα
συµφέροντα που έβαλαν στο στόµα σας αυτά που είπατε –θέλω
να πιστεύω ότι δεν καταλαβαίνατε τι είπατε και ποια συµφέροντα
εξυπηρετήσατε- και αυτό δεν είναι το χειρότερο. Το χειρότερο
είναι ότι δεν έχετε ούτε ένα ίχνος αυτοκριτικής, προσωπικά για
τον Κουρουµπλή, αν έχει να µας πει µία φορά που είπε σε ένα
αίτηµα «όχι, κύριοι, να µην δανειστούµε για να µη φορτώσουµε
χρέος τον ελληνικό λαό». Ούτε µία φορά! Μόνο λαϊκισµός, λαϊκι-
σµός, λαϊκισµός! Συγχαρητήρια, το σωστό κόµµα διαλέξατε!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Η κ. Σοφία

Βούλτεψη, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρα-
τίας, έχει τον λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κυρία Πρόεδρε, ειλικρινά δεν ξέρω τι να
πω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Επί της ουσίας,
παρακαλώ. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ναι, επί της ουσίας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Νοµίζω ότι ο

καθένας έχει την κρίση του, και όλοι όσοι µας βλέπουν και οι συ-
νάδελφοι.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Βεβαίως, αλλά κοιτάξτε, και οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι έχουν έναν ρόλο µέσα στην Αίθουσα,
οπότε θα πρέπει να επαναφέρουµε τα πράγµατα στη σωστή τους
διάσταση, πιστεύω. 

Κατ’ αρχάς, αυτό που θέλω κι εγώ να πω είναι σχετικά µε το
φοβερό τροµοκρατικό χτύπηµα και την απώλεια της ζωής δύο
νέων ανθρώπων. Θέλουµε να εκφράσουµε και εκ µέρους της
Νέας Δηµοκρατίας τη µεγάλη µας οδύνη για το φοβερό αυτό γε-
γονός. Ζητούµε και εµείς άµεση διαλεύκανση της υπόθεσης και
τιµωρία των ενόχων. Πραγµατικά θέλουµε να πούµε ότι τέτοιες
ώρες ενωµένοι πρέπει να αντιµετωπίζουµε τέτοιες καταστάσεις
στη χώρα µας, αλλά η εικόνα που υπάρχει σήµερα στη Βουλή,
πρώτη µέρα συνεδρίασής της µετά το τροµερό γεγονός, δεν
είναι τέτοια.

Κυρία Πρόεδρε, αυτό το οποίο συζητούµε σήµερα και το οποίο
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έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ µε την επίκαιρη επερώτησή του στη Βουλή είναι
συγκεκριµένο, ο αποκλεισµός από την υγειονοµική περίθαλψη
των συµπολιτών µας, αυτών που δεν είναι ασφαλισµένοι. Σχετικά
µε αυτό το οποίο έγινε πριν, θεωρώ ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος αποστολή έχει να υποστηρίζει αυτά τα οποία θέλει να
προβάλει, να προωθήσει το κόµµα του. Εάν ο ίδιος ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος λοξοδροµεί από αυτό και υποχρεώνεται
η Κυβέρνηση να επαναφέρει τη συζήτηση στη σωστή της διά-
σταση, τότε αλλάξτε Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο, κύριοι συνά-
δελφοι. Είναι τώρα µία ώρα που συζητάµε οτιδήποτε άλλο εκτός
από αυτό το οποίο φέρατε. 

Πραγµατικά σας το λέω, δεν ξέρω από πού να πιάσω το νήµα.
Έχετε δίκιο, πράγµατι, είναι ο έβδοµος χρόνος ύφεσης και τα
προβλήµατα τα οποία υπάρχουν στη χώρα είναι τροµερά και
είναι αποτέλεσµα µιας χρεοκοπίας, για την οποία δεν ευθυνόµα-
στε οι περισσότεροι από όσοι είµαστε µέσα σε αυτήν την Αί-
θουσα τελικά. Αυτή είναι η αλήθεια. Δεν είναι όλοι ίδιοι. Τα
αποτελέσµατα λοιπόν της χρεοκοπίας είναι αυτά, ότι υπάρχει
πάρα πολύ µεγάλη ανεργία, πάρα πολλοί άνθρωποι µένουν εκτός
εργασίας, δεν µπορούν να κολλούν τα ένσηµά τους και µένουν
και εκτός ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης. 

Θεωρήσαµε λοιπόν, ερχόµενοι εδώ, ότι θα συζητούσαµε αυτό
το πράγµα. Και έθεσαν το θέµα οι συνάδελφοι και ήταν ωραίες
οι περιγραφές, πρέπει να πω, όµως ήταν εντός θέµατος, αλλά η
συζήτηση εδώ και µία ώρα έχει εκτραπεί. Ειλικρινά, το µόνο που
έχω να πω πάνω σ’ αυτό -γιατί δεν υπάρχει κι ο χρόνος για τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο εκ µέρους του κόµµατος που είναι
στην Κυβέρνηση- είναι ότι έτσι όπως είναι τα πράγµατα -και επα-
νέρχοµαι, λοιπόν, στο θέµα µας- και συµφωνώ ότι έτσι είναι τα
πράγµατα, όταν λέτε ότι πρώτη σας προτεραιότητα θα είναι να
επανέλθουν στην ασφάλιση υγείας όλοι αυτοί οι οποίοι είναι
εκτός, πράγµα το οποίο ποιος δεν επιθυµεί δηλαδή; Ποιος δεν
το θέλει σε αυτήν τη χώρα, πολιτικός ή πολίτης οποιουδήποτε
κόµµατος; Όταν λέτε ότι είναι πρώτη σας προτεραιότητα, διερω-
τώµαι πόσες άλλες «πρώτες προτεραιότητες» έχετε. 

Διότι ανάλογα µε το θέµα έχετε και µία «πρώτη προτεραιότητα»:
Θα επαναπροσληφθούν αυτοί που απολύθηκαν, δεν θα κλείσει κα-
νένας οργανισµός, θα ξανακρατικοποιηθούν αυτά που θα αποκρα-
τικοποιηθούν κ.λπ.. Αυτά µεταφράζονται σε κάτι. Άρα λοιπόν
πρέπει να συµφωνήσουµε: Είναι πρώτη µας προτεραιότητα η
υγεία; Από εκεί και πέρα, ναι, να δούµε τι θα κάνουµε για να εξα-
σφαλίσουµε αυτά τα χρήµατα. Διότι αυτό δεν είναι ευθύνη ενός
µόνο Υπουργού. Και πρέπει να εξασφαλιστούν τα χρήµατα. 

Να σας πω όµως κάτι; Τώρα αποκαλύφθηκε ότι τελικά δεν
εφαρµόζεται το ενιαίο µισθολόγιο και σήµερα υπάρχει και εισαγ-
γελική παρέµβαση γι’ αυτό. Γι’ αυτό δεν βλέπω να λέει κανείς τί-
ποτα, ότι δηλαδή για µεγάλο διάστηµα όλοι νοµίζαµε ότι υπάρχει
µία εκλογίκευση των µισθών, αλλά παρ’ όλα αυτά αποδεικνύεται
ότι αυτό δεν συνέβαινε. Από εκεί, ας πούµε, θα ήταν µία περί-
πτωση εξοικονόµησης χρηµάτων για συµπολίτες µας οι οποίοι
δεν έχουν καµµία εργασία και καµµία ασφάλιση. Δεν µπορούµε
να τους υπερασπιζόµαστε όλους.

Τέλος, κοιτάξτε να δείτε, εδώ υπάρχει µία δανειακή σύµβαση,
την οποία ο ΣΥΡΙΖΑ λέει ότι οψέποτε έρθει στην εξουσία θα την
επαναδιαπραγµατευθεί. Λέει όµως ο ΣΥΡΙΖΑ, επειδή αντιλαµβά-
νεται ότι µπορεί να µην πάει καλά αυτή η επαναδιαπραγµάτευση,
«Εµείς θα εφαρµόσουµε το πρόγραµµά µας οποιαδήποτε κι αν
είναι η έκβαση αυτής της διαπραγµάτευσης». 

Αυτό, όµως, έρχεται και κολλάει µε άλλες σχετικές δηλώσεις
που λένε ότι δεν θα είναι εύκολος ο δρόµος. Δεν υπάρχει αµφιβο-
λία, δεν υπάρχουν εύκολες λύσεις. Δεν υπάρχουν µαγικά ραβδιά.

Άρα, λοιπόν, εδώ πρέπει να συµφωνήσουµε για τι πράγµα συ-
ζητάµε. Αν καθίσουµε να συζητήσουµε πού θα βρούµε τα χρή-
µατα για τους ανασφάλιστους –που παρεκτράπη η συζήτηση και
δεν το συζητήσαµε τελικά και λυπούµαι γι’ αυτό- να πούµε ο κα-
θένας την πρότασή του. Ακούστηκαν προτάσεις και προτείνω και
εγώ να εφαρµοστεί επιτέλους το ενιαίο µισθολόγιο και να τιµω-
ρηθούν αυτοί που δεν το εφάρµοσαν. Αν, όµως, πρόκειται να
πούµε ότι θα πάµε σε άτακτη χρεοκοπία και την εποµένη της άτα-
κτης χρεοκοπίας θα ξαναπροσλαµβάνουµε, θα έχουν όλοι υγεία,
περίθαλψη και φάρµακα και θα είναι όλα στη θέση τους σαν να

µην έχει αλλάξει τίποτα, αυτό είναι ένα ψέµα, το οποίο αυτήν τη
στιγµή λέγεται στον ελληνικό λαό.

Θέλω επίσης να πω, γιατί ακούστηκε κάτι για την Ισλανδία, ότι
η Ισλανδία δεν έχει τα µεγέθη της Ελλάδας. Ούτε έγινε στην Ισ-
λανδία αυτό που έγινε στην Ελλάδα. Ξέρουµε ακριβώς τους λό-
γους χρεοκοπίας της Ισλανδίας και ακριβώς τους λόγους
χρεοκοπίας της Ελλάδας. Στην Ελλάδα χρεοκόπησε το δηµόσιο,
δεν χρεοκόπησε ο ιδιωτικός τοµέας. Και επίσης, στην Ισλανδία
να θυµίσω και να τελειώσω µε τούτο, τώρα που έγιναν εκλογές,
αυτοί οι οποίοι οδήγησαν τη χώρα στη χρεοκοπία, ξαναβγήκαν.
Και έφυγαν αυτοί –χάσατε ένα κεφάλαιο µάλλον- οι οποίοι εκλή-
θησαν να σώσουν τη χώρα από τη χρεοκοπία. Δεν υπάρχουν, λοι-
πόν, ιδανικές χώρες, τις οποίες να επικαλούµαστε συνέχεια, για
να λέµε ότι εµείς τα κάνουµε όλα στραβά.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, κ. Κωνσταντίνος Τριαντάφυλ-
λος, έχει τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Ξεκινώντας, θα ήθελα και εγώ να εκφράσω εκ µέρους του
ΠΑΣΟΚ τον αποτροπιασµό µας και την απόλυτη καταδίκη για τη
διπλή δολοφονία και τον τραυµατισµό ενός τρίτου νέου ανθρώ-
που από προφανώς µια τροµοκρατική οργάνωση και µε αυτόν
τον τρόπο να τονίσω ότι ο ελληνικός πολιτικός κόσµος -το σύ-
νολο των κοµµάτων- έχει εκφραστεί µε ενότητα, ψυχραιµία και
έχει στείλει το κατάλληλο µήνυµα, τόσο στην ελληνική κοινωνία
όσο και στο εξωτερικό.

Να ξεκινήσω µε µια διαπίστωση. Κατ’ αρχάς, είναι λυπηρό να
βλέπουµε τέτοιου είδους αντιπαραθέσεις µέσα στο Κοινοβούλιο.
Είναι λυπηρό να υπάρχουν και τέτοιου είδους εκφράσεις, αλλά
και τέτοιου είδους τόνοι. 

Θεωρώ ότι το ζήτηµα που αναδεικνύει σήµερα η Κοινοβουλευ-
τική οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ µε την επίκαιρη επερώτησή της είναι ένα
πραγµατικό πρόβληµα που το εστιάζει, το εντοπίζει, το παρατη-
ρεί όλος ο πολιτικός κόσµος. Το είπε και ο Υπουργός νοµίζω.

Είναι αδιαµφισβήτητο το πρόβληµα το οποίο υπάρχει σχετικά
µε τους ανασφάλιστους νέους και κυρίως µεγαλύτερους, µεσή-
λικες, ηλικιωµένους ανθρώπους. Είναι ένα ζήτηµα το οποίο αγ-
γίζει τα όρια του ανθρωπιστικού προφανώς προβλήµατος και
είναι λυπηρό το γεγονός ότι για ένα τόσο σηµαντικό πρόβληµα
η ελληνική πολιτεία αδυνατεί να καταγράψει ακριβείς αριθµούς.

Ειλικρινά, διαβάζοντας την επίκαιρη επερώτηση –διάβαζα τα
νούµερα αυτά που είπε ο κ. Κοντός- έβγαινε ένα σύνολο δωδε-
κάµισι εκατοµµυρίων ανθρώπων. Και ανέτρεξα στο διαδίκτυο, για
να δω αν ήταν ένας λάθος από την πλευρά της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ και ήταν ακριβώς έτσι. 

Θεωρώ, κύριε Υπουργέ, ότι το πρώτο που πρέπει να γίνει είναι
το εξής: Ο κ. Κοντός, όταν δεν έχει στοιχεία ακριβή, θα πρέπει
να καταγράψει, να δώσει εντολή, αλλά όχι να βγάζει νούµερα, τα
οποία προφανώς δεν αντιστοιχούν στην ελληνική πραγµατικό-
τητα.

Τι έχουµε εδώ; Έχουµε ανασφάλιστους, οι οποίοι προέρχονται
για πρώτη φορά σε τόσο µεγάλο βαθµό από το ελεύθερο εµπό-
ριο και τους ελεύθερους επαγγελµατίες. Και αυτό είναι µια πραγ-
µατικότητα ζοφερή. 

Ξέρετε, συνηθίζουµε να λέµε ότι πλήρωσε το µάρµαρο της κρί-
σης ο µισθωτός και ο συνταξιούχος λόγω της µείωσης µισθών
και συντάξεων. Όταν δεις, όµως, κατάµατα τα κοινωνικά δεδο-
µένα, όπως είναι αυτό το ζήτηµα το σηµερινό, καταλαβαίνεις ότι
ένα τεράστιο κοµµάτι της κρίσης το έχει πληρώσει ο ελεύθερος
επαγγελµατίας, ο µικροµεσαίος, ο έµπορος, ο νέος επιστήµονας,
ο πολιτικός µηχανικός, ο δικηγόρος, ο γιατρός, ο οποίος πραγ-
µατικά βρίσκεται στην ανασφάλεια, στην αβεβαιότητα της µη
ασφάλισης.

Και δεν ισχύει µόνο αυτό. Παρατηρούµε –και εδώ χρειάζεται
κυβερνητική και προφανώς, νοµοθετική παρέµβαση- για πρώτη
φορά να υπάρχει σε τόσο µεγάλο βαθµό από την πλευρά του
ΟΑΕΕ ένα «κυνήγι», σε επίπεδο ποινικών διώξεων, µικροµεσαίων
εµπόρων. Αυτό καταλήγει να είναι όχι ένα ασφαλιστικό ταµείο,
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όχι ένας ασφαλιστικός φορέας, αλλά ένα ταµείο που τελικά κυ-
νηγάει τους ίδιους αυτούς, οι οποίοι έπρεπε να τυχαίνουν ασφά-
λισης.

Γι’ αυτό εγώ θεωρώ ότι είναι ένα πρώτο βήµα το voucher, το
εισιτήριο ελεύθερης πρόσβασης. Θεωρώ ότι αν αυτό το δούµε
πιλοτικά, αν δηλαδή το δούµε ως ένα µοντέλο το οποίο µπορεί
να λειτουργήσει σε ευρύτερη κλίµακα, προφανώς και είναι µία
λύση, προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το µείζον θέµα των αν-
θρώπων οι οποίοι δεν έχουν υγειονοµική ασφάλιση.

Τι έγινε όµως -γιατί πραγµατικά όταν έχουµε να κάνουµε µε τα
οικονοµικά της υγείας πρέπει να τα βλέπουµε και σε σύνδεση µε
τα δηµοσιονοµικά µας- τα προηγούµενα χρόνια; Ήταν µόνο το
ζήτηµα των συντάξεων; Ήταν µόνο το ζήτηµα, αυτό που λέµε «η
φούσκα της ελληνικής οικονοµίας» ή υπήρξε και µία κατασπατά-
ληση στα οικονοµικά της υγείας; Γιατί αν παρατηρήσει κάποιος
τα οικονοµικά δεδοµένα που έχουν να κάνουν µε την δηµόσια
υγεία, µε το σύστηµα υγείας µας, µπορεί να διαπιστώσει µία διόγ-
κωση των δαπανών µέσα σε διάστηµα λιγότερο από πέντε χρόνια. 

Αυτό πραγµατικά είχε άµεση επίπτωση, όταν τελικά δεν µπό-
ρεσε η χώρα να βγει στις αγορές και να της δοθεί ο χρόνος προ-
κειµένου να προχωρήσει σε διαρθρωτικές αλλαγές που θα
µπορούσαν να περιορίσουν το κόστος της υγείας. Εποµένως,
πού εστιάζει κανείς το πρόβληµα; Το εστιάζει στα πιράνχας,
στους καρχαρίες που ευτυχώς εξέλειπαν των θαλασσών της
υγείας; Ή το εστιάζει στο πώς θα µπορέσει αυτό να το ξαναδη-
µιουργήσει; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ πιστεύω ότι κανείς µέσα στο Κοινοβούλιο –θα πάρω και
το χρόνο της δευτερολογίας µου, κυρία Πρόεδρε- δεν επιδιώκει
µε τον έναν ή τον άλλο τρόπο… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Επειδή στους
χρόνους εξετράπησαν όλοι, θα σας δώσω χρόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε. 

Επειδή θεωρώ ότι κανείς µέσα στο Κοινοβούλιο δεν θέλει να
δηµιουργήσει περιβάλλον κατάλληλο για την ανάθρεψη πιράν-
χας ξανά και καρχαριών, πιστεύω ότι ο πρώτος στόχος που πρέ-
πει να θέτει το Υπουργείο είναι το ένα ευρώ δαπάνη να είναι και
ένα ευρώ αποτέλεσµα για τον ασφαλισµένο και τον πολίτη. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι όπως αποκαλύφθηκε το σκάν-
δαλο του Οίκου Ναύτου, πρέπει να εντοπιστούν και να εξαλει-
φθούν όλες εκείνες οι περιπτώσεις που ουσιαστικά είναι
περιπτώσεις διαφθοράς, κατασπατάλησης του δηµοσίου χρήµα-
τος σε αυτήν τη φάση που είναι πάρα πολύ δύσκολη για τον Έλ-
ληνα φορολογούµενο.

Λέγοντας αυτά, θα ήθελα να τονίσω το εξής, διότι ειπώθηκε
προηγουµένως από τον κύριο Υπουργό η ιστορία η γνωστή για
το «λεφτά υπάρχουν» κ.λπ.: Εάν ανατρέξει κανείς στο 2009 –λεί-
πει τώρα ο κύριος Υπουργός, ωστόσο είναι σηµαντικό- τι απ’ όλα
αυτά τα οποία χρησιµοποιούµε σήµερα σαν εργαλεία υπήρχε;
Υπήρχε ηλεκτρονική συνταγογράφηση που περιόρισε κατά πάρα
πολύ τη φαρµακευτική δαπάνη του δηµοσίου; Υπήρχε µήπως η
νέα τιµολόγηση των φαρµάκων; Ή δεν υπήρχαν τα πιράνχας ή
δεν υπήρχαν δεκαπλάσιες –για να µην πω εικοσαπλάσιες και πα-
ραπάνω- τιµές στα φάρµακα που σήµερα έχουν πέσει οι τιµές οι
οποίες αν µη τι άλλο είναι λογικές. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Υπουργός έβριζε το
Σαµαρά τότε. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Αυτό θα το πείτε εσείς
στη συνέχεια. Φάρµακα τα οποία σήµερα µπορεί να κοστίζουν
60 ή 50 ευρώ, το 2009 έκαναν 650 και 700 ευρώ; Αυτό ήταν κάτι
το οποίο συνέβη τυχαία; Δεν έχουµε σήµερα τα εργαλεία προ-
κειµένου να αντιµετωπίσουµε αυτό το µεγάλο ζήτηµα. Όµως και
αυτό δεν αρκεί. Χρειάζεται να εντοπιστούν όλα εκείνα τα κυκλώ-
µατα τα οποία κατασπαταλούν το χρήµα του ελληνικού λαού.

Θα φέρω δύο παραδείγµατα –το είχα πει και στον προκάτοχό
σας, κύριε Υπουργέ- τα οποία καταδεικνύουν ακριβώς αυτήν τη
σπατάλη. 

Πρώτο παράδειγµα: Στην εκλογική µου περιφέρεια, στη Χίο, ο
ΕΟΠΥΥ ενώ υπάρχει συγχώνευση µε το ΙΚΑ, εξακολουθεί δεκαέξι

µήνες µετά από την πρώτη ερώτηση που έχω καταθέσει –γιατί
την καταθέτω κάθε µήνα- να ενοικιάζει ξεχωριστά γραφεία από
εκείνα τα οποία του διαθέτει και σήµερα ακόµα το ΙΚΑ, ένα κτή-
ριο το οποίο είναι κατασκευασµένο προ πενταετίας στο ΙΚΑ, ιδιό-
κτητο, το οποίο έχει πάρα πολλούς χώρους κενούς.

Παρ’ όλα αυτά ο ΕΟΠΥΥ, δεκαέξι µήνες -ξαναλέω- µετά την
πρώτη ερώτηση που έχω καταθέσει για το συγκεκριµένο ζήτηµα,
συνεχίζει να πληρώνει ενοίκιο, ενώ θα µπορούσε να µεταφέρει
τις υπηρεσίες του στο ΙΚΑ και ο ασφαλισµένος να µην χρειάζεται
να πηγαινοέρχεται µία απόσταση οκτώ χιλιοµέτρων για να εξυ-
πηρετηθεί. Αυτό είναι το πρώτο. 

Δεύτερον, υπάρχει ένα ζήτηµα, το οποίο είναι σηµαντικό.
Υπάρχει µικροβιολογικό εργαστήριο στο ΙΚΑ στο νησί της Χίου,
το οποίο εδώ και δεκαέξι µήνες δεν λειτουργεί. Υπάρχει γιατρός,
υπάρχει βοηθητικό προσωπικό, το οποίο δεν µπορεί να εξυπηρε-
τήσει κανέναν, µε αποτέλεσµα οι ασφαλισµένοι του ΕΟΠΥΥ είτε
να πηγαίνουν έξω, δηλαδή σε ιδιώτες, είτε να πηγαίνουν στο νο-
σοκοµείο και το ραντεβού σήµερα να κλείνεται στο νοσοκοµείο
του νησιού µετά από δέκα µήνες. 

Αυτό που λείπει για να λειτουργήσει το µικροβιολογικό εργα-
στήριο απαιτεί δαπάνη λιγότερη από 20.000 ευρώ. Παρ’ όλα
αυτά σήµερα ο ασφαλισµένος δεν έχει τις υπηρεσίες οι οποίες
είναι απαραίτητες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει παρατεταµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Τριαντάφυλλε. Σας παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κυρία
Πρόεδρε. Απλά είναι λίγος ο χρόνος.

Υπάρχουν τρία πράγµατα τα οποία είναι σηµαντικά για τον
ΕΟΠΥΥ. Το πρώτο είναι να µην υπάρχει χρέωση στην τηλεφωνική
γραµµή, στο τηλεφωνικό ραντεβού. Αυτό είναι σηµαντικό για τον
άνθρωπο ο οποίος κλείνει τις υπηρεσίες και ο οποίος είναι ασφα-
λισµένος. 

Δεύτερον, πρέπει να δούµε πώς θα ολοκληρωθεί επιτέλους
αυτός ο διαγωνισµός για την ηλεκτρονική συνταγογράφηση και
τρίτον, να ολοκληρωθεί η διαδικασία ενοποίησης-εξορθολογι-
σµού της ακίνητης περιουσίας. 

Θα κάνω και µία πρόταση για να κλείσω. Πόσο κοστίζει σή-
µερα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ξενοφοβία και ο ρατσισµός
στην ελληνική κοινωνία; Πόσο κοστίζει στο σύστηµα υγείας µας;
Γιατί αν πάρουµε ως δεδοµένο ότι υπάρχουν τρία εκατοµµύρια
άνθρωποι στην ελληνική επικράτεια που δεν ασφαλίζονται, εγώ
είµαι σίγουρος ότι ανάµεσα σε αυτούς θα βρούµε και εκατόν πε-
νήντα χιλιάδες µετανάστες, οι οποίοι θέλουν να ασφαλιστούν και
το ελληνικό σύστηµα δεν τους αφήνει. 

Εάν υπολογίσει το Υπουργείο Υγείας µαζί µε το Υπουργείο Ερ-
γασίας πόσα είναι τα χρήµατα που θα µπορούσαν να εξοικονο-
µηθούν από τους ανθρώπους οι οποίοι διαµένουν στην πατρίδα
µας τα τελευταία δέκα χρόνια και δεν τους επιτρέπεται η ασφά-
λιση, µαζί µε την εφάπαξ καταβολή των ενσήµων των τελευταίων
δύο ετών, είµαι σίγουρος ότι καλύπτεται ένα πολύ µεγάλο µέρος
του οικονοµικού προβλήµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε πολύ, κύριε Τριαντάφυλλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Και κλείνω, κυρία Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κλείστε, κύριε
συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Είναι η εποχή που δυστυχώς -για µένα όµως ευτυχώς - τελει-

ώνει η πολιτική της ευκολίας και των ιδεοληψιών και ξεκινάει η
εποχή της δυσκολίας, αλλά της αντιµετώπισης της πραγµατικό-
τητας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ

κι εγώ. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Κυρία Πρόεδρε,

µπορώ να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,

κύριε Υπουργέ.
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ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Θα ήθελα µόνο
να διευκρινίσω ότι για τους δικαιούχους του ΕΚΑΣ, που είναι
τριακόσιες πενήντα χιλιάδες άνθρωποι, δεν υπάρχει χρέωση
κλήσεως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Μελάς, Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, θέλω κι εγώ στην αρχή να εκφράσω τη λύπη µου
για την απώλεια των δύο νέων παιδιών, καθώς επίσης και για το
βαρύ τραυµατισµό του τρίτου. 

Επιβάλλεται όλοι σε αυτήν τη χώρα να λειτουργούµε µε τον
πλέον δηµοκρατικό τρόπο και όχι να προβαίνει κάποιος ή κάποιοι
σε εγκληµατικές ενέργειες. 

Η πραγµατικότητα σήµερα είναι ότι µε την εφαρµογή των
µνηµονίων και την υπακοή στην τρόικα, την οποία εφάρµοσαν και
εφαρµόζουν οι τελευταίες κυβερνήσεις, ο ελληνικός λαός έχει
εξαθλιωθεί και έχει υποβαθµιστεί πολύ η ποιότητα της ζωής του.
Άνθρωποι µε κύρος, µε αξιοπρέπεια, µε ποιότητα ζωής
προβληµατίζονται, εάν θα έχουν τη δυνατότητα αύριο να σιτίσουν
τον εαυτό τους, καθώς και την οικογένειά τους, ενώ ακόµη
χιλιάδες πολίτες µένουν στο σκοτάδι και στους δρόµους. 

Αυτό οφείλεται στην τραγική µείωση των µισθών και των
συντάξεων, στην επιβολή φόρων και χαρατσιών, αλλά κυρίως,
στο ότι, εργαζόµενοι µέχρι πρότινος είναι σήµερα άνεργοι και
δεν έχουν τη δυνατότητα και την ελπίδα εξεύρεσης εργασίας. Η
ανεργία σήµερα ξεπερνά το 27,9% όπως λέγεται. Οι άνεργοι
είναι περισσότεροι από ενάµισι εκατοµµύριο, πλησιάζουν τα δύο
εκατοµµύρια. 

Λόγω της µεγάλης οικονοµικής εξαθλίωσης, η αγορά έχει
πάθει καθίζηση, µε αποτέλεσµα να κλείνουν επιχειρήσεις,
καταστήµατα, το ένα µετά το άλλο και οι άνεργοι να αυξάνονται
κατά χιλιάδες κάθε χρόνο. 

Εκτός της ανεργίας που παρουσιάζεται στον ιδιωτικό τοµέα
έχουµε και τις απολύσεις στο δηµόσιο τοµέα, πράγµα που το χα-
ρακτηρίζω απαράδεκτο. Άλλο είναι να απολύεται κάποιος που
είναι επίορκος κι άλλο να αποδίδει, να είναι χρήσιµος στη δου-
λειά του και να απολύεται.

Σήµερα, ο απολυµένος δεν υπάρχει περίπτωση να βρει εργα-
σία. Πώς, λοιπόν, να συντηρήσει έστω και στοιχειωδώς την οικο-
γένειά του; Για το λόγο αυτόν, πολλοί καταλήγουν µε ψυχολογικά
προβλήµατα και, δυστυχώς, σε αυτοκτονίες. Έχουµε τα τρία, τέσ-
σερα τελευταία χρόνια, περίπου τέσσερις µε πέντε χιλιάδες αυ-
τοκτονίες και κανείς, µα κανείς από τους κυβερνώντες δεν έχει
αρθρώσει µια λέξη. 

Διάβαζα προ ηµερών σε µια εφηµερίδα ότι πατέρας µε τέσ-
σερα παιδιά, άνεργος, επειδή χρωστάει στο δηµόσιο, του παίρ-
νουν το σπίτι κι έστειλε επιστολή στον Υπουργό Οικονοµικών κ.
Στουρνάρα γράφοντάς του «µαζί µε το σπίτι µου πάρτε µου και
τα παιδιά». Ερωτώ: σε µια τέτοια πολιτική µπορεί να πει κανείς
ότι υπάρχει έστω και στοιχειώδης κοινωνική ευαισθησία; 

Σήµερα, χάνουν τη ζωή τους συµπολίτες µας λόγω της υπο-
βάθµισης των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας. Στη συνέχεια θα
σας το αιτιολογήσω αυτό. Ακόµη, εκατοντάδες χιλιάδες παιδιά
µε πτυχία και µεταπτυχιακά φεύγουν για το εξωτερικό. Επίσης,
έχουµε εκατοντάδες χιλιάδες λιγότερες γεννήσεις τα τελευταία
χρόνια. Αποτέλεσµα όλων αυτών είναι τα τρία τελευταία χρόνια
να έχει ελαττωθεί ο ελληνικός πληθυσµός κατά ένα εκατοµµύριο. 

Ερωτώ: µήπως κάποιοι θέλουν η Ελλάδα του µέλλοντος να
γίνει Ελλάδα των λαθροµεταναστών και των µεταναστών; Είναι
απαράδεκτο αυτό. Η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες. Σε αυτήν
τη δύσκολη οικονοµική περίοδο που διερχόµεθα επιβάλλεται η
Κυβέρνηση να προσέξει όσο το δυνατόν περισσότερο την υγεία
του λαού µας. 

Δυστυχώς, όµως, συµβαίνει το αντίθετο αφού όλες οι παρεχό-
µενες υπηρεσίες υγείας έχουν υποβαθµιστεί πάρα πολύ, µε απο-
τέλεσµα πολλοί συνάνθρωποί µας –όπως σας είπα- να χάνουν
ακόµη και τη ζωή τους. Λόγω µη λειτουργίας κλινών, µονάδων
εντατικής θεραπείας, λόγω έλλειψης νοσηλευτικού προσωπικού
χάνουν κάθε χρόνο χίλια άτοµα τη ζωή τους µόνο στην Περιφέ-
ρεια Αττικής. 

Επίσης, χάνονται ανθρώπινες ζωές λόγω καθυστέρησης των
χειρουργικών επεµβάσεων, αλλά και λόγω µη λειτουργίας στο
βαθµό που πρέπει αγροτικών ιατρείων, κέντρων υγείας αλλά και
όλων των περιφερειακών νοσοκοµείων, αλλά γενικά όλων των νο-
σοκοµείων της Ελλάδας. 

Σήµερα, ακόµη ο ασθενής αναγκάζεται να βάζει βαθιά το χέρι
στην τσέπη και να πληρώνει γιατρούς, φάρµακα, εξετάσεις, τη-
λεφωνικά ραντεβού ακόµα και την εισαγωγή του στο νοσοκοµείο
όταν η τσέπη του είναι άδεια. 

Εφαρµόσατε –έφυγε ο κύριος Υπουργός, είστε εσείς τώρα
εδώ, κύριε Υφυπουργέ- να πληρώνουν οι ασθενείς για την εισα-
γωγή τους στο νοσοκοµείο 25 ευρώ. Κι είπε ο κύριος Υπουργός
ότι την απόφαση αυτή την πήρε ο ίδιος και δεν την επέβαλε η
τρόικα. Γιατί τα λέει αυτά; Είναι συνήγορος της τρόικας; Το λέω
αυτό διότι το µέτρο αυτό, το επέβαλε η τρόικα. Δεν το λέω εγώ.
Αυτό το είπε ο προηγούµενος Υπουργός κ. Λυκουρέντζος δηµό-
σια, αλλά µου το είπε κι εµένα προσωπικά ότι επέµενε η τρόικα
να εφαρµοστεί το µέτρο αυτό από την 1η Ιανουαρίου 2013. Γι’
αυτό πρέπει να λέτε την αλήθεια στον ελληνικό λαό και όχι λόγια
σκοπιµότητας. 

Επίσης, θέλετε να αγοράζουν όλοι γενόσηµα φάρµακα κι όσοι
αγοράζουν πρωτότυπα τους τιµωρείτε, αφού τους επιβάλλετε να
πληρώνουν το 100% του κόστους πάνω από την τιµή του γενο-
σήµου. Υπεύθυνος για τη θεραπεία του ασθενούς είναι το Υπουρ-
γείο; Αυτό θα δώσει το κατάλληλο φάρµακο; 

Γι’ αυτό ερωτώ: Εάν πάρει κάποιος γενόσηµο και δεν πάει
καλά και δεν θεραπευθεί, αλλά αντιθέτως επιδεινωθεί η κατά-
σταση της υγείας του ποιος ευθύνεται; Ευθύνεται ο γιατρός, ο
φαρµακοποιός ή το κράτος, δηλαδή ο Υπουργός; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω σε δύο λεπτά, κυρία Πρόεδρε. 
Ακόµη, θέλω να τονίσω από την παράταση της ασθένειας και

τις επιπλοκές που τυχόν θα δηµιουργηθούν από τη λήψη ακα-
τάλληλου φαρµάκου για τη θεραπεία, θα αυξηθεί η συχνότητα
εισαγωγής των ασθενών στα νοσοκοµεία. Αυτό θα έχει µεγαλύ-
τερο οικονοµικό κόστος και για το κράτος. 

Λέτε, επίσης, ότι έχει ελαττωθεί η κρατική φαρµακευτική δα-
πάνη. Εάν η ελάττωση της κρατικής φαρµακευτικής δαπάνης
προερχόταν από ελάττωση σπατάλης του δηµοσίου χρήµατος,
θα συµφωνούσα. 

Η ελάττωση, όµως, της κρατικής φαρµακευτικής δαπάνης
οφείλεται στο ότι ένα µεγάλο µέρος του ποσού αυτού έχει προ-
έλθει από τις τσέπες των ασθενών και µάλιστα αυτήν τη δύσκολη
οικονοµική περίοδο. 

Και σ’ αυτήν τη δύσκολη οικονοµική περίοδο εξαθλιώνετε
ακόµη και τους κινητικά αναπήρους. Πήρα µια επιστολή προχθές
από τους κινητικά αναπήρους, οι οποίοι καθυστερούν γύρω στον
ένα χρόνο να περάσουν επιτροπή. Το διάστηµα αυτό τους κόβε-
ται η σύνταξη, τους κόβονται τα επιδόµατα, τους κόβεται και η
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. Και όταν περάσουν και πράγµατι
πάρουν την αναπηρία τους στο βαθµό που είχαν πριν, δεν τους
δίνουν τίποτα αναδροµικό.

Αυτές οι πολιτικές, για µένα, δεν πρέπει να εφαρµοστούν. Και
αυτήν τη δύσκολη οικονοµική περίοδο επιβάλλεται να µη σπατα-
λάτε δηµόσιο χρήµα. Το λέω αυτό γιατί η ανασυγκρότηση του
ΕΟΠΥΥ και της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας έχει δοθεί για
µελέτη στην Task Force µέσω της Επιτροπής «Υγεία εν δράσει»
και η µελέτη θα κοστίσει 4,5 εκατοµµύρια ευρώ. Είναι απαράδε-
κτο να σπαταλούνται τόσα εκατοµµύρια, όταν λέγεται µάλιστα
ότι έχει γίνει µελέτη δωρεάν από καθηγητή και από όλους τους
συνεργάτες του. Και δεν αποτελεί δικαιολογία ότι τα χρήµατα
προέρχονται από το ΕΣΠΑ. 

Γιατί για το ό,τι είπε ο Υπουργός για το πού θα βρούµε τα
λεφτά, εγώ θα σας πω το εξής: Δύο πράγµατα αν είχαν γίνει, η
Ελλάδα θα έβγαινε απ’ αυτήν την οικονοµική κρίση. Το ένα είναι
να ελεγχθούν και φορολογηθούν όλα τα «µαύρα» λεφτά, λίστα
Λαγκάρντ, λίστα Λιχτενστάιν, λίστα Λουξεµβούργου. Δεν µε εν-
διαφέρει εάν τιµωρηθούν. Ας µην τιµωρηθούν, αλλά να φορολο-
γηθούν. Και, δεύτερον, να γίνει µελέτη του διαχρονικού χρέους,
να φύγει το επαχθές και επονείδιστο χρέος, οι γερµανικές απο-
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ζηµιώσεις και όλα αυτά και από κει και πέρα να µείνει το υπό-
λοιπο χρέος. Εάν συνέβαιναν αυτά τα δύο, µε µία δυναµική πο-
λιτική, µε µια πολιτική που θα στήριζε τον ελληνικό λαό, τότε ο
ελληνικός λαός θα έβγαινε από αυτήν την οικονοµική κρίση.

Και επειδή είπε ο Υπουργός προηγουµένως ότι «έφυγε ο
Μελάς», να σας πω ότι ο Μελάς δεν έφυγε. Ο Μελάς καταψήφισε
συνειδητά το µνηµόνιο, διότι έχω πει και το πιστεύω ότι το µνη-
µόνιο είναι η εξαθλίωση του ελληνικού λαού και σ’ αυτό εγώ επι-
βεβαιώθηκα, όπως και άλλοι που το καταψήφισαν. Και έχω πει
ότι ως γιατρός πάνω από όλα έβαζα τον άρρωστο και τώρα ως
πολιτικός πάνω από όλα βάζω τον ελληνικό λαό. Κάποιοι άλλοι,
όµως, πάνω από τον ελληνικό λαό βάζουν την καρέκλα τους.

Κλείνοντας, θέλω να τονίσω ότι επιβάλλεται σήµερα να βοη-
θήσουµε, να προστατεύσουµε –να προστατεύσετε, δηλαδή,
εσείς οι συγκυβερνώντες- όσο δυνατόν περισσότερο τον ελλη-
νικό λαό και για τα θέµατα της ανεργίας και για τα θέµατα της
υγείας. Αλλά να προστατευτεί στην πράξη και όχι στα λόγια, γιατί
τα λόγια τα παχιά, τα µεγάλα και τα ψεύτικα απογοητεύουν τον
ελληνικό λαό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μελά.
Τον λόγο έχει ο κ. Βασίλης Οικονόµου, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος της ΔΗΜΑΡ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Πραγµατικά είναι µια ενδιαφέ-

ρουσα επίκαιρη επερώτηση σε συνέχεια της επερώτησης της
Παρασκευής που έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ για τα ζητήµατα της αναπη-
ρίας. Σήµερα έφερε τα θέµατα των ανασφαλίστων και της αδυ-
ναµίας του κράτους να αντιµετωπίσει υγειονοµικά τους
ανασφάλιστους, αλλά, δυστυχώς, επνίγη στα ρηχά αυτή η επε-
ρώτηση καθώς «απολαύσαµε» µια κοκοροµαχία παλιού τύπου,
παλιού καιρού, χωρίς πραγµατικά να δοθεί κάτι συγκεκριµένο
σαν πρόταση από τη µεριά του ΣΥΡΙΖΑ, αδικώντας ο ίδιος τον
εαυτό του, βάζοντας ζητήµατα σκανδαλοθηρίας και περιφερει-
ακά ζητήµατα για το µέγα πρόβληµα που ο ίδιος πήρε την πρω-
τοβουλία να θέσει.

Ειλικρινά, όταν µπαίνει στη δηµόσια συζήτηση µια τέτοια υπό-
θεση, πολύ αδικεί κάποιο κόµµα ή τα πολιτικά πρόσωπα όταν το
ευτελίζουν και το κατεβάζουν στο επίπεδο µιας απλής κοκορο-
µαχίας δικοµµατικού τύπου, η οποία µάλιστα εµφανίζεται ως κα-
ρικατούρα των παλαιών µεγαλειωδών τέτοιων µαχών, που
πραγµατικά τότε ίσως και να είχαν το νόηµά τους, σήµερα, όµως,
επ’ ουδενί λόγο.

Τι θέλω να πω, λοιπόν; Περιγράφεται µε άριστο τρόπο και
πολύ καθαρό -και το παραδέχοµαι- µέσα στην επίκαιρη επερώ-
τηση η προβληµατική του ζητήµατος και δεν µπορεί κανένας,
κύριε Υπουργέ, να πει ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα και δεν είναι
έτσι τα στοιχεία. Αυτά είναι δεδοµένα, συγκεκριµένα. Το ζήτηµα
είναι πώς τα ερµηνεύουµε και ποια εργαλεία θα χρησιµοποι-
ήσουµε για να δώσουµε κάποια απάντηση.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Υγείας): Αυτά τα στοιχεία
περί τριών εκατοµµυρίων ανασφάλιστων δεν ισχύουν.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όχι. Όµως, ισχύουν τα στοιχεία για
την ανεργία, ισχύουν τα στοιχεία περί του ορίου της φτώχειας
και ισχύει ότι το 12,9% των νοικοκυριών δεν έχουν εργαζόµενο.
Τα περισσότερα είναι αυτά που είναι.

Είναι µια δεδοµένη κατάσταση. Η περιγραφή της κατάστασης,
η φωτογραφία της στιγµής είναι αυτή. Βέβαια δεν συνεισφέρεις
πάρα πολλά στο δηµόσιο λόγο όταν απλά φωτογραφίζεις ή εξι-
στορείς. Πρέπει να πάµε στο επόµενο βήµα. Το επόµενο βήµα,
δυστυχώς, αυτή η επίκαιρη επερώτηση δεν το κάνει, όχι γιατί δεν
έχει ικανά και άξια στελέχη και πρόσωπα, τα οποία πραγµατικά
θα µπορούσαν ίσως να δώσουν κάποιες λύσεις. Όµως είναι δύ-
σκολες οι λύσεις. Φυσικά και δεν µπορεί να δώσει πρόταση, γιατί
θα «σπάσουν αυγά» και τα «αυγά» αυτήν τη στιγµή σε ένα κλασι-
κού τύπου αντιπολιτευτικό κόµµα, το οποίο εποφθαλµιά την
εξουσία και µόνο, είναι δύσκολο στοιχείο, γιατί πρέπει να είσαι
µε όλους καλός. 

Με ποιους πρέπει να είσαι καλός και µε ποιους -λέµε εµείς-
πρέπει να «σπάσεις αυγά», να δηµιουργήσεις γωνίες και να έχεις
και ρήξεις;

Όταν στις αρχές της δεκαετίας του 2000 η φαρµακευτική δα-
πάνη ήταν γύρω στα 2 δισεκατοµµύρια και όταν στο τέλος αυτής
της δεκαετίας έφτασε γύρω στα 6 δισεκατοµµύρια, πρέπει να
πούµε κάτι πολύ συγκεκριµένο και να παραδεχθούµε ότι ή τελικά
είµαστε ένας λαός χολερικός, που ξαφνικά µέσα σε µία δεκαετία
χρειαζόµαστε επί τρία αύξηση της δαπάνης για το φάρµακο -
πράγµα που εγώ δεν το πιστεύω, γιατί δεν νοµίζω ότι ο ελληνικός
λαός ξαφνικά σε µία δεκαετία χρειάστηκε τόσα πολλά φάρµακα
και τόσες µεγάλες δαπάνες επ’ αυτού του συγκεκριµένου, έτσι
ώστε να αντιµετωπίσει τα τεράστια προβλήµατά του- ή έχει γίνει
ένα πολύ µεγάλο «πάρτι» κερδοσκοπίας και όλων αυτών των
στοιχείων που περιγράφει µία κλασικού τύπου ωραία διασπάθιση
και σπατάλη των δηµόσιων πόρων. Μάλλον το δεύτερο έγινε.

Το κόµµα που ξεκίνησε τη δεκαετία και σχεδόν την τελείωσε,
το ΠΑΣΟΚ, αυτό που άφησε µε τρόπο άφρονα µαζί µε τη Νέα
Δηµοκρατία να εξελιχθεί η δαπάνη, στο τέλος αυτής της δεκαε-
τίας άρχισε να τη µαζεύει. Αυτό το θέµα –λέω για τα 2 δισεκα-
τοµµύρια φαρµακευτικής δαπάνης στις αρχές της δεκαετίας του
2000 που έφθασαν σχεδόν τα 6 δισεκατοµµύρια σε µία δεκαετία,
κύριε Υπουργέ, για να καταλάβετε για ποιο θέµα µιλάµε- είναι
κοινωνική πολιτική; Δηλαδή το ότι µέσα σε µία δεκαετία τριπλα-
σιάστηκε η δαπάνη στο φάρµακο, εγώ αυτό θα το ονοµάσω «κοι-
νωνική πολιτική» ή θα το πω «η κλασική κατάσταση, η κλασική
εξέλιξη µιας µεγαλειώδους κοµπίνας», που µάλιστα δεν πήγε
στις τσέπες του ελληνικού λαού, αλλά πήγε στις τσέπες ολίγων;

Όσον αφορά αυτά τα 6 δισεκατοµµύρια αν δεν πω ότι πρέπει
να τα σταµατήσουµε, γιατί θα τα πληρώσει ο ελληνικός λαός
χρυσάφι αυτά τα φάρµακα -λέω ένα παράδειγµα, για το φαρµα-
κευτικό ζήτηµα µόνο- τότε «χαϊδεύω αυτιά», δεν έχω το θάρρος
και την αντοχή να µπω απέναντι σε συµφέροντα αλλά και σε συν-
θήκες που έχουν διαµορφωθεί στον κόσµο και απλά «χαϊδεύω
αυτιά» και λέω ότι «εντάξει, πρέπει να κρατήσουµε τα 6 δισεκα-
τοµµύρια, µου κάνουν, δεν µου κάνουν, µου περισσεύουν, δεν
µου περισσεύουν».

Είπα ένα παράδειγµα. Τέτοια παραδείγµατα υπάρχουν πάρα
πολλά. Πρέπει να γίνουν µεγάλες ρήξεις, µεγάλες αλλαγές.
Πραγµατικά, το κοινωνικό κράτος δεν µπορεί να είναι το κράτος
το οποίο υπόσχεται χωρίς να υπάρχουν χρήµατα.

Ο κ. Γεωργιάδης σας ερεθίζει συνέχεια και σας λέει «πού είναι
τα λεφτά και ποια λεφτά;». Θα ήταν µια καλή απάντηση η λίστα
«Λαγκάρντ», δηλαδή να καταπολεµήσουµε τη φοροδιαφυγή.
Πρέπει, όµως, ένα κόµµα να πει τι θα αποφέρει στα έσοδα η πά-
ταξη της φοροδιαφυγής, η πάταξη της φοροδιαφυγής των off-
shore. Τα ακούσαµε από τον κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή. Είναι
κλασικά πράγµατα που υπάρχουν. Όµως, τι µπορεί να συνεισφέ-
ρει αυτό στην αύξηση του εισοδήµατος; Αν δεν φτιάξεις νέους
παραγωγικούς πυλώνες, άρα νέα αναπτυξιακά εργαλεία, άρα να
αυξήσεις τον πλούτο σου, δεν υπάρχουν λεφτά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Παρακαλώ, θα ήθελα λίγο χρόνο ακόµη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεχίστε,

κύριε συνάδελφε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εθνικό νόµισµα δεν έχουµε για να

αρχίσουµε να κόβουµε στο νοµισµατοκοπείο και να το ρίχνουµε
στην αγορά. Έχουµε το ευρώ. Άρα πρέπει να εξηγήσει ένα
κόµµα, το οποίο δεν έχει στα χέρια του νοµισµατοκοπείο, πώς
θα βγάλει χρήµα, πού θα βρει το χρήµα.

Αν δεν υπάρχει η ρήξη µε το κεντρικό νόµισµα, δηλαδή το
ευρώ, πρέπει να υπάρξει µία σκληρή και σωστή διαπραγµάτευση,
µία νέα διαπραγµάτευση, όπως λέει η Δηµοκρατική Αριστερά,
µία νέα σχέση πολιτική, πράγµα που σηµαίνει ότι πρέπει να υπάρ-
ξει ένας κουµπαράς αναπτυξιακός, που σηµαίνει ότι το χρήµα
που θα έρθει στη χώρα µέσα από αυτήν τη διαπραγµάτευση πρέ-
πει να πάει στις επενδύσεις, στο να δηµιουργηθούν δουλειές, τα
νέα αναπτυξιακά εργαλεία. 

Αν φτιαχτούν αυτά, µπορεί να υπάρξει µεγαλύτερο εθνικό ει-
σόδηµα. Αν υπάρχει µεγαλύτερο εθνικό εισόδηµα, µπαίνει η πο-
λιτική και η ιδεολογία και λέει πού το µοιράζω. Το µοιράζω στις
συντάξεις; Το µοιράζω στα επιδόµατα; Το µοιράζω στα φάρµακα;
Το µοιράζω στην υγεία; Το µοιράζω στα σχολεία; Πού το µοι-
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ράζω; Τότε µπαίνει το ζήτηµα. 
Αν δεν το έχω το χρήµα, είµαι αισχίστου επιπέδου και κατηγο-

ρίας λαϊκιστής. Τάζω χωρίς να έχω να πληρώσω. 
Σε αυτό θα συµφωνήσουµε, κύριε Υπουργέ, στο ότι όταν δεν

έχεις χρήµα πραγµατικά και τάζεις, σήµερα είσαι διπλά κατηγο-
ρούµενος. Αν, όµως, έχεις βρει το χρήµα –και πρέπει να εξηγή-
σεις πού θα το βρεις, µε ποια εργαλεία θα δουλέψεις, πώς θα
δουλέψεις, ποιοι θα µπουν σε αυτήν τη δουλειά, σε αυτήν τη νέα
αναπτυξιακή προσπάθεια- τότε έχεις µία πρόταση. 

Η πρόταση που καταθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ και άλλες πολιτικές δυνά-
µεις δεν είναι καθαρή, γιατί δεν ξεκαθαρίζει ποια είναι αυτά τα
αναπτυξιακά εργαλεία, πώς θα δηµιουργηθούν, ποιοι θα συµµε-
τέχουν και ποιοι θα «πληρώσουν το µάρµαρο», γιατί και αυτή η
ιστορία δεν είναι εύκολη, αν δεν κάνεις συµπράξεις δηµόσιου και
ιδιωτικού τοµέα. Αν, λοιπόν, το δηµόσιο αναλάβει µόνο του το
βάρος, πρέπει να εξηγήσουµε µε ποιον τρόπο θα πληρώνει τις
νέες στρατιές των υπαλλήλων του δηµοσίου. 

Αυτές είναι ερωτήσεις τις οποίες θα τις βρείτε µπροστά σας. 
Όταν, λοιπόν, έχεις ένα απόθεµα το οποίο το έχεις δηµιουρ-

γήσει εσύ µε τις δικές σου δυνάµεις, τότε πρέπει να µπει η πολι-
τική και να πει «το δίνω στην υγεία, το δίνω στην παιδεία, το δίνω
κάπου.».

Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι εσείς πραγµατικά προσπαθείτε µε
τα λίγα χρήµατα που υπάρχουν να κάνετε µία διαχείριση. Το πρό-
βληµα στην όλη υπόθεση είναι ότι πρέπει να υπάρχουν προτε-
ραιότητες και ιεραρχήσεις. 

Οι προτεραιότητες και οι ιεραρχήσεις εδώ πέρα δείχνουν τα
εξής ζητήµατα: Πρώτον, το χαµηλό και το µεσαίο εισόδηµα δυ-
σκολεύεται να προσεγγίσει τις υπηρεσίες υγείας. Αυτό είναι δε-
δοµένο, ό,τι και να λέµε. Η πολιτεία έστω σήµερα, έστω τώρα,
θα διαµορφώσει κανόνες και όρους, ώστε να µπορεί να προσεγ-
γίσει το µεσαίο και το χαµηλό εισόδηµα την υγεία; 

Προσέξτε! Λέµε εδώ πέρα και συζητάµε και το έφερε και η επί-
καιρη επερώτηση το θέµα, ότι οι ελεύθεροι επαγγελµατίες που
έχουν καταπέσει είναι ουσιαστικά ανασφάλιστοι, ενώ τυπικά είναι
ασφαλισµένοι στον ΟΑΕΕ. Για ποιους µιλάµε; Για τους παλιούς
νοικοκυραίους. Πριν πέντε χρόνια ο ελεύθερος επαγγελµατίας
που είχε το µαγαζί, ποιος ήταν; Ο νοικοκύρης της γειτονιάς δεν
ήταν; Αυτός ο οποίος είχε την εργασία του, είχε το µαγαζί του,
είχε και δύο υπαλλήλους και σήµερα δεν µπορεί να πληρώσει
ούτε τις εισφορές του. Πριν πέντε χρόνια αυτός δεν ήταν ο νοι-
κοκύρης της γειτονιάς; Ήταν η µεσαία τάξη; Δεν µιλάµε, λοιπόν,
για ανθρώπους ανύπαρκτους στον κοινωνικό χάρτη. Μιλάµε για
τη ραχοκοκαλιά της κοινωνίας µας. Και αυτός σήµερα δεν µπορεί
να πληρώσει τις εισφορές του και αυτόν τον πετάτε έξω από το
ασφαλιστικό σύστηµα. Θα πάει στο νοσοκοµείο και δεν θα έχει
πρόσβαση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Και ρωτάω εγώ –και τελειώνω- πώς
βλέπει µία Κυβέρνηση να τον προσεγγίζει. 

Η Δηµοκρατική Αριστερά έχει κάνει µία πρόταση νόµου. 
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, κοιτάξτε την και εσείς µαζί µε τον

κ. Βρούτση. Έχουµε κάνει επίσκεψη στον κ. Βρούτση, τον
Υπουργό Εργασίας και έχουµε κάνει συγκεκριµένες προτάσεις
για να µπορεί αυτός ο οποίος ήταν στη µεσαία τάξη µέχρι πρό-
τινος, να συνεχίσει να απολαµβάνει της κοινωνικής πολιτικής
ενός κράτους, το οποίο θέλει να λέγεται και πιστεύουµε ότι πρέ-
πει να είναι ευρωπαϊκού τύπου, δυτικού τύπου κράτος, µια ευνο-
µούµενη πολιτεία. 

Ένα άλλο ζήτηµα είναι το ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Είδα
ότι µιλάτε πολύ για το µνηµόνιο, είναι άποψή σας, θέση σας. Εγώ
είµαι επιφυλακτικός µε το µνηµόνιο από την αρχή, γιατί θα προ-
τιµούσα να υπήρχε ένα εθνικό σχέδιο και να µην υπήρχε ένα επι-
βαλλόµενο από τους Γερµανούς σχέδιο. Αν ήταν ένα εθνικό
σχέδιο, θα µπορούσα να θέσω εγώ όπως ήθελα τους όρους.
Όµως, ο κύριος διαπραγµατευτής τότε σε αυτήν τη χώρα δέχ-
θηκε το γερµανικό σχέδιο και µάλιστα, κατά την άποψή µου,
χωρίς διαπραγµάτευση. Ό,τι του έβαλαν µπροστά του το υπέ-
γραψε. Αν είχαµε ένα εθνικό σχέδιο, λοιπόν, θα συζητάγαµε αν
θα βάζαµε ελάχιστο εγγυηµένο εισόδηµα. Το λέτε για το 2014.

Πάρτε πρωτοβουλία να µπει το 2013, αφού υπάρχουν µεγάλες
κοινωνικές ανάγκες και µεγάλες κοινωνικές τρύπες!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Και για να ολοκληρώσω, χρειάζεται
στήριξη φυσικά των µηχανισµών εθελοντισµού και κοινωνικής αλ-
ληλεγγύης, δηλαδή τα κοινωνικά ιατρεία, τα φαρµακεία. Αυτοί
είναι θεσµοί που χρειάζονται υποστήριξη και από την πολιτεία
θεσµικά –όχι χρήµατα σώνει και καλά- θεσµικές υποστηρίξεις και
αγκάλιασµα αυτών των πρωτοβουλιών. Επίσης, χρειάζεται το
ελάχιστο εγγυηµένο επίπεδο αξιοπρεπούς διαβίωσης. 

Εάν αυτό -µε ένα θεσµικό οπλοστάσιο το οποίο µπορούµε να
διαµορφώσουµε- είναι µία απάντηση στην αδυναµία της πολι-
τείας να δώσει δίοδο σε µεγάλο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας
να έχει πρόσβαση στην υγεία, τότε πραγµατικά µπορούµε να
πούµε ότι ένα κοινωνικό κράτος επιτελεί το ρόλο του όχι του πα-
λιού τύπου, της δεκαετίας του ’80, των γενικών παροχών, αλλά
εξειδικευµένα, στοχευµένα ανάλογα µε το ποια κοινωνική οµάδα
έχει ανάγκη, ποιος Έλληνας έχει ανάγκη, ποιος άνθρωπος έχει
ανάγκη νοσηλείας. Γιατί εµείς δεν ξεχωρίζουµε τον άνθρωπο που
έχει ανάγκη, είτε είναι Έλληνας είτε είναι ξένος. Έτσι θα έχουµε
µία πολιτεία η οποία λειτουργεί, όπως λειτουργεί η πολιτεία στην
Ευρώπη, όπως την έχουµε και εµείς σχεδιασµένη στο µυαλό µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Οικονόµου.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος έχει τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Παρακολουθήσαµε πριν από λίγο µία παράσταση βγαλµένη
από το παρελθόν, µία «κοκοροµαχία» ανάµεσα στο «φως» και
«στο σκοτάδι», του Υπουργού µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο του ΣΥΡΙΖΑ. 

Βεβαίως αυτήν την παράσταση -«φως-σκοτάδι»- την είχαµε δει
στο παρελθόν ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ. Σή-
µερα τη βλέπουµε ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΣΥΡΙΖΑ. 

Και να πεις ότι αυτή η «κοκοροµαχία» ήταν εστιασµένη σε
πραγµατικά ζητήµατα, στις αιτίες των προβληµάτων, να το κατα-
λάβει κάποιος. Όµως ήταν µία «κοκοροµαχία» που βασιζόταν
στην απαράδεκτη, αντιδραστική και αποπροσανατολιστική λο-
γική περί κλεπτοκρατίας. Αυτό είναι το πρόβληµα! Κάποιοι κλέ-
φτες γενικά και άµα τους αντιµετωπίσουµε, άµα πιάσουµε τη
λίστα Λαγκάρντ, άµα πιάσουµε το ένα και το άλλο, το λύσαµε το
πρόβληµα! Φταίνε τα κακά µνηµόνια; Βεβαίως, και η λίστα Λαγ-
κάρντ και τα µνηµόνια που εφάρµοσαν και υλοποιούν µία βαθύ-
τατα αντιλαϊκή πολιτική είναι υπαρκτά ζητήµατα. Όµως αυτό
είναι το πρόβληµα; 

Και, αλήθεια, σήµερα υπάρχει πρόβληµα ανθρωπιστικής κρί-
σης; Αυτή η λογική είναι αντιεπιστηµονική. Ποια είναι αυτή η αν-
θρωπιστική κρίση; Πεντακόσιοι πέντε Έλληνες έχουν περιουσία
60 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αφορά και αυτούς η ανθρωπιστική
κρίση; Άλλοι οκτώ χιλιάδες είναι εκατοµµυριούχοι. Και αυτοί θύ-
µατα της ανθρωπιστικής κρίσης είναι; Όχι. Και µάλιστα αυτοί αύ-
ξησαν κατά 20% την περιουσία τους σε σχέση µε πέρυσι. Αυτό
είναι καπιταλιστική κρίση.

Η φτώχεια και η εξαθλίωση είναι αποτέλεσµα του καπιταλιστι-
κού συστήµατος και στην ανάπτυξή του, αλλά πολύ περισσότερο
τη στιγµή της κρίσης του. Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και επειδή
είναι εύπεπτο να εµπορευόµαστε τον ανθρώπινο πόνο, η Κυβέρ-
νηση µε ιδιαίτερη επιτυχία, λέγοντας ότι «είµαστε µονόδροµος
για την επίλυση των προβληµάτων» και η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση λέγοντας ότι «εµείς θα είµαστε καλύτεροι διαχειριστές»
παραµένουν απλά και µόνο πού; Απλώς και µόνο στην απεικόνιση
της πραγµατικότητας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα: φτώχεια και
ανεργία.

Η αιτία ποια είναι; Από πού προήλθαν αυτά; Ποια είναι η αιτία
των προβληµάτων και στα ζητήµατα της υγείας; Δεν είναι µήπως
το καπιταλιστικό σύστηµα το οποίο σαπίζει; Δεν είναι µήπως η
ικανοποίηση και στα ζητήµατα της υγείας των αναγκών για την
αναπαραγωγή του κεφαλαίου, αντιµετωπίζοντας τα προβλήµατα
µε την ελάχιστη δυνατή χρηµατοδότηση; Αυτό δεν είναι που η
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Ευρωπαϊκή Ένωση ονοµάζει «πολιτική του διχτιού ασφαλείας»
για να αντιµετωπιστεί η φτώχεια και η εξαθλίωση συνολικά σε
όλα τα κράτη-µέλη της;

Γιατί το κάνει αυτό; Για να περισσέψουν ακόµη περισσότερα
χρήµατα ώστε να στηριχθούν οι ανάγκες αναπαραγωγής του κε-
φαλαίου, να θωρακιστεί η ανταγωνιστικότητα και η κερδοφορία
του. Αυτό είναι το πρόβληµα και µέσα από αυτήν τη λογική τού
«να κόψω πόρους από την υγεία και την παιδεία για να στηρίξω
τις ανάγκες των επιχειρηµατικών οµίλων» βοηθιέται ταυτόχρονα
να επεκταθεί και η επιχειρηµατική δράση σε νέους κερδοφόρους
τοµείς όπως ήταν µέχρι πριν από την κρίση -αλλά ακόµη και τώρα
για κάποιους- αλλά και η επέκτασή τους στον τοµέα της υγείας.
Το αποτέλεσµα είναι η υγεία να γίνεται εµπόρευµα και ο καθένας
να την απολαµβάνει ανάλογα µε το βαλάντιό του. Αυτή είναι η
επίσηµη πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή είναι η επίσηµη
πολιτική στο καπιταλιστικό σύστηµα, στο οποίο ζούµε. 

Από πότε ήταν δικαίωµα η υγεία; Δεν υπήρχαν πάντοτε δια-
βαθµίσεις και τώρα πολύ περισσότερες; Γι’ αυτό η πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης τι λέει; Δίχτυ ασφαλείας για τους φτωχούς
και τους εξαθλιωµένους, εθελοντισµός και κοινωνική οικονοµία
ως υποκατάστατο ενός κρατικού µηχανισµού, ο οποίος αποσύ-
ρεται σταδιακά, για να επεκταθεί η δράση των επιχειρηµατικών
οµίλων.

Ταυτόχρονα, ύψιστο προσόν είναι η ατοµική ευθύνη. Αν έχεις,
θα µπορέσεις να έχεις πρόσβαση στην υγεία. Αν έχεις πολύ πε-
ρισσότερα χρήµατα, έχεις καλύτερες παροχές υγείας. Είναι αυτό
που είπε ο κύριος Υφυπουργός: «Δεν µπορεί όλοι να έχουν τις
ίδιες παροχές υγείας, αλλά ανάλογα µε το τι πληρώνουν, είτε έµ-
µεσα, µέσα από τα ασφαλιστικά ταµεία και τη φορολογία, είτε
άµεσα, µέσα από την εµπορευµατοποίηση της υγείας».

Αυτή, λοιπόν, η συνολική επίθεση γίνεται παντού και όχι µόνο
στην Ελλάδα. Γιατί δεν λέτε, για παράδειγµα, ότι στη Γερµανία
έχει σταµατήσει η επιδότηση από το κράτος και τους δήµους
προς τα νοσοκοµεία; Δεν υπάρχει επιδότηση από το κράτος και
τους δήµους στα νοσοκοµεία. Ταυτόχρονα, πολυεθνικές έχουν
αγοράσει πανεπιστηµιακές κλινικές και εργαστήρια στη Γερµανία
και σε άλλες χώρες. Και εκεί έχουν αυτό το πρόβληµα της χρεο-
κοπίας του κράτους ή είναι αποτέλεσµα της καπιταλιστικής ανά-
πτυξης που υπερασπίζεστε, που όταν πρόκειται να την
αντιµετωπίσετε, παθαίνετε πανικό; 

Απ’ αυτήν την άποψη, λοιπόν, εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι δια-
χρονικά η κυβερνητική διαχρονικά πολιτική στα ζητήµατα της
υγείας, που τώρα σε συνθήκες κρίσης έγινε ακόµα πιο εχθρική
και επιθετική, είναι ακριβώς η µείωση της κρατικής χρηµατοδό-
τησης και η αύξηση της λογικής της ανταποδοτικότητας, ούτως
ώστε να έχουµε µία συνολική υποβάθµιση των παρεχόµενων
υπηρεσιών υγείας µέσα από το δηµόσιο σύστηµα, για να µπορέ-
σουν να µετατραπούν οι παροχές υγείας όσο το δυνατόν περισ-
σότερο σε εµπόρευµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναφορικά τώρα µε την υπόθεση των αποκλεισµένων, οι απο-
κλεισµένοι από την παροχή υγείας, οι άνεργοι, οι φτωχοί, οι εξα-
θλιωµένοι αγρότες, οι εξαθλιωµένοι επαγγελµατίες, που δεν
µπορούν να καταβάλουν τις ασφαλιστικές τους εισφορές, είναι
ένα φυσικό, ουδέτερο φαινόµενο; Δεν είναι αποτέλεσµα της κα-
πιταλιστικής κρίσης και παραπέρα του καπιταλιστικού τρόπου
ανάπτυξης; 

Με βάση αυτό η Κυβέρνηση έχει µία αντιδραστική αντίληψη
για το ζήτηµα αυτό, την ταξική διαφοροποίηση. Λένε «να βά-
λουµε αντιµέτωπους ποιους; Αυτούς που πληρώνουν ασφαλιστι-
κές εισφορές και αυτούς που δεν πληρώνουν». Λένε ότι αυτοί
που δεν πληρώνουν ασφαλιστικές εισφορές δεν µπορούν να
έχουν απαίτηση να έχουν τις ίδιες παροχές υγείας. 

Και τι θα τους δώσουµε; «Βολευτείτε, λέει, µε το ψευτοκου-
πόνι». Αυτό ισχύει µόνο για τέσσερις µήνες και για ορισµένο
αριθµό επισκέψεων, τρεις επισκέψεις στο τετράµηνο και κάποιες
εξετάσεις. Από εκεί και πέρα τι θα γίνει; Αυτό µε ποια λογική γί-
νεται; Με τη λογική οι φτωχοί, αυτοί που πληρώνουν ακόµα
ασφαλιστικές εισφορές, να µπορέσουν να στηρίξουν τους πιο
φτωχούς και να µένει στο απυρόβλητο πάντα το κεφάλαιο. 

Απ’ αυτή την άποψη –και µ’ αυτό ολοκληρώνω- πρέπει σήµερα,
Κυβέρνηση και λοιπά κόµµατα της Αντιπολίτευσης -που είστε δε-
σµευµένα στη λογική της διαχείρισης του καπιταλιστικού συστή-
µατος και του ευρωµονόδροµου- να απαντήσετε στη µεγάλη
αντίφαση. Όταν οι επιστηµονικές δυνατότητες είναι µεγάλες,
όταν υπάρχει ένα τεράστιο επιστηµονικό δυναµικό από γιατρούς
γιατί οι παρεχόµενες υπηρεσίες είναι περισσότερο υποβαθµισµέ-
νες; Με βάση ποια λογική γίνεται αυτό σε σχέση µε προηγούµε-
νες δεκαετίες;

Εµείς λέµε πολύ καθαρά ότι αυτό είναι αποτέλεσµα του ίδιου
του καπιταλιστικού συστήµατος, το οποίο σάπισε, έφαγε τα
ψωµιά του και γίνεται όλο και πιο αντιδραστικό απέναντι στους
λαούς, στην εργατική τάξη και στα υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα. 

Η δική µας αντίληψη είναι σαφής: Πλήρης παροχή υγείας, πε-
ρίθαλψης και φαρµακευτικής αγωγής, αναβαθµισµένες δηµόσιες
υπηρεσίες, δωρεάν για όλους, αποκοπή - αποσύνδεση των ζητη-
µάτων της υγείας από το ασφαλιστικό σύστηµα και, άρα, κατάρ-
γηση του κλάδου υγείας στα ασφαλιστικά συστήµατα για όλο
τον κόσµο και καµµία, όχι µόνο άµεση αλλά και έµµεση πληρωµή. 

Από αυτή την άποψη, εµείς λέµε καθαρά ότι δεν πρέπει οι φτω-
χοί, οι άνεργοι, οι εργαζόµενοι, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα να
συµβιβαστούν µε αυτές τις παρεχόµενες υποβαθµισµένες και πε-
τσοκοµµένες υπηρεσίες υγείας. Πρέπει από κοινού να απορρί-
ψουν συνολικά αυτή την πολιτική και µε µπροστάρη το εργατικό
κίνηµα να οργανώσουν την πάλη τους. Η απεργία της Τετάρτης,
6ης Νοέµβρη, είναι µία σηµαντική ηµέρα. Και µαζί µε την ταξική
τους αλληλεγγύη θα πρέπει να διεκδικήσουν δωρεάν ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη για όλους, χωρίς όρους και προϋποθέσεις,
για να µην υπάρξει κανένας που θα στερηθεί το φάρµακο, τη θε-
ραπεία, τη νοσηλεία επειδή δεν έχει να πληρώσει.

Πρέπει να απορρίψουν συνολικά τον καπιταλιστικό τρόπο πα-
ραγωγής, που δηµιουργεί στρατιές ανέργων και ανασφάλιστων
και στις φάσεις της ανάπτυξής του, αλλά πολύ περισσότερο κατά
τη διάρκεια της κρίσης του, που καταδικάζει ολοένα και περισ-
σότερους να µην έχουν τις στοιχειώδεις υπηρεσίες υγείας και,
µάλιστα, µέσα σε συνθήκες τεράστιας ανάπτυξης της επιστήµης,
αλλά και της παραγωγικότητας της εργασίας. 

Απέναντι, λοιπόν, στο µονόδροµο του κεφαλαίου, που έχει ως
κριτήριο το καπιταλιστικό κέρδος, οι εργαζόµενοι και τα πλατιά
λαϊκά στρώµατα έχουν να επιλέξουν τον δικό τους δρόµο, το
δρόµο, δηλαδή, που θα ικανοποιεί τις ανάγκες, το σύνολο των
σύγχρονων κοινωνικών αναγκών, µε σύγχρονες δωρεάν υπηρε-
σίες υγείας, δηµόσιας, για όλον το λαό.

Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο, σε αυτήν την κατεύθυνση, ο αγώ-
νας για τέτοιου είδους υπηρεσίες πρέπει να στοχεύει στην καρ-
διά του προβλήµατος, στην ανατροπή, δηλαδή, της εξουσίας των
µονοπωλίων και στην κοινωνικοποίησή τους, ανοίγοντας τον
δρόµο για µία άλλη ανάπτυξη, όπου η υγεία δεν θα αποτελεί εµ-
πόρευµα, αλλά καθολικό κοινωνικό δικαίωµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Καραθανασόπουλε.

Μπαίνουµε στις δευτερολογίες.
Κύριε Ξανθέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο κύριος Υπουργός µε τον τρόπο µε τον οποίο απάντησε στην

ερώτηση, την οποία όλοι αναγνώρισαν ως βάσιµη, ότι αναδει-
κνύει ένα υπαρκτό κοινωνικό πρόβληµα, δίνοντας µία τηλεοπτι-
κού τύπου παράσταση και µε τον ακραίο κυνισµό στα όρια της
πολιτικής χυδαιότητας, θα έλεγα, που τον διακρίνει, κατάφερε
να µη δώσει καµµία συγκεκριµένη απάντηση σε αυτό το κοµβικό
ερώτηµα που θέσαµε, στο πώς, δηλαδή, θα καλυφθεί αυτή η
ανάγκη. Ουσιαστικά µας είπε ότι, αφού δεν υπάρχουν λεφτά και
αφού είµαστε χρεωµένοι, βεβαίως δεν θα αντιµετωπιστεί αυτό
το πρόβληµα. Αυτό οµολόγησε. 

Κατά την άποψή µας, αυτό είναι ένδειξη και της ευαισθησίας
και του σεβασµού απέναντι στις ανάγκες ιατροφαρµακευτικής
περίθαλψης των ανθρώπων της χώρας µας! 

Και, βεβαίως, το ζήτηµα της κοινωνικής ευαισθησίας δεν είναι
προσωπικό ζήτηµα. Ο καθένας µπορεί να έχει τις ευαισθησίες
του. Είναι ένα πολιτικότατο ζήτηµα. Γι’ αυτό και πιστεύουµε ότι
όσοι συναινούν -και µάλιστα µετά ζήλου, όπως ο συγκεκριµένος
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Υπουργός- να εφαρµόζεται µία πολιτική βαθιά αντικοινωνική και
άδικη, που επιφέρει καταστροφή και βαρβαρότητα στην κοινω-
νία, δεν µπορούν µετά να δηλώνουν ευαίσθητοι και να συµπο-
νούν τις παράπλευρες απώλειες αυτής της πολιτικής. 

Εµείς σας το λέµε ευθέως: Στην ουσία αυτό που κάνετε είναι
να εκδικείστε τους αρρώστους, τους πολίτες αυτής της χώρας,
επειδή αρρωσταίνουν, επειδή έχουν ανάγκη από φάρµακα,
επειδή έχουν ανάγκη από εξετάσεις, επειδή πρέπει να νοσηλευ-
τούν, γιατί µε αυτό τον τρόπο σας χαλάνε το λογιστικό µαγεί-
ρεµα που θέλετε να κάνετε για το πρωτογενές πλεόνασµα. Αυτό
κάνετε. Γι’ αυτό και σε κάθε φάση αυτής της διαδικασίας προ-
σπαθείτε να τους επιβαρύνετε οικονοµικά και να αποκλείσετε
τους πιο φτωχούς, τους πιο αδύναµους από υπηρεσίες πολύ ζω-
τικής σηµασίας για τη ζωή και την επιβίωσή τους.

Όσον αφορά τώρα το περιβόητο ερώτηµα, «πού θα βρείτε τα
λεφτά;», βεβαίως και θα σας απαντήσουµε. Και, βεβαίως, έχουµε
αυτήν τη στιγµή κάνει µία δηµοσιονοµική αποτύπωση των προ-
τάσεών µας. Και θα σας απαντήσουµε λεπτοµερέστατα και σε
όλα τα επίπεδα.

Βεβαίως, κατ’ αρχάς, πρέπει να πούµε ότι δεν υπάρχουν
λεφτά, αν είναι να εφαρµόσουµε ακριβώς το σηµερινό δηµοσιο-
νοµικό πρόγραµµα, το οποίο εσείς τηρείτε µε ευλάβεια. Προφα-
νώς, για να υπάρξουν άλλου τύπου προτεραιότητες και άλλη
φιλοσοφία όπως είπατε ότι ανέφερα στην πρωτολογία µου, πρέ-
πει να αµφισβητηθεί η σηµερινή πορεία και το σηµερινό δηµο-
σιονοµικό πρόγραµµα.

Βεβαίως, εµείς δεν θεωρούµε ότι είναι προτεραιότητα σήµερα
η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και η εξυπηρέτηση ενός µη
βιώσιµου χρέους, που το παραδέχονται όλοι οι οικονοµολόγοι
του κόσµου. Αν είναι να προσπαθούµε να βρούµε τόκους και χρε-
ολύσια της τάξης των 8 και 10 δισεκατοµµυρίων ευρώ που θα
πρέπει να πληρώνουµε τα επόµενα χρόνια µέχρι το 2020, όταν
εξαθλιώνεται η κοινωνία, όταν υπάρχει φτώχεια και υγειονοµική
καταστροφή, τότε βεβαίως να πώς µε άλλο τρόπο µπορεί να γίνει
ανακατανοµή των δηµόσιων δαπανών.

Όσον αφορά το σύστηµα υγείας, εµείς πιστεύουµε, κατ’
αρχάς, ότι πρέπει να πάµε σταδιακά σε ένα µοντέλο καθολικής
χρηµατοδότησης από τη γενική φορολογία. Διότι σε µία περίοδο
κρίσης, µεγάλης ανεργίας και µεγάλης ανασφάλιστης εργασίας
δεν µπορεί το ασφαλιστικό σύστηµα να διασφαλίσει τη βιωσιµό-
τητα του συστήµατος υγείας και ούτε µπορεί να εξαρτάται από
τα υπολείµµατα του ΕΣΠΑ.

Ταυτόχρονα, πρέπει να υπάρξει θεσµικός και λειτουργικός πε-
ριορισµός του κρατικοδίαιτου επιχειρηµατικού τοµέα της υγείας.
Είναι σαφές αυτό. Δεν µπορεί την ώρα που στενάζουν τα νοσο-
κοµεία και δεν έχουν βασικά υλικά, να υπάρχει ροή δηµόσιων
πόρων. Μπορεί να καθυστερούν οι πληρωµές -βεβαίως, καθυστε-
ρούν οι πληρωµές- αλλά ξέρετε πολύ καλά ότι χρωστάτε και εκεί
και χρωστάτε παντού και υπάρχει στάση πληρωµών στην ουσία
και έτσι βγαίνει το πρωτογενές πλεόνασµα. Ξέρετε πολύ καλά ότι
οι µεγάλοι όµιλοι και µε το 15% που εισπράττουν στις εξετάσεις
και µε το 30% που εισπράττουν στα νοσήλια, έχουν τη δυνατό-
τητα και να κάνουν οικονοµίες κλίµακος και να επιβιώσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα µε δύο λεπτά θα ήθελα, κυρία Πρόεδρε.
Από το claw back αυτοί που θα κλείσουν δεν θα είναι οι µεγά-

λοι, κύριε Υπουργέ. Θα κλείσουν τα µικρά εργαστήρια, θα κλεί-
σουν τα φαρµακεία, θα κλείσει ακόµη και ένα µεγάλο µέρος της
ελληνικής φαρµακοβιοµηχανίας και θα επιβιώσουν αυτοί που παί-
ζουν µονοπωλιακά και ολιγοπωλιακά στο χώρο.

Βεβαίως, πρέπει να υπάρξει παρέµβαση και έλεγχος και στη
συνταγογράφηση και στην παραπεµπτικογραφία και πρέπει να
µπουν διαγνωστικά και θεραπευτικά πρωτόκολλα και πρέπει να
επανεξεταστούν όλες οι συµβάσεις µε εργολαβίες στα δηµόσια
νοσοκοµεία, που εµείς εκτιµούµε ότι αυξάνουν το κόστος και
πολλές φορές ρίχνουν και την ποιότητα.

Βεβαίως, πρέπει να υπάρξει και στροφή στην πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας και να αναπτυχθούν τα εργαστήρια και οι υγει-
ονοµικές µονάδες του ΕΟΠΥΥ, που θα κάνουν πολύ πιο φθηνές
τις υπηρεσίες απ’ ό,τι αν απευθυνόµασταν στον ιδιωτικό τοµέα.

Βεβαίως, πρέπει να πληρώσουν οι πλούσιοι για να βρεθούν τα
λεφτά, διότι αυτός ήταν ο βασικός πυρήνας του δηµοσιονοµικού
προβλήµατος της χώρας. Βεβαίως, υπήρχε σπάταλο κράτος και
υπήρχε αθλιότητα και συναλλαγή και το πολιτικό σύστηµα τα
συγκάλυπτε όλα αυτά. Όµως, η µεγαλύτερη πηγή δηµοσιονοµι-
κών ελλειµµάτων ήταν ότι στη χώρα µας ο πλούτος είχε ασυλία
και έβγαζε τα λεφτά του στο εξωτερικό, τα έβαζε σε offshore
εταιρείες και τα έκανε ακίνητα στο Λονδίνο.

Αυτή είναι η πηγή και, βεβαίως, αυτό θα αλλάξει µε µία κυβέρ-
νηση της Αριστεράς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Ξανθέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Μόνο από τον έλεγχο των offshore εται-
ρειών έχει προκύψει ότι µπορεί να υπάρξουν…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο αµέσως µετά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
θα έχετε τον λόγο για να απαντήσετε σε όλα µαζί στο τέλος. Δεν
µπορείτε να απαντάτε σε κάθε ένα ξεχωριστά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μία
ερώτηση θέλω να κάνω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν µπορείτε.
Έχουµε τις δευτερολογίες. Θα απαντήσετε συνολικά.

Κλείστε, κύριε Ξανθέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Θα κλείσω, κυρία Πρόεδρε.
Με άλλα λόγια, εµείς σας λέµε το εξής. Έχουµε υπολογίσει

πόσο θα είναι το κόστος της φαρµακευτικής κάλυψης των ανα-
σφάλιστων. Υπολογίζουµε ότι είναι 150 εκατοµµύρια ευρώ και θα
καθίσουµε και θα κοστολογήσουµε µέχρι τελευταίας ρανίδος την
πρότασή µας. Όµως, να ξέρετε ότι εµείς αυτό το κόστος, το κό-
στος της καθολικής δηµόσιας υγείας θα το πάρουµε, γιατί είναι
το κόστος του κοινωνικού κράτους, του πολιτισµού και της δη-
µοκρατίας και αυτό θα το πάρουµε εµείς, η κυβέρνηση της Αρι-
στεράς και θα σταµατήσουµε αυτήν τη σηµερινή αθλιότητα και
τη σηµερινή υγειονοµική φτώχεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, θα µπορούσα να κάνω µόνο µία ερώτηση;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε

Υπουργέ. Μόνο µία ερώτηση.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Για τον ΕΟΠΥΥ και τα άλλα θα σας απαν-

τήσω άλλη φορά…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι

άλλη φορά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Αν µου δώσει τώρα τον λόγο η κυρία

Πρόεδρος, µπορώ και τώρα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

µέσα στην ερώτηση. Μπορεί, αν θέλει, να απαντήσει επόµενος
οµιλητής του ΣΥΡΙΖΑ. Τώρα είναι η ώρα των αποφάσεων…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ένα λεπτό. Ο
ΣΥΡΙΖΑ θα απαντά ή ο Υπουργός; Το λέω, για να καταλάβω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Να σας απαντήσω…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Απο-

φεύγετε;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Όχι, καθόλου. Αν µου δώσετε ένα λεπτό,

θα σας απαντήσω για όλα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αν

δεν αποφεύγετε, τότε πείτε. Μία κουβέντα είναι. Μπορεί να τα
πει ο κ. Στρατούλης που ακολουθεί. 

Εγώ πρέπει να φύγω από εδώ και να έχω την επίσηµη θέση
του ΣΥΡΙΖΑ για το αν θα έχουµε µία ενιαία πρωτοβάθµια φρον-
τίδα υγείας δηµοσίου χαρακτήρα, καθολική, υπό τις ΥΠΕ –άρα,
αν η πρόταση είναι ο ΕΟΠΥΥ να γίνει µόνο αγοραστής ή αγορα-
στής και πάροχος- και, δεύτερον, αν οι γιατροί που θα πάνε από
τον ΕΟΠΥΥ στις ΥΠΕ θα είναι αποκλειστικής και πλήρους απα-
σχόλησης ή θα έχουν άλλη µορφή εργασίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα µας ορίσετε εσείς…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με

συγχωρείτε, αλλά εσείς δεν συνηθίζετε να κρύβεστε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Υπουργέ. Αφήστε τον να απαντήσει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ακούστε. Επειδή νοµίζω ότι εµείς είµα-
στε οι επερωτώντες και εµείς απάντηση δεν πήραµε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δύο λεπτά,
κύριε Ξανθέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Διά-
λογος γίνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν γίνεται διά-
λογος εδώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Ήδη έχουµε τοποθετηθεί και όταν φέ-
ρετε το νοµοσχέδιό σας, θα σας τα πούµε χαρτί και καλαµάρι. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αρνεί-
στε να απαντήσετε;

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Όχι, καθόλου. Εσείς αρνείστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ

πολύ, κύριε Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έχετε

άλλους έξι οµιλητές. Επειδή τώρα παίρνουµε τις αποφάσεις,
παρά τα όσα λέγετε περί πολιτική χυδαιότητας προς εµένα…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Έχετε µπερδέψει τα πράγµατα, κύριε
Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): …
εγώ λέω ότι εσείς δεν κρύβεστε. 

Σας κάνω δύο απλά ερωτήµατα, για τα οποία είχατε τοποθε-
τηθεί στην επιτροπή. Πρώτον, ο ΕΟΠΥΥ να γίνει µόνο αγορα-
στής; Δεύτερον, µε τι συνθήκες εργασιακής απασχόλησης;
Πλήρους και αποκλειστικής ή όχι; Θέλω την επίσηµη θέση του
ΣΥΡΙΖΑ.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Η ερώτηση αυτή είναι; Θα

απαντήσουµε µεθαύριο στην επιτροπή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ πολύ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν

διανοούµαι ότι κρύβεστε. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει άλλους έξι οµιλητές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Γλέζος έχει ζητήσει το λόγο, για να

κάνει µία παρέµβαση δύο λεπτών και µετά θα δώσουµε το λόγο
στον κ. Στρατούλη.

Ορίστε, κύριε Γλέζο, έχετε τον λόγο.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Στα ερωτήµατά µου οµολογώ ότι η απάν-

τηση που πήρα από τον Υπουργό –τη θέτω στην κρίση όλων- δεν
είναι ικανοποιητική. 

Η πρώτη απάντησή του ήταν «ανάγκα γαρ και θεοί πείθονται».
Η νοηµατική του αξία είναι ότι και όταν οι θνητοί έχουν ανάγκη,
αναγκάζονται οι θεοί να πειστούν από τις ανάγκες των θνητών.
Εδώ, οι ανάγκες του λαού για υγειονοµική περίθαλψη πρώτου
µεγέθους είναι πάνω απ’ όλα. Άρα, δεν είναι απάντηση αυτή.

Η δεύτερη απάντηση ήταν «δει δη χρηµάτων». Την έθεσα και
απάντηση κι εδώ δεν πήρα. Είπα για τις τράπεζες ότι ληστεύθηκε
ο λαός, για να σωθεί το χρηµατοπιστωτικό κεφάλαιο, οι τράπεζες.
Να, λοιπόν! Από τις τράπεζες δεν θα πάρουµε τίποτα να δώσουµε; 

Ας το γνωρίζουν όλοι ότι οι τράπεζες θα επιστρέψουν τα χρή-
µατα που πήραν από το λαό. Δεν θα πληρώσει ο λαός τα «σπα-
σµένα».

Μίλησα, επίσης και για άλλα θέµατα. Είπα για τις οφειλές της
Γερµανίας και για το θέµα που έχει σχέση µε την εξοµοίωση των
εξοπλισµών, χωρίς να χαθεί το αξιόµαχο του στρατού µας. 

Όµως, θα ήθελα εδώ να πω ότι στην αντίληψη ότι υπήρξε εδώ
κοκοροµαχία δεν θα συµφωνήσω. Εδώ υπήρξε µία αντιπαράθεση
απόψεων. Υπήρξε µία αντιπαράθεση απόψεων µε οξύτατο
τρόπο. Όµως και η οξύτητα αυτή περιγράφει την ουσία του προ-
βλήµατος που δεν µπορούµε να την αγνοήσουµε. 

Ο Παναγιώτης Κουρουµπλής είναι και ο ίδιος προσωπικά θύµα
και γνωρίζει πάρα πολύ καλά την κατάσταση. Εξέφρασε τη βού-
ληση όλων των θυµάτων γύρω απ’ αυτήν την υπόθεση. Η απάν-
τηση του Υπουργού δεν νοµίζω ότι ήταν η επιβεβληµένη. Τον
κατηγόρησε ότι εκφράζει συµφέροντα εταιρειών. Γι’ αυτόν το

λόγο, θα ζητούσα να ζητήσει συγγνώµη ο Υπουργός από τον Πα-
ναγιώτη Κουρουµπλή.

Επίσης, να µην ξεχνάει το θέµα που έθεσα, πως ο ίδιος θα
έπρεπε να κατανοήσει ότι όλο το σύστηµα δεν µπορεί να το υπη-
ρετήσει –εκτός αν µας πει, «Εγώ υπηρετώ αυτό το σύστηµα»- και
βρίσκεται σε διάσταση µε την παιδεία που έχει της αρχαίας ελ-
ληνικής γραµµατείας. Τίποτε άλλο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Στρατούλης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα απαντήσω

στον κύριο Υπουργό για πάρα πολύ συγκεκριµένα πράγµατα, διότι
µας ακούνε δεν ξέρω πόσοι ανασφάλιστοι συµπολίτες µας -ούτε
ο Υπουργός δεν ξέρει, ούτε εµείς φυσικά αφού δεν ξέρουν οι επί-
σηµες αρχές- οι οποίοι αγωνιούν να δουν αν υπάρχουν λύσεις.

Δυστυχώς, από τις απαντήσεις που έδωσε ο κύριος Υπουργός
διαπίστωσα ότι η Κυβέρνηση, διά του αρµοδίου Υπουργείου Ερ-
γασίας, δεν γνωρίζει την έκταση του φαινοµένου της υγειονοµι-
κής φτώχειας που πλήττει τα λαϊκά στρώµατα και τις οικονοµικά
αδύναµες κοινωνικές οµάδες, δεν έχει εκτίµηση για τον αριθµό
των ανασφάλιστων, αποκλεισµένων από τη δηµόσια υγεία πολι-
τών, θα µάθει –η Κυβέρνηση- αν είναι τρία, τέσσερα, πέντε ή έξι
εκατοµµύρια συµπολίτες µας ανασφάλιστοι χωρίς πρόσβαση
στη δηµόσια δωρεάν υγεία, αφού γίνει η έρευνα από το πρό-
γραµµα «Άτλας», που θα κάνει ο Υπουργός Εργασίας κ.λπ.. Και
είµαστε στο τέταρτο έτος του µνηµονίου που δηµιουργεί αυτά
τα εκατοµµύρια ανασφάλιστους και ακόµα η Κυβέρνηση δεν
γνωρίζει πόσοι είναι. 

Ακόµη, ρώτησα -και ρωτήσαµε- πάρα πολύ συγκεκριµένα τον
κύριο Υπουργό ποια είναι τα άµεσα µέτρα που σκοπεύει να πάρει
η Κυβέρνηση για να αντιµετωπιστεί η ανθρωπιστική κρίση που
διαδραµατίζεται στη χώρα µας και να σταµατήσει ο αποκλεισµός
εκατοµµυρίων ανασφάλιστων συµπολιτών µας από τις δηµόσιες
υπηρεσίες υγείας. Δεν άκουσα κανένα έκτακτο ή τακτικό σχέδιο
µέτρων, µε βάση το οποίο η Κυβέρνηση θα αντιµετωπίσει αυτό
το πρόβληµα. Και για το ενδεχόµενο αύριο να έχουµε κραχ και
να µεγαλώσει ακόµα περισσότερο ο αριθµός των ανασφάλιστων
λόγω της κατάστασης της οικονοµίας και της κοινωνίας, κυβερ-
νητικό σχέδιο αντιµετώπισης δεν υπάρχει.

Επίσης, δεν άκουσα από τον κύριο Υπουργό να µας λέει, παρ’
ότι τον ρωτήσαµε πάρα πολύ συγκεκριµένα, πώς η Κυβέρνηση,
µε ποιον τρόπο και µε ποια µέτρα, θα καλύψει τις αυξηµένες
ανάγκες πολιτών που προσφεύγουν στη δηµόσια υγεία -γιατί
µέχρι τώρα µπορεί να πήγαιναν στην ιδιωτική υγεία, αλλά τώρα
δεν έχουν χρήµατα για να καλύψουν εκεί τις ανάγκες τους- όταν
υπάρχει υποχρηµατοδότηση αυτή τη στιγµή και µείωση των δα-
πανών για τη δηµόσια υγεία.

Και από ό,τι απάντησε ο κύριος Υπουργός, κατάλαβα πως δεν
είναι στις προθέσεις της Κυβέρνησης να καλύψει καθολικά όλους
όσους κατοικούν στη χώρα µας µε υπηρεσίες δηµόσιας δωρεάν
υγείας. Ούτε στις προθέσεις της είναι, ούτε σχέδιο έχει για να
εξασφαλίσει φάρµακα, χωρίς συµµετοχή στις δαπάνες, γι’ αυτές
τις ευπαθείς οµάδες του πληθυσµού µας.

Τέλος, ήθελα να πω, επειδή ο κύριος Υπουργός έκανε µια πολύ
έντονη αντιπαράθεση µε τον κ. Κουρουµπλή και επειδή ξέρει το
πώς τοποθετούµαι -δεν κάνω ποτέ προσωπικές επιθέσεις- θέλω
να χρεώσω την πολιτική, την µνηµονιακή, που εφαρµόζει η Κυ-
βέρνηση στην υγεία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κύριε Υπουργέ, θα σας πω τα αποτελέσµατα, επειδή το ρωτή-
σατε και φρόντισα να τα µάθω. Είπατε του κ. Κουρουµπλή: «Γιατί
µου λέτε ότι η Κυβέρνηση εξυπηρετεί τα συµφέροντα των πο-
λυεθνικών της υγείας; Έχετε στοιχεία;». Εγώ έχω στοιχεία όχι
για τον κ. Γεωργιάδη, αλλά για την Κυβέρνηση και για τις πολιτι-
κές που ασκεί αυτή και η τρόικα.

Ακούστε τα στοιχεία, κύριε Υπουργέ, µε βάση µια έρευνα της
HELLASTAT για το 2012 σε ογδόντα τρεις ιδιωτικές επιχειρήσεις
υγείας, δηλαδή κλινικές υγείας: Ο κύκλος εργασιών τους ήταν
1,13 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυξήθηκε το 2012 έναντι του 2011
κατά 7,8%, την ίδια στιγµή που καθυστερούσε ο ΕΟΠΥΥ να τους
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πληρώσει κ.λπ.. Το 52% από αυτές τις ογδόντα τρεις εταιρείες
είχε αύξηση των εσόδων. Και τα κέρδη, κύριε Υπουργέ, το 2012
αυτών των εταιρειών προ τόκων, φόρων και αποσβέσεων, ήταν
203 εκατοµµύρια ευρώ έναντι 79,56 εκατοµµυρίων ευρώ το 2011.

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, θα αναφερθώ στις φαρµακευ-
τικές εταιρείες του κλάδου -oι πρώτες ήταν οι ιδιωτικές κλινικές-
µε βάση έρευνα που έκανε φέτος, για το 2012, η Direction Busi-
ness Reports για σαράντα επιχειρήσεις του κλάδου -εµπορικές,
παραγωγικές, φαρµακευτικές- που καλύπτουν το 85% της αγο-
ράς φαρµάκου στη χώρα µας. 

Διαπιστώθηκε, λοιπόν, ότι το 2012 τα κέρδη τους προ φόρων
ήταν 300 εκατοµµύρια ευρώ, έναντι 137 εκατοµµυρίων ευρώ ζη-
µιές το 2011, ενώ τα µικτά τους κέρδη ανήλθαν σε 1 δισεκατοµ-
µύριο 407 εκατοµµύρια ευρώ. 

Βλέπετε λοιπόν, κύριε Υπουργέ, πώς οι µνηµονιακές πολιτικές,
οι πολιτικές της Κυβέρνησης εξυπηρετούν τις µεγάλες ιδιωτικές
επιχειρήσεις, την ίδια στιγµή που µειώνουν τη δαπάνη για τη δη-
µόσια υγεία, την ίδια στιγµή που βάζουν συµµετοχή στα φάρ-
µακα, την ίδια στιγµή που λένε ότι θα πληρώνουµε 25 ευρώ για
να µπαίνουµε στο νοσοκοµείο, 5 ευρώ στα εξωτερικά ιατρεία και
1 ευρώ για κάθε συνταγή; 

Με αυτόν τον τρόπο, κύριε Υπουργέ, οι πολιτικές σας, οι πολι-
τικές της Κυβέρνησης και της τρόικας εξυπηρετούν τα ιδιωτικά
συµφέροντα. Μάλιστα, θεωρώ ότι αυτό ακριβώς ήθελε να πει και
ο κ. Κουρουµπλής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Στρα-
τούλη, ολοκληρώστε. Μην επεκτείνεστε άλλο, σας παρακαλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Φαίνεται ότι υπάρχει ένας γόρδιος δεσµός, κύριε Υπουργέ.

Από τη µία µεριά είναι η αδυναµία της Κυβέρνησης να διαπραγ-
µατευθεί µε τον Τόµσεν. Διότι, όπως µας είπατε και εσείς, όταν
σας βλέπει ο Τόµσεν σας λέει, για παράδειγµα, να µην επιβάλετε
µεν τα 25 ευρώ για την είσοδο στα νοσοκοµεία, αλλά από την
άλλη σας λέει να βρείτε τα λεφτά από αλλού.

Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να ξέρετε ότι υπάρχει και το «όχι».
Υπάρχει και το «όχι» που σηµαίνει ότι δεν αντέχει άλλο ο ελληνι-
κός λαός. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι αυτήν τη στιγµή έχουµε ένα γόρ-
διο δεσµό. Από τη µια µεριά η Κυβέρνηση δεν µπορεί να δια-
πραγµατευθεί και η τρόικα είναι αδηφάγα και ζητάει τα πάντα και
από την άλλη µεριά υπάρχουν οι ανάγκες του ελληνικού λαού
που δεν µπορεί να τα βγάλει πέρα. 

Εσείς, κύριε Υπουργέ, δεν µπορείτε να λύσετε αυτόν το γόρδιο
δεσµό. Αυτός ο δεσµός µπορεί να λυθεί µόνο µε έναν τρόπο, µε
το να φύγει η Κυβέρνησή σας και να αναλάβει µια κυβέρνηση της
Αριστεράς που θα µπορέσει και µπορεί και θέλει και ξέρει να
σπάσει αυτόν το δεσµό. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, περιµέναµε απαντήσεις σε ερωτήσεις που σας

θέσαµε και µε το κείµενο της ερώτησής µας, αλλά και µε προ-
φορικές µας ερωτήσεις σε ζητήµατα που αφορούν τουλάχιστον
έναν απροσδιόριστο πληθυσµό που φτάνει από το 1/3 έως το
µισό του ελληνικού πληθυσµού. 

Από την άλλη µεριά, όµως, θα ήθελα να επισηµάνω ότι υπάρ-
χουν και ευάλωτες πληθυσµιακά οµάδες, για τις οποίες θέσαµε
και ειδικότερα ερωτήµατα. Για παράδειγµα, σας θέσαµε ερωτή-
µατα σχετικά µε τους ανασφάλιστους καρκινοπαθείς, τους ανα-
σφάλιστους χρονίως πάσχοντες και τα ανασφάλιστα παιδιά µε
σοβαρά προβλήµατα υγείας. Τι γίνεται µ’ αυτές τις οµάδες;

Επίσης, σας θέσαµε ερωτήµατα, για παράδειγµα, σχετικά µε
τη µετακίνηση ακόµα και των καρκινοπαθών που είναι ασφαλι-
σµένοι και έχουν σηµαντικά προβλήµατα τα οποία επιβαρύνουν
οικονοµικά την τσέπη τους. Πώς µετακινούνται αυτοί οι άνθρω-
ποι; Μάλιστα, εµείς, αλλά και κάποια κυρία σε κάποιο πάνελ η

οποία ήταν καρκινοπαθής, σας έθεσε ερώτηση, σχετικά µε τη µε-
τακίνηση των καρκινοπαθών για την ακτινοθεραπεία. Εσείς απαν-
τήσατε ότι δεν υπάρχουν λεφτά. Πιστεύω ότι αυτή είναι µια
απάντηση που δεν τιµά έναν Υπουργό Υγείας που αντιµετωπίζει
πραγµατικά απαξιωτικά αυτούς τους πληθυσµούς. 

Όσον αφορά στις µονάδες εντατικής θεραπείας, είναι άραγε
ασφαλισµένοι αυτοί που µε σοβαρό κίνδυνο υγείας προσπαθούν
να βρουν –αυτοί και οι συγγενείς τους- ένα κρεβάτι και τρέχουν
δραµατικά σε όλες τις µονάδες εντατικής θεραπείας ανά την Ελ-
λάδα, τη στιγµή που χάνεται µια ολόκληρη πόλη κάθε χρόνο και
µάλιστα µε µη βίαιο τρόπο; Μιλάµε για το θάνατο µε µη βίαιο
τρόπο. 

Ένα άλλο ζήτηµα που ανακύπτει τελευταία και στο οποίο θα
πρέπει να δώσετε µια απάντηση είναι αυτό το περίφηµο «βασικό
πακέτο υπηρεσιών», η «ελάχιστη αποδεκτή δαπάνη» και οι «ελά-
χιστες αποδεκτές παροχές» για την ιατροφαρµακευτική περί-
θαλψη, η οποία περνάει µέσα και από τα τρία σχέδια, αλλά
κυρίως µέσα από το σχέδιο της Task Force που έχετε καταθέσει.
Και βέβαια, εσείς τοποθετούµενος στη Βουλή, είπατε ότι περιµέ-
νετε ανάλογη έκθεση από το γραφείο της Παγκόσµιας Οργάνω-
σης Υγείας στην Ευρώπη. 

Ποιο είναι αυτό το περίφηµο πακέτο, δηλαδή; Και τι θα γίνεται
µε όλες τις άλλες δαπάνες των ασφαλισµένων; Θα πληρώνονται
από την τσέπη τους; Για τι είδους ασφάλιση πρόκειται; Τι ασφά-
λιση είναι αυτή τέλος πάντων και τι καλύπτει; 

Και επειδή συζητάµε για χρήµατα, θα ήθελα να σας αναφέρω
µερικές ενδεικτικά δαπάνες οι οποίες θα έπρεπε να έχουν ελεγχ-
θεί στο χώρο της υγείας. Τι γινόταν όταν από δεκαετίες ξαφρί-
ζατε κυριολεκτικά τις τσέπες των ασθενών επιβαρύνοντας κατά
80% τις τιµές των γενοσήµων, ενώ θα έπρεπε να είναι και κάτω
του 40%; Πού πήγαν αυτά τα λεφτά;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε ένα λεπτό. 
Τι γινόταν, όταν µε το πρόσχηµα της έλλειψης ελεγκτικού µη-

χανισµού, δεν ελέγχθηκαν ποτέ οι µεγαλοεταιρείες παροχών
υγείας στις αλυσίδες των ιατρικών κέντρων; Πού είναι αυτά τα
χρήµατα τα οποία θα µπορούσαν να αξιοποιηθούν για τα ταµεία,
αλλά και για τους εργαζόµενους, για τον ελληνικό λαό; 

Τι γίνεται όταν αφήνετε αναξιοποίητες τις δηµόσιες δοµές
στην έρευνα και τον έλεγχο και την τιµολόγηση των φαρµάκων,
επειδή είναι χωρίς προσωπικό, όπως συµβαίνει, για παράδειγµα,
µε τον ΕΟΦ και το ΙΦΕΤ; 

Όταν περισσότερο από τρία χρόνια ο ελληνικός λαός έχει πλη-
ρώσει έξι εκατοµµύρια για να έχει Χάρτη Υγείας και σαν αποτέ-
λεσµα πραγµατικά είναι τέλεια αναξιόπιστο, για τον κάλαθο των
αχρήστων. Τι γίνεται µε τα ασφαλιστικά ταµεία; Πού υπάρχουν
τα λεφτά, κύριε Υπουργέ, όταν από χθες στα κανάλια βγαίνει
αυτή η δυσώδης υπόθεση του Οίκου Ναύτου και του ΝΑΤ -που
προσπάθησαν κάποιοι υπάλληλοι, έχουν το τεκµήριο της αθωό-
τητας, αλλά παρ’ όλα αυτά γίνεται τεράστια συζήτηση και πρέπει
να τοποθετηθείτε- που δεν έχουν καταθέσει ποτέ ισολογισµούς;
Τι γίνεται µε αυτά τα χρήµατα; 

Τέλος, επειδή δεν έχετε απαντήσει, κατέθεσα πριν από µέρες
στην ανάλογη συζήτηση στο νοµοσχέδιο τα περίπου 15 εκατοµ-
µύρια ευρώ –λίγο κάτω από 14,5- που δίνονται σε αυτές τις επι-
τροπές που υπάρχουν και έχουν συσταθεί για τη µελέτη του
συστήµατος πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, την µελέτη µε την
Task Force και µάλιστα αµφισβητήσατε τότε τον εισηγητή µας.
Υπάρχουν λοιπόν, 14.380.000 ευρώ σε δύο επιτροπές. Έχουν
υπογραφεί στις 29 Ιουλίου και στις 11 Οκτωβρίου του 2013. Κα-
ταθέτω, λοιπόν, και πάλι στα Πρακτικά τα αντίγραφα αυτών των
αποφάσεων του Υπουργείου σας, γιατί πρέπει να ξέρετε ότι
πάντα τεκµηριώνουµε τις απόψεις µας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πραγµατικά, εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ µε όλες τις δυσκολίες
υποστηρίζουµε και είµαστε αµετακίνητοι σε αυτό, σε ένα: Δω-
ρεάν, δηµόσιο, καθολικό σύστηµα υγείας χωρίς επιχειρηµατική
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δράση την οποία θα την πετύχουµε παλεύοντας σιγά-σιγά και
αυτό το σύστηµα θα το αποδώσουµε στον ελληνικό λαό γιατί του
αξίζει. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Ζαχαριά.

Τον λόγο έχει η κ. Δέσποινα Χαραλαµπίδου.
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Εγώ θέλω να δώσω συγχαρη-

τήρια στον κ. Γεωργιάδη. Ειλικρινά, θέλω να σας δώσω συγχα-
ρητήρια και πιστεύω ότι το ελληνικό θέατρο έχασε έναν πολύ
άξιο άνθρωπο γιατί καταφέρατε, κύριε Γεωργιάδη, εντελώς υπο-
κριτικά να φανεί ότι χάσατε την ψυχραιµία σας, να διαστρεβλώ-
σετε τα όσα είπε ο κ. Γλέζος, να κάνετε µια αντιπαράθεση
διαστρεβλώνοντας όσα είπε ο κ. Κουρουµπλής και µε όλα αυτά
καταφέρατε να µην απαντήσετε σε κανένα από τα ερωτήµατα
που θέσαµε µε την κατάθεση της επίκαιρης επερώτησης για το
θέµα των ανασφάλιστων. 

Δεν απαντήσατε, παραδείγµατος χάριν, για το γεγονός ότι το
Φεβρουάριο του 2014 θα λήξει η ασφαλιστική κάλυψη που έχουν
χιλιάδες άνεργοι και τι θα γίνουν µετά αυτοί; Τι θα γίνει µετά; Δεν
απαντήσατε σε αυτό που είναι το πιο σοβαρό. 

Δεν απαντήσατε επίσης στο γεγονός ότι από το 2009 µέχρι το
2012 πραγµατοποιήθηκαν στον ιδιωτικό τοµέα τετρακόσιες χι-
λιάδες περίπου απολύσεις, που σηµαίνει ότι πετάχτηκαν από τη
διαδικασία της ασφαλιστικής κάλυψης τετρακόσιες χιλιάδες πε-
ρίπου εργαζόµενοι στον ιδιωτικό τοµέα και η µεγάλη πλειοψηφία
από αυτούς είχε δώσει στο σύστηµα µέσο όρο πάνω από πέντε
χιλιάδες ηµέρες ασφάλισης καταβάλλοντας τις ασφαλιστικές ει-
σφορές και κινδυνεύουν αυτοί οι άνθρωποι να µείνουν χωρίς
ασφαλιστική κάλυψη, χωρίς δυνατότητα να πάνε στο γιατρό. Δεν
απαντήσατε ούτε σε αυτό. 

Δεν απαντήσατε στο γεγονός ότι πάνω από τετρακόσιες χιλιά-
δες επαγγελµατίες, µαγαζάτορες, οι οποίοι εδώ και δεκαπέντε,
είκοσι και τριάντα χρόνια πλήρωναν τις εισφορές τους κανονικά,
δεν έχουν το δικαίωµα να πάνε σε γιατρό, να πάνε στο νοσοκο-
µείο, να πάρουν το φάρµακο τους. 

Αυτά τα ερωτήµατα θέσαµε εµείς και σε αυτά τα ερωτήµατα
δεν πήραµε καµµία απάντηση. Αντίθετα, από τα είκοσι τέσσερα
λεπτά που µιλήσατε στα τρία λεπτά µόνο προσπαθήσετε να ψελ-
λίσετε κάτι. Σε όλα τα υπόλοιπα µιλήσατε για τους αρχαίους, µι-
λήσατε για διάφορα άλλα πράγµατα, αλλά δεν απαντήσατε σε
τίποτα. 

Εµείς, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, λέµε ότι το πιο τραγικό που
κάνετε σήµερα είναι ότι παραδεχθήκατε -αυτό το κάνατε µε ειλι-
κρίνεια και οφείλω να το καταθέσω αυτό- ότι δεν υπάρχουν δυ-
νατότητες ώστε όλοι οι πολίτες να έχουν πλήρη πρόσβαση στις
υπηρεσίες υγείας και στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη λόγω
οικονοµικών συνθηκών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Αυτές οι οικονοµικές συνθήκες έπεσαν από τον ουρανό; Δεν
υπάρχουν ευθύνες για τη δηµιουργία αυτών των οικονοµικών
συνθηκών; Δεν κυβέρνησαν κάποιες και κάποιοι αυτόν τον τόπο;
Είναι αγγελούδια και θα πρέπει να βγάλουµε τις ευθύνες από
πάνω τους; 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, επειδή είπατε ότι δεν δέχονται οι φαρ-
µακευτικές εταιρείες λόγια αλλά λεφτά, εµείς υποστηρίζουµε ένα
σύνθηµα που οι εργαζόµενοι αυτής της χώρας τα τελευταία δέκα
χρόνια το βροντοφωνάζουν στις απεργίες, στις εργατικές διαδη-
λώσεις και παντού. Εµείς υποστηρίζουµε ένα σύνθηµα που λέει
ότι «Εσείς µιλάτε για κέρδη και ζηµιές και εµείς µιλάµε για αν-
θρώπινες ζωές» και µία κυβέρνηση της Αριστεράς θα υπερασπι-
στεί την ανθρώπινη ζωή. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

η κ. Ειρήνη Αγαθοπούλου.
ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, ξεκίνησα

την πρωτολογία µου παροτρύνοντας το Σώµα να ανταποκριθεί
µε σοβαρότητα στη συγκεκριµένη επίκαιρη επερώτηση. Ο µόνος
που δεν το σεβάστηκε και δεν το έκανε αυτό ήταν ο κ. Άδωνις

Γεωργιάδης, ο Υπουργός Υγείας. Γι’ αυτό λοιπόν, επιστρέφω
τους χαρακτηρισµούς σας, κύριε Υπουργέ. Πολιτικός απατεώνας
είστε εσείς που έρχεστε εδώ µέσα, δίνετε «ρεσιτάλ» υποκρισίας,
υποτιµώντας τη νοηµοσύνη του κόσµου που µας παρακολουθεί
και δεν απαντάτε σε καµµία ερώτηση, όπως θα άρµοζε µέσα στο
ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Δεν απαντήσατε για το επικοινωνιακό «τρικάκι» του Υπουργείου
σας σχετικά µε το Σύµφωνο Συνεργασίας µε το Κοινωνικό Φαρµα-
κείο του Ιατρικού Συλλόγου και της Αρχιεπισκοπής, αντί να δώσετε
τα φάρµακα –όπως ξαναείπα- στα φαρµακεία του ΕΟΠΥΥ, το τε-
λευταίο σηµάδι, στίγµα κοινωνικού κράτους που έχει αποµείνει σε
αυτήν τη χώρα. Δεν βρισκόµαστε σε περίοδο πολέµου, ώστε την
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη να την αναλάβει η Εκκλησία και
µάλιστα µε τη «βούλα» του κράτους και της Κυβέρνησης. Δεν βρι-
σκόµαστε σε περίοδο πολέµου ώστε να βγάζετε υπουργικές απο-
φάσεις του τύπου «να συµµετέχουν οι δήµαρχοι, οι αντιδήµαρχοι
και οι πρόεδροι δηµοτικών συµβουλίων που έχουν ιατρική ειδικό-
τητα στις εφηµερίες νοσοκοµείων». Αυτά είναι γελοιότητες. Μέχρι
και η τρόικα σας έχει αφήσει το περιθώριο να κάνετε προσλήψεις
ένα προς πέντε και ούτε αυτόκάνετε. 

Επίσης, τα λεφτά θα βρεθούν, κύριε Υπουργέ, όχι κάνοντας
περικοπές στην παιδεία, στις συντάξεις και στους µισθούς όπως
είπατε. Θα βρεθούν από την αξιοποίηση των δηµόσιων επιχειρή-
σεων -και όχι από το ξεπούληµά τους- παράγοντας κέρδη και
φέρνοντας ανάπτυξη και θέσεις εργασίας. Θα βρεθούν φορολο-
γώντας του φίλους σας µεγαλοεπιχειρηµατίες, φορολογώντας
τις επιχειρήσεις που µέσα στο 2012 αισχροκέρδησαν εις βάρος
των εργαζοµένων και είχαν υπερκέρδη και στους ελέγχους στα
τελωνεία, τα οποία η Κυβέρνησή σας απαξιώνει µέρα µε τη µέρα
όλο και περισσότερο. 

Επειδή, λοιπόν, στην πρωτολογία σας το ρίξατε πολύ στην
πλάκα, σας καλώ στη δευτερολογία σας να πείτε και κάτι σηµαν-
τικό. Η βίαιη εισροή νέων φαρµάκων και γενοσήµων στα νοσοκο-
µεία, όπως προείπα, σύµφωνα µε εµπεριστατωµένες µαρτυρίες
γιατρών και ασθενών, έχει αυξήσει τα κρούσµατα ανεπιθύµητων
ενεργειών των φαρµάκων. Το ξέρετε και γι’ αυτό δεν το αρνηθή-
κατε. Σαν Υπουργείο, όµως, έχετε και την ευθύνη να έχετε στοιχεία
για τα παραπάνω, επιβάλλοντας σε αυτήν τη δύσκολη για τη χώρα
περίοδο τη συµπλήρωση σε όλα τα νοσοκοµεία και φαρµακεία της
κίτρινης καρτέλας φαρµακοεπαγρύπνησης, παρ’ όλο που τα απο-
τελέσµατα σίγουρα δεν θα είναι ευχάρισταγια εσάς.

Θα ήθελα να πω και κάτι τελευταίο. Ξέρουµε πολύ καλά, κύριε
Γεωργιάδη, ότι βγάζετε αναφυλαξία όταν ακούτε για µετανάστες
χωρίς χαρτιά, για ανθρώπους που δεν έχουν τη νοµιµοποίηση
της Κυβέρνησης να ζουν σε αυτήν τη χώρα.

Η ίδια η Κυβέρνηση όµως τους έχει εγκλωβίσει εδώ πέρα µε την
υπογραφή της συνθήκης Δουβλίνο ΙΙ. Είναι αναφυλαξία που δεν
γιατρεύεται ούτε µε τα καλύτερα γενόσηµα, κύριε Υπουργέ. Όταν
όµως έχετε την ευθύνη ενός Υπουργείου και δη του Υπουργείου
Υγείας, είστε υποχρεωµένος να µεριµνάτε και γι’ αυτούς και για
όλους τους ανασφάλιστους που έχετε δηµιουργήσει σ’ αυτή τη
χώρα. Σε αυτό περιµένουµε πραγµατικά την απάντησή σας.

Θα κλείσω µε την έκθεση του Παγκόσµιου Οργανισµού Υγείας
που δεν είναι συνιστώσα του ΣΥΡΙΖΑ. Η έκθεση λέει ότι το ποσο-
στό σχετικής παιδικής φτώχειας στην Ελλάδα φτάνει στο 23%.
Περίπου ένας στους πέντε κατοίκους της Ελλάδας ηλικίας άνω
των εξήντα πέντε ετών έχει διαθέσιµο εισόδηµα που τον τοπο-
θετεί στην κατηγορία των απειλούµενων από τη φτώχεια. Η έκτη
µεγαλύτερη διαφορά στο µέσο εισόδηµα κατ’ άτοµο µεταξύ των
πιο πλουσίων και των πιο φτωχών πολιτών είναι στην Ελλάδα
ανάµεσα στα είκοσι επτά κράτη-µέλη. Είχαµε αύξηση των αυτο-
κτονιών κατά 40% από το 2010 ως το 2011 στη χώρα µας, των
ανθρωποκτονιών, των κλοπών, των φορέων του ιού HIV, των χρη-
στών ηρωίνης και της πορνείας και επίσης έχουµε περιορισµό
στην πρόσβαση σε υγειονοµική περίθαλψη. Η πρόσβαση στις
υπηρεσίες υγείας µειώθηκε καθώς οι προϋπολογισµοί νοσοκο-
µείων «κόπηκαν» κατά 40%. Αυτά τα λέει ο Παγκόσµιος Οργανι-
σµός Υγείας και θέλουµε να µας απαντήσετε εάν είστε
περήφανοι για όλα αυτά που είναι αποκλειστικά δικά σας έργα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
ο κ. Βασίλειος Κυριακάκης.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αλήθεια, φαίνεται ότι βιάζεστε πάρα πολύ να

βρεθείτε στην αντιπολίτευση, αλλιώς δεν µπορεί να εξηγηθεί το
γεγονός ότι εδώ ήλθατε σήµερα να ρωτήσετε. Μονίµως ρωτάτε
την Αντιπολίτευση για τα σχέδιά της. Έχετε πολύ ενδιαφέρον γι’
αυτό. Πάντως όταν βρεθείτε στην αντιπολίτευση, αν εκλεγείτε,
ελπίζω να µάθετε τα ονόµατά µας τουλάχιστον. 

Ως τότε θα πρέπει να απαντάτε, κύριε Υπουργέ, γιατί αυτό που
κάνουµε εδώ είναι κοινοβουλευτικός έλεγχος και δεν πήραµε
καµµία απάντηση για το αν όλα τα παιδιά σ’ αυτήν τη χώρα θα
έχουν το εµβόλιό τους αύριο, αυτό που προβλέπει το εθνικό πρό-
γραµµα εµβολιασµού. Τίποτα δεν ακούσαµε γι’ αυτό. Δεν ακού-
σαµε τίποτα για το αν θα κάνετε τις απαιτούµενες και από το
µνηµόνιο και από την τρόικα προσλήψεις στα νοσοκοµεία και
στην υγεία. Τίποτα δεν µας είπατε για το αν θα είναι ασφαλι-
σµένα τα παιδιά που θα γεννηθούν από απόψε το βράδυ από
ανασφάλιστους γονείς. Βέβαια µας είπατε µία αλήθεια, δηλαδή
ότι δεν µπορείτε να εξασφαλίσετε την υγεία, ότι δεν τους έχετε
καταγράψει, ότι δεν ξέρετε πόσοι είναι. Τότε τι να λύσετε, αφού
δεν ξέρετε ποιο είναι το πρόβληµα; Προσπαθείτε; Κάνατε το ίδιο
µε τα ΚΕΠΑ, τάχα να καταγράψουµε τους πολίτες για να τους
έχουµε οµήρους και να τους «κόβουµε» τα επιδόµατα. Πώς, λοι-
πόν, θα δώσετε λύσεις; Αυτά να µας πείτε και όχι να εγκαλείτε
εµάς για το αν έχουµε σχέδιο ή όχι.

Όσον αφορά το θέµα της καταγραφής των ανασφάλιστων,
αυτοί οι ανασφάλιστοι είναι πολύ καλά καταγεγραµµένοι στις
εφορίες και πάνε να τους πάρουν τα σπίτια, να τους βάλουν φυ-
λακή, αλλά για να καταγραφούν ως ανασφάλιστοι, για να έχουν
παροχές υγείας, το κράτος αδυνατεί. 

Ρωτάτε πού θα βρούµε τα λεφτά. Τα έχουµε πει πολλές
φορές. Από τις λίστες των φοροφυγάδων, από τους εφοπλιστές.
Δεν θα πούµε πολλά. Αρκεί όµως να σκύψετε λίγο στο πρόβληµα
µέσα από το χώρο της υγείας, να δείτε πόσα φεύγουν προς τον
ιδιωτικό τοµέα επειδή τα νοσοκοµεία δεν έχουν έναν αξονικό το-
µογράφο να κάνουν αξονική, επειδή δεν έχουν εργαστήρια,
επειδή δεν έχουν αντιδραστήρια. Εδώ και χρόνια σπαταλούνται
χρήµατα στο ΕΚΑΒ για διακοµιδές. Αυτά τα έχετε δει; Δεν σας
συµφέρουν όµως γιατί πρέπει να στηρίξετε το δηµόσιο σύστηµα. 

Λέτε ότι πρέπει να µάθουµε να ζούµε µε τα δικά µας λεφτά.
Καµµία αντίρρηση. Εσείς όµως το λέτε αυτό; Να το θυµηθείτε
όταν θα έλθετε να υπογράψετε σε λίγο διάστηµα καινούργιο δά-
νειο, γιατί αυτό θα κάνετε. Δεν θέλετε να σχεδιάσετε να ζούµε
µε τους δικούς µας πόρους στη χώρα µας.

Κάνατε και µια άλλη δήλωση τις προάλλες. Το επαναλάβατε
έµµεσα και εδώ. Είπατε ότι τα ιδιωτικά συστήµατα υγείας µάς
συµφέρουν περισσότερο από τα δηµόσια. Αυτό είναι ένα µεγάλο
ψέµα. 

Καταθέτω ξανά στα Πρακτικά, όπως κατέθεσα και προχθές,
τις µελέτες του ΕΟΠΥΥ. Σας παρακαλώ, την επόµενη φορά να
έρθετε να απαντήσετε επ’ αυτού του συγκεκριµένου, όταν θα συ-
ζητήσουµε για τον ΕΟΠΥΥ, αν το δέχεστε ή όχι, και όχι να τα πα-
ρακάµπτετε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Κυριακάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Στην έκτη έκδοση «Business Leaders in Greece» του 2013
µέσα στις είκοσι µεγαλύτερες και πιο κερδοφόρες επιχειρήσεις
από τις πεντακόσιες που δηµοσιεύονται είναι δυο µεγάλοι ιατρι-
κοί όµιλοι. Δεν έχουν απλά αυξηµένο κύκλο εργασιών, αλλά και
αυξηµένα κέρδη τα τελευταία τρία χρόνια. Δεν λέω ποιες είναι,
γιατί µπορεί να θεωρηθεί ότι κάνω διαφήµιση. Δείτε το, γιατί µου
είπατε να φέρω ισολογισµούς εταιρειών. Εµείς απαντάµε στον
ελληνικό λαό αυτήν τη στιγµή. Εµείς όµως θέλουµε να απαντή-
σετε εσείς. 

Κλείνω µε το εξής. Είπατε για τα χρήµατα ότι είναι αριθµοί.
Σύµφωνοι. Οι αριθµοί δεν είναι άσχετοι µε τις ανάγκες των αν-
θρώπων. Τους αριθµούς όµως, όταν περιγράφουν το δράµα της
υγείας, τους ξεχνάµε. Ξεχνάµε το 25% αύξηση στις αυτοκτονίες,

το 137% αύξηση της περιγεννητικής θνησιµότητας. Αυτά τα ξε-
χνάµε. Δεν κάνουµε τίποτα γι’ αυτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Κυριακάκη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Ολοκληρώνω. 
Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν ευτυχώς πάρα πολλοί, η µεγάλη

πλειοψηφία των λειτουργών στην υγεία, των υγειονοµικών, που
δεν σκέφτονται τους αριθµούς και δίνουν τη µάχη καθηµερινά
για την ανθρώπινη ζωή, την υγεία και όχι µόνο µέσα στο σύστηµα
υγείας, αλλά και στα κοινωνικά ιατρεία, εθελοντικά. Αυτοί ακρι-
βώς είναι που, µαζί µε το λαό, θα κάνουν τη µεγάλη αλλαγή και
στην υγεία και σε όλη τη χώρα. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Κυριακάκη. 

Η κ. Μπόλαρη έχει τον λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΛΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, είπατε στην τοποθέτησή

σας ότι όποιος υπόσχεται τα βρίσκει µπροστά του και ότι όποιος
λέει ψέµατα τα βρίσκει µπροστά του. Ειλικρινά σας λέω ότι πρέ-
πει να κοιταχτείτε στον καθρέφτη και εσείς και συνολικά η Κυ-
βέρνηση, διότι τον Ιούνιο του 2012 δεν είπατε στον ελληνικό λαό
ότι θα επιβληθεί εισιτήριο 25 ευρώ για την εισαγωγή στο νοσο-
κοµείο. Λέγατε κάτι άλλα περί επαναδιαπραγµάτευσης του µνη-
µονίου και εγώ δεν ξέρω τι άλλο, ότι θα µπει ένα στοπ στην
καταστροφή. Δεν σας πιστεύαµε. Προειδοποιήσαµε τον ελληνικό
λαό. Μεγάλο του ποσοστό δεν σας πίστεψε. Γι’ αυτό και η δια-
φορά ήταν πάρα πολύ µικρή. Κοιταχτείτε, λοιπόν, στον καθρέφτη
για τα ψέµατα και για τις υποσχέσεις. 

Σηµείο δεύτερο. Δεν θα ήθελα να το αναφέρω, γιατί όντως οι
προσωπικές αντιπαραθέσεις δεν βοηθούν. Όµως απαντούσατε
στον κ. Κουρουµπλή αναφερόµενος στο παρελθόν του ή ό,τι νο-
µίζατε ως παρελθόν. Χρησιµοποιήσατε µάλιστα την έκφραση
«την έκανε µε ελαφρά πηδηµατάκια». Στον ίδιο χώρο ήσασταν
πριν από χρόνια και στον ίδιο χώρο είστε σήµερα, κύριε
Υπουργέ; Επιτρέπετε να συµπεριφέρεστε έτσι σε άλλους; 

Τέλος, ήταν εξαιρετικά προκλητικά, κύριε Υπουργέ, κατά τη
γνώµη µου δυο πράγµατα. Ο κ. Τόµσεν λέτε ότι σας λέει «κόψτε
τα απ’ όπου θέλετε». Μάλιστα. Θα πάτε σε κανένα από τα µεγάλα
καρτέλ των σουπερµάρκετ να δείτε τι κάνουν µε τους φόρους
τους και µε τις εισφορές τους; Θα κόψετε καµµία απαλλαγή από
τους εφοπλιστές; Να το συζητήσουµε.

Τέλος, µε διορθώσατε για τα νούµερα σε σχέση µε τα ασφα-
λιστικά ταµεία. Δεν ισχυρίζοµαι ότι παίζω το θέµα στα δάχτυλα.
Ο κ. Κουτρουµάνης που ήταν ο ειδικός –πριν γίνει Υπουργός, για
να ξεσαλώσει σε βάρος του ασφαλιστικού συστήµατος- είχε πει
ότι το πρόβληµα είναι µόνο πόρων και ποτέ παροχών. 

Μας είπατε, λοιπόν, ότι κάπου εκεί, το 2001, δεν ακούσαµε τον
κ. Σπράου και τα φάγαµε τα λεφτά. Τα έφαγαν οι εργαζόµενοι.
Αλήθεια; Μην το λέτε αυτό. Μην τολµάτε να το λέτε. Τα δοµη-
µένα οµόλογα τα ξεχάσαµε; Τα αποθεµατικά µε µηδέν επιτόκιο
στα ταµεία της Τράπεζας της Ελλάδος, που χρηµατοδοτούσαν
τη βιοµηχανική ανάπτυξη και που τώρα ήρθε η καπιταλιστική
κρίση και ο ένας µεγαλοβιοµήχανος απολύει µετά τον άλλο, τα
ξεχάσαµε και µιλάτε έτσι για τα ασφαλιστικά ταµεία; 

Έχετε φτιάξει ένα φαύλο κύκλο ανάµεσα στα ασφαλιστικά τα-
µεία και στο σύστηµα υγείας. Και ο φαύλος κύκλος λύνεται όπως
οι γόρδιοι δεσµοί, δηλαδή µε την ανατροπή αυτής της Κυβέρνη-
σης, γιατί το σύνθηµα είναι στην κυριολεξία: «Ή εµείς ή αυτοί.».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει

τώρα ο Υπουργός Υγείας κ. Άδωνις Γεωργιάδης για τη δευτερο-
λογία του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.

Θα πάµε λίγο ανάποδα τώρα. Απαντώ στον κ. Κυριακάκη, ο
οποίος λέει να απαντήσουµε για τα συγκεκριµένα. Σας καταθέτω,
λοιπόν, την έκθεση για τα εµβόλια της ΕΣΔΥ και του ΚΕΕΛΠΝΟ
για το 2012, όπου λέει ότι είµαστε ακριβώς στο µέσο όρο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης ως προς τους εµβολιασµούς των παιδιών και
δεν υπολειπόµεθα καθόλου.
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Επίσης, για την ερώτηση σχετικά µε το αν έχουν πρόσβαση
στις ΜΕΘ, στις εντατικές µονάδες δηλαδή, οι ανασφάλιστοι ή
οποιοιδήποτε άλλοι, σας καταθέτω την εγκύκλιο του Υπουργείου
Υγείας στις 2-5-2012, η οποία ακριβώς εξηγεί ποιοι έχουν και
ποιοι δεν έχουν πρόσβαση. Σας διαβάζω ακριβώς τι λέει. Αναφέ-
ρει ότι έχουν πρόσβαση –δηλαδή εξαιρούνται από τη µη πρό-
σβαση- τα ανήλικα παιδιά, ασυνόδευτα ή µη, ανεξάρτητα από το
νοµικό τους καθεστώς, αν είναι νόµιµοι µετανάστες ή όχι. ‘Ολα
τα περιστατικά προσέρχονται στα επείγοντα και αφορούν σε
απειλητικές για τη ζωή καταστάσεις, ασχέτως αν έχουν ή δεν
έχουν ασφαλιστική κάλυψη, εισάγονται από το ΤΕΠ κάθε νοσο-
κοµείου καθώς και τα άτοµα που έχουν µολυνθεί από HIV ή άλλα
λοιµώδη νοσήµατα και χρήζουν θεραπευτικής αγωγής. 

Όλοι αυτοί –δηλαδή οι κατ’ εξοχήν ευπαθείς οµάδες- έχουν
απεριόριστη πρόσβαση στα επείγοντα των νοσοκοµείων και βε-
βαίως στις µονάδες εντατικής θεραπείας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-
ωργιάδης, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Δωρεάν;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εντε-

λώς δωρεάν, αφού δεν έχουν να πληρώσουν. 
Άρα, λοιπόν, η κινδυνολογία σας –και µόλις κατέθεσα και τα

δύο χαρτιά, που είναι στη διάθεσή σας-, ότι δήθεν είµαστε µία
χώρα που αν κάποιος φτάσει σε ένα νοσοκοµείο µε ένα επείγον
περιστατικό, το νοσοκοµείο θα του πει «αφού δεν έχεις ασφαλι-
στική κάλυψη, φύγε», είναι απολύτως ψευδής. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Δεν είπα αυτό. Δεν είπα «φύγε»,
είπα ότι θα τον χρεώσει στην εφορία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αυτό
το λέτε τώρα. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Είναι ανήθικο να λέτε «φύγε».
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εσείς

είπατε «αν έχουν πρόσβαση στις ΜΕΘ». Έχουν πρόσβαση, λοι-
πόν, στις ΜΕΘ. Όλοι έχουν πρόσβαση στις ΜΕΘ, ασχέτως αν
έχουν ασφαλιστική κάλυψη ή όχι. Θα έπρεπε να ντρέπεστε που
ρωτήσατε!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ: Το αγοράκι στο παιδοκαρδιοχει-

ρουργικό πέθανε επειδή δεν είχε πρόσβαση; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, δεν µπορώ να απαντάω σε δέκα άτοµα ταυτόχρονα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κυρια-

κάκη, σας παρακαλώ, ένας-ένας να ρωτάτε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μπο-

ρώ να απαντάω, αλλά όχι σε δέκα ταυτόχρονα.
Τώρα το αγοράκι είναι άλλη ιστορία. Είναι το θέµα του Παιδο-

χειρουργικού. Θέλετε να τα λύσουµε όλα ένα- ένα; Το αγοράκι
ήταν σε προγραµµατισµένο χειρουργείο.

Λοιπόν, θα ήθελα τώρα να επισηµάνω –γιατί πράγµατι µας βλέ-
πουν και µάλιστα πολλοί- ότι ο ΣΥΡΙΖΑ αναφανδόν απέφυγε εν-
τελώς να τοποθετηθεί για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Δεν ήταν αυτό το θέµα της συζήτησης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ένα

λεπτό. Είναι ωραία υπεκφυγή το «δεν ήταν το θέµα της συζητή-
σεώς µας». Κρύβεστε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Από ποιον κρυβόµαστε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Ξανθέ,

σας παρακαλώ, µη διακόπτετε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): …

Κρύβεστε από τους εργαζοµένους στον ΕΟΠΥΥ, γιατί η πρότασή
σας λέει «να πάµε όλοι στις ΥΠΕ µε πλήρη και αποκλειστική απα-
σχόληση» και επειδή δεν θέλετε να το πείτε, για να µη χάσετε
ψήφους, κάθεστε και κρύβεστε. 

Κύριε Ξανθέ, αφήστε τα αυτά προς εµένα! Τα ξέρω τα κόλπα!
Αν δεν κρύβεστε, πάρτε το λόγο και πείτε µας ποια είναι η πρό-
τασή σας. Σας έχω προκαλέσει επτά φορές, αλλά κρύβεστε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Θα σας την πω. Βεβαίως θα σας την πω.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε
τώρα στα συγκεκριµένα κι έρχοµαι στην κ. Χαραλαµπίδου.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Χαραλαµπίδου, για τα καλά σας λόγια
και για τις υποκριτικές µου ικανότητες. Μου έχουν πει µέχρι σή-
µερα ότι έχω ρητορικές ικανότητες. Υποκριτικές η αλήθεια είναι
ότι µου το λένε πρώτη φορά. Δέχοµαι το κοµπλιµέντο. Εµένα µου
αρέσει να απαντάω µόνο επί των συγκεκριµένων.

Πράγµατι, µε τον WHO, δηλαδή µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό
Υγείας, εκπονούµε ένα σχέδιο και είναι –ακούστε- µνηµονιακή
µας υποχρέωση -το επάρατο µνηµόνιο το γράφει- να παρουσιά-
σουµε και να ψηφίσουµε στη Βουλή το σχέδιό µας από 1-1-2014.
Θα έχουµε παράσχει και θα παρέχουµε πρόσβαση σε υπηρεσίες
υγείας σε όλους τους ανθρώπους, ασχέτως αν έχουν ή δεν
έχουν ασφαλιστική κάλυψη, όχι σε όλες τις υπηρεσίες υγείας,
στο λεγόµενο «Health Safety Net», δηλαδή στο ελάχιστο που πρέ-
πει οπωσδήποτε να λαµβάνουν.

Πώς θα µπορούµε να το χρηµατοδοτήσουµε αυτό; Αυτό το κά-
νουµε σε συνεργασία µε τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας, στον
οποίο αναφέρθηκαν δύο-τρεις συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και λέω
για το συγκεκριµένο που θέσατε στην ερώτησή σας.

Προσέξτε τώρα, όµως, το οξύµωρο και πώς εκεί ο ΣΥΡΙΖΑ τα
είχε µπλέξει. Ο κ. Ζαχαριάς µάς κατηγόρησε για τη συνεργασία
µε τον WHO. Διότι βεβαίως, ξέρετε πολύ καλά ότι το χαρτί που
αναφέρατε και η συµφωνία για τα 15 εκατοµµύρια, δεν είναι αυτό
που είχε πει ο κ. Κυριακάκης στην προηγούµενη συζήτησή µας. 

Ο κ. Κυριακάκης στην προηγούµενη συζήτησή µας, κύριε Ζα-
χαριά, είχε υιοθετήσει άκριτα ένα δηµοσίευµα που έλεγε για 4,5
εκατοµµύρια ευρώ στην Task Force. Εσείς που είστε πιο µελετη-
ρός και πιο προσεκτικός, αναφερθήκατε στη σωστή συµφωνία. 

Τι λέει αυτή η συµφωνία; Λέει ότι κάνουµε µία συνεργασία µε
τον WHO, τον Παγκόσµιο Οργανισµό Υγείας, στον οποίο πλείστοι
όσοι υµών αναφερθήκατε, και ποιος παίρνει τα λεφτά; Ο WHO ή
τα παίρνει ο GIZ; Όχι. Θα τα πάρουν οι τεχνικοί σύµβουλοι και οι
εταιρείες που θα αναλάβουν να κάνουν όλες τις εργασίες για τη
µεταρρύθµιση. Αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση λέγεται «τεχνική
βοήθεια». 

Από πού τα πήραµε, από τον Έλληνα φορολογούµενο; Όχι,
από το ΕΣΠΑ, που χρηµατοδοτείται κατά 95% από τον Ευρωπαίο
φορολογούµενο. Από ποιον κωδικό για το ΕΣΠΑ; Από τον κωδικό
για την τεχνική βοήθεια. Αν δεν τα παίρναµε αυτά τα λεφτά για
την τεχνική βοήθεια, θα τα χάναµε στις 31 Δεκεµβρίου και θα πή-
γαιναν πίσω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Τα πήρατε από την ψυχιατρική
µεταρρύθµιση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη
σειρά τα θέµατα. Όχι, δεν τα πήραµε από εκεί, κάνετε λάθος.
Δεν τα πήραµε από την ψυχιατρική µεταρρύθµιση. Τα πήραµε µε
απόφαση του κ. Κυριάκου Μητσοτάκη, του Υπουργού Διοικητι-
κής Μεταρρυθµίσεως, µε επιπλέον χρηµατοδότηση -το τονίζω-
από τον κωδικό της τεχνικής βοήθειας του Υπουργείου Διοικητι-
κής Μεταρρυθµίσεως, για να κάνουµε τι; Τι το τροµερό κάναµε; 

Πήραµε περισσότερα χρήµατα, για να µπορέσουµε να ανα-
διοργανώσουµε σωστά τις υπηρεσίες υγείας της χώρας. Με
ποιον επικεφαλής να µας ελέγχει; Τον WHO, τον οποίο εσείς
προηγουµένως αναγορεύσατε ως έγκυρη πηγή και προφανώς
πολύ καλά κάνατε. Αυτό είναι το τροµερό που κάναµε. Αυτό µε-
ταφράστηκε ως 4,5 εκατοµµύρια στην Task Force. 

Υπενθυµίζω, για να µη γίνονται παρεξηγήσεις, ότι η Task Force
δεν παίρνει ούτε ένα ευρώ, ούτε από το ΕΣΠΑ ούτε από ελληνι-
κούς πόρους ούτε από πουθενά. Η Task Force χρηµατοδοτείται
αποκλειστικά και µόνο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και από κα-
νέναν άλλο. Ο κ. Ζαχαριάς ήταν διαβασµένος σ’ αυτό, ο κ. Κυ-
ριακάκης όχι.

Προχωράω τώρα, να απαντήσω µε τη σειρά, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. 

Κυρία Χαραλαµπίδου, µη στεναχωριέστε, συζήτηση κάνουµε.
Ο κ. Κυριακάκης είπε ένα πολύ ωραίο, είπε ότι είναι διαδικασία
κοινοβουλευτικού ελέγχου. Σωστά. Είναι διαδικασία συζητήσεως
στη Βουλή µέσα από τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου. Η έννοια της συζητήσεως δεν είναι µονοσήµαντη, είναι έν-
νοια διαλόγου. Το ότι εσείς στον ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλετε ποτέ να

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΘ’ - 4 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 1449



απαντάτε, το ότι κρύβεστε για την πρωτοβάθµια και το ποιες θα
είναι οι σχέσεις εργασίας των εργαζοµένων στην πρωτοβάθµια,
αυτό είναι δικό σας θέµα. Ο κ. Ξανθός κρύβεται, όχι εγώ. Εγώ
είµαι εδώ. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ: Κύριε Γεωργιάδη, επιτρέψτε

µου. Διάλογο δεν θέλετε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

µου πείτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, σας παρακαλώ. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μην

εκνευρίζεστε, κύριοι συνάδελφοι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αφήστε να

απαντήσει ο κύριος Υπουργός. Έτσι θέλει να απαντήσει, έτσι θα
απαντήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Έρ-
χοµαι τώρα στα συγκεκριµένα. 

Τον σεβαστό κ. Γλέζο είναι γνωστό ότι τον σέβοµαι, το λέω
πάντα, διαχρονικά, δεν το λέω τώρα. Κατ’ αρχάς, ως προς το
προσωπικό ζήτηµα, εκτιµώ ότι διέλαθε την προσοχή σας ότι
πρώτα προσεβλήθην επί προσωπικού. Αντιθέτως, εγώ είπα ότι
είµαι βέβαιος ότι ο κ. Κουρουµπλής δεν ξέρει ποια συµφέροντα
εξυπηρετεί. Ο κ. Κουρουµπλής είπε ότι εγώ είµαι άνθρωπος των
πολυεθνικών. Παρά ταύτα, σε εσάς το λέω, ο προσβεβληµένος
της υποθέσεως ήµουν. Το λέω αυτό, για να είµαστε συνεννοη-
µένοι. 

Πάµε τώρα σε κάτι που είπατε, που µε ενδιαφέρει πάρα πολύ,
γιατί είναι κάτι που φοριέται πολύ και που κινείται γενικώς. Λέτε
να βρούµε τα λεφτά από τις τράπεζες. Δείτε, αγαπητέ κύριε
Γλέζο, δυστυχώς πόσο φταίµε εµείς, οι πολιτικοί, που δεν έχουµε
καταφέρει να εξηγήσουµε στο λαό τι συµβαίνει.

Ο κ. Ξανθός στήριξε όλη του την οµιλία στο ότι είναι µαγειρε-
µένα τα στοιχεία και ότι δεν έχουµε πρωτογενές πλεόνασµα. Αυτή
είναι µία βασική θέση του ΣΥΡΙΖΑ –έτσι δεν είναι;- ότι η Κυβέρνηση
υποκρίνεται και ότι δεν υπάρχει πρωτογενές πλεόνασµα. 

Τι είναι το πρωτογενές πλεόνασµα; Είναι τα έσοδα-έξοδα µόνο
των δικών µας χρηµάτων, χωρίς την εξυπηρέτηση του χρέους
µας. Τα λέω καλά, αγαπητέ κύριε Ξανθέ; Μάλιστα. Ο κ. Ξανθός
ήρθε και είπε «λέτε ψέµατα, δεν έχετε πρωτογενές πλεόνασµα»,
δηλαδή τα δικά σας τα λεφτά δεν φτάνουν για τα δικά σας τα
έξοδα, είναι λιγότερα. 

Προσέξτε τώρα, µέσα σε αυτά τα έξοδα στο πρωτογενές απο-
τέλεσµα δεν είναι η ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, δεν είναι
η εξυπηρέτηση του χρέους. Άρα, αφού ο κ. Ξανθός λέει ότι εµείς
έχουµε ακόµα πρωτογενές έλλειµµα, τα δικά µας τα λεφτά είναι
λιγότερα από τα δικά µας έξοδα, αλλά έχουµε κάνει ανακεφα-
λαιοποίηση τραπεζών και εξυπηρετούµε το χρέος, πού βρί-
σκουµε, αγαπητέ κύριε Γλέζο, αυτά τα επιπλέον λεφτά που, κατά
τον κ. Ξανθό, δεν υπάρχουν; Και πράγµατι, σε αυτόν το βαθµό
χρηµάτων, δεν υπάρχουν. Αυτά είναι τα δάνεια των ξένων. 

Αυτά τα λεφτά που λέτε να κόψουµε από τις τράπεζες -και τα
οποία υπενθυµίζω ότι έχουν δοθεί για να διασφαλιστούν οι κατα-
θέσεις µας- δεν έχουν δοθεί από τους Έλληνες φορολογουµέ-
νους. Έχουν προστεθεί µεν στο δηµόσιό µας χρέος για να
πληρωθούν στο µέλλον, όταν και εφόσον τα καταφέρουµε, αλλά
σήµερα, αν απλώς τα κόψουµε αυτά τα λεφτά, δεν κόβουµε δικά
µας λεφτά, γιατί δεν τα παίρνουµε από εµάς. Τα παίρνουµε από
τους ξένους. 

Άρα, αν προσδοκάτε να λύσετε τα οικονοµικά προβλήµατα κό-
βοντας τα χρήµατα που σου δίνουν οι άλλοι για συγκεκριµένο
σκοπό, απλώς οι άλλοι δεν θα σου τα δώσουν. Άρα µηδέν εις το
πηλίκον! Αυτή είναι η διαφορά του πραγµατικού κόσµου από το
φαντασιακό. 

Ο κ. Ξανθός επίσης είπε και κάτι άλλο. Είπε ότι έχει υπολογίσει
ο ΣΥΡΙΖΑ µε ακρίβεια το κόστος και µάλιστα είπε ότι το κόστος
για τη φαρµακευτική δαπάνη των ανασφαλίστων είναι 150 εκα-
τοµµύρια. 

Εγώ σας περιµένω αύριο στις εννέα το πρωί στο γραφείο µου.
Θα φωνάξουµε τους δηµοσιογράφους, τις υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου Υγείας και τον ΕΟΠΥΥ και εσείς θα φέρετε µελέτη του ΣΥ-

ΡΙΖΑ. Εγώ δεσµεύοµαι ότι, αν είναι 150 εκατοµµύρια, να βρω να
τα πληρώσω. Σας λέω, όµως, για να ξέρετε και να καταλάβετε
γιατί πέφτετε έξω, ότι είναι πάνω από 500 εκατοµµύρια.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Αφού δεν ξέρετε πόσοι είναι οι ανασφά-
λιστοι…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πώς ξέρεις ότι είναι 500 εκα-
τοµµύρια;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
κύριοι συνάδελφοι. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είστε
πολύ βιαστικός. Σας είπα ότι για πρώτη φορά το ελληνικό κρά-
τος, µέχρι το τέλος αυτού του χρόνου, θα γνωρίζει τον ακριβή
αριθµό. Για να γίνει αυτό πάει να πει ότι εργαζόµαστε όλο αυτό
το διάστηµα, κύριε Ξανθέ. Δεν θα φτάσουµε στο αποτέλεσµα σε
µια ηµέρα. 

Εµείς, λοιπόν, επειδή εργαζόµαστε –και τα στοιχεία θα σας τα
δώσω αύριο στο γραφείο µου, όπου θα έρθετε µε τη µελέτη σας,
φαντάζοµαι- θα δείτε ότι είναι πάνω από 500 εκατοµµύρια. Αυτό
σηµαίνει ότι έχετε πέσει έξω στον υπολογισµό σας τέσσερις
φορές. Αν αθροίσετε σε όσα είπατε ότι έχετε πέσει επί τέσσερα
έξω, µπορεί να καταλάβει ο καθένας τι µας περιµένει σε ενδεχό-
µενη κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. 

Θα ήθελα, όµως, να συνεχίσω αυτό που έλεγα πριν, γιατί έχει
ενδιαφέρον. Ο κ. Ζαχαριάς -ο οποίος σε εµένα είναι εξαιρετικά
συµπαθής, γιατί πάντα κάνει τεκµηριωµένες συζητήσεις, άλλο αν
διαφωνούµε ιδεολογικά- έθεσε το µέγα θέµα. Είπε: «Κάντε ισο-
λογισµούς!».

Συγγνώµη, δεν γνωρίζετε ότι το µήνα Σεπτέµβριο ήταν η
πρώτη φορά που δηµοσιεύτηκαν ισολογισµοί σε όλα τα νοσοκο-
µεία; Γιατί δεν είπατε ότι επί των δικών µου ηµερών…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Για τα ταµεία, είπα. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη

σειρά θα τα πάρω. Με τη σειρά. Μη βιάζεστε! Εσείς είστε ηπίων
τόνων. 

Γιατί δεν είπατε ότι πρώτη φορά που δηµοσιεύτηκαν ισολογι-
σµοί των νοσοκοµείων ήταν τώρα, τον Σεπτέµβριο του 2013; Για
πρώτη φορά στην ιστορία του ελληνικού κράτους και για όλα τα
νοσοκοµεία! 

Ξέρετε ότι ο ΕΟΠΥΥ θα παρουσιάσει ισολογισµό φέτος για
πρώτη φορά στην ιστορία του; Θα το δείτε. Θα τον φέρουµε και
στη Βουλή. Περιµένω την ηµέρα που θα τον φέρω να µου πείτε
και ένα µπράβο, βέβαια. 

Είπατε επίσης –και σωστά το είπατε- για τα θεραπευτικά πρω-
τόκολλα και αυτή ήταν και η απάντηση που έδινα στον κ. Κου-
ρουµπλή για τη διαµάχη που είχαµε προηγουµένως για το
φάρµακο Crestor που έφερε ως παράδειγµα. Βεβαίως! 

Γνωρίζετε ή δεν γνωρίζετε –είµαι βέβαιος ότι το γνωρίζετε,
γιατί είστε µελετηρός- ότι ήδη τα θεραπευτικά πρωτόκολλα «τρέ-
χουν» πάνω στην ηλεκτρονική πλατφόρµα της ΗΔΙΚΑ, ότι έχουν
µπει σε περιβάλλον δοκιµαστικού, τεστ, ότι από το τέλος αυτής
της εβδοµάδας θα λειτουργούν, ότι βασική θεραπευτική κατη-
γορία είναι οι στατίνες, για να µην µπορεί να γράφει ο γιατρός
κατευθείαν το Crestor; 

Το ακριβώς ανάποδο συµβαίνει από αυτό που νοµίζει ο κ. Κου-
ρουµπλής. Εµείς βάλαµε θεραπευτικά πρωτόκολλα -αυτά που
προτείνατε και καλώς τα προτείνατε- για να µην µπορεί να γρά-
φει ο γιατρός κατευθείαν το ακριβό φάρµακο. Αυτό που λέτε
εσείς να κάνουµε, εµείς όχι µόνο το κάνουµε, µε την έννοια του
«θα», αλλά σήµερα, αν πάτε και ρωτήσετε ένα γιατρό εάν είναι
τα θεραπευτικά πρωτόκολλα πάνω σε περιβάλλον τεστ, θα πά-
ρετε την απάντηση «είναι». 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μακάρι! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Βε-

βαίως, θα σας στενοχωρήσω λίγο, κύριε Ζαχαριά, γιατί είναι και
αυτό µνηµονιακή µας υποχρέωση και εσείς τον τελευταίο καιρό
έχετε, χωρίς να το ξέρετε, πολλές ταυτίσεις µε το µνηµόνιο.
Αυτό, όµως, είναι ένα εσωτερικό σας θέµα, που µπορείτε να το
λύσετε µόνοι σας. 

Θα πάω λίγο τώρα στον κ. Στρατούλη. Δεν το λέω προσωπικά.
Το ξεκαθαρίζω. Δεν είναι σε προσωπικό επίπεδο, το έχω ξεκαθα-
ρίσει και δηµόσια. Δεν το βάζω στην ίδια κατηγορία µε αυτό που
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έγινε πριν. Κύριε Στρατούλη, ακούστε τι λάθος κάνετε. Πήρατε
τα αποτελέσµατα της χρονιάς που έγινε το PSI -άρα αυτές οι
εταιρείες έγραψαν πολύ µεγάλες ζηµιές, τεράστιες ζηµιές, αφού
έχασαν τα µισά οµόλογα- και τα συγκρίνατε µε την επόµενη χρο-
νιά, που ήταν µια φυσιολογική χρονιά. Φέτος δε, η επόµενη της
πρώτης φυσιολογικής, είναι η χρονιά που κάνουµε το claw back
και τους παίρνουµε όσα χάσαµε µε τα οµόλογα επί δύο φορές. 

Άρα τι κάνατε; Πήρατε τα αποτελέσµατα µιας ανώµαλης χρο-
νιάς µε της επόµενης –όπου προφανώς υπήρχε άνοδος, αφού
δεν ξαναϋπήρχε PSI, δηλαδή κούρεµα οµολόγων- και ξεχάσατε
να πείτε ότι στη χρονιά που τρέχουµε, τους αφαιρούµε 520 εκα-
τοµµύρια. Γιατί συµβαίνει τώρα; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Δεν ήταν στο PSI. Δεν ήταν τρά-
πεζες. Ήταν φαρµακευτικές εταιρείες και ιδιωτικές κλινικές. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είχαν
πληρωθεί µε οµόλογα του ελληνικού δηµοσίου. Είχαν πεντακόσια
εκατοµµύρια! Πεντακόσια εκατοµµύρια, από τα οποία έχασαν τα
µισά. Άρα, κύριε Στρατούλη, θα πρέπει να είµαστε πιο ακριβείς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Εγώ θα σας τα δώσω. Τα κατα-
θέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Στρατούλης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με τη
σειρά. Η κ. Αγαθοπούλου ήταν µαζί µου …

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Καθόλου απώλειες από το PSI.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Η κ.

Αγαθοπούλου ήταν µαζί µου στην εκδήλωση της ΠΕΦ στο θέα-
τρο Badminton. Ήταν και οµιλήτρια του ΣΥΡΙΖΑ. Οι άνθρωποι
έλεγαν για τις ζηµιές που έπαθαν από τα ελληνικά οµόλογα. Δεν
τα ακούσατε; Εκεί ήταν, παρούσα. Γιατί δεν σηκώθηκε να πει:
«Ποιες ζηµιές; Δεν είχατε οµόλογα.».

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Για άλλα πράγµατα λέει.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ακού-

στε, κύριε Στρατούλη. Όταν έρχεσθε σε µένα, θα είστε διαβα-
σµένος καλά. Εγώ δεν είµαι σαν τους άλλους.

ΕΙΡΗΝΗ-ΕΛΕΝΗ ΑΓΑΘΟΠΟΥΛΟΥ: Ψέµατα!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τα κατέθεσα στα Πρακτικά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάω,

λοιπόν, τώρα να τα πάρουµε µε τη σειρά. 
Πρώτα απ’ όλα, ο κ. Ξανθός, αν το έχω γράψει σωστά, είπε για

claw back στα φαρµακεία. Δεν έχουν claw back τα φαρµακεία.
Δεν ξέρω αν το είπατε εσείς.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Rebate…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άλλο

το rebate, άλλο το claw back. Είναι διαφορετικό πράγµα. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Σωρευτικά δρουν αυτά. Μη νοµίζετε ότι

δεν ξέρουµε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Λέω

αυτό το οποίο είπατε. Δεν µου είπατε rebate. Τώρα µου λέτε re-
bate. Εντάξει.

Για την εξυπηρέτηση του χρέους νοµίζω ότι το ξεκαθαρίσαµε.
Αφού δεν έχουµε πρωτογενές πλεόνασµα, κατά τη δική σας δή-
λωση, άρα δεν εξυπηρετούµε µόνοι µας το χρέος µας. Γιατί, για
να το εξυπηρετήσουµε µόνοι µας, πρέπει να περισσεύουν λεφτά.
Άρα εσείς µου λέτε «δεν εξυπηρετούµε µόνοι µας το χρέος µας»
και ταυτόχρονα ο ίδιος άνθρωπος µου λέει «πληρώνουµε 10 δισε-
κατοµµύρια το χρόνο για το χρέος µας». Μα, δεν τα πληρώνουµε. 

Εδώ έχει γίνει η µεγαλύτερη παρεξήγηση στον ελληνικό λαό.
Δεν έχουµε καταφέρει να του εξηγήσουµε. Από την εποχή των
µνηµονίων στους δανειστές µας –εννοώ τους δανειστές µας του
µνηµονίου- δεν έχουµε δώσει ούτε ένα ευρώ, διότι έχουµε µόνο
πρωτογενή ελλείµµατα. Δεν έχουµε ακόµα χρονιά µε πρωτογε-
νές πλεόνασµα. Φέτος λέµε εµείς ότι θα έχουµε πρωτογενές πλε-
όνασµα. Άρα ό,τι λεφτά πληρώνουµε είναι ανακύκλωση των
δικών τους χρηµάτων.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Πόσα λεφτά πήγαν στο έλ-
λειµµα από τα δάνεια;

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι µε τους αρχαίους σο-
φιστές!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,

είναι πολύ απλό. Αφού έχουµε πρωτογενές έλλειµµα, δικά µας
λεφτά δεν έχουµε. Μας λείπουν. Άρα, πώς πληρώνουµε και 8 δι-
σεκατοµµύρια από λεφτά που δεν έχουµε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Να µη λέτε ψέµατα. Στα επι-
τόκια και στα τοκοχρεολύσια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κουρουµ-
πλή, παρακαλώ!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε
και στα επιτόκια.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Μας έδωσαν 204 δισεκατοµµύ-
ρια. Τα 202 δισεκατοµµύρια τους τα έχουµε γυρίσει…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάµε
µε τη σειρά. Δεν τα έχουµε γυρίσει. Τα ανακυκλώνουµε. Ρολόι γί-
νεται. Τα δίνουµε και τα ξαναπαίρνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εµάς µας χρε-
ώνουν πάντως.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ακού-
στε, επειδή ακούστηκε το θέµα των επιτοκίων. Έχει πολύ ενδια-
φέρον. Το µέσο επιτόκιο δανεισµού µας την εποχή του µνηµονίου,
κύριε Στρατούλη, έπεσε ή ανέβηκε; Τι ξέρετε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Τι σηµασία έχει αυτό;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι,

έχει τεράστια σηµασία για να καταλάβουµε. Αυτήν την εποχή που
πληρώνουµε τους κακούς τοκογλύφους, τους πληρώνουµε πε-
ρισσότερα επιτόκια ή πολύ-πολύ λιγότερα; Παραδείγµατος χάριν,
όταν ήταν Βουλευτής ο κ. Μελάς στη Νέα Δηµοκρατία, τα επιτό-
κια µε τα οποία δανειζόταν ο κ. Μελάς ήταν κατά µέσο όρο 4,5%.
Τώρα, από το µνηµόνιο ο µέσος όρος είναι 1,5%. Πού είναι οι το-
κογλύφοι;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Αν δεν διαγράψουµε µεγάλο
µέρος του δηµοσίου χρέους, δεν γίνεται τίποτα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άλλο
αυτό που λέτε. 

Πάµε, λοιπόν, για να κλείσουµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,

κύριε Υπουργέ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

απαντήσω σε όλα. Τα έχω σηµειώσει ένα προς ένα. Δεν νοµίζω
να ξέχασα κάτι. Για το «Δουβλίνο II» δεν απήντησα. Μη φανεί ότι
έχω αφήσει κάτι, κυρία Πρόεδρε. Λέω για όσα µου ετέθησαν. Τα
έχω σηµειώσει. Αναφέρω την κ. Αγαθοπούλου, ας πούµε.

Το Δουβλίνο II, όπως ξέρετε, είναι µία συµφωνία της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Η ελληνική Κυβέρνηση έχει ζητήσει την αλλαγή της.
Γι’ αυτό και δεν ψήφισε την αναθεώρησή του. Στη συµφωνία δεν
υπάρχει διαδικασία αρνησικυρίας, δηλαδή βέτo. Η Ελλάδα και
άλλες χώρες του Νότου ζητάνε την αλλαγή της. Οι άλλες χώρες
του Βορρά δεν θέλουν την αλλαγή της. Η διαδικασία αλλαγής
µιας συνθήκης της Ευρωπαϊκής Ένωσης θέλει οµοφωνία. Αν ένας
πει «όχι», η συνθήκη δεν αλλάζει. 

Εγώ δεν έχω καταλάβει τι θα κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ ακριβώς. Θα κάνει
πόλεµο µε τους υπολοίπους; Θα τους πει «όχι, θα αλλάξει η συν-
θήκη γιατί έτσι γουστάρω»; Αυτή είναι η πρόταση; Αν είναι αυτή,
να το καταλάβω. Αν έχετε κάποιον άλλο µαγικό τρόπο να πεί-
σουµε τις άλλες χώρες να δεχθούν στις δικές τους χώρες τους
παρανόµους στην Ελλάδα ευρισκοµένους µετανάστες, τους λα-
θροµετανάστες, να µου το πείτε, να γίνω εγώ διαπρύσιος κήρυ-
κας και να το εφαρµόσω. Προς το παρόν, όµως, για να
συνεννοούµαστε, οι άλλες χώρες έχουν το δικαίωµα να δεχθούν
ή όχι αυτούς τους ανθρώπους στο έδαφός τους και αυτές λένε
«όχι». Τι θα κάνετε; Θα στείλετε τεθωρακισµένη ταξιαρχία; Τι θα
κάνετε ακριβώς, για να το καταλάβουµε;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θα δούµε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Γιατί

εµείς έχουµε ήδη ζητήσει την αναθεώρηση της Δουβλίνο II, η
οποία –σηµειωτέον- είναι µία συνθήκη που δεν ψήφισε η Νέα Δη-
µοκρατία.

Άρα ας το κλείσουµε και αυτό. 
Κλείνω λέγοντας το εξής για το θέµα της επερωτήσεως το εν

γένει. 
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Επιτέλους! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πράγ-

µατι, µέχρι το τέλος αυτού του χρόνου θα παρουσιαστεί το πλήρες
σχέδιο -και θα το πάρετε αναγκαστικά, θα λάβετε γνώση και στην
επιτροπή- για το ποια είναι αυτά που πραγµατικά θα µπορούµε να
παρέχουµε σε όλους, ασχέτως ασφαλιστικής κάλυψης και από
πού θα βρεθούν τα λεφτά. Παραδείγµατος χάριν, το εικοσιπεντά-
ευρω, που µε τόση µανία πολεµάτε, είναι ένας από αυτούς τους
προτεινόµενους πόρους για αυτούς τους ανασφάλιστους. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, να ξέρετε ότι αυτό το ωραίο «ποί-
ηµα», ότι η υγεία πρέπει να δίνεται δωρεάν, εγώ θα σας πω ότι
το δέχοµαι και πρέπει να είναι δωρεάν και να δίνεται από το κρά-
τος. Το κράτος, όµως, πρέπει να βρει λεφτά για να την παρέχει
δωρεάν. Άρα επιστρέφω στο αρχικό ερώτηµα: Όσο κι αν εµείς
θέλουµε να το λέµε δωρεάν, να βρούµε λεφτά από πού;

Η µόνη πρόταση που άκουσα –και µε αυτή θα κλείσω, για να
καταλάβετε τη διαφορά µεταξύ φαντασιώσεως και πραγµατικό-
τητος και επειδή είναι µια «καραµέλα» που τη λέτε συνέχεια στον
ΣΥΡΙΖΑ κι εγώ, επειδή έτυχε για λίγο να γίνω Υπουργός Ναυτι-
λίας, αυτά τα ξέρω– είναι η φορολόγηση του εφοπλιστικού κε-
φαλαίου. 

Θα σας πω, λοιπόν, µια ιστορία πραγµατική. Προ ολίγων ετών,
η κυβέρνηση της Μεγάλης Βρετανίας αποφάσισε να φορολογή-
σει τους εφοπλιστές στο City του Λονδίνου. Αυτή ήταν η ωραι-
ότερη για την Ελλάδα απόφαση που πήρε ποτέ κυβέρνηση της
Μεγάλης Βρετανίας. Ο βασικός λόγος ανθήσεως και αναπτύ-
ξεως του Πειραιώς ήταν αυτή η απόφαση της κυβερνήσεως της
Μεγάλης Βρετανίας. Τι έκαναν οι εφοπλιστές στο City του Λον-
δίνου; Έφυγαν από το Λονδίνο και ήρθαν στην Αθήνα, στον Πει-
ραιά για την ακρίβεια. Από την ώρα που το έκαναν αυτό,
διαδοχικές βρετανικές κυβερνήσεις τούς παρακαλάνε γονυπε-
τώς, παρέχοντάς τους πλήρη φορολογική αµνηστία, να επιστρέ-
ψουν στο Λονδίνο και αυτοί καλά κάνουν και δεν γυρίζουν. Γιατί
δεν γυρίζουν; Θέλω να µε προσέξετε. Δεν είναι ότι δεν πήραν
φόρους οι Βρετανοί, αλλά γιατί -αν δεν το ξέρετε- τα πλοία έχουν
προπέλες και φεύγουν και σηµαίες που αλλάζουν µε το πάτηµα
ενός κουµπιού. 

Άρα, λοιπόν, τι έκαναν οι Βρετανοί τώρα; Είπαν «ελάτε πίσω».
Γιατί; Διότι έχασαν τα ενοίκια, τους µισθούς, τους υπαλλήλους,
τις ασφαλιστικές εισφορές και όλα αυτά που εµείς τώρα τα παίρ-
νουµε γιατί τώρα αυτά τα γραφεία είναι εδώ. Ο κ. Μελάς που
είναι Βουλευτής Πειραιά τα ξέρει.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Με τόσα προνόµια που τους δώσατε
στην Ελλάδα δεν θα φύγει κανένας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Για να
καταλάβετε ποιος είναι ο πραγµατικός κόσµος, προ των εκλογών
στις 17 Ιουνίου 2012 –επειδή λέγατε τα ίδια και στα κανάλια-
βγήκε µία χώρα από αυτές που έχουν σηµαία ευκαιρίας, η Μπε-
λίζ, και έβγαλε µια παγκόσµια ανακοίνωση που έλεγε: «Όποιος
Έλληνας εφοπλιστής πάρει σηµαία Μπελίζ, του δίνουµε και 15
χιλιάδες δολάρια». Του έδιναν λεφτά για να πάει στην Μπελίζ.
Γιατί περιµένανε µπας και κερδίσετε, και πάνε χίλια πλοία στο
Μπελίζ το επόµενο δευτερόλεπτο, όχι το επόµενο λεπτό! Αυτό
που λέω –για να ξέρετε- είναι ότι γίνεται µε το πάτηµα ενός κουµ-
πιού από το κινητό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Άρα,
για να βλέπουµε τον πραγµατικό κόσµο, εάν θέλετε να µιλή-
σουµε στα σοβαρά, θα µιλήσετε για πραγµατικά λεφτά. Γιατί
αυτά που λέτε είναι στη φαντασίωσή σας, δεν είναι στον πραγ-
µατικό κόσµο. Αυτά δεν εισπράττονται, όχι από την Ελλάδα αλλά
από κανένα κράτος του κόσµου. Όσα κράτη προσπάθησαν έφα-
γαν τα µούτρα τους, γιατί υπάρχει πλανήτης, θάλασσα, τα πλοία
κινούνται. Τι να κάνουµε; Έτσι λειτουργεί η παγκόσµια οικονοµία. 

Τώρα αν µου πείτε ότι ο Αλέξης Τσίπρας θα πάρει τέτοια εξου-
σία, που θα κυβερνήσει τον πλανήτη και θα γίνει πλανητάρχης
και ταυτόχρονα θα αστυνοµεύσει όλα τα κράτη του πλανήτη και
δεν θα µπορεί να αλλάξει κανένα πλοίο σηµαία, εκεί πραγµατικά
θα σας παραδεχθώ. 

(Χειροκροτήµατα-γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

Το ιστορικό ανάλογο, όµως, -να ξέρετε, γιατί σας το είπα πριν
και δεν το καταλάβατε- ήταν ο Γιώργος Παπανδρέου. Ο Γιώργος
Παπανδρέου έλεγε «λεφτά υπάρχουν». Ξέρετε τι έλεγε προεκλο-
γικά; Όλα τα βίντεο είναι στη διάθεσή σας. Έλεγε: Πρώτον, «θα
φορολογήσουµε τις offshore» και δεύτερον, «θα εισπράξουµε τα
ληξιπρόθεσµα», που τότε ήταν 31 δισεκατοµµύρια. Ξέρετε πόσα
µπορείτε να εισπράξετε από τα ληξιπρόθεσµα; Γύρω στα 700
εκατοµµύρια. Ξέρετε πόσα µπορείτε να εισπράξετε από τις off-
shore; Κάτι φραγκοδίφραγκα. Γιατί οι offshore φεύγουν επίσης,
όπως και τα πλοία. 

Άρα, για να πάµε στον πραγµατικό κόσµο, έχετε να µας κάνετε
κάποια πραγµατική πρόταση για το πού να βρούµε λεφτά; Εάν
έχετε τέτοια πρόταση, ελπίζω να µην είναι σαν τη µελέτη σας, που
κοστολόγησε 150 εκατοµµύρια το πρόγραµµα των ανασφαλίστων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
σας παρακαλώ, ολοκληρώνετε. Έχετε ξεπεράσει κατά πολύ τον
χρόνο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κλεί-
νω αµέσως. 

Θα ήθελα όµως πριν φύγουµε από εδώ να πω -επειδή το έχω
θέσει ως θέµα- ότι ο ΣΥΡΙΖΑ κρύβεται όσον αφορά στο θέµα της
πρωτοβάθµιας. Θα ήθελα τη δήλωση του κ. Ξανθού, που είναι ο
υπεύθυνος της υγείας εκεί, να µας πει: Θα είναι ο ΕΟΠΥΥ µόνο
αγοραστής κατά το σχέδιο του ΣΥΡΙΖΑ;

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Το είπαµε στη διαβούλευση ανοιχτά και
κατηγορηµατικά και µε αυτήν την τοποθέτηση βγήκαµε πρώτη
δύναµη στους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια –Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
δεν θα γίνει τώρα συζήτηση επί του θέµατος. 

Κύριε Ξανθέ, δεν έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

είναι πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης οι γιατροί; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ: Πλήρης και µε µεταβατική περίοδο, για

τους νεοπροσλαµβανόµενους γιατρούς του ΕΟΠΥΥ… 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πολύ

ωραία! «Πλήρης και αποκλειστική» είναι η θέση του ΣΥΡΙΖΑ. Οι
γιατροί του ΕΟΠΥΥ σάς ψήφισαν, το δέχοµαι. Άρα οι γιατροί του
ΕΟΠΥΥ ψήφισαν «πλήρους και αποκλειστικής». 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν είναι δια-

δικασία αυτή, κύριοι συνάδελφοι. Κύριε Υπουργέ, σας παρα-
καλώ, δεν είναι διαδικασία αυτή.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ –ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σας
δηλώνω, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση θα λάβει πολύ στα σοβαρά υπ’
όψιν της αυτήν τη θέση του ΣΥΡΙΖΑ και τη χθεσινή του νίκη, γιατί,
αφού οι γιατροί µας ψήφισαν «πλήρους και αποκλειστικής», τώρα
είµαστε υποχρεωµένοι να σεβαστούµε αυτό το εκλογικό αποτέ-
λεσµα των γιατρών του ΕΟΠΥΥ.

Χαίροµαι που το παραδεχθήκατε. «Πλήρους και αποκλειστι-
κής» ο ΣΥΡΙΖΑ, «πλήρους και αποκλειστικής» ψήφισαν οι γιατροί
του ΕΟΠΥΥ, θα το εξετάσουµε, λοιπόν, πολύ σοβαρά.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι

ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµά-
των διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως
ισχύει, δικογραφία που αφορά στον Υφυπουργό Οικονοµικών κ.
Γεώργιο Μαυραγάνη.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.
Έχετε µιλήσει όλα τα λεπτά που δικαιούστε. Όµως θα σας δώσω
έξι λεπτά για τη δευτερολογία σας. Έχετε µιλήσει είκοσι ένα
λεπτά, όσα µίλησε και ο Υπουργός στην πρωτολογία του.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ήταν πρωτολογία. Και ο
Υπουργός µίλησε πολύ περισσότερο. Τι να κάνουµε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Γι’ αυτό σάς
λέω, µε όλο το σεβασµό, ότι σας δίνω έξι λεπτά για δευτερολο-
γία.
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Ορίστε, κύριε Κουρουµπλή, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω

στον αγαπητό κ. Άδωνι Γεωργιάδη ότι εγώ στην πολιτική µου δια-
δροµή ποτέ δεν φίλησα εκεί όπου έφτυνα. Αν θέλει να επιβεβαι-
ώσει ή να διαψεύσει αυτό που λέω µπορεί να ακούει κάθε βράδυ
στον «REAL FM» την εκποµπή του κ. Κουφόπουλου που βγάζει
τη φωνή του κ. Γεωργιάδη να καθυβρίζει µετά βδελυγµίας τον κ.
Σαµαρά. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, για να συνεννοούµεθα. 

Επειδή κάνατε αναφορά σε εµένα, κύριε Γεωργιάδη, ότι «την
έκανα µε ελαφρά», θέλω να πω ότι εγώ έφυγα συνειδητά από ένα
χώρο που ήµουν πολιτικά ερωτευµένος µαζί του, έφυγα σε πε-
ρίοδο που δεν ήταν σε κατάρρευση -όπως είχατε φύγει εσείς και
εγκαταλείψατε τον προστάτη σας, τον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ κ. Κα-
ρατζαφέρη, ο οποίος έχει µιλήσει για αυτό το θέµα- και επέλεξα
να πάω στον ΣΥΡΙΖΑ, που τότε ο ΣΥΡΙΖΑ δεν ήταν πουθενά. Αν
θέλετε, να πω και κάτι ακόµα. Ήµουν δέκα χρόνια Βουλευτής.
Ας βρεθεί µια φορά που εγώ επιτέθηκα κατά της Αριστεράς.
Είναι διαφορετική η διαδροµή µας, λοιπόν, και ως εκ τούτου καλό
είναι να µην αναφέρεστε.

Να πάµε τώρα και στο επίδικο. Ακούστε, κύριε Γεωργιάδη.
Εγώ, ο Κουρουµπλής, σκελετούς στην ντουλάπα µου δεν έχω.
Δεν φοβάµαι κανέναν. Αυτή ήταν η πολιτική µου διαδροµή, κα-
θαρή και κρυστάλλινη. Η Νέα Δηµοκρατία είναι εκτεθειµένη. 

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, καταθέτω στα Πρακτικά επίκαιρη
ερώτηση του κ. Σαλµά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής
καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ερώτηση, η
οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι ο κ. Σαλµάς εκπρόσωπος των οµίλων ή ο κ. Γεωργιάδης;
Ο κ. Σαλµάς, κυρία Πρόεδρε, εγκαλεί τον κύριο Υπουργό και λέει
ότι πριν πάει σε αυτήν τη διαδικασία όφειλε να είχε µελέτες που
να αποδεικνύουν εάν είναι αναγκαία αυτή η αποδέσµευση. Θα
δείτε σε λίγο καιρό –εδώ θα είµαστε, καλά να είµαστε- ποιος θα
εξυπηρετηθεί.

Το άκρον άωτον του θράσους, λοιπόν, είναι να πείτε σε εµένα,
που υπερασπίστηκα επί τριάντα χρόνια το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας, –είναι λυπηρό γιατί δεν είναι εδώ ο κ. Κρεµαστινός, που
πιστεύω ότι αναλόγως θα είχε απαντήσει- ότι έχω σχέση µε
αυτές τις εταιρείες, τους οµίλους κ.λπ.. Τέλος πάντων! Έχουν
γνώση οι φύλακες!

Θα πρέπει να ξέρετε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ δεν είναι
το Υπουργείο Ναυτιλίας. Δεν θα χαριεντίζεστε εδώ µε τους εφο-
πλιστές. Από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση η βάσανος θα είναι
δίκαιη, τίµια, αλλά σκληρή και αυστηρή. 

Δεν απαντήσατε σε κανένα ουσιαστικό ερώτηµα της επερώτη-
σης. Πετάγατε την µπάλα στην εξέδρα. Μας είπατε για τα επιτό-
κια. Και εκεί µας είπατε ψέµατα, ότι πληρώνουµε αυτήν τη στιγµή
µόνο 1,5% επιτόκιο. Κάνετε πολύ µεγάλο λάθος. Δεν θέλω να
σας πω πάλι ψεύτη. Μπορεί να µην το ξέρετε. Το ξέρω, επειδή
επισκέφθηκα πριν από λίγες µέρες τον Οργανισµό Διαχείρισης
Δηµοσίου Χρέους και έχω ακριβή εικόνα. Ως εκ τούτου, µη λέτε
πράγµατα που δεν τα ξέρετε.

Όµως τα λέτε. Λέτε «ας πούµε οτιδήποτε και θα πιάσει». Αυτό
κάνετε. Δεν έχετε επιχειρηµατολογία. Δεν απαντήσατε γιατί αυ-
ξήσατε διακόσια εξήντα πέντε φάρµακα. Δεν απαντήσατε γιατί
δώσατε τιµή σε καινούργια φάρµακα, χωρίς να κάνετε αξιολό-
γηση της καινοτοµίας. Είναι κρίσιµα ερωτήµατα αυτά, στα οποία
οφείλετε να απαντήσετε σε µια περίοδο που ο τόπος στενάζει.
Η υγεία υφίσταται καταστάσεις τραγικές. Και καλά εσείς και εγώ,
κύριε Γεωργιάδη. Δεν κινδυνεύουν τα παιδιά µας, διότι δεν είναι
ανασφάλιστα. Υπάρχουν, όµως, παιδιά στην Ελλάδα, εξαιτίας
των οποίων δεν θα έπρεπε να κοιµόµαστε ούτε εσείς, πολύ πε-
ρισσότερο, ούτε εµείς ούτε κανένας, και τα οποία δεν έχουν καµ-
µία ασφάλιση. 

Αφού λέτε, λοιπόν, κύριε Γεωργιάδη «πού θα βρείτε τα λεφτά;»
κ.λπ., θα σας πω εγώ έναν άλλο τοµέα όπου έχετε τα λεφτά και
δεν ξέρω γιατί δεν τα παίρνετε. Αν σας πω ότι όλη αυτή η διαδι-
κασία των καθυστερήσεων και των κωλυσιεργιών στοχεύει στο
να υποβαθµιστεί το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, θα µε κατηγορήσετε
πάλι για άλλα πράγµατα. 

Φέρτε µας, λοιπόν, µία µελέτη για να υποστηρίξουµε αυτά που
πάτε να κάνετε, τις ιδιωτικοποιήσεις και τη στήριξη του ιδιωτικού
τοµέα και πείτε µας ότι οι παραγωγικές µονάδες του ΕΟΠΥΥ
έχουν µεγαλύτερο κόστος από τα διαγνωστικά κέντρα. Φέρτε
µας µια µελέτη εδώ. Οφείλετε να το κάνετε.

Κύριε Γεωργιάδη, ποιος θα αναλάβει την ευθύνη για τα χρή-
µατα που κινδυνεύουν να χαθούν από το ΕΣΠΑ, µε τα οποία µπο-
ρείτε να αναβαθµίσετε τα ελληνικά νοσοκοµεία, έστω αυτήν τη
δύσκολη στιγµή; Στο ΕΣΠΑ υπάρχει περίπου 1 δισεκατοµµύριο
που προβλέπεται για την αναβάθµιση της τεχνολογικής υποδο-
µής των νοσοκοµείων, για να µπορούν πραγµατικά να είναι πιο
ανταγωνιστικά κι από τον ιδιωτικό τοµέα. Ποιος ευθύνεται για το
ότι αυτήν τη στιγµή κινδυνεύουν να χαθούν χρήµατα που µπορεί
να αναβαθµίσουν το επίπεδο βιοτεχνολογίας στα ελληνικά νοσο-
κοµεία, από χρήµατα του ΕΣΠΑ; Το 5% θα πληρώσετε. Κινδυ-
νεύετε να χάσετε εκατοµµύρια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα απαντήσετε σε αυτά τα ερωτήµατα;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,

παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ο ελληνικός λαός ζητάει συγ-

κεκριµένες θέσεις, όχι από το «άλφα» στο «ωµέγα» και από το
«ωµέγα» στο άπειρο. Ζητά συγκεκριµένες απαντήσεις σε αυτά
τα ερωτήµατα. Για να δούµε, θα απαντήσετε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πολύ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για ένα

λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν έχετε τον

λόγο, κύριε συνάδελφε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν µπορεί να αναφέ-

ρεται σε µένα και να µη µου δίνετε τον λόγο. Ζητώ τον λόγο επί
προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε τον
λόγο, επί προσωπικού.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Θέλω να πω στον κ. Γεωργιάδη ότι
πρέπει να λέει την αλήθεια και όχι να λέει πράγµατα ρίχνοντας
λάσπη. Σε µένα η λάσπη δεν κολλάει. Εγώ δεν ψήφισα κανένα
µνηµόνιο. Ο ίδιος τα ψήφισε όλα τα µνηµόνια. Αν στο τέλος αναγ-
κάστηκαν να ελαττώσουν τα επιτόκια, είναι άλλο θέµα. 

Επίσης, δεν απάντησε σε ό,τι τον ρώτησα. 
Πρώτον, όσον αφορά τα γενόσηµα. Αν πάρει ένας γενόσηµα

για τη θεραπεία του και δεν πάει καλά, ποιος ευθύνεται; Ο για-
τρός που το έδωσε ή ο Υπουργός που έχει δώσει εντολή να παίρ-
νουν γενόσηµα;

Δεύτερον, όσον αφορά τα 25 ευρώ που έβαλε στα νοσοκοµεία
είπε ότι δεν είναι θέµα της τρόικας, αλλά είναι θέµα δικό του. Μα
εδώ ο κ. Λυκουρέντζος, ο προηγούµενος Υπουργός, είπε και από
το ραδιόφωνο ότι η τρόικα επέµενε από την 1-1-2013. Πρέπει να
λέµε την αλήθεια. Δεν ξέρω, θέλει να κάνει ο κύριος Υπουργός
το συνήγορο της τρόικας; Είναι δικό του θέµα.

Τρίτον, ρώτησε «πού θα βρεθούν τα λεφτά». 
Δύο είναι οι λύσεις, αλλά λύσεις σοβαρές, υπεύθυνες και δυ-

ναµικές. Η µία είναι τα «µαύρα» λεφτά. Αν είχαν ελεγχθεί µέχρι
σήµερα τα «µαύρα» λεφτά και στη λίστα Λαγκάρντ και στη λίστα
Λιχτενστάιν και στη λίστα Λουξεµβούργου, θα είχαµε πάρει ένα
πολύ µεγάλο ποσό. Εγώ δεν λέω να τιµωρηθούν αυτοί οι οποίοι
έχουν «µαύρα» λεφτά. Ας φορολογηθούν. Να φορολογηθούν
όπως φορολογείται ο Έλληνας πολίτης, ο συνταξιούχος, ο µι-
σθωτός, ο ελεύθερος επαγγελµατίας και ο άνεργος, που έχουν
εξαθλιωθεί. Είναι λογικό αυτό. Έτσι θα µαζευτεί ένα µεγάλο
ποσό χρηµάτων. 

Δεύτερον, δυναµικά να συζητήσουµε για το διαχρονικό χρέος.
Να φύγει το επαχθές, να φύγει το επονείδιστο χρέος, να φύγουν
οι γερµανικές αποζηµιώσεις και το γερµανικό χρέος.

Τότε, αν συµβούν όλα αυτά, ο ελληνικός λαός θα βρει µια µε-
γάλη ανάσα, θα φύγει από αυτήν την οικονοµική πίεση που πραγ-
µατικά έχει επέλθει και δεν µπορεί να την αντέξει άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
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πολύ.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

απευθυνθώ προς τον κ. Κουρουµπλή και θα αφήσω για το τέλος
τον κ. Μελά.

Ξεκινώ µε το τέλος, κύριε Κουρουµπλή. Ποιος σάς είπε ότι
ιδιωτικοποιούµε τις µονάδες του ΕΟΠΥΥ, έτσι ώστε να χρειάζεται
να σας καταθέσουµε µελέτη…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Είπα ότι τις υποβαθµίζετε
προς όφελος των ιδιωτικών. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σας
παρακαλώ, µη µε διακόπτετε ασταµάτητα! Δεν µπορώ να µιλήσω,
εάν µε διακόπτετε σε κάθε δευτερόλεπτο! 

Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ! Σταµατώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Λέτε άλλα αντ’ άλλων. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,

κύριε Κουρουµπλή. Αυτά θέλει να πει ο κ. Γεωργιάδης, αυτά θα
πει. Τι να κάνουµε τώρα; Να του αλλάξουµε αυτά που θέλει να πει;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Μου λέει ότι είπα ότι ιδιωτι-
κοποιούνται. Εγώ για υποβάθµιση, είπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ε, αυτά λέει! Τι
να κάνουµε τώρα, δηλαδή;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τις υποβαθµίζει, είπα. Άλλο τις
ιδιωτικοποιεί και άλλο τις υποβαθµίζει. Θα τον αφήσω να λέει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Να µην πείτε,
γιατί τα λέτε στις τοποθετήσεις σας. Θα πάρετε το λόγο να τα
πείτε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Στη Λογική στο γυµνάσιο
είχα 10.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία
Πρόεδρε, απευθύνοµαι προς εσάς. Ο κύριος Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ µου ζήτησε να του καταθέσω µελέτη,
που να αποδεικνύει ότι η ιδιωτικοποίηση των µονάδων του
ΕΟΠΥΥ συµφέρει. Απαντώ: Δεν ιδιωτικοποιούµε καµία µονάδα
του ΕΟΠΥΥ. Το όλο σχέδιο είναι…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Όχι, είπα να κατατεθεί µε-
λέτη για αποδέσµευση των πληθυσµιακών κριτηρίων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
κύριε Κουρουµπλή! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,
τώρα απαντώ για άλλο. Θα έρθω στα πληθυσµιακά. Ένα-ένα! 

Μου λέτε «φέρτε µου µελέτη που να αποδεικνύει ότι είναι καλό
που ιδιωτικοποιείτε τις µονάδες του ΕΟΠΥΥ». Σας απαντώ: Δεν
ιδιωτικοποιούµε τις µονάδες του ΕΟΠΥΥ, τις περνάµε στις υγει-
ονοµικές περιφέρειες, δηλαδή στο δηµόσιο. Άρα πώς να σας
φέρω µελέτη για κάτι που δεν κάνω; 

Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε, που φώναξα, αλλά, εν πάση περι-
πτώσει κάποια στιγµή πρέπει να µιλάµε και λογικά σ’ αυτήν την
Αίθουσα! Ωραία είναι η φωνή και το σόου, αλλά να µιλήσουµε και
επί της ουσίας. 

Δεύτερον, έρχοµαι στα πληθυσµιακά κριτήρια. Δεν είχα αντι-
ληφθεί ότι ο κ. Κουρουµπλής είναι εκπρόσωπος Τύπου του κ.
Σαλµά. Όταν µου καταθέσει την ερώτηση ο κ. Σαλµάς, θα έρθω
και θα του απαντήσω. Έτυχε εκείνη την ηµέρα να απαντώ αστα-
µάτητα σε κοινοβουλευτικό έλεγχο, να έχω συνάντηση µε τον
Πρωθυπουργό και να µην µπορώ να έρθω στη Βουλή. Θα µου
την επανακαταθέσουν και θα καταθέσω και το σχετικό χαρτί από
το µνηµόνιο. 

Παρά ταύτα, πέραν του µνηµονίου, οφείλω να πω, για να το
καταλάβει ο κόσµος, ότι η απελευθέρωση της αγοράς σε αυτόν
τον τοµέα είναι επ’ ωφελεία του φορολογουµένου. Γιατί; Διότι ο
ΕΟΠΥΥ θα έχει κλειστό προϋπολογισµό, δεν θα µπορεί να πλη-
ρώνει παραπάνω λεφτά, ακόµη και αν αυξάνονται οι εξετάσεις
και άρα τα περισσότερα εργαστήρια θα έχουν µεγαλύτερο αν-
ταγωνισµό, για να ρίξουν την τιµή. Τόσο απλό είναι! 

Να πω για τις τιµές των φαρµάκων, για να µη φανεί ότι προ-
σπερνώ κάτι. 

Κύριε Κουρουµπλή, εγώ δεν πιστεύω πως ό,τι κάνατε πριν το
κάνατε µε πρόθεση. Ειλικρινά, δεν το πιστεύω. Θα σας πω για τη
διαδικασία εκδόσεως των τιµών, γιατί πιθανώς να µην την ξέρετε.
Δεν βγάζει τις τιµές ο Υπουργός. Οι τιµές βγαίνουν από τον ΕΟΦ,

κατόπιν προτάσεως του ΕΟΦ. Ο κ. Πλεύρης δεν έχει καµµία
σχέση µε τον ΕΟΦ και είναι ντροπή να το λέτε. Δεν είναι στον
ΕΟΦ. Γράφτηκε σε ορισµένα blogs ότι είναι και το υιοθετείτε στη
Βουλή. Είναι ντροπή!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Με αναγκάζετε να σας πω ότι
είστε αδιάβαστος. Δεν βγαίνουν από τον ΕΟΦ οι τιµές!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
κύριε Κουρουµπλή! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξανα-
λέω: Οι τιµές βγαίνουν από την επιτροπή τιµολόγησης, η οποία
δέχεται ή απορρίπτει την εισήγηση του ΕΟΦ. 

Σας λέω, λοιπόν, καµµία…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Τώρα, θέλετε να σας πω τι

έκανε στενός συνεργάτης µέσα στην επιτροπή;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Περιµένετε,

κύριε Κουρουµπλή. Μπορείτε να πάρετε το λόγο κανονικά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Θέλετε να σας πω τι έκανε

στενός συνεργάτης σας µέσα στην επιτροπή και πώς µίλησε στη
συνέχεια;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Να µη γράφε-
ται τίποτα από αυτά που λέει ο κ. Κουρουµπλής.

Κύριε Κουρουµπλή, µπορείτε να πάρετε το λόγο κανονικά, σε-
βόµενος το Προεδρείο που ξενυχτά µαζί σας από τις 18.00’. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

πολύ κουραστικό αυτό που κάνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σεβαστείτε τη

διαδικασία επιτέλους!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Σας

απαντώ, λοιπόν. Είναι ντροπή αυτά που λέτε!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία

Πρόεδρε, προστατέψτε µε, εν πάση περιπτώσει! Είµαι κουρασµέ-
νος µετά από πέντε ώρες εδώ!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

ντροπή αυτό που λέτε. Εάν έχετε τέτοια στοιχεία, να πάτε στον
εισαγγελέα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):

Ωραία, θα τα πούµε στα δικαστήρια. Εσείς θα φέρετε για το συ-
νεργάτη µου και εγώ θα πω για τον εαυτό µου, αφού το πάτε εκεί
και τελείωσε η υπόθεση. Εάν έχετε τέτοιου είδους καταγγελίες,
θα τα πούµε στα δικαστήρια. Δεν είναι για τη Βουλή. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξανα-

λέω, υπάρχει επιτροπή…
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μη φωνάζετε!

Φθάνει, κύριε Κουρουµπλή! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): …και

εγώ θα παραιτηθώ. 
Υπάρχει επιτροπή και η επιτροπή αποφασίζει. Τις τιµές τις

αποφάσισε η επιτροπή, βάσει του ΕΟΦ, και δεν υπάρχει αύξηση
σε κανένα φάρµακο. Βγήκα έξω να ρωτήσω. Υπήρχαν µόνο διορ-
θώσεις, όπως γίνεται πάντα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Κου-

ρουµπλή, σας παρακαλώ! Δεν ακούγεται τίποτα από αυτά που
λέτε. Το καταλάβατε; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εί-
παµε, είστε εκπρόσωπος Τύπου του κ. Σαλµά. Το δέχοµαι. Δεν
µπορώ να κάνω κάτι άλλο σε αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεχίστε,
κύριε Υπουργέ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Συ-
νεχίζω.

Ως προς το προσωπικό που είπε. Μάλλον, κύριε Κουρουµπλή,
τις προσωπικές µας διαδροµές τις έχετε µπερδέψει. Διότι εδώ
είστε τελείως επιλήσµων. Εγώ παραιτήθηκα από το κόµµα που
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ήµουν και από Υπουργός και από Βουλευτής και πήγα σπίτι µου.
Μετά κατέβηκα στις εκλογές, έθεσα την πολιτική µου απόφαση
υπό την κρίση του λαού και εξελέγην µε σταυρό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Γιατί εγώ µε τι εξελέγην; Εγώ
µε τι εξελέγην;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Η
πραγµατική µας διαφορά δεν είναι αυτή που λέτε. Η πραγµατική
µας διαφορά είναι ότι εσείς κρατήσατε την καρέκλα. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εγώ µε τι εξελέγην;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):

Εσείς βγήκατε µε το ΠΑΣΟΚ, παραµείνατε στην καρέκλα του
ΠΑΣΟΚ και ως Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κατεβήκατε µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Αυτή είναι η βασική µας διαφορά!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ξέρετε πόσες ψήφους πή-
ρατε εσείς και πόσες εγώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Είναι συζήτηση
αυτή τώρα, κύριοι συνάδελφοι; 

Με συγχωρείτε, κύριε Υπουργέ. Είναι συζήτηση αυτή, κύριε
Κουρουµπλή;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εγώ
παραιτήθηκα από δύο καρέκλες, εσείς πήρατε την καρέκλα σπίτι
σας. Αυτή είναι η διαφορά µας, κύριε Κουρουµπλή. Αυτά ως
προς τα προσωπικά µας ζητήµατα. Τα υπόλοιπα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ, κύριε Υπουργέ. Κλείστε, επί της ουσίας, µε µία κου-
βέντα.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Με
συγχωρείτε, έχω να απαντήσω και στον κ. Μελά. Μη φανεί ότι
αφήσαµε κάτι. 

Ξαναλέω -νοµίζω ότι ο κόσµος θυµάται- ότι εγώ ήµουν Υφυ-
πουργός Ναυτιλίας και Βουλευτής και παραιτήθηκα και απ’ τα
δύο. Ο κ. Κουρουµπλής ήταν Βουλευτής και πήρε την καρέκλα
σπίτι του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάω
τώρα στον κ. Μελά. 

Κύριε Μελά, θα σας διαβάσω κάτι που βεβαίως θα σας αρέσει.
Είναι η σελίδα 18 -προσέξτε, κύριοι συνάδελφοι- από το πρό-
γραµµα των Ανεξάρτητων Ελλήνων και θα το διαβάσω κατά λέξη.
Ο τίτλος του υποκεφαλαίου είναι: «Καταγγελία Μνηµονίων και
Δανειακών Συµβάσεων. Καταγγελία Μνηµονίου 1 και 2, καταγγε-
λία των αντίστοιχων δανειακών συµβάσεων και κατάργηση όλων
των σχετικών εφαρµοστικών νόµων». 

Γράφει, λοιπόν, το πρόγραµµά σας: «Οι ανωτέρω καταγγελίες
θα γίνουν µόνον εφόσον περιέλθει ο έλεγχος της Τραπέζης της
Ελλάδος στο ελληνικό δηµόσιο, αφού η Τράπεζα της Ελλάδος
λειτουργεί ως αντιπρόσωπος του ελληνικού δηµοσίου στις σχε-
τικές συµβάσεις…» -υπενθυµίζω, βάσει του άρθρου 134 της ιδρυ-
τικής συνθήκης του ευρώ, αν το κάνετε αυτό είµαστε εκτός
ευρώ- «…ενώ θα έχει ήδη τεθεί το ζήτηµα των γερµανικών απο-
ζηµιώσεων στα διεθνή δικαστήρια και τη διεθνή κοινότητα και θα
έχει προηγηθεί η ανακήρυξη της ελληνικής ΑΟΖ, η εξασφάλιση
βραχυπρόθεσµης ρευστότητας και εναλλακτικών πηγών χρηµα-
τοδότησης του ελληνικού δηµοσίου και µετά την ολοκλήρωση
του λογιστικού ελέγχου του δηµοσίου χρέους µε τον προσδιορι-
σµό του επαχθούς και επονείδιστου µέρους αυτού, προκειµένου
η Ελλάδα να έχει στη διάθεσή της ισχυρά διαπραγµατευτικά
όπλα και εναλλακτικές λύσεις χρηµατοδότησης, για να µη δια-
κινδυνεύσει η ρευστότητα του ελληνικού δηµοσίου, οι εισαγωγές
και η καταβολή µισθών και συντάξεων.».

Δηλαδή, λέει ο κ. Καµµένος και το κόµµα σας ότι θα καταγγεί-
λετε τα µνηµόνια, αφού προηγουµένως πάρετε την Τράπεζα της
Ελλάδος στο ελληνικό δηµόσιο -αν δεν την πάρετε, θα τηρήσει
τα µνηµόνια, σας λέω ότι το απαγορεύει η ευρωπαϊκή συνθήκη
του ευρώ-, αφού θα έχει τεθεί το θέµα των γερµανικών αποζη-
µιώσεων, αφού θα έχει γίνει η ανακήρυξη της ΑΟΖ, αφού θα

έχουν εξασφαλιστεί οι εναλλακτικές πηγές χρηµατοδότησης και
αφού θα έχει γίνει κι ο λογιστικός έλεγχος. Αφού θα γίνουν όλα
αυτά, µετά θα τα καταγγείλετε. 

Πόσο χρόνο λέτε να σας πάρει να τα κάνετε όλα αυτά; Να
πούµε πέντε χρόνια; Να πούµε δέκα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Μπορούν να γίνουν σε ελάχιστο χρο-
νικό διάστηµα. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μέχ-
ρι πάντως να γίνουν αυτά, τα µνηµόνια εξακολουθούν να ισχύουν
και κατά το πρόγραµµα των Ανεξάρτητων Ελλήνων. 

Όσον αφορά, δε, για το ότι σας είπα «λάσπη», µε συγχωρείτε
αλλά αυτοδιαψεύδεσθε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Τι είπατε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μπο-

ρείτε να δείτε πολύ απλά τι είπα. Είπα, αυτοδιαψεύδεσθε. Εγώ σας
είπα ότι την εποχή που ήσασταν Βουλευτής της Νέας Δηµοκρα-
τίας και άρα ψηφίζατε δανειακές συµβάσεις -όχι το µνηµόνιο, δα-
νειακές συµβάσεις, τον προϋπολογισµό του κράτους, τα δάνεια
που παίρναµε από τους πιστωτές µας- δανειζόσασταν µε 4% και
5%. Ο κ. Κουρουµπλής ως Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ δανειζόταν µε
15%. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εγώ αποφάσιζα;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ως

Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ λέω.
Τώρα, λόγω του µνηµονίου, δανειζόµαστε µε 1,5% και 2%. 
Άρα, λοιπόν, τι σας είπα; Ότι τώρα δανειζόµαστε µε µικρότερα

επιτόκια. Αν, λοιπόν, εγώ, που ψήφισα τα µνηµόνια, εξυπηρετώ
τους τοκογλύφους µε το 2%, εσείς που ψηφίσατε προϋπολογι-
σµό µε επιτόκια 4% και 5% τι είσαστε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γεωρ-
γιάδη, ολοκληρώστε, παρακαλώ. Να λήξει η διαδικασία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Δεν
είσαστε ο αρχιδούλος των τοκογλύφων; 

Άρα, λοιπόν, να είστε πιο προσεκτικός µαζί µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Τέτοια συζή-

τηση για τα µνηµόνια δεν έγινε όταν ψηφίζονταν, κύριε Γεωρ-
γιάδη.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πράγ-
µατι εγώ έχω ψηφίσει δανειακές συµβάσεις µε χαµηλότερα επι-
τόκια απ’ ό,τι εσείς. Αυτή είναι η διαφορά µας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κύριε Γεωργιάδη, ολοκληρώστε. Έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση.
Ευχαριστώ πολύ. Απαντήσεις, πάντως, δεν πήραµε από αυτές
που θα έπρεπε. Και πάντως -επιτρέψτε στο Προεδρείο να τοπο-
θετηθεί, γιατί έχω το δικαίωµα µετά από έξι ώρες που σας πα-
ρακολούθησα εδώ- τέτοιες συζητήσεις για το µνηµόνιο και για
τις δανειακές συµβάσεις δεν έγιναν ούτε όταν ψηφίζονταν τα
µνηµόνια.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας):
Πολύ κακώς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πολύ κακώς.
Αυτό να το πείτε εκεί που πρέπει, όχι σήµερα πάντως. Και µε συγ-
χωρείτε, κύριε Υπουργέ, για τον τόνο µου.

Ολοκληρώθηκε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 8/8/23-10-2013 επίκαιρης επερωτήσεως του Προ-
έδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας και Βουλευτών του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΕΚΜ προς τους Υπουργούς Υγείας, Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας και Οικονοµικών, σχετικά µε τον απο-
κλεισµό από την υγειονοµική περίθαλψη εκατοµµυρίων πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 5 Νοεµβρίου 2013 και ώρα 18.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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